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Αθήνα, σήµερα στις 2 Απριλίου 2014, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.18’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 1-4-2014
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Τετάρτης 26 Φε-
βρουαρίου 2014 και της Πέµπτης 27 Φεβρουαρίου 2014).

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Πέµπτης 3 Απρι-
λίου 2014. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 750/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Γ’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τα προβλήµατα λει-
τουργίας του Εθνικού Δρυµού Σαµαριάς.

2. Η µε αριθµό 746/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρήστου
Καραγιαννίδη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε τις νέες οδηγίες για τη λειτουργία των κέντρων περι-
βαλλοντικής εκπαίδευσης (ΚΠΕ) στην περιοχή της ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης και ειδικότερα στο Δήµο Παρανεστίου
Δράµας.

3. Η µε αριθµό 744/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Σταυρούλας
Ξουλίδου προς τους Υπουργούς Παιδείας και Θρησκευµάτων και
Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τις απολύσεις και την επανατοποθέτηση των εκπαι-
δευτικών της χώρας.

4. Η µε αριθµό 742/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς, κ. Αικατερί-
νης Μάρκου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις
της αδειοδότησης της τσιµεντοβιοµηχανίας «ΤΙΤΑΝ» για την
καύση απορριµµάτων στη δυτική Θεσσαλονίκη.

5. Η µε αριθµό 748/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στου Κατσώτη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Αθλητισµού
και Οικονοµικών, σχετικά µε το αθλητικό κέντρο του Αγίου
Κοσµά.

6. Η µε αριθµό 741/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών κ. Νικολάου

Νικολόπουλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
διαχείριση των εσόδων από τα κοιτάσµατα ορυκτού πλούτου της
χώρας.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΉΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 751/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Λυκουρέντζου προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, σχετικά µε τη
χρηµατοδότηση των τοπικών προγραµµάτων ανάπτυξης µε πρω-
τοβουλία των τοπικών κοινοτήτων (CLLD).

2. Η µε αριθµό 747/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευ-
γενίας Ουζουνίδου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τα προβλήµατα που απα-
σχολούν τους ασφαλισµένους του Ενιαίου Ταµείου Ανεξάρτητα
Απασχολουµένων (ΕΤΑΑ).

3. Η µε αριθµό 743/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσού-
καλη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά
µε την κατασκευή – επέκταση της διώρυγας του Πηνειού στην
περιοχή της δυτικής Αχαΐας.

4. Η µε αριθµό 749/31-3-2014 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφά-
λισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το εργατικό δυστύχηµα στο
φράγµα Αχυρών του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της 

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και των τροπολογιών
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου: «Του-
ριστικά πλοία κι άλλες διατάξεις». 

Στη χθεσινή συνεδρίαση συζητήθηκε και ψηφίστηκε το νοµο-
σχέδιο επί της αρχής. 

Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα άρθρα και οι τρο-
πολογίες του νοµοσχεδίου σε µια ενότητα. Θα µιλήσουν οι ειση-
γητές και οι ειδικοί αγορητές επί των άρθρων. Θα ακολουθήσουν
οι εναποµείναντες οµιλητές επί της αρχής και επί των άρθρων
και των τροπολογιών. Τέλος, θα µιλήσουν όσοι Βουλευτές συνά-
δελφοι εγγραφούν σήµερα. 

Τον λόγο έχει ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, ο Βουλευ-
τής Λασιθίου κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ B’
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Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες επί της
αρχής συζητήσαµε ένα πολύ σηµαντικό αναπτυξιακό νοµοσχέδιο.
Κι έτσι θέλω να καταγραφεί η συγκεκριµένη νοµοθετική πρωτο-
βουλία του Υπουργού.

Σε µια δύσκολη δηµοσιονοµική περίοδο για τη χώρα, η Κυβέρ-
νηση, το αρµόδιο Υπουργείο Ναυτιλίας, φέρνει ένα νοµοσχέδιο
που δηµιουργεί προϋποθέσεις προσέλκυσης πλοίων αναψυχής
στη χώρα µας, µε απώτερο σκοπό την αύξηση των εσόδων του
κρατικού προϋπολογισµού και τη δηµιουργία χιλιάδων θέσεων ερ-
γασίας. Διότι αυτός είναι ο αντικειµενικός σκοπός του παρόντος
νοµοσχεδίου. Εκεί, δηλαδή, που η χώρα µας έχει συγκριτικά πλε-
ονεκτήµατα -ακτογραµµή, µοναδικές οµορφιές, ιστορία και πολι-
τισµό- οφείλουµε να δηµιουργήσουµε θεσµικό πλαίσιο
αναµορφωµένο, απλοποιηµένο, λιγότερο γραφειοκρατικό, να δη-
µιουργήσουµε προϋποθέσεις έτσι ώστε να προσεγγίσουµε τα ευ-
ρωπαϊκά δεδοµένα και τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. 

Διότι δεν µπορεί να έχουµε µοναδική γεωγραφική θέση και να
υπολειπόµεθα -όπως ανέφερα και χθες στην πρωτολογία µου-
έναντι του ευρωπαϊκού µέσου όρο όσον αφορά την προσέλκυση
πλοίων αναψυχής. 

Άρα, παρεµβαίνουµε ουσιαστικά και θεσµικά πάνω σε αυτό το
επίπεδο διά του παρόντος νοµοσχεδίου. 

Πιστεύω ότι µε την ψήφισή του, θα δηµιουργηθούν εκείνες οι
προϋποθέσεις που θα καταστεί η χώρα µας κέντρο του ευρωπαϊ-
κού yachting. Και, πραγµατικά, αξίζουν στον Υπουργό συγχαρη-
τήρια -αλλά και σε όλο του το επιτελείο- που έφεραν επιτέλους το
συγκεκριµένο νοµοσχέδιο στη Βουλή. 

Στη σηµερινή τοποθέτησή µου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θα ήθελα να επικεντρωθώ σε συγκεκριµένες τροπολογίες, τις
οποίες έχω καταθέσει, για ζητήµατα που απασχολούν και θέµατα
επικαιρότητας αλλά και θέµατα που αφορούν συγκεκριµένους το-
µείς του παρόντος νοµοσχεδίου, που έχουν σχέση και µε την υπό
εξέλιξη απεργία της ΠΝΟ και µε τα στελέχη του Λιµενικού Σώµα-
τος, και, βεβαίως, µε την Πλοηγική Υπηρεσία.

Χθες έγινε πολύς λόγος για το άρθρο 25, δηλαδή για τη θεσµο-
θέτηση διαδικασίας δροµολόγησης πλοίου ασφαλείας ή ελάχι-
στης ακτοπλοϊκής σύνδεσης µεταξύ νησιωτικής και ηπειρωτικής
χώρας. Το Υπουργείο µε την κατάθεση του συγκεκριµένου άρ-
θρου, προσπαθεί να δηµιουργήσει ένα θεσµικό πλαίσιο, έτσι ώστε
να δίνει τη δυνατότητα αυτή στον εκάστοτε Υπουργό Ναυτιλίας
υπό την ασφαλιστική δικλίδα του Συµβουλίου Ακτοπλοϊκών Συγ-
κοινωνιών. 

Θέλω να σας υπενθυµίσω ότι στο Συµβούλιο Ακτοπλοϊκών Συγ-
κοινωνιών συµµετέχουν όλοι οι φορείς, από ναυτικοί πράκτορες,
από την ΠΝΟ, από την τοπική αυτοδιοίκηση, από το Υπουργείο,
απ’ όλο το φάσµα του ναυτιλιακού κόσµου. Άρα, είναι ένα αντι-
προσωπευτικό δείγµα, που µπορεί µε τη σύµφωνη γνώµη του ΣΑΣ
να δίνει τη δυνατότητα στον Υπουργό για τη δροµολόγηση του
συγκεκριµένου πλοίου υπό συνθήκες, βεβαίως, έκτακτες, υπό συν-
θήκες που διακυβεύεται το δηµόσιο συµφέρον, όπως συµβαίνει
εντελώς τυχαία και αυτήν την περίοδο, όπου υπάρχει αντικειµενικά
µεγάλο πρόβληµα για την προώθηση ευπαθών αγροτικών και κτη-
νοτροφικών προϊόντων.

Η τροπολογία, την οποία καταθέτω, κύριε Υπουργέ -και παρα-
καλώ το Υπουργείο να την κάνει δεκτή- αφορά τη διασφάλιση της
καταβολής δεδουλευµένων αποδοχών στους ναυτικούς µέσω
αξιώσεων που έχει η ναυτιλιακή εταιρεία έναντι του δηµοσίου
λόγω σύµβασης ανάθεσης δηµοσίας υπηρεσίας.

Πρακτικά τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι το νέο νοµικό πρόσωπο
που συστήνεται µε τη συγχώνευση του Οίκου του Ναύτου και του
ΓΕΝΕ θα έχει τη δυνατότητα απευθείας πληρωµής των δεδουλευ-
µένων -των αποδεδειγµένων δεδουλευµένων- των ναυτικών και µε
τη σύµφωνη γνώµη της ναυτιλιακής εταιρείας, έτσι ώστε να µπο-
ρούν να πληρωθούν τα δεδουλευµένα τους.

Τι συµβαίνει σε αυτές τις περιπτώσεις; Συνήθως οι εταιρείες δεν
δύνανται λόγω φορολογικής, ενδεχοµένως, ή ασφαλιστικής ενη-
µερότητας να πάρουν τα χρήµατα που τους οφείλει αποδεδειγ-
µένα το δηµόσιο, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να πληρωθούν
οι ναυτικοί.

Άρα, µε τη συγκεκριµένη τροπολογία θεσµοθετούµε διαδικασία
µέσω της οποίας µπορούν να εξοφληθούν τα δεδουλευµένα

στους ναυτικούς. 
Και µέσω αυτής της τροπολογίας, κύριε Υπουργέ, ικανοποιεί-

ται και ένα από τα βασικά αιτήµατα της απεργίας. Αυτό πιστεύω
ότι µπορεί να βοηθήσει προς την κατεύθυνση επίλυσής της τε-
λικά. 

Νοµίζω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι το Υπουργείο µπορεί προς
αυτήν την κατεύθυνση να βοηθήσει τη λήξη της απεργίας, βε-
βαίως ικανοποιώντας ένα δικαιολογηµένο -επαναλαµβάνω- αί-
τηµα των συνδικαλιστών.

Όσον αφορά στα ζητήµατα που έχουν σχέση µε το Λιµενικό
Σώµα -έγινε πολύς λόγος και στην επιτροπή- θα ήθελα να πω τα
εξής:

Πιστεύω ότι η ίδρυση του ελεγκτηρίου υγειονοµικών δαπανών
θα βοηθήσει προς την κατεύθυνση µείωσης ή επίσπευσης, εάν
θέλετε, των διαδικασιών ενταλµατοποίησης των υγειονοµικών
δαπανών. Δηλαδή, είναι ένα ζήτηµα γραφειοκρατίας και δεν έχει
κανένα κόστος για το Υπουργείο. Θεωρώ, λοιπόν, ότι το Υπουρ-
γείο οφείλει να δει θετικά και το συγκεκριµένο ζήτηµα, ικανοποι-
ώντας µε αυτόν τον τρόπο ένα από τα πάγια αιτήµατα των
λιµενικών. 

Σε ό,τι αφορά τώρα στην καταβολή του επιδόµατος επικινδυ-
νότητας που αφορά τα στελέχη της Μοίρας Υποβρυχίων Απο-
στολών, πρόσφατα κατετέθη τροπολογία, όπου ουσιαστικά
αναµορφώνει το επιχειρησιακό πεδίο δράσης της συγκεκριµένης
µονάδας. Όλοι γνωρίζουµε ότι  η ΜΥΑ είναι ένα επίλεκτο Σώµα.
Με την τροπολογία την οποία περάσαµε το προηγούµενο διά-
στηµα, διευρύνεται το πεδίο επιχειρησιακών δραστηριοτήτων και
πέραν του στενού επιχειρησιακού τους χώρου. Νοµίζω ότι η συγ-
κεκριµένη τροπολογία είναι απολύτως συναφής µε τα αντίστοιχα
που ισχύουν για το προσωπικό των Ενόπλων Δυνάµεων.

Πιστεύω ότι για λόγους ισονοµίας, κύριε Υπουργέ, θα πρέπει
να εξετάσετε το συγκεκριµένο ζήτηµα. 

Όσον αφορά στην τροπολογία που έχω καταθέσει, η οποία
αναφέρεται στο µισθολογικό της Πλοηγικής Υπηρεσίας, οφείλω
να ενηµερώσω ότι η συγκεκριµένη ρύθµιση γίνεται για τον εξής
απλό λόγο: Μέχρι πρότινος, ο εκάστοτε -αλλά και ο τωρινός-
Υπουργός Ναυτιλίας αναγκαζόταν να πληρώνει το προσωπικό
της Πλοηγικής Υπηρεσίας κατ’ εντολή του, επειδή ακριβώς ο µι-
σθός των πλοηγών και αρχιπλοηγών υπερέβαινε το µισθό του γε-
νικού γραµµατέα βάσει του ν. 4024/2011. 

Με τη συγκεκριµένη τροπολογία και τις ρυθµίσεις τις οποίες
προτείνω, κύριε Υπουργέ, γίνεται ουσιαστικά µια αναµόρφωση,
κυρίως, στο κοµµάτι των κυβερνητών. Καταργείται η αναδροµι-
κότητα. Θέλω να θυµίσω ότι το µισθολογικό σύστηµα του προ-
σωπικού της Πλοηγικής Υπηρεσίας αποτελεί ήδη, από
παλαιότερη νοµοθεσία, ένα ιδιαίτερο νοµοθετικό καθεστώς στο
ευρύτερο πλαίσιο οργάνωσης του µισθολογίου του δηµοσίου
τοµέα αλλά και των υπηρεσιών του δηµοσίου. Παρ’ όλα αυτά,
λόγω και των γενικότερων ανατροπών που έχουν επέλθει στα µι-
σθολογικά ζητήµατα που αφορούν συνολικά το προσωπικό του
δηµοσίου αλλά και των φορέων του δηµοσίου τοµέα, στο πλαίσιο
της δηµοσιονοµικής προσαρµογής, κατετέθη η συγκεκριµένη
ρύθµιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Ένα ζήτηµα το οποίο, βεβαίως, δεν είναι της δικής σας αρµο-

διότητας, κύριε Υπουργέ, αλλά οφείλουµε να το δούµε και για
το οποίο κατέθεσα τη συγκεκριµένη τροπολογία, αφορά το µι-
σθολογικό καθεστώς των εργαζοµένων της διώρυγας της Κορίν-
θου. Δεν είναι θέµα αρµοδιότητας του δικού σας Υπουργείου
αλλά του Υπουργείου Οικονοµικών. Όµως, πρέπει επιτέλους και
οι συγκεκριµένοι εργαζόµενοι να αντιµετωπιστούν ως ναυτικοί
και όχι ως δηµόσιοι υπάλληλοι.

Ολοκληρώνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να πω ότι ειδικά όσον
αφορά στην τροπολογία για τα δεδουλευµένα των ναυτεργατών
µας, πιστεύω ότι µπορείτε να βοηθήσετε προς τη σωστή κατεύ-
θυνση. Άλλωστε, έχετε αποδείξει ότι είστε άνθρωπος του διαλό-
γου και όχι άνθρωπος ο οποίος µπορεί να χρησιµοποιήσει το
µόνο θεσµικό όπλο, αν θέλετε, που διαθέτει, δηλαδή την επι-
στράτευση. 
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Πιστεύω ότι σε αυτές τις δύσκολες ώρες, θα πρέπει όλοι να
σταθούµε στο ύψος των περιστάσεων και να συµβάλλουµε ο κα-
θένας από την πλευρά του µε δηµιουργικό τρόπο. Είµαι βέβαιος
ότι θα δώσετε και λύσεις και θα κινηθείτε προς τη σωστή κατεύ-
θυνση. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Στέφανος Σαµοΐ-

λης.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Είµαι αναγκασµένος να κάνω µια διάκριση και µια ανάλυση, να

το πω έτσι, όσον αφορά την κατεύθυνση αυτού του νοµοσχεδίου. 
Εκτός από τα τεχνικά χαρακτηριστικά, τις τεχνικές διατάξεις

που µπορεί να έχει το νοµοσχέδιο, όπως το Μητρώο Καταγρα-
φής των Πλοίων που είναι θετική διάταξη, εγώ θα έλεγα ότι όλο
το νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ, το διατρέχει η µνηµονιακή αντί-
ληψη. Και λέγοντας µνηµονιακή αντίληψη εννοώ το γεγονός ότι
όλα τα νοµοσχέδια -µε το τελευταίο πολυνοµοσχέδιο που ψηφί-
σαµε το Σαββατοκύριακο- έχουν την κατεύθυνση εξυπηρέτησης
µόνο των µεγάλων επιχειρηµατικών συµφερόντων. 

Σε αυτό ο ΣΥΡΙΖΑ είναι κάθετα αντίθετος, διότι, κύριε
Υπουργέ, δεν θεωρούµε ότι η ανάπτυξη -σύµφωνα µε τη δική µας
θεώρηση, µε τη δική µας ιδεολογία, µε τη δική µας άποψη- πρέ-
πει να συνοδεύεται από ανεργία και να είναι άεργη ανάπτυξη.
Την απορρίπτουµε, διότι δεν είναι δυνατόν η χώρα να έχει 30%
ανεργία και να µιλάµε για ιστορία επιτυχίας, ότι πάµε καλά. Δεν
είναι δυνατόν τα τελευταία χρήµατα που πήραµε να δίνονται όλα
–δεν περνάνε καν από την Ελλάδα, γράφονται σε κάποιο χαρτί-
στις δόσεις και στα τοκοχρεολύσια που οφείλει η χώρα και η κοι-
νωνία να υποφέρει.

Σε αυτήν την κατεύθυνση νοµίζω ότι είναι και αυτό εδώ το νο-
µοσχέδιο. Και αυτό το νοµοσχέδιο είναι σε αυτήν την κατεύ-
θυνση, διότι αυτό που βλέπει είναι η κεντρική σας ιδέα την οποία
πολύ ωραία την παρουσιάζετε, να γίνει η Ελλάδα, οι θάλασσές
µας το κέντρο του yachting. Κατά την άποψή σας, µε αυτόν τον
τρόπο θα υπάρξουν οικονοµικά αποτελέσµατα υπέρ της χώρας. 

Εµείς διαφωνούµε ότι έτσι µπορούν να έρθουν οικονοµικά
αποτελέσµατα. Εµείς θεωρούµε ότι εάν η χώρα φτιάξει τις υπο-
δοµές της, µπορεί πράγµατι να διεκδικήσει ένα µεγάλο κοµµάτι
από αυτήν την πίτα του θαλάσσιου τουρισµού. Θαλάσσιος του-
ρισµός µε τα ψέµατα δεν γίνεται. Απαιτούνται υποδοµές. 

Είπατε χθες, κύριε Υπουργέ, ότι έχουµε κάποια µαρίνα –εγώ
δεν τη γνωρίζω- στο βόρειο Αιγαίο που είναι κενή, άδεια, δεν πλη-
σιάζουν εκεί πλοία. Όµως, να σας πω ότι στο Ιόνιο έχουµε δύο
µαρίνες που είναι φουλ, είναι γεµάτες χειµώνα, καλοκαίρι. 

Η χώρα χρειάζεται µαρίνες και µάλιστα µαρίνες µε όλα τα δε-
δοµένα, να µπορούν να εξυπηρετούν ένα σκάφος είτε από
άποψη επισκευών είτε από άποψη τροφοδοσίας, ρεύµατος,
νερού κ.λπ., να έχουν όλες τις υποδοµές. 

Δυστυχώς, όµως, αυτήν τη στιγµή –και το επαναλαµβάνω και
είναι τώρα δύο χρόνια περίπου που είµαι Βουλευτής και το έχω
πει τουλάχιστον είκοσι φορές σε αυτήν την Αίθουσα και σε επι-
τροπές και σε εσάς, κύριε Υπουργέ- η Κέρκυρα –και µιλάω για
την Κέρκυρα διότι τη γνωρίζω καλύτερα- έχει είκοσι τέσσερα λι-
µάνια τα οποία είναι χωµένα µε φύκια και µε άµµο, διότι αυτά τα
έργα κατασκευάστηκαν όχι ορθά, χωρίς τις απαιτούµενες περι-
βαλλοντικές µελέτες. 

Εδώ, αν θέλετε, µε τις διατάξεις που εµπεριέχει αυτό το νοµο-
σχέδιο, αποφεύγοντας το ΥΕΝ το Υπουργείο Περιβάλλοντος, σί-
γουρα τα αποτελέσµατα δεν θα είναι σωστά. 

Επικαλείστε το θέµα της γραφειοκρατίας. Το επικαλούµαι και
εγώ το θέµα της γραφειοκρατίας. Όµως, η λύση που δίνετε δεν
είναι ότι ξεπερνάµε τη γραφειοκρατία, είναι ότι διαλύουµε την
ορθή λειτουργία αυτού του κράτους. Διότι ανάπτυξη –επαναλαµ-
βάνω- χωρίς εργασία, ανάπτυξη διαλύοντας το περιβάλλον και
ανάπτυξη χωρίς καµµία ασφάλεια δεν είναι ανάπτυξη.

Για να το πούµε µε απλά λόγια, θα «κονοµήσουν» κάποιοι µε-
γαλοεπιχειρηµατίες. Και αυτό είναι που µας βρίσκει αντίθετους
στο νοµοσχέδιο που συζητάµε αυτήν τη στιγµή. 

Βέβαια, να αναγνωρίσω –και το επαναλαµβάνω άλλη µία φορά-
ότι το άρθρο που αφορά το µητρώο είναι θετικό και να επανα-
λάβω, όµως, ότι και πάλι αυτό εξαρτάται από την εφαρµογή του,
πώς θα χρησιµοποιηθεί. 

Επίσης, να κάνω ένα σχόλιο όσον αφορά το διαχωρισµό και
την αιτιολογία που δίνετε: «Μα τι να κάνουµε; Μέχρι τώρα όσον
αφορά τα ιδιωτικά σκάφη αναψυχής τα νοίκιαζαν παράνοµα.
Εµείς τους δίνουµε τη δυνατότητα να το κάνουν αυτό νόµιµα».
Να σας διαβεβαιώσω, κύριε Υπουργέ, ότι αυτός ο οποίος νοί-
κιαζε παράνοµα, θα συνεχίσει να νοικιάζει παράνοµα είτε του δί-
νετε το δικαίωµα είτε όχι.

Θεωρώ αθέµιτο ανταγωνισµό, οι ιδιώτες να ανταγωνίζονται
τους επαγγελµατίες του είδους. Κάποια στιγµή θα πρέπει να
υπάρξει διαχωρισµός. Ο ιδιώτης ο «σκαφάτος» θα πρέπει να είναι
ιδιώτης «σκαφάτος», όχι να νοικιάζει. Εάν θέλει να κάνει τον
επαγγελµατία, να καταγραφεί ως επαγγελµατίας και να προχω-
ρήσει παρακάτω.

Επίσης, µε αυτό το νοµοσχέδιο χάριν του ιδιωτικού κέρδους
και µόνο, καταργείται η προϋπόθεση να υπάρχει καπετάνιος και
προσωπικό µέχρι τα είκοσι τέσσερα µέτρα. Νοµίζω ότι προκύπτει
τεράστιο θέµα ασφάλειας στις θάλασσές µας. Τα είκοσι τέσσερα
µέτρα είναι ολόκληρο πλοίο. Δεν είναι µία βαρκούλα. 

Επίσης, θεωρώ ότι µε αυτό το νοµοσχέδιο ζηµιώνεται και το
ΝΑΤ. Και µάλιστα σε µία στιγµή που ο ναυτικός κλάδος πλήττεται
µε πάνω από 50% ανεργία, εσείς λέτε «δεν πειράζει, αυτοί οι
οποίοι θα δουλεύουν σε αυτά τα σκάφη θα κόβουν και ένα µπλο-
κάκι, θα είναι ασφαλισµένοι στον ΟΑΕΕ». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, ολοκληρώνω.
Να αναφέρω, όµως, και την προσπάθεια την οποία κάνετε,

κύριε Υπουργέ, όσον αφορά την τροποποίηση για τα δεδουλευ-
µένα που απαιτούν οι ναυτεργάτες, -οι οποίοι βεβαίως έχουν
απόλυτο δίκιο, δεν είναι δυνατόν να είναι επί έξι µήνες απλήρωτοι
αυτοί οι άνθρωποι- να παρακρατούνται, δηλαδή, από το ταµείο
για να πληρώνονται οι ναυτεργάτες τα απαιτούµενα ποσά από
την επιδότηση που δίνει το κράτος στους πλοιοκτήτες γι’ αυτά
τα δροµολόγια αλλά όχι µε τη συναίνεση των πλοιοκτητών, χωρίς
τη συναίνεσή τους. Να είναι νόµος, ότι παρακρατούνται αυτά τα
χρήµατα, εφόσον οφείλονται στους εργαζόµενους, για να δίνον-
ται στους εργαζόµενους που τόσα έχουν ανάγκη. 

Θα ήθελα, επίσης, να µας ενηµερώσετε, κύριε Υπουργέ, ποια
είναι τα αποτελέσµατα της διαβούλευσης που διεξάγεται µε την
ΠΝΟ, όσον αφορά το πλοίο ασφαλείας. Πραγµατικά, το θέµα τού
πλοίου ασφαλείας είναι ένα καυτό θέµα. Εµείς θεωρούµε ότι η
απεργία είναι ιερό δικαίωµα του κάθε κλάδου, όπως επίσης είναι
ιερό και το δικαίωµα των παραγωγών να προασπίσουν τα δικά
τους. Θέλουµε να ακούσουµε ποια είναι η πρότασή σας επί του
συγκεκριµένου για να τοποθετηθούµε.

Όσον αφορά τις τροπολογίες που έχουν κατατεθεί, θα τοπο-
θετηθούµε αργότερα. Τις µελετάµε, διότι ήρθαν εχθές το βράδυ
και δεν έχουµε προλάβει να ολοκληρώσουµε την ανάλυσή τους. 

Είναι θετική πάντως η κίνηση αυτή για τα δεδουλευµένα, αυτή
που ανέφερε και ο κ. Πλακιωτάκης.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε. 

Θα προσπαθήσω, κύριε Υπουργέ, να πω κάποια πράγµατα
άµεσα στα άρθρα, πάνω στα οποία έχουµε συζητήσει. Πρώτον,
ως προς το άρθρο 36 που αναφέρεται ο µέγιστος χρόνος παρα-
µονής σε θέση ευθύνης της ίδιας υπηρεσίας, φέρατε χθες νοµο-
τεχνική βελτίωση όπου λέτε ότι ο µέγιστος χρόνος θα είναι τρία
χρόνια και η ισχύς της παραγράφου αρχίζει µετά από ένα χρόνο.

Θα υπάρξει σωστή αξιολόγηση ή θα τους διώχνουµε όλους
χωρίς καµµία αξιολόγηση; Εµείς, ως Κυβέρνηση, πιστεύουµε ότι
πρέπει να υπάρχει αξιολόγηση. Εγώ δεν λέω να µη φεύγουν κά-
ποιοι αλλά αυτό να γίνεται µετά από αξιολόγηση. Να φύγουν και
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οι πενήντα; Να φύγουν και οι πενήντα αν δεν ικανοποιούν τους
όρους της αξιολόγησης. 

Όµως, το να λέµε µε µία διάταξη ότι κάποιοι θα φύγουν σε τρία
χρόνια, έτσι ή αλλιώς είτε είναι καλοί είτε δεν είναι, αυτό δεν µπο-
ρεί να συµβεί. Νοµίζω ότι αυτό θα είναι άδικο και δεν βοηθάει τη
λογική του να έχουµε τους καλύτερους. Άλλωστε εµείς αλλάξαµε
τόσα σχέδια νόµου και κάναµε τόσες προσπάθειες για να υπάρ-
χει αξιοκρατία. Κύριε Υπουργέ, θέλω να το δείτε αυτό.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Σε ποιο άρθρο αναφέρεστε;
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Στο άρθρο 36, ο κύριος

Υπουργός έφερε µία νοµοτεχνική βελτίωση που λέει ότι ο µέγι-
στος χρόνος παραµονής σε θέσεις προϊσταµένων διευθύνσεων
του Αρχηγείου Λιµενικού Σώµατος δεν µπορεί να υπερβαίνει τα
τρία έτη. Εµείς συµφωνούµε. Δεν µπορούµε όµως µε µία κάθετη
διάταξη να τους διώχνουµε όλους χωρίς να υπάρχει αξιολόγηση. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Είναι αυτό που εξαιρέσατε τους πολιτικούς
υπαλλήλους;

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ναι. Άρα, εµείς πι-
στεύουµε ότι εδώ πρέπει να προστεθεί η φράση «µετά από αξιο-
λόγησή τους». 

Κύριε Υπουργέ, στον Κώδικα Προσωπικού του Λιµενικού Σώ-
µατος υπάρχει ένα θέµα µε τα στελέχη του και τα οδοιπορικά
τους. Όπως και την προηγούµενη φορά, ζητούµε να υπάρχει
απόσταση µεγαλύτερη των εξήντα χιλιοµέτρων. Επειδή µετακο-
µίζουν µαζί µε τις οικογένειές τους, πιστεύω ότι η πολιτεία, το
Υπουργείο, θα πρέπει να στηρίξει τουλάχιστον τα οδοιπορικά
έξοδα, γιατί µέσα από αυτές τις δύσκολες καταστάσεις, δεν θα
µπορούν να ανταποκριθούν ούτε ακόµη και στην µετακόµιση.

Έχουµε συµφωνήσει, κύριε Υπουργέ, ως προς το ελεγκτήριο
δαπανών. Στην επιτροπή ο εισηγητής µας είχε µιλήσει για τον
Συνήγορο του Λιµενικού. Πιστεύω ότι µπορούµε στα πρότυπα
της Αστυνοµίας να κάνουµε κάτι ανάλογο και στο Λιµενικό. Πε-
ριµένω να µας πείτε αν θα υιοθετήσετε την πρότασή µας ή έχετε
κάποια άλλη πρόταση.

Κύριε Υπουργέ, δεν έχω δει εγώ καλά τις αλλαγές για τις
οποίες είχατε συµφωνήσει στην επιτροπή όσον αφορά το πλοίο
ασφαλείας. Είχαµε πει ότι θα γίνουν κάποιες αλλαγές. Δεν έχω
δει αν έχουν ενσωµατωθεί στο κείµενο.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Δεν έχουν ενσωµατωθεί ακόµα.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ελπίζουµε τις επόµενες
ώρες να ενσωµατωθούν και αυτές οι αλλαγές.

Στην παράγραφο 3α –το επισηµαίνουµε και πάλι, το έχουµε πει
και στην επιτροπή- γίνεται αναφορά ότι δεν είναι αναγκαίος ο πε-
ριορισµός για τα ξύλινα σκάφη, αφού δεν υπάρχουν τέτοια
σκάφη στην Ελλάδα, εποµένως δεν θίγεται η σηµαία και ο στό-
χος του να προσελκύσουµε τέτοια σκάφη.

Και στην παράγραφο 3β στο άρθρο 3, θα πρέπει να δει το
Υπουργείο τον τρόπο που θα ελέγχονται οι συγκεκριµένες συµ-
βάσεις και πώς θα εισπράττεται το συγκεκριµένο τέλος. 

Στο άρθρο 4, προτείνουµε να διαγραφεί η περίπτωση γγ και
να διευκρινιστεί ότι τα χαρακτηρισµένα ως παραδοσιακά ανεξάρ-
τητα αν εκναυλώνονται µε ή χωρίς πλοίαρχο και πλήρωµα δεν
υπάρχει καµµία περίπτωση και καµµία υποχρέωση συµπλήρωσης
ελάχιστων ηµερών ναύλωσης προκειµένου να τα στηρίζουµε.

Στην παράγραφο 4β, θα πρέπει να διευκρινιστούν η φράση
«ανωτέρα βία» και η λέξη «έγκαιρα» σε σχέση µε την αδυναµία
συµπλήρωσης του ελάχιστου αριθµού ηµερών ναύλωσης για την
αποφυγή παρερµηνειών από τη διοίκηση. 

Στην παράγραφο 5, θα πρέπει να προστεθούν και τα πλοία που
έχουν ναυπηγηθεί στην Ελλάδα ως προς το θέµα της καταβολής
των ανάλογων ΦΠΑ. 

Σας λέω µόνο τις επισηµάνσεις µας. 
Στο άρθρο 10, αν και είναι ορθή η κατάργηση της άδειας από-

πλου και κατάπλου, στην παράγραφο 2, τίθεται ένα ζήτηµα σχε-
τικά µε το πώς θα γίνεται πλέον ο έλεγχος από τις λιµενικές
αρχές. 

Στο άρθρο 36, κύριε Υπουργέ, ορίζονται τα τρία έτη ως µέγι-
στος χρόνος παραµονής σε θέσεις ευθύνης της ίδιας υπηρεσίας
-αυτό που σας είπα- και νοµίζω ότι είναι ίσως το πιο σηµαντικό
για να αποδείξουµε ότι µας ενδιαφέρει η αξιολόγηση και δεν κά-

νουµε διατάξεις µε τις οποίες χωρίς καµµία προϋπόθεση διώ-
χνουµε τα καλύτερα στελέχη και προσπαθούµε να βρούµε από
το µηδέν κάποιους καινούργιους. Νοµίζω ότι αυτό είναι πολύ ση-
µαντικό για εµάς, την Κυβέρνηση και άρα περιµένουµε τη διά-
ταξη αυτή να την αλλάξετε µε τα κριτήρια που βάζετε,
ενσωµατώνοντας την αξιολόγηση.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Τον λόγο έχει η ειδική αγορήτρια των Ανεξάρτητων Ελλήνων

και Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη.
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες το

βράδυ στην Ολοµέλεια, συζητήσαµε επί της αρχής το νοµοσχέ-
διο του Υπουργείου Ναυτιλίας και είναι προφανές ότι υπάρχουν
πολύ διαφορετικές προσεγγίσεις ως προς το πώς εννοούµε την
ανάπτυξη του θαλάσσιου τουρισµού στη χώρα µας. 

Εµείς, όπως είπα κι εχθές, πιστεύουµε ότι µε το παρόν νοµο-
σχέδιο αφελληνίζεται ο κλάδος και µένει να δούµε αν η ανάπτυξη
που προσδοκά το Υπουργείο θα προέλθει από την αύξηση των
τουριστικών σκαφών στις θάλασσές µας. Ως νησιώτισσα σας το
λέω µε κάθε ειλικρίνεια, κύριε Υπουργέ, ότι εύχοµαι να πετύχει.
Ξέρω ότι έχετε κι εσείς τις αµφιβολίες σας και το είπατε και στην
επιτροπή, φέρνοντας το παράδειγµα της κρουαζιέρας. Μιλήσατε
για κρουαζιερόπλοια που έρχονται στη χώρα µας µε ξένα πλη-
ρώµατα και οι επιβάτες τους αφήνουν σηµαντικά ποσά στην το-
πική κοινωνία. Δεν αντιλέγω σε αυτά που λέτε. Η πραγµατικότητα
άλλωστε αυτή είναι σε γενικές γραµµές.

Την ίδια στιγµή όµως, χιλιάδες Έλληνες ναυτικοί είναι στην
ανεργία. Με άλλα λόγια, µία ναυτική κατά τα άλλα χώρα προσφέ-
ρει έµµεσα ευκαιρίες για δουλειά σε ξένα πληρώµατα και τα δικά
µας µένουν άπραγα να κοιτούν τους ντόκους. Αυτό θα γίνει και
µε το παρόν νοµοσχέδιο και πιστεύω ότι θα είµαστε σύντοµα σε
θέση να το δούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχοµαι στη συζήτηση επί των
άρθρων. 

Στο άρθρο 1 αναφέρονται οι ορισµοί. Έχουµε ένσταση στη
δεύτερη παράγραφο, κατά την οποία τα ειδικότερα κριτήρια κα-
θορίζονται µε υπουργική απόφαση. Πιστεύουµε ότι ο καθορι-
σµός δεν πρέπει να επαφίεται σε υπουργική απόφαση που
µπορεί να αλλάζει από Υπουργό σε Υπουργό. Αντίθετα, πρέπει
να υπάρχει συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο. Αν θέλετε σταθε-
ρότητα, δεν µπορείτε να βασίζετε τον καθορισµό των κριτηρίων
σε υπουργική απόφαση.

Όσον αφορά στο άρθρο 2, εµείς είµαστε θετικοί. Είναι µία ση-
µαντική προσπάθεια στο να υπάρξει µία σαφής εικόνα για τα του-
ριστικά πλοία και τα µικρά σκάφη. Βέβαια στην πράξη, αυτό το
µητρώο δεν πρόκειται να έχει πλοία υπό ξένη σηµαία, γιατί εκτι-
µούµε ότι τα περισσότερα εξ αυτών ενδέχεται να µην εκναυλώ-
νονται µεταξύ ελληνικών λιµένων. Όµως, παρ’ όλα αυτά, το
άρθρο είναι προς µία θετική κατεύθυνση και το ψηφίζουµε.

Όσον αφορά το άρθρο 3, έχουµε µιλήσει εκτενώς. Πρόκειται
για τελείως διαφορετική προσέγγιση. Δεν συµφωνούµε και το
καταψηφίζουµε, γιατί οδηγεί αναπόφευκτα στον αφελληνισµό
του κλάδου.

Σχετικά µε το άρθρο 4 που αφορά στις ναυλώσεις, εµείς θεω-
ρούµε θετικές τις προτάσεις που κατατέθηκαν από τον κ. Τριαν-
τάφυλλο, ειδικά για την κατάργηση του ορίου ναυλώσεων στα
παραδοσιακά σκάφη –παράγραφος γ’- αλλά καλό θα ήταν να
δείτε και το ζήτηµα του ΦΠΑ στην παράγραφο 5 και να προσθέ-
σετε και τη λέξη «κατασκευή».

Όσον αφορά τα άρθρα 5 και 6, εµείς δεν έχουµε κάποια αν-
τίρρηση και είµαστε θετικοί.

Για το άρθρο 8, πιστεύω ότι η συζήτηση έχει εξαντληθεί. Εί-
µαστε αντίθετοι µε τις διατάξεις αυτού του άρθρου. Το εξήγησα
και κατά τη συζήτηση στην Ολοµέλεια και δεν χρειάζεται να το
επαναλάβουµε.

Θα ήθελα, επίσης, να υπενθυµίσω εδώ ότι ο κ. Βερνίκος στην
επιτροπή, ανέφερε το χαρακτηριστικό ότι δεν επιθυµούν να συγ-
κρουστούν µε τα πληρώµατα. 

Όσο για την εξέλιξη της τεχνολογίας και την ανάγκη ύπαρξης
πληρώµατος, η λογική λέει ότι πρέπει να είναι στελεχωµένα µε
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επαγγελµατίες. Εδώ τίθεται και θέµα ασφάλειας της ναυσι-
πλοΐας. Ρωτήστε τους ακτοπλόους πλοιάρχους να σας πουν γι’
αυτούς που στέκονται στην µπούκα των λιµανιών την ώρα που
το πλοίο προσεγγίζει στο λιµάνι.

Όσον αφορά το άρθρο 9, κρατούµε τις επιφυλάξεις µας, διότι
διατηρεί ανοικτό το πεδίο για εικονικές ναυλώσεις. Με άλλα
λόγια, απαιτείται συστηµατικός έλεγχος, ώστε να εξασφαλίζεται
ότι το επαγγελµατικό σκάφος χρησιµοποιείται για αναψυχή.

Ταυτόχρονα, µας προβληµατίζει η πρόβλεψη της παραγράφου
3α για τη µη δήλωση απόπλου και κατάπλου. Παρ’ όλα αυτά,
επειδή υπάρχει µία συγκεκριµένη λογική από το Υπουργείο, για
την οποία δεν µπορεί να πει κανείς ότι δεν έχει βάση, εµείς δεν
θα το καταψηφίσουµε.

Όσον αφορά τα άρθρα 10 και 11, τα οποία είναι αλληλένδετα
και στα οποία προβλέπεται η ναύλωση και ιδιωτικών σκαφών ανα-
ψυχής, εµείς δεν συµφωνούµε. Είναι αδύνατον να υπάρχει σω-
στός έλεγχος και σε κάθε περίπτωση θα προκύψει αθέµιτος
ανταγωνισµός µε τους αντίστοιχους επαγγελµατίες.

Όσον αφορά το άρθρο 12, έχουµε πολλές επιφυλάξεις και
εξήγησα τους λόγους και στην επιτροπή και χθες στην Ολοµέ-
λεια. Το τελευταίο που χρειαζόµαστε, είναι να δηµιουργηθούν
και άλλα προβλήµατα στην ακτοπλοΐα. Ο Σύνδεσµος Επιχειρή-
σεων Επιβατηγού Ναυτιλίας ήταν ξεκάθαρος. Πράγµατι, µε τις
διατάξεις του εν λόγω άρθρου, µπορεί να δοθεί ακτοπλοϊκό µε-
ταφορικό έργο στα τουριστικά ηµερόπλοια. Περαιτέρω, χάνεται
µία ακόµα ευκαιρία για την καθολική εφαρµογή του ηλεκτρονι-
κού εισιτηρίου, το οποίο θα βοηθούσε τα µέγιστα στον έλεγχο
από το Λιµενικό Σώµα και τις αρµόδιες οικονοµικές υπηρεσίες.

Όσον αφορά το άρθρο 3, εµείς δεν θα το καταψηφίσουµε, µε
την επιφύλαξη ότι τα πρόστιµα της παραγράφου 1β είναι µάλλον
χαµηλά. Πολύ περισσότερο, όταν ένα ιδιωτικό σκάφος αναψυχής
µπορεί να ναυλωθεί µε πολύ υψηλότερο ναύλο από το ανώτατο
πρόστιµο που µπορεί να επιβληθεί. Ίσως αυτό το σηµείο θα
έπρεπε να το δει ξανά ο κύριος Υπουργός.

Όσον αφορά τα άρθρα 14, 15 και 16, θα πούµε «ΠΑΡΩΝ». 
Σε σχέση µε την άδεια ερασιτεχνικής αλιείας, θα ήθελα να πω

ότι το Υπουργείο έχει µία συγκεκριµένη λογική και αντιµετωπίζει
ένα ζήτηµα που απασχολεί και κατά την τουριστική περίοδο
όσους έρχονται στα νησιά µας. Από την άλλη υπάρχει ζήτηµα µε
την Ευρωπαϊκή Ένωση και τα ιχθυοαποθέµατα.  Σέβοµαι τις επι-
στηµονικές απόψεις που έχουν τεθεί σε γνώση όλων µας αλλά
το ότι δεν θα ισχύει η ερασιτεχνική άδεια αλιείας δεν σηµαίνει
ότι το Λιµενικό δεν θα µπορεί να κάνει ελέγχους.

Θα ήθελα να κάνω µία παρατήρηση σε ό,τι αφορά την Ευρω-
παϊκή Ένωση. Συγγνώµη αλλά πρέπει να τονίσουµε ότι η Ευρω-
παϊκή Ένωση µε την αλιευτική πολιτική της, έχει δηµιουργήσει
σηµαντικά προβλήµατα στους Έλληνες αλιείς µε την ποσόστωση
του κόκκινου τόνου, για παράδειγµα. Συνεπώς, δεν µπορούµε να
επικαλούµαστε την Ευρωπαϊκή Ένωση κατά το δοκούν.

Όσον αφορά τη συγχώνευση του Οίκου του Ναύτου µε το
ΓΕΝΕ, εµείς είµαστε αντίθετοι. Συγχωνεύονται δύο τελείως ανό-
µοια πράγµατα, στο όνοµα ενός εξορθλογισµού, ο οποίος δεν
είναι λογικός. Συνεπώς, αναφορικά µε τα άρθρα 17-23, δεν συµ-
φωνούµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 24, συµφωνούµε. 
Όσον αφορά στο άρθρο 25 που αφορά το περίφηµο πλοίο

ασφαλείας, διαφωνούµε και έχουµε εξηγήσει πολλές φορές τους
λόγους. Πρόκειται ξεκάθαρα για έναν απεργοσπαστικό µηχανι-
σµό και απλώς εσείς το βαφτίζετε µε έναν εύσχηµο τρόπο. Εξή-
γησα αναλυτικά και στην επιτροπή και στην Ολοµέλεια χθες,
τους λόγους για τους οποίους διαφωνούµε. Και καλό είναι και ο
αξιότιµος συνάδελφος από την Κρήτη, να σταµατήσει να λέει σε
εµάς τους ακρίτες-νησιώτες που δεν έχουµε πλοία επί πολλές
µέρες ότι δεν µας ενδιαφέρει η ακτοπλοϊκή συγκοινωνία. Εµείς
σας είπαµε ότι πρέπει να βρεθεί λύση. Ήδη η Πανελλήνια Ναυ-
τική Οµοσπονδία συζητά µε τους αγρότες, ειδικά µε αυτούς της
Κρήτης, προκειµένου να προκύψει λύση. 

Σας είπαµε ακόµα να τεθεί και ζήτηµα ηµερών. Είπατε και χθες
ότι πρέπει να έχετε εργαλεία στην περίπτωση κατάρρευσης
ακτοπλοϊκής εταιρείας. Καταλαβαίνουµε όλοι τι εννοείτε. Πάν-
τως, κύριε Υπουργέ, βλέπω από τις θέσεις σας ότι συµµερίζεστε

τους προβληµατισµούς όλων, κάτι που είναι θετικό. 
Όσον αφορά στο άρθρο 26, ο κύριος Υπουργός είπε ότι απο-

σύρει την πρώτη παράγραφο. Θα τοποθετηθούµε στο τέλος της
συνεδρίασης και αφού δούµε και ποιες τροπολογίες θα γίνουν
δεκτές. 

Όσον αφορά τις πλωτές εξέδρες του άρθρου 27, εµείς είµα-
στε θετικοί. Είναι ένα ζήτηµα που έχει απασχολήσει και πολλά
νησιά αλλά και αρκετές παραθαλάσσιες περιοχές της Ελλάδας.
Στη Λέρο για παράδειγµα, είναι ζητούµενο η κατασκευή πλωτής
εξέδρας, η οποία εκτιµάται ότι θα λύσει και το πρόβληµα πρόσ-
δεσης των σκαφών αναψυχής. 

Στο σηµείο αυτό –και αν όχι τώρα, ίσως σε ένα άλλο νοµοσχέ-
διο- θα ήθελα να συζητήσουµε το ενδεχόµενο να µην τεθεί και ο
περιορισµός των έξι µηνών. Το έχουν ζητήσει, για παράδειγµα,
από την Αγία Μαρίνα Κερατέας και η επιχειρηµατολογία τους
έχει βάση, κύριε Υπουργέ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ ακόµα δύο λεπτά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Συνεχίστε, κυρία συ-

νάδελφε. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Σας ευχαριστώ πολύ. 
Υπάρχει, όµως, και το θέµα των άναρχων ρεµέντζων, για το

οποίο εκτιµούν ότι µία πλωτή εξέδρα θα δώσει λύση και θα βελ-
τιώσει την ποιότητα του θαλάσσιου περιβάλλοντος. Βέβαια, ανα-
φέρατε και στην επιτροπή ότι είναι ένα ζήτηµα το οποίο θέλετε
να δείτε σε συνεννόηση και µε το Υπουργείο Τουρισµού. Εποµέ-
νως, θα περιµένουµε να το δείτε.

Όσον αφορά στο άρθρο 28 έχουµε τις επιφυλάξεις µας, γιατί
µετά από όσα γίνονται στην ακτοπλοΐα και τις συνεχείς ακυρώ-
σεις δροµολογίων από εταιρείες, φαίνεται ότι δεν εξασφαλίζεται
το ξενοδοχείο και µπορεί να προσφερθεί το κατάλυµα και εντός
του πλοίου. 

Το άρθρο 29, εντάσσεται στη λογική του να ανοίξουµε το Αι-
γαίο σε όλους και ιδιαίτερα στα πλοία µε τριτοκοσµικές σηµαίες,
τα οποία εξοµοιώνονται µε τα υπό ελληνική σηµαία πλοία ως
προς την καταβολή των φαρικών τελών. Ειπώθηκε ότι πρέπει να
υπάρχει ίση µεταχείριση. Εµείς θα σας πούµε ότι και σε άλλες
χώρες του κόσµου οι υπηρεσίες που προσφέρονται έχουν δια-
φορετικές τιµές για τους ξένους χρήστες. Αν θέλετε, κάντε µία
προσαρµογή στα φαρικά τέλη για τα υπό ξένη σηµαία πλοία,
στην περίπτωση που θέλετε να τονώσετε την κίνηση. 

Όσον αφορά στο άρθρο 30, που αφορά τις ασθένειες και τους
τραυµατισµούς των ναυτικών µας, συµφωνούµε. 

Το άρθρο 31 θα το ψηφίσουµε, κυρίως γιατί ικανοποιείται ένα
πάγιο αίτηµα για τη Σχολή Δυτών της Καλύµνου. Από εκεί και
πέρα και σε ό,τι αφορά τη ναυτική εκπαίδευση, θα έπρεπε να µην
ισχύει η αναδροµικότητα της παραγράφου 3α. 

Στο σηµείο αυτό, επιτρέψτε µου να επισηµάνω ότι το Υπουρ-
γείο θα πρέπει να δει το θέµα της ουσιαστικής αναβάθµισης της
ναυτικής εκπαίδευσης όλων των βαθµίδων, γιατί υπάρχει απα-
ξίωση η οποία δεν θα πρέπει να συνεχιστεί, εκτός κι αν, πράγ-
µατι, υπάρχει επιδίωξη για την καθιέρωση ιδιωτικών σχολών. 

Όσον αφορά στο άρθρο 32, που αφορά την ονοµατοδοσία των
εµπορικών λιµένων σε συνδυασµό µε την επανίδρυσης της Ρυθ-
µιστικής Αρχής Λιµένων, αντιλαµβάνοµαι ότι θέλετε να ονοµά-
σετε τον Πειραιά µας «COSCO Πειραιώς». 

Όσον αφορά στο άρθρο 33, εµείς έχουµε καταθέσει τροπολο-
γία, την οποία σας καλούµε να κάνετε δεκτή ή τουλάχιστον το
µεγαλύτερο µέρος αυτής. Θα τοποθετηθούµε, λοιπόν, στο τέλος
της συνεδρίασης. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επαναληπτικά το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. Σας ευχαριστώ για την ανοχή
σας. 

Όσον αφορά στο άρθρο 34, εµείς δεν συµφωνούµε. Πρόκειται
για την ίδια κατάσταση µε τους ναυτικούς της διώρυγας της Κο-
ρίνθου, ενώ οι ρυθµίσεις που κάνετε για την Πλοηγική Υπηρεσία
έχει προκαλέσει τις ενστάσεις της Επιστηµονικής Επιτροπής.
Ένα χρόνο µετά το ν.4150, δηµιουργείτε πάλι ζήτηµα µε την
Πλοηγική Υπηρεσία. Είναι προφανές ότι θέλετε να πάτε σε άλλη
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λύση σε συνδυασµό µε τη πώληση των λιµένων µας σε ιδιώτες. 
Όσον αφορά στο άρθρο 35 δεν υπάρχει αντίρρηση, ενώ στο

άρθρο 36, ο περιορισµός της θέσης ευθύνης στα τρία χρόνια
ίσως ενδεχοµένως δηµιουργήσει πρόβληµα στην εύρυθµη λει-
τουργία των υπηρεσιών του Υπουργείου και του Λιµενικού Σώ-
µατος, εκτός αν θέλετε για άλλους λόγους να προλαβαίνετε
καταστάσεις. 

Όσον αφορά στα άρθρο 37 και 38, δεν έχουµε αντίρρηση. 
Τέλος όσον αφορά στο άρθρο 39, θεωρώ ότι όποιος πολίτης

διαβάσει τη διατύπωση του συγκεκριµένου άρθρου, θα καταλά-
βει για ποιο λόγο έχει απαξιωθεί τόσο πολύ το Κοινοβούλιο. Με
την παραποµπή σε τόσες διατάξεις γίνεται ειλικρινής προσπά-
θεια, ώστε να αποκρυφτεί η κατάργηση συγκεκριµένων φόρων
που αφορούν ανώτερα και ανώτατα στρωµατικά επίπεδα. Εδώ
υπάρχει µεγάλη αδικία για τους µισθωτούς και τους συνταξιού-
χους που έχουν επωµιστεί το µεγαλύτερο βάρος της φορολο-
γίας. Αν προχωρείτε στην κατάργηση φόρων µε σκοπό να τους
εξορθολογήσετε, εµείς θα δηλώσουµε «ΠΑΡΩΝ». 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και στην πρώτη µου
οµιλία ως εισηγήτρια στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπορίου,
παρά τις διαφωνίες µας επί της αρχής και επί πολλών άρθρων,
δεν έχουµε κανένα απολύτως πρόβληµα να στηρίξουµε ρυθµί-
σεις που κινούνται προς τη σωστή κατεύθυνση, κάτι που κάνουµε
πράξη. 

Διάλογος γίνεται και πρέπει να γίνεται και ο κύριος Υπουργός,
όπως και όλοι µας, οφείλουµε να κινούµαστε προς αυτήν την κα-
τεύθυνση και να βελτιώνουµε ό,τι µπορεί αναµφίβολα να βελτιω-
θεί. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Τον λόγο έχει ο ειδικός αγορητής της Χρυσής Αυγής κ. Νικό-

λαος Κούζηλος. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να ξεκινήσω µε τα θέµατα που αφο-

ρούν το Λιµενικό Σώµα, τα οποία χρήζουν άµεσης επίλυσης και
θα πρέπει το Υπουργείο να προβεί σε άµεσες νοµοθετικές ρυθ-
µίσεις για τα συγκεκριµένα θέµατα. Δεν πιστεύουµε ότι θέµατα
µισθοδοσίας, οδοιπορικών, προµήθειας πλωτών µέσων και ενα-
έριων µέσων, ιατροφαρµακευτικής περίθαλψης µπορούν λόγω
µνηµονίου να τα λύσετε αυτήν τη στιγµή. Μπορούµε ωστόσο να
ρυθµίσουµε θέµατα όπως της Ακαδηµίας Λιµενικού Σώµατος,
όπως τα θέµατα των προσλήψεων του Λιµενικού Σώµατος. Όπως
σας είπα και χθες, για να υπάρξει µια αξιοκρατία, θα πρέπει να
γίνεται µέσω ΑΣΕΠ ή µέσω πανελληνίων εξετάσεων. 

Είµαστε θετικοί για τα άρθρα 37 και 38 για τα οδοιπορικά και
για τα ΚΕΑ. Επίσης, εάν ξαναφέρετε το θέµα των µεταθέσεων
στελεχών του Λιµενικού Σώµατος, θα πρέπει να υπάρχει µια
κοινή συνισταµένη, µια κοινή απόφαση από όλους µαζί, για να
µην υπάρχουν πάλι αυτά τα γνωστά προβλήµατα και να θεσµο-
ποιούνται εκφράσεις, όπως «τα συγκεκριµένα άρθρα ήταν τιµω-
ρητικά», «αναξιοκρατία» και να υπάρχει το αίσθηµα της αδικίας
στα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος. 

Να πάµε τώρα στο άρθρο 34, ζητήµατα Πλοηγικής Υπηρεσίας.
Το ξανατονίζω ότι οι Έλληνες πλοηγοί είναι πλοίαρχοι Εµπορικού
Ναυτικού. Τα πληρώµατα της Πλοηγικής Υπηρεσίας είναι πλη-
ρώµατα της ελληνικής εµπορικής ναυτιλίας. Ναύτες, λοστρόµοι,
µηχανοδηγοί, οπότε πρέπει να έχουν ένα ειδικό καθεστώς και να
συνεχίσει να υπάρχει αυτό το ειδικό καθεστώς. 

Η Πλοηγική Υπηρεσία δεν επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολο-
γισµό και βοηθάει και το ΝΑΤ. Το ΝΑΤ αυτήν τη στιγµή, έχει
άµεση ανάγκη από εισφορές. Όσον αφορά τα θέµατα των κρα-
τήσεων της Πλοηγικής Υπηρεσίας, δεν νοµίζω ότι θα έχουν αν-
τίρρηση τα στελέχη της Πλοηγικής Υπηρεσίας, εάν τους πείτε
ότι αυτά τα χρήµατα αντί να πάνε στο κρατικό προϋπολογισµό,
θα πάνε για την αναβάθµιση ή για τον εκσυγχρονισµό της Πλοη-
γικής Υπηρεσίας. Αυτό το 8% ή όποιες άλλες κρατήσεις ακόµα
έχετε, δώστε τες εκεί και όχι στον κρατικό προϋπολογισµό. 

Περιµένουµε σύντοµα να δούµε κάποιες αλλαγές σε σχέση µε
την Πλοηγική Υπηρεσία, ώστε να υπάρχει ένα πιο ευνοϊκό κλίµα
για τα στελέχη της Πλοηγικής Υπηρεσίας. 

Να ξεκινήσω τώρα στο Κεφάλαιο Β’ µε το άρθρο 2, Μητρώο
Τουριστικών Πλοίων και Μικρών Σκαφών». Και χτες σας είπαµε
ότι χρειάζεται να δηµιουργηθεί το ηλεκτρονικό νηολόγιο, που να
είναι σε µια βάση δεδοµένων την οποία θα διαχειρίζεται το
Υπουργείο Ναυτιλίας, ώστε να είναι όλα τα στοιχεία εκεί και από
εκεί και πέρα, εάν χρειάζεται σύνδεση µε το Υπουργείο Οικονο-
µικών, αυτό να γίνεται µε το Υπουργείο Οικονοµικών και να µην
µπαίνει το Υπουργείο Οικονοµικών σαν µόνιµος και βασικός δια-
χειριστής σε τέτοια θέµατα. 

Κεφάλαιο Γ’, άρθρο 3, παράγραφος 1. Κρατάω µια πρόταση
από τη συγκεκριµένη παράγραφο. Εκεί λέει: «για την εκµετάλ-
λευση πλοίου αναψυχής ανεξαρτήτως σηµαίας». Δίνουµε δη-
λαδή τη δυνατότητα σε πλοία ανεξαρτήτως σηµαίας να έχουν τα
ίδια δικαιώµατα µε τα πλοία µε την ελληνική σηµαία. Οπότε «τε-
λειώνουµε» την ελληνική σηµαία, «τελειώνουµε» τα ελληνικά πλη-
ρώµατα και δεν θα υπάρξει καµµία δυνατότητα να συνεχίσουµε
να έχουµε Έλληνες ναυτικούς και ελληνική σηµαία στις ελληνι-
κές θάλασσες. 

Άρθρο 8. Στελέχωση επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής. Σχε-
τικά µε την οργανική σύνθεση, σας είπαµε και χθες ότι δεν βλέ-
πουµε κανένα σαφές και σταθερό νοµοθετικό πλαίσιο. 

Με την παράγραφο γ’ κάνετε τους ναυτικούς «µπαλάκι». Επί-
σης, φέρνετε το µπλοκάκι στους Έλληνες ναυτικούς. Παραδείγ-
µατα σας έδωσα και χθες. Στην ουσία µε το συγκεκριµένο άρθρο
δεν υποστηρίζετε την ελληνική σηµαία και τα ελληνικά πληρώ-
µατα. 

Θα πάµε και σε ένα άλλο θέµα που προκύπτει από το συγκε-
κριµένο άρθρο. Τα προβλήµατα που θα αντιµετωπίσει το ΝΑΤ
από τη µείωση των εισφορών έχουν υπολογιστεί; Έχετε δει πε-
ρίπου πόσο θα χάσει το ΝΑΤ από το συγκεκριµένο άρθρο;

Ακριβώς το ίδιο πρόβληµα βλέπουµε και στο άρθρο 11 του Κε-
φαλαίου Δ’ που αφορά στα ιδιωτικά πλοία αναψυχής. Και εδώ
δεν υπάρχει σαφές και σταθερό νοµοθετικό πλαίσιο σχετικά µε
την οργανική σύνθεση πληρωµάτων. 

Κεφάλαιο Ε’. Επαγγελµατικά τουριστικά ηµερόπλοια. Νοµίζω
ότι για να µειώσουµε τη γραφειοκρατία -αυτό που είναι και το ζη-
τούµενο στην αιτιολογική έκθεση του νοµοσχεδίου- αυτό που ζη-
τούν οι φορείς να παίρνουν απόπλου-κατάπλου κάθε δεκαπέντε
µέρες είναι πολύ εύκολο και λύνεται άµεσα. Λύνουµε έτσι γρα-
φειοκρατικό πρόβληµα. 

Κεφάλαιο Στ’. Κυρώσεις. Άρθρο 13 παράγραφος 3. «Με κοινή
απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και Ναυτιλίας και Αιγαίου
µπορούν να τροποποιούνται τα όρια των προστίµων του παρόν-
τος άρθρου.».

Κύριοι Βουλευτές, αυτό το αφήνω στην κρίση σας. Δηλαδή ο
εκάστοτε Υπουργός –οι Υπουργοί Οικονοµικών και Ναυτιλίας- θα
καθορίζουν ένα πρόστιµο, το οποίο θα έχει πάει σε ένα κότερο,
σε µία εταιρεία. 

Μέρος Δεύτερο, Άρθρο 18. ΟΝΝΕ, ο καινούργιος φορέας.
Αναφέρθηκα και χθες µε διάφορα παραδείγµατα για τον σκοπό
του ΟΝΝΕ. Είδαµε ότι υπήρχε ο ίδιος σκοπός µε το ν.4151/2013
για το ΓΕΝΕ. Δεν ξέρουµε αν θα πετύχει. Θέλουµε να πετύχει
αλλά δεν είµαστε αισιόδοξοι. 

Μέρος Τρίτο: Είναι θετικό το άρθρο 24 για την προστασία των
ναυτικών αναπήρων και πασχόντων από τα χρόνια νοσήµατα. 

Θα πάµε στο άρθρο 25. Σας ξαναδιαβάζω το άρθρο 23 παρά-
γραφος 2 του Συντάγµατος: «Η απεργία αποτελεί δικαίωµα και
ασκείται από τις νόµιµες συνδικαλιστικές οργανώσεις.». Το έχετε
δει αυτό βάσει του Συντάγµατος; 

Γενικά συµπεράσµατα που βγάζει κάποιος, εάν διαβάσει όλο
το νοµοσχέδιο. Γίνεται άρση του καµποτάζ. Αυξάνετε την ανερ-
γία. Εξαφανίζετε την ελληνική σηµαία από τις ελληνικές θάλασ-
σες. Δεν υπάρχει και δεν βλέπω πουθενά  σταθερό και σαφές
νοµοθετικό πλαίσιο. Δεν µειώνεται η γραφειοκρατία. Αυξάνεται
το έλλειµµα στο ΝΑΤ και διατηρούνται όλα τα υπάρχοντα προ-
βλήµατα που υπήρχαν µέχρι τώρα. 

Η βασική µας θέση, η βασική θέση του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή είναι µία. Ελληνική σηµαία, ελληνικά πληρώµατα. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δη-
µοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής είκοσι τρεις
µαθήτριες και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί από το 36ο Δηµο-
τικό Σχολειό Αθηνών. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο τώρα έχει η ειδική αγορήτρια της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς, η συνάδελφος κ. Μαρία Ρεπούση. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Δηµοκρατική Αριστερά τοποθετήθηκε θετικά επί της αρχής

του σχεδίου νόµου που έφερε ο Υπουργός Ναυτιλίας και Αιγαίου,
καθώς θεωρήσαµε ότι το σχέδιο νόµου κινείται σε θετική κατεύ-
θυνση, εξορθολογίζει το νοµικό πλαίσιο που διέπει την κίνηση
των τουριστικών σκαφών, απλοποιεί, διευκρινίζει και συντοµεύει
όλες τις διαδικασίες για την εκναύλωσή τους, κωδικοποιεί και εκ-
συγχρονίζει τις διατάξεις για την εκµετάλλευση των επαγγελµα-
τικών τουριστικών ηµερόπλοιων και δηµιουργεί ένα ευέλικτο
πλαίσιο για τα ιδιωτικά πλοία αναψυχής. Σηµειώσαµε ότι στα
πολύ θετικά στοιχεία του σχεδίου νόµου είναι η δηµιουργία του
Μητρώου των Τουριστικών Πλοίων, που περιµένουµε ότι θα αν-
τιµετωπίσει το θέµα της φοροδιαφυγής αποτελεσµατικά. 

Ωστόσο, θέλουµε κι εµείς να συµφωνήσουµε µε όσα συνάδελ-
φοι από άλλες πτέρυγες της Βουλής επεσήµαναν για το συνο-
λικό σχέδιο ανάπτυξης του θαλάσσιου τουρισµού, που δεν
αφορά µόνο την κίνηση και την οργάνωση των τουριστικών
πλοίων αλλά το θέµα της αξιοποίησης των λιµανιών της χώρας,
των µαρίνων και όλου του χώρου που συνιστά και σχετίζεται µε
τον θαλάσσιο τουρισµό της χώρας. Ταυτόχρονα, κατανοούµε κά-
ποιες από τις αντιρρήσεις που εκφράστηκαν σχετικά µε την απε-
λευθέρωση, την άρση των εµποδίων, σε ό,τι αφορά την κίνηση
των τουριστικών πλοίων που έχουν άλλη σηµαία πλην της ελλη-
νικής. Ωστόσο, πιστεύουµε ότι δεν υπάρχει άλλος δρόµος, παρά
µόνο η ανάπτυξη του yachting, η οποία θα φέρει θέσεις εργασίας
και θα επιτρέψει, θα κάνει ένα βήµα για την αξιοποίηση του θα-
λάσσιου πλούτου της χώρας. 

Σε ό,τι αφορά τις τροπολογίες που καταθέσατε, κύριε
Υπουργέ, θέλω να σας ζητήσω να τις αποσύρετε. Ακολουθήθηκε
µία πολύ καλή κοινοβουλευτική διαδικασία στο πλαίσιο της επι-
τροπής. Συζητήσαµε όλα τα άρθρα, έγινε ουσιαστικός διάλογος,
από τη µεριά της Δηµοκρατικής Αριστεράς είχαµε ανοιχτά τα
αφτιά µας να ακούσουµε το σκεπτικό, στη βάση του οποίου προ-
τείνατε συγκεκριµένα άρθρα και ρυθµίσεις και χθες το βράδυ
µας φέρατε τέσσερις τροπολογίες εκπρόθεσµα, οι οποίες δεν
είναι απλά τροπολογίες αλλά µίνι σχέδια νόµου µε πάρα πολλά
άρθρα. Νοµίζω, ότι αυτό υποτιµά τη διαδικασία που ακολουθή-
θηκε µέχρι τώρα. Θα µπορούσατε να τις είχατε φέρει λίγο πριν
για να τις συζητήσουµε στην επιτροπή και να έχουµε το χρόνο
να τις δούµε αναλυτικά, καθώς παραπέµπουν σε µία σειρά από
νοµοθετήµατα. Εγώ θα δεχθώ την καλή πρόθεση, ότι τις φέρατε
γιατί θέλετε να λύσετε ζητήµατα αλλά δεν έχει το χρόνο, πι-
στεύω, η Βουλή να τις δει αναλυτικά και να τοποθετηθεί γι’
αυτές. Θα σας παρακαλούσα, λοιπόν, να τις αποσύρετε και να
τις φέρετε στο επόµενο σχέδιο νόµου του Υπουργείου σας -είµαι
σίγουρη ότι θα υπάρχει κάτι τέτοιο στη σκέψη σας- για να έχουµε
τη δυνατότητα να τις συζητήσουµε.

Σε ό,τι αφορά τις νοµοτεχνικές βελτιώσεις, τις οποίες µας δώ-
σατε χθες, παρατήρησα ότι δεν εντάξατε όσα δεχθήκατε στην
επιτροπή. Υπήρχαν κάποιες προτάσεις της Δηµοκρατικής Αρι-
στεράς ή και από άλλους συναδέλφους, τις οποίες θεωρήσατε
λογικές και τις αποδεχθήκατε αλλά δεν τις βλέπουµε στις νοµο-
τεχνικές διορθώσεις-βελτιώσεις που µας φέρατε χθες. Θα ανα-
φερθώ συγκεκριµένα. Αυτό σηµαίνει, ίσως, ότι θα µας πείτε
προφορικά κάποια πράγµατα; Δεν ξέρω.

Έρχοµαι, λοιπόν, από την αρχή στις τροπολογίες και θα λέω
τι δεν έγινε δεκτό στη βάση των νοµοτεχνικών βελτιώσεων.

Υποστηρίξαµε στο άρθρο 2 παράγραφος 3, ότι το ΝΑΤ θα πρέ-
πει να έχει πρόσβαση στο µητρώο. Δεν µας απαντήσατε γιατί δεν
θέλετε να έχει πρόσβαση. Έχουµε καταθέσει και σχετική τροπο-
λογία, ώστε να υπάρχει δυνατότητα πρόσβασης στις πληροφο-

ρίες του Μητρώου των Τουριστικών Πλοίων, διότι είναι απαραί-
τητο για το ΝΑΤ να κάνει και µέσω αυτού, τον έλεγχο για τα θέ-
µατα της αρµοδιότητάς του. 

Στο άρθρο 4 παράγραφος 5, επισηµάναµε ότι προβλέπεται για
τα επαγγελµατικά πλοία αναψυχής υπό σηµαία ελληνική ή άλλου
κράτους, για τα οποία έχει καταβληθεί ο αναλογών ΦΠΑ κατά την
εισαγωγή ή την απόκτηση, χωρίς να έχει εκπέσει ή επιστραφεί,
πως δεν έχουν υποχρέωση εκτέλεσης ελάχιστου αριθµού ηµε-
ρών ναύλωσης. Γιατί; 

Με τη διάταξη αυτή είπαµε ότι απαλλάσσονται έµµεσα από τη
φορολόγηση πλοιοκτήτες, καθώς ο ιδιοκτήτης που θα έχει πλη-
ρώσει το ΦΠΑ του σκάφους -και παραµένει επαγγελµατικό- σε
περίπτωση που δεν κάνει τις µέρες ναύλωσης, θα χρησιµοποιεί
το σκάφος αυτό ως ιδιωτικό αναψυχής, απαλλασσόµενος από το
τεκµήριο για φορολόγηση. Θέλουµε µία λογική απάντηση ως
προς αυτό. Γιατί επιµένετε στη διατήρηση αυτής της διάταξης;

Στο άρθρο 8 για το οποίο φέρατε και νοµοτεχνική βελτίωση,
είπαµε ότι εφόσον στα πλοία αναψυχής ολικού µήκους µέχρι και
εικοσιτεσσάρων µέτρων προσληφθεί κυβερνήτης, να υπάγεται
για την εργασία του στο ΝΑΤ. Με αυτόν τον τρόπο, µε την αλ-
λαγή από τα είκοσι στα είκοσι τέσσερα µέτρα, ίσως αυτή η συµ-
περίληψη του κυβερνήτη στο ΝΑΤ, έλθει να διορθώσει ένα µέρος
της απώλειας των εσόδων του ΝΑΤ.

Θεωρήσαµε ότι µία από τις αρνητικές όψεις του σχεδίου
νόµου, είναι αυτή η ανάµειξη των χρήσεων και η δυνατότητα κά-
ποιος, χωρίς ένα σαφές πλαίσιο, να χρησιµοποιεί το σκάφος του
είτε ιδιωτικά είτε επαγγελµατικά κατά το δοκούν, εκµεταλλευό-
µενος ενδεχοµένως τις θετικές διατάξεις της µίας ρύθµισης και
της άλλης. Θεωρήσαµε ότι θα πρέπει να υπάρχει ανώτατο όριο
ιδιόχρησης του πλοίου. Ένα σκάφος, δεν µπορεί να χρησιµοποι-
είται παραπάνω από τριάντα µέρες. Έναν αριθµό αναφέρουµε,
αν θεωρείτε ότι πρέπει να είναι µεγαλύτερος, ας είναι µεγαλύτε-
ρος αλλά θα πρέπει να οριστεί αριθµός ηµερών ιδιόχρησης του
επαγγελµατικού πλοίου αναψυχής. 

Στην τοποθέτησή σας στην επιτροπή, δεχθήκατε την ευαισθη-
σία που είχαµε για την πρόσβαση των ατόµων µε αναπηρία στα
ηµερόπλοια. Δεν την είδαµε στις νοµοτεχνικές βελτιώσεις. Είναι
πάρα πολύ σηµαντικό. Είµαι και στην αρµόδια επιτροπή της Βου-
λής, κύριε Υπουργέ, για τα θέµατα των ατόµων µε αναπηρία.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Αν µου επιτρέπετε, περίµενα τη διατύπωση από την τρο-
πολογία σας. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Την έχουµε καταθέσει.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Την έχω υπ’ όψιν µου. Όταν τοποθετηθούµε στην τροπο-
λογία σας, θα τοποθετηθώ επ’ αυτής.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ωραία.
Αναφερθήκαµε στις αποδοχές του εκπαιδευτικού προσωπικού

µε σύµβαση ιδιωτικού δικαίου και θεωρήσαµε ότι είναι λογικό να
ενσωµατώσετε τα προβλεπόµενα στη συλλογική σύµβαση εργα-
σίας του 2010. Γιατί δεν τα ενσωµατώνετε; Η συλλογική σύµβαση
του 2010, είχε ήδη προβλέψει τη µείωση των αποδοχών. Θα θέ-
λαµε µία απάντηση, αν έχετε την καλοσύνη, γι’ αυτό.

Σε ότι αφορά το υφιστάµενο σύστηµα πρόσληψης για το Λιµε-
νικό Σώµα, όχι µόνο εµείς, αλλά νοµίζω και ο εισηγητής του
ΠΑΣΟΚ, επιµείναµε σε ένα πλήρως αξιοκρατικό και διαφανές σύ-
στηµα πρόσληψης. Έχετε αντικαταστήσει το υπάρχον σύστηµα
της µοριοδότησης µε ένα 30% εξετάσεις. Εµείς θεωρούµε ότι η
πρόσληψη πρέπει να γίνεται µέσω ΑΣΕΠ. Αν δεν είναι αυτό δυ-
νατό, γιατί δεν διατηρείτε 100% το σύστηµα της µοριοδότησης,
που είναι αντικειµενικά πιο αξιοκρατικό; Δηλαδή, ενδεχοµένως
και οι εξετάσεις να µπορούσαν να είναι σε ένα άλλο, λιγότερο
πελατειακό κράτος.

Στο άρθρο 22 του νοµοσχεδίου, δεχθήκατε -και το θεωρούµε
θετικό- να µη συµµετέχει στη διοίκηση αξιωµατικός του Λιµενικού
Σώµατος. Σας ζητάµε να δείτε το ενδεχόµενο να εξαιρείται το
προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος στο νέο οργανισµό που φτιά-
χνετε, στον ΟΝΝΕ.

Γιατί το λέµε αυτό; Έχουµε το ζήτηµα της διαθεσιµότητας του
πολιτικού προσωπικού. Είναι ένα ζήτηµα, που πιστεύω ότι έχετε
αντιµετωπίσει στο Υπουργείο και πρόκειται να αντιµετωπίσετε εκ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9667



νέου. Γιατί η υπηρεσία αυτή να µην µπορεί να στελεχωθεί απο-
κλειστικά από πολιτικό προσωπικό;

Θα πω δύο κουβέντες για το πλοίο ασφαλείας και για τους
πλοηγούς. Για τους πλοηγούς δεχόµαστε την αντίρρηση σ’ ό,τι
αφορά την αναδροµικότητα. Δείτε το αυτό ξανά. Έχουµε νέες
ρυθµίσεις που είναι πιο ισότιµες µε τις ρυθµίσεις άλλων λειτουρ-
γών του δηµόσιου τοµέα ή δηµοσίων υπαλλήλων αλλά εξαιρέστε
τους από την αναδροµικότητα της ρύθµισης, διότι είναι περισ-
σότερο επιβαρυντική.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Μου επιτρέπετε να πω κάτι πάνω σ’ αυτό;

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Με τη σύµφωνη

γνώµη της κ. Ρεπούση, έχετε τον λόγο, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Ο κ. Πλακιωτάκης έχει καταθέσει µία τροπολογία πάνω
στο θέµα της Πλοηγικής Υπηρεσίας όπου γίνεται σαφές –και γι’
αυτό δεν το έχω φέρει µε νοµοτεχνική βελτίωση- ότι δεν υπάρχει
αναδροµική κράτηση. Θα την κάνω δεκτή, γι’ αυτό και δεν το
έχετε δει στις νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να τα δίνουµε δηλαδή στον
κ. Πλακιωτάκη, γιατί όταν τα λέµε εµείς…

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ωραία. Συµφωνούµε σ’ αυτό, κύριε
Υπουργέ.

Θα πω µία κουβέντα για το λεγόµενο πλοίο ασφαλείας. Κύριε
Υπουργέ, δεν έχω καταλάβει καλά, τι ακριβώς έχετε δεχθεί από
τις ενστάσεις που διατυπώθηκαν στην επιτροπή. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Ο κύριος Υπουργός µε διέκοψε
δύο φορές.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας έδωσα τρία
λεπτά. Συνεχίστε και ολοκληρώστε, παρακαλώ.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Σε ό,τι µας αφορά, εµείς δεχθήκαµε επί
της αρχής το δικαίωµα της πολιτείας να θεσµοθετήσει ένα πλοίο,
στην περίπτωση που για λόγους που δεν αφορούν τις καιρικές
συνθήκες, διακόπτεται η επικοινωνία των νησιών µε την ηπειρω-
τική χώρα και άρα θεωρούµε ότι υπερασπιζόµαστε το δικαίωµα
των νησιωτών να διασφαλίζουν αυτό το µεταφορικό αγαθό που
είναι βασικό για τη νησιωτική Ελλάδα.

Ακούστηκαν κάποιες ενστάσεις για τους όρους στη βάση των
οποίων εκκινείται αυτή η διαδικασία, ένα τριµελές συµβούλιο, κά-
ποιες µέρες διακοπής του µεταφορικού αγαθού προκειµένου να
παίρνει µπρος αυτή η διαδικασία. Αυτές τις έχετε αποδεχθεί; Θα
θέλαµε µία σαφή απάντηση ως προς αυτό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο ειδι-

κός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρή-
στος Κατσώτης.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Τα οξυµένα προβλήµατα του λαού µας, τα δηµιουργεί η καπι-

ταλιστική ανάπτυξη την οποία εσείς υπηρετείτε. Αυτή ακριβώς η
καπιταλιστική ανάπτυξη ευθύνεται για την ανεργία, τη φτώχεια,
την εξαθλίωση του λαού µας, γιατί κύριος νόµος είναι το κέρδος
των καπιταλιστών. Αυτή η καπιταλιστική ανάπτυξη οδηγεί στην
κρίση, στο χρέος, στα ελλείµµατα και όλα αυτά τα οποία βιώνει
σήµερα ο ελληνικός λαός που φορτώνεται από την πολιτική σας
όλα τα δεινά αυτής της κρίσης. Αυτή η καπιταλιστική ανάπτυξη
ευθύνεται για την έλλειψη ακτοπλοϊκής συγκοινωνίας στα νησιά
µας, γιατί ακριβώς πάνω απ’ όλα, διασφαλίζει την κερδοφορία
και οι ανάγκες του λαού έπονται. Αυτή η καπιταλιστική ανάπτυξη
καταργεί κάθε δικαίωµα που έχουν κατακτήσει οι εργαζόµενοι
µέσα από σκληρούς και πολλές φορές αιµατηρούς αγώνες. 

Το συγκεκριµένο σχέδιο έρχεται να υπηρετήσει ακριβώς αυτήν
την ανάπτυξη, όπου οι επιχειρηµατικοί όµιλοι θέλουν να επενδύ-
σουν σε νέους δρόµους κερδοφορίας µε κίνητρα και φοροαπαλ-
λαγές, µε πλήρη ελευθερία κίνησης και βέβαια πάνω απ’ όλα µε
φτηνούς εργαζόµενους.

Ας δούµε τα επιχειρήµατά σας µε τα οποία προβάλλετε ότι
αυτή η ανάπτυξη θα ωφελήσει και τους εργαζόµενους και το λαό
µας. Ο Υπουργός και η Κυβέρνηση ισχυρίζονται ότι µε τις ρυθµί-

σεις αυτές θα προστεθούν και άλλα τουριστικά πλοία και θα αυ-
ξηθούν οι θέσεις εργασίας. Θέλουµε να τονίσουµε ότι σχετικά
µε το ίδιο το επιχείρηµα που προβάλλει η Κυβέρνηση και για τον
τουρισµό, τα στοιχεία τη διαψεύδουν, όπως είπαµε και χθες. Εί-
παµε ότι το 2013, η µείωση της απασχόλησης ήταν στο 3,5%
στον τουρισµό και βέβαια από την άλλη οι µισθοί ήταν µειωµένοι
πάνω από 30%.

Αυτό το περιβάλλον που δηµιουργεί η Κυβέρνηση, είναι ένα
χαλί στους επενδυτές όπως λένε. Το ίδιο θα συµβεί και στο θα-
λάσσιο τουρισµό. Αναδείξαµε βέβαια και µε επιχειρήµατα γιατί
θα συµβεί αυτό. Στην αιτιολογική έκθεση ισχυρίζεστε ότι θα
υπάρξουν νέες θέσεις εργασίας. Όµως το ίδιο το νοµοσχέδιο κα-
ταργεί, όπως είπαµε, χίλιες θέσεις εργασίας µε τη ρύθµιση τα
τουριστικά πλοία από είκοσι µέτρα να γίνουν είκοσι τέσσερα,
όπου δεν θα απαιτείται οργανική σύνθεση και πλήρωµα. 

Δεν διασφαλίζονται οι συλλογικές συµβάσεις των εργαζοµέ-
νων. Ήδη στις ελληνικές θάλασσες θα πλέουν πλοία κάθε ση-
µαίας, µε πληρώµατα που θα πληρώνονται µε βάση τις αµοιβές
της χώρας προέλευσης. Άρα, εδώ οι ίδιοι οι ναυτεργάτες θα
έχουν µια ακόµα κατάκτηση που θα αφαιρεθεί. 

Για τα επαγγελµατικά τουριστικά πλοία που προβλέπεται ορ-
γανική σύνθεση, καµµιά αναφορά δεν γίνεται στο νοµοσχέδιο για
τον τρόπο αµοιβής των εργαζοµένων.

Λέγαµε στην επιτροπή –το αναφέρω ακριβώς- ότι «το σχέδιο
νόµου αφήνει ανοικτό το θέµα των συλλογικών συµβάσεων, των
αµοιβών και αυτό είναι προκλητικό για τους ναυτεργάτες». Επι-
βεβαιωθήκαµε, γιατί το πολυνοµοσχέδιο έδωσε το τελικό χτύ-
πηµα, αφού προβλέπει επιχειρησιακή σύµβαση που θα µπορεί
να υπογράφεται, όπως είπαµε και χθες, από ένωση προσώπων.
Αυτή, λοιπόν, η εξέλιξη ποιον βοηθά; 

Για το άρθρο 25 έγινε πολλή συζήτηση και χθες και σήµερα
και φαίνεται ότι η Κυβέρνηση θέλει να το αντιµετωπίσει, αφού
έχει τη σύµφωνη γνώµη και του ΠΑΣΟΚ και της ΔΗΜΑΡ, σε
βάρος των ναυτεργατών, σε βάρος αυτού του δικαιώµατος της
απεργίας. 

Ισχυρίζεστε ότι το άρθρο 25, έρχεται να καλύψει την ανάγκη της
ακτοπλοϊκής συγκοινωνίας. Είναι ένα ζήτηµα που απασχολεί τους
νησιώτες. Όπως είναι γνωστό, δεν τους απασχολεί µόνο τις µέρες
της απεργίας. Τους απασχολεί όλο το χρόνο. Κάτι που ενώ θα
µπορούσατε, πράγµατι, να το λύσετε, δεν το λύσατε. Δεν θέλατε;
Όχι. Γιατί έτσι κι αλλιώς δεν µπορείτε να πείτε στον εφοπλιστή «θα
κάνεις κι αυτό». Εσείς µιλάτε για ελευθερία κίνησης κεφαλαίων,
υπηρεσιών, ελεύθερη δράση των εφοπλιστών. Άρα, πώς θα τους
υποχρεώσετε να δροµολογήσουν πλοίο σε κάθε νησί;

Η ίδια η πολιτική σας, η ίδια η κυριαρχία των εφοπλιστών, είναι
αυτή που έχει τα νησιά χωρίς συγκοινωνία. Άρα, δεν έρχεστε να
λύσετε µε το άρθρο 25 αυτήν ακριβώς την ανάγκη των νησιωτών.
Έρχεστε να χτυπήσετε το δικαίωµα των ναυτεργατών, οι οποίοι
έχουν το δικαίωµα της απεργίας να πιέσουν για να πληρωθούν,
να πιέσουν να αλλάξουν οι εργασιακές τους σχέσεις και οι αµοι-
βές τους. Εσείς το καταργείτε, γιατί θέλετε ναυτεργάτες σύγ-
χρονους δούλους µέσα στα καράβια.

Το άρθρο 3 προβλέπει την άρση του καµποτάζ. Καταργείται
το π.δ. 177/1974 περί οργανικών συνθέσεων των πλοίων. 

Στο άρθρο 8 προβλέπετε, όπως είπαµε, την επέκταση της
εκναύλωσης µε ολικό µήκος τα είκοσι τέσσερα µέτρα και εµείς
ζητάµε -αν και διαφωνούµε µ’ αυτό- να επανέλθει στα είκοσι
µέτρα. Η ρύθµιση, όπως είπαµε, θα αυξήσει την ανεργία. Η εκτί-
µηση είναι για χίλιες θέσεις. Εσείς λέτε ότι δεν είναι έτσι. 

Προβλέπεται, επίσης, στο ίδιο άρθρο να απασχολούνται εργα-
ζόµενοι και να ασφαλίζονται στον ΟΑΕΕ µε «µπλοκάκι». Λέµε να
απαλειφθεί αυτή η ρύθµιση, να προβλεφθεί ότι η ασφάλιση στο
ΝΑΤ είναι υποχρεωτική και να υπάρχουν όλες οι κυρώσεις που
απορρέουν από την υποχρεωτικότητα της ασφάλισης. 

Η ρύθµιση για απασχόληση µη απογεγραµµένων µε ασφάλιση
στον ΟΑΕΕ, µε τη µεγάλη ανεργία που υπάρχει στους ναυτερ-
γάτες, θα έχει σαν αποτέλεσµα αρκετοί ναυτεργάτες να διαγρά-
φονται έτσι ώστε να έχουν δουλειά. 

Η θέση µας είναι, όποιος δουλεύει σε πλοία να ασφαλίζεται
στο ΝΑΤ. Υπονοµεύεται το ΝΑΤ µε την πολιτική που ασκείτε. Είναι
πολλοί οι τρόποι µε τους οποίους υπονοµεύεται το ΝΑΤ, όπως:
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η κατάργηση των κενών οργανικών θέσεων και η αύξηση των
ανέργων, η επέκταση του συνολικού µήκους, η δυνατότητα
ασφάλισης στον ΟΑΕΕ, η µη απόδοση των εισφορών.      

Στο ίδιο άρθρο, ορίζεται ότι τα πλοία αυτά θα µπορούν να τα
κυβερνούν κάτοχοι διπλώµατος έως εκατό κόρων. Αυτό είναι επι-
κίνδυνο. Η πιστοποίηση, ως γνωστόν, γίνεται µε βάση τα διεθνή
πρότυπα και δεν µπορεί να καθορίζεται µε κριτήρια που θα βάζει
ο εκάστοτε Υπουργός Ναυτιλίας.

Υπάρχει, κύριε Υπουργέ -και το είπαµε- το π.δ. 243 που καθο-
ρίζει τα πρότυπα της εκπαίδευσης και της πιστοποίησης για τον
κυβερνήτη και έχει να κάνει µε την ασφάλεια των επιβατών. Δεν
µπορεί να κυριαρχήσουν άλλα πρότυπα που θα µειώνουν αυτήν
την ασφάλεια και θα διασφαλίζουν ένα φθηνό εργατικό δυναµικό,
ναυτεργατικό δυναµικό, στους εφοπλιστές. 

Το σχέδιο νόµου προβλέπει ότι µε εξουσιοδότηση του Υπουρ-
γείου Ναυτιλίας θα καθορίζεται η οργανική σύνθεση. Μα γιατί;
Πού πάει η ασφάλεια των επιβατών; Πάει περίπατο; Είπαµε και
χθες ότι έχει µειωθεί κατά πολύ η οργανική σύνθεση, ότι έχει πάει
στους τρεις. Εσείς πού θέλετε να τους πάτε; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα χρειαστώ δύο λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
Στο άρθρο 8 εδάφιο 3γ, προβλέπεται η κοινή διαχειρίστρια

εταιρεία να ανακυκλώνει την ελάχιστη οργανική σύνθεση των
πλοίων, δηλαδή, ένας ναυτεργάτης να στέλνεται από το ένα
πλοίο στο άλλο για να καλύπτει κενή οργανική σύνθεση. Μα είναι
δυνατόν; Αυτό ζητάνε και οι µεγαλοξενοδόχοι. Μία θέση δου-
λειάς να την µοιράζονται οι ξενοδόχοι µεταξύ τους, στο ένα ξε-
νοδοχείο, στο άλλο κ.λπ.. Αυτό είναι απαίτηση του ΣΕΤΕ κι εσείς
το κάνετε κι αυτό.

Στο άρθρο 9, προβλέπεται ότι δεν απαιτείται λήψη άδειας από-
πλου και κατάπλου. Ας δεχτούµε όλα αυτά τα επιχειρήµατα που
είπατε χθες, κύριε Υπουργέ. Όµως, πείτε µου πώς θα διασφαλί-
σετε ότι δεν θα υπάρχει µεταφορά παράνοµου φορτίου, ότι δεν
θα µεταφέρουν όπλα, ναρκωτικά, µετανάστες; Πώς θα διασφα-
λίσετε ότι πράγµατι αυτοί που αποπλέουν από ένα νησί, δεν µε-
ταφέρουν τέτοια πράγµατα µαζί τους, παράνοµα φορτία; 

Επίσης, στο ίδιο άρθρο στην παράγραφο 5, φέρνετε ρύθµιση
µε την οποία επαγγελµατικά πλοία αναψυχής υπό σηµαία ελλη-
νική ή άλλου κράτους - µέλους της Ευρωπαϊκής Ένωσης και µε
µεταφορική ικανότητα µέχρι και ενενήντα εννέα επιβάτες, να
µπορούν να δραστηριοποιούνται µε σύµβαση ολικής ναύλωσης
και να υπάγονται στις διατάξεις του παρόντος νόµου, δηλαδή,
να πλέουν και αυτά χωρίς πλήρωµα, να µην υπόκεινται σε υπο-
χρέωση οργανικής σύνθεσης του πληρώµατος.

Στο άρθρο 10, προβλέπεται στα αξιόπλοα ιδιωτικά πλοία ανα-
ψυχής -ιστιοφόρα και µηχανοκίνητα- να µην απαιτείται η ελάχιστη
υποχρέωση στον αριθµό ηµερών ναύλου. Αυτό δεν είναι «δω-
ράκι» στους ιδιοκτήτες των πλοίων; Πώς το λέτε αυτό εσείς;

Στο άρθρο 11, προβλέπεται για τα ιδιωτικά πλοία αναψυχής
να µην υπόκεινται σε υποχρέωση για οργανική σύνθεση του πλη-
ρώµατος. Και εδώ είναι ανεξαρτήτως µέτρων, διότι στο άρθρο
αυτό δεν προβλέπονται µέτρα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ο χρόνος είναι λίγος, βέβαια, για την κατ’ άρθρο συζήτηση.
Θα ήθελα να τελειώσω την οµιλία µου µε τις τροπολογίες. Για το
Λιµενικό Σώµα τα έχουµε πει. Για τις υπουργικές τροπολογίες,
πράγµατι ισχύει αυτό που ειπώθηκε προηγουµένως. Νοµίζω ότι
δεν µπορεί να κατατίθεται το βράδυ ένα άλλο σχέδιο νόµου ου-
σιαστικά.

Κάθε τροπολογία έχει πολλές παραγράφους και κάποιες από
αυτές λύνουν προβλήµατα. Είναι αυτό που συζητήσαµε στις επι-
τροπές, για το Λιµενικό κλπ.. Ωστόσο, όµως, έτσι όπως είναι δεν
µπορούµε να ψηφίσουµε τις τροπολογίες. Θα πούµε στη µία
«ΚΑΤΑ» και στις άλλες «ΠΑΡΩΝ». 

Όσον αφορά τις βουλευτικές τροπολογίες οι οποίες έχουν κα-
τατεθεί.

Στην τροπολογία για τα δεδουλευµένα των ναυτεργατών θα
ήθελα να πω τα εξής. Γιατί θα πρέπει να υπάρχει η συναίνεση
της εταιρείας, κύριε Υπουργέ; 

Κύριε Πλακιωτάκη, γιατί θα πρέπει να υπάρξει η συναίνεση της
εταιρείας; Μα αν ήταν να υπάρχει συναίνεση, θα πλήρωνε τους
ναυτεργάτες, δεν θα τους είχε έξι κι επτά µήνες απλήρωτους.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Γιατί οι συµβάσεις είναι µε τις εται-
ρείες, δεν είναι µε τους εργαζόµενους. Πάντα ήταν.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πλακιωτάκη, οι εταιρείες δεν
πληρώνουν τους ναυτεργάτες µέχρι κι ένα χρόνο. Κι εσείς έχετε
φέρει µία τροπολογία η οποία δεν έχει καµµία αξία. Συναίνεση
της εταιρείας; 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Οι συµβάσεις είναι µε τις εται-
ρείες, δεν είναι µε τους εργαζόµενους.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πλακιωτάκη, βεβαίως. Οι εται-
ρείες, όµως, έχουν απλήρωτους τους ναυτεργάτες ένα χρόνο. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Δεν το καταλαβαίνετε αυτό που
σας λέω;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ζητάτε τώρα µε αυτήν την τροπολογία
να γίνεται µε τη συναίνεση της εταιρείας; Δηλαδή ο νέος φορέας
του Οίκου Ναύτου και Ναυτικής Εργασίας να πληρώνει; Φαντά-
ζοµαι, βέβαια, ότι το δηµόσιο θα δίνει τα χρήµατα. Έτσι, τουλά-
χιστον, λέει η τροπολογία. 

Και φαντάζοµαι να παραµείνει έτσι, δηλαδή το δηµόσιο αυτά
που είναι να δίνει στην εταιρεία, να τα δίνει στον οργανισµό αυτό
και ο οργανισµός να πληρώνει τους ναυτεργάτες. Άρα κι εδώ
γιατί η συναίνεση; Να αφαιρεθεί αυτό από την τροπολογία, για
να µπορέσουµε να την ψηφίσουµε.

Ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, για µισό λεπτό…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Πλακιω-

τάκη, κατά παράβαση, για µισό λεπτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Επειδή ο αγαπητός συνάδελφος

απευθύνθηκε σήµερα σε µένα προσωπικά όσον αφορά στο ζή-
τηµα της τροπολογίας, οι συµβάσεις ανάθεσης δηµόσιας υπηρε-
σίας, είναι συµβάσεις µεταξύ του Υπουργείου και της αντίστοιχης
εταιρείας. Δεν είναι συµβάσεις µεταξύ του Υπουργείου και των ερ-
γαζοµένων. Γι’ αυτό απαιτείται και συναίνεση της εταιρείας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Οι εταιρείες, οι εργαζόµενοι…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Διευκρινιστικά το λέω αυτό, για να

µη δηµιουργούνται εντυπώσεις. Εδώ, αυτό που θέλω να κρατή-
σετε, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι επιλύουµε ένα από τα βασικά αι-
τήµατα της ναυτεργασίας. Αυτό θέλω να κρατήσετε. Και οφείλει
το Υπουργείο να κινηθεί προς τη σωστή κατεύθυνση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ποια εταιρεία θα συναινέσει, κύριε
Πλακιωτάκη, πείτε µου; Άµα ξέρετε µία εταιρεία που θα συναι-
νέσει, να µου το πείτε και µένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Τον λόγο έχει ο ειδι-
κός αγορητής των Ανεξάρτητων Δηµοκρατικών Βουλευτών, ο συ-
νάδελφος κ. Παρίσης Μουτσινάς.

ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να κάνω θετική αποτύπωση στο γεγονός ότι ήρθε αυτό

το νοµοσχέδιο µετά από πάρα πολύ χρόνο διαβούλευσης και
είναι στα θετικά του Υπουργού. Είναι ένα νοµοσχέδιο που θα
έπρεπε να ξεδιαλύνει µερικά πράγµατα στον τοµέα της τουριστι-
κής ναυσιπλοΐας.

Επίσης, θέλω να τονίσω –έχει κι αυτό τη σηµασία του– τη θε-
τική στάση του Υπουργού καθ’ όλη τη διαδικασία της συζήτησης
του νοµοσχεδίου στην επιτροπή και στη Βουλή. Είναι από τις
σπάνιες περιπτώσεις που Υπουργός όχι µόνο παρευρίσκεται
αλλά παρεµβαίνει, ακούει και προσπαθεί να διορθώσει, στα
ασφυκτικά πλαίσια που του ορίζει και η µνηµονιακή πολιτική αλλά
και γενικότερα η πολιτική κατάσταση στη χώρα, µε την οποία
εµείς βέβαια έχουµε διαφωνήσει.

Μιλάει για ανάπτυξη σε έναν κρίσιµο τοµέα, που πραγµατικά
έχει περισσότερα προβλήµατα απ’ ό,τι οι άλλοι τοµείς της οικο-
νοµίας, γιατί εκ της φύσεώς του, είναι ανοιχτός στον κόσµο και
η θάλασσα δεν ελέγχεται όπως η στεριά. Μιλάτε, ας πούµε, για
απελευθέρωση της αγοράς και κατοχύρωση του ελεύθερου αν-
ταγωνισµού. Αλλά ανάπτυξη σε ποιο πολιτικό περιβάλλον µέσα
στη χώρα, µε κατάσταση των επιχειρήσεων των πλοιοκτητών κυ-
ρίως των µικρών σκαφών, των ναυτεργατών, µε ποια προβλή-
µατα, ποια απασχόληση, ποια ανεργία που έχει ξεπεράσει τα
όρια και µιλάµε πια στη χώρα για ανθρωπιστική κρίση;
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Κατά συνέπεια –και έχω και µια ένσταση και µε τη Δηµοκρατική
Αριστερά, που εύκολα λέει ότι ανταγωνισµός σηµαίνει ανάπτυξη–
ενδεχοµένως ο ανταγωνισµός µε αυτήν την έννοια και αν δεν πά-
ρουµε κάποια µέτρα να στηρίξουµε τις δικές µας επιχειρήσεις,
όπου µπορούµε να το κάνουµε….

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Εµείς δεν έχουµε… (δεν ακούστηκε).
ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ: Ναι, αυτό λέω, αλλά το δεχτήκατε.
Λοιπόν, δεν έχουµε δικλίδες ασφαλείας, αυτό θα πω παρα-

κάτω. Υπάρχουν κάποια άρθρα τα οποία προβλέπουν και την ενί-
σχυση, αλλά γενικά θα σας πω ότι αυτήν τη στιγµή εκείνο που
έχει σηµασία είναι ότι υπάρχει µια µονοµερής –διαφαίνεται και
διαπνέει το νοµοσχέδιο– αντιµετώπιση υπέρ των µεγάλων πλοι-
οκτητών και εις βάρος των ναυτεργατών.

Οφείλω να οµολογήσω τη θετική σας στάση σχετικά µε τις πα-
ρεµβάσεις που κάνατε για το άρθρο 25 για τα δικαιώµατα των
εργαζοµένων για τα δεδουλευµένα. Και πιστεύω αυτά να τηρη-
θούν. Γιατί λόγους συµπάθειας ακούµε από την Κυβέρνηση,
αλλά δεν είµαστε σίγουροι ότι τελικά αυτές υλοποιούνται.

Έχουµε όµως ενστάσεις σχετικά µε τα θέµατα που αφορούν
γενικότερα στο εργασιακό περιβάλλον στη χώρα, το οποίο πραγ-
µατικά είναι ένα δυσµενές περιβάλλον, το οποίο δεν εµπνέει τον
εργαζόµενο να συµµετέχει και να συµβάλει στην κρίση και να ξε-
περαστεί αυτή από τη χώρα µας. Θεωρούµε τον εργαζόµενο στο
περιθώριο και θεωρούµε ότι θα έρθουν ξαφνικά µε µια µαγική
συνταγή κάποιοι απ’ έξω, να µας αναπτύξουν και να δώσουν
πνοή στην οικονοµία και µετά και οι εργαζόµενοι θα απολαύσουν
τα αγαθά αυτής της ανάπτυξης. Δεν είναι έτσι τα πράγµατα. Η
ανάπτυξη πάει µαζί, χέρι-χέρι πάει και ο ιδιώτης µε τον εργαζό-
µενο. Θεωρώ, λοιπόν, ότι πρέπει να µιλήσουµε και για το γενικό
πλαίσιο, που δεν υπάρχει.

Αναφερθήκατε σε κάποιες φοροαπαλλαγές και κάποιες φορο-
λογικές ρυθµίσεις για τους πλοιοκτήτες – και τους Έλληνες. Δεν
διαφωνούµε ώς ένα βαθµό, αλλά ένας φορολογικός νόµος για
όλη τη χώρα, ένας φορολογικός που θα διαπνέεται από ένα
πνεύµα αναπτυξιακό, µεταρρυθµιστικό, µε ορίζοντα δεκαετίας,
δεν υπάρχει.

Επίσης, οι τράπεζες, όπως ξέρετε, δεν ενισχύουν την προσπά-
θεια των µικροµεσαίων επιχειρήσεων. Δεν υπάρχει ρευστότητα.
Μου λένε οι άνθρωποι πάνω που έχουν τουριστικά πλοία στη Μα-
γνησία και πάνε στις Σποράδες και είναι µικροί ιδιοκτήτες ότι δεν
µπορούν να πάρουν 10.000 ευρώ για να ξεκινήσουν. Ποια τράπεζα
θα τους δώσει, και αν θα τους δώσει, θα τους δώσει µε 12%-13%
επιτόκιο. Δεν είναι αυτά στοιχεία και παράγοντες ανάπτυξης.

Δεν υπάρχει ηλεκτρονική τεχνολογία στο δηµόσιο -όπως
έχουµε πει- αλλά και στο συγκεκριµένο τοµέα, µε αποτέλεσµα
σήµερα να µην µπορούν να βγουν οι άδειες ερασιτεχνικής αλι-
είας που είναι απαραίτητο για να ελέγχονται από την ευρωπαϊκή
πολιτική για την ερασιτεχνική αλιεία και την Κοινή Αλιευτική Πο-
λιτική και θα βρεθούµε εκτεθειµένοι.

Δεν θα µπορούσαµε να έχουµε, πραγµατικά, προχωρήσει στην
ηλεκτρονική διακυβέρνηση, να εκδίδεται και ηλεκτρονικό εισιτή-
ριο για να ελέγχονται τα ηµερόπλοια; Δεν θα µπορούσε να υπάρ-
ξει η έκδοση ηλεκτρονικών ερασιτεχνικών αδειών;

Καταλαβαίνετε τελικά ότι τα θέµατα είναι συνολικά. Και αυτό
δεν σας βαρύνει αυτό αποκλειστικά. 

Στο σχετικό πλαίσιο, βέβαια, κάνετε µια καλή προσπάθεια. Θα
αναφερθώ άρθρο προς άρθρο όσο µπορώ πιο σύντοµα, για να
µην ξεπεράσω το χρόνο µου.

Στο άρθρο 1 ενώ γίνεται µια αποσαφήνιση, είναι ένα τυπικό
άρθρο, προβλέπεται µια υπουργική απόφαση, κύριε Υπουργέ,
που βάζει θέµα για το αν το ιστιοφόρο µπορεί να γίνει επαγγελ-
µατικό, µε ποιες προϋποθέσεις και µε ποια κριτήρια και αν το µη-
χανοκίνητο πλοίο αναψυχής θα µπορεί να γίνει παραδοσιακό.
Αυτά πρέπει να τα έχουµε λυµένα για να µπουν στο νοµοσχέδιο.
Οι υπουργικές αποφάσεις µου θυµίζουν πάντα ότι γίνονται για
να µην εφαρµοστούν ποτέ και το νοµοσχέδιο να µείνει µετέωρο
και ορφανό. 

Αυτό συµβαίνει και στο άρθρο 7, σχετικά µε το ναυλοσύµφωνο.
Στο άρθρο 2 είναι θετική η εξέλιξη. Πραγµατικά, το ηλεκτρο-

νικό µητρώο θα δώσει πνοή, θα δώσει διαφάνεια, θα δώσει προ-
οπτική και στρατηγικό σχεδιασµό. Στην παράγραφο 1, όµως, δεν

προβλέπεται αν θα µπορούν να εγγράφονται στο µητρώο και
πλοία ιδιοκτησίας των offshore εταιρειών. Αυτό είναι ένα σοβαρό
θέµα. Επίσης, το ΝΑΤ να έχει πρόσβαση στο µητρώο. Αυτό πρέ-
πει να προβλεφθεί. Άρα, µε αυτές τις προϋποθέσεις θεωρούµε
ότι είναι θετικό το άρθρο.

Όσον αφορά στο άρθρο 3, πιστεύω αυτά που είπα παραπάνω.
Θέλουµε να προσελκύσουµε πραγµατικά σκάφη από τρίτες
χώρες. Με ποιους κανόνες, όµως, και µε ποια στήριξη; Γι’ αυτό
είµαστε αρνητικοί, όπως προείπα, σε αυτόν τον ελεύθερο αντα-
γωνισµό.

Στο άρθρο 4 υπάρχει η διαδικασία του ελάχιστου αριθµού ηµε-
ρών ναύλωσης. Όµως, υπάρχει το πρόβληµα σχετικά µε µια από-
συρση της διάταξης που αφορά την απαλλαγή από το ΦΠΑ. Εκεί
θα προκύψει ένα πρόβληµα. Αναφέρθηκαν και άλλοι προηγουµέ-
νως.

Στα άρθρα 5 και 6, σχετικά µε την παρόπλιση και την κατά-
σχεση πλοίων, συµφωνούµε.

Στο άρθρο 7 ρυθµίζονται θέµατα ναυλοσυµφώνου. Εκεί, όµως,
προβλέπεται και πάλι υπουργική απόφαση και γι’ αυτό είµαστε
επιφυλακτικοί. 

Στο άρθρο 8 -το έχουµε αναφέρει- πρέπει να προβλεφθεί µια
ελάχιστη σύνθεση. Δεν γίνεται να πηγαίνουµε πάντα σε ρυθµί-
σεις υπέρ των πλοιοκτητών, οι οποίοι αύριο θα έχουν πλοία µε
ροµπότ και η τεχνολογία που θα ενσωµατωθεί και θα ενθυλακω-
θεί από τους ιδιοκτήτες των µεγάλων σκαφών και των µεγάλων
εταιρειών να µην έχει κανένα όφελος για τους ναυτεργάτες. Μα,
όλη η ελληνική κοινωνία δεν συµβάλλει στην ανάπτυξη της τε-
χνολογίας; Δεν πρέπει αυτή η τεχνολογία να είναι υπόθεση όλων
των ανθρώπων και των εργαζοµένων; Είναι ένα θέµα. 

Πρέπει, λοιπόν, να προβλέψουµε κάτι το ελάχιστο και για το
ΝΑΤ και για την απασχόληση αλλά κυρίως για την ασφάλεια της
ναυσιπλοΐας. Γι’ αυτό και το καταψηφίζουµε.

Το άρθρο 9 και το άρθρο 10 είναι δύο άρθρα επίµαχα, διότι
ξέρουµε ότι στην Ελλάδα τελικά γίνονται κάποια πράγµατα για
να ωφεληθούν κάποιοι επιτήδειοι. Υπάρχει κίνδυνος εικονικής
ναύλωσης στο άρθρο 9, υπάρχει δυσχερής έλεγχος και στο ένα
και στο άλλο και γι’ αυτό είµαστε επιφυλακτικοί.

Στο άρθρο 11, που αφορά την στελέχωση των πλοίων αναψυ-
χής µε βάση και το άρθρο 8, έχουµε διαφωνήσει.

Το άρθρο 12 αφορά τα ηµερόπλοια. Εκεί θα έπρεπε να προ-
βλεφθεί το ηλεκτρονικό εισιτήριο. Τα ηµερόπλοια είναι µια θετική
εξέλιξη, αρκεί να λειτουργούν συµπληρωµατικά στην ακτοπλοΐα
και να µην έχουµε περιπτώσεις συγκρούσεων και άλλων προβλη-
µάτων. Η ακτοπλοΐα θα πρέπει να ενισχυθεί πραγµατικά. Θα προ-
κύψει και παρακάτω κάποια τοποθέτηση στο άρθρο 25.

Τώρα όσον αφορά τα άρθρα 13, 15 και 16 δεν έχουµε αντίρ-
ρηση.

Επί του άρθρου 14, για την έκδοση άδειας ερασιτεχνικής αλι-
είας, είχα αναφερθεί εκτενώς. Αν παραµείνει όπως είναι και δεν
προβλέπει την έκδοση άδειας µέσα από το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης ή µέσα από µια άλλη διαδικασία ηλεκτρονική, θα εί-
µαστε αρνητικοί γιατί θεωρούµε ότι θα προκύψουν προβλήµατα. 

Το άρθρο 17 -συγχώνευση των δύο οργανισµών µε προϋπο-
θέσεις- το ψηφίζουµε.

Ψηφίζουµε το άρθρο 18 και το άρθρο 19. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Επίσης, ψηφίζουµε τα άρθρα 20 και 21. 
Όσον αφορά το άρθρο 19 και το άρθρο 22: Επειδή υπάρχει

κίνδυνος στρατικοποίησης ενός πολιτικού οργανισµού, θεω-
ρούµε ότι δεν πρέπει να συµµετέχουν στο συµβούλιο. Επίσης,
θα πρέπει να διασφαλίσουµε τη θέση των πολιτικών υπαλλήλων,
γιατί θα υπάρξουν, όπως αναφέρθηκε, και απολύσεις ενδεχοµέ-
νως στο άµεσο µέλλον και πρέπει να διασφαλιστούν οι θέσεις
εργασίας.

Το άρθρο 23 αφορά τις γενικές διατάξεις και συµφωνούµε.
Μέρος τρίτο: Στο άρθρο 24 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 25, όµως,

λέµε «ΟΧΙ», παρά τις παρεµβάσεις που κάνατε και για τα δεδου-
λευµένα και για την κάλυψη της απεργίας σαν συνταγµατικό δι-
καίωµα των εργαζοµένων. Θεωρούµε τελικά ότι το πλοίο
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ασφαλείας είναι ένα επίµαχο θέµα, γιατί υπάρχουν δύο πλοία στις
Κυκλάδες και ένα στη Μυτιλήνη. Οπότε, πώς θα λειτουργήσει ένα
πλοίο ασφαλείας όταν είναι µόνο ένα; Καταλαβαίνετε ότι στην
ουσία θα κάνει 100% κάλυψη του δροµολογίου. 

Πρέπει να ενισχυθεί η ακτοπλοΐα στα νησιά. Αυτό είναι το βα-
σικό και το επίµαχο θέµα, για το οποίο πρέπει να προχωρήσουµε.
Κι εµείς παλεύουµε σε αυτήν την κατεύθυνση.

Το άρθρο 27, που αφορά τις πλωτές εξέδρες, είναι µία θετική
ρύθµιση. Θα πρέπει, όµως, να γίνει σε συνεργασία µε το ΥΠΕΚΑ
για να µην έχουµε προβλήµατα περιβαλλοντικά και δυσχερανθεί
και η γενικότερη κίνηση. Δυστυχώς, δεν λύνεται η γραφειοκρατία.
Υπάρχει γραφειοκρατία, απλά µπορεί το ΥΠΕΚΑ να δώσει λύσεις
στο θέµα της χωροθέτησης αυτών των εξεδρών.

Με το άρθρο 28 συµφωνούµε. 
Με το άρθρο 29, που αφορά τα φαρικά τέλη, έχουµε µία επιφύ-

λαξη, γιατί είπαµε ότι µε το άνοιγµα αυτό, µε ίσους όρους, µπορεί
να προκύψει πρόβληµα για την ελληνική ναυτιλία. 

Το άρθρο 30 αφορά την ενεργοποίηση λιµένων κλπ.. Υπάρχει
και το άρθρο για την επιµόρφωση. Διαφωνούµε µε την επιµόρ-
φωση και τη ναυτική εκπαίδευση όσον αφορά τους εκπαιδευτές.
Πρέπει εκεί να καλυφθούν τα δικαιώµατα αυτά µε βάση το δηµό-
σιο δίκαιο. 

Το άρθρο 32, που αφορά την ονοµατοδοσία λιµένων, φαίνεται
ανώδυνο και τυπικό, αλλά µπορεί να υποκρύπτει πράγµατα. Ψη-
φίζουµε «ΠΑΡΩΝ». 

Τα θέµατα του Λιµενικού τα ψηφίζουµε. 
Με το άρθρο 34, που αφορά ζητήµατα Πλοηγικής Υπηρεσίας,

δεν συµφωνούµε. Είπαµε τελικά ότι πρέπει να αντιµετωπιστεί αυτή
η υπηρεσία µε µία διάσταση: Ή σαν δηµόσια υπηρεσία, οπότε να
είναι σαν δηµόσιοι υπάλληλοι ή µε το ιδιωτικό δίκαιο. Θεωρώ ότι
είναι θετική η εξέλιξη, όπως έγινε, για την αναδροµικότητα των
κρατήσεων. Όµως, για το 8% επί των ακαθαρίστων έχουµε δια-
φωνία και το καταψηφίζουµε. 

Το άρθρο 35 είναι τυπικό και το ψηφίζουµε, όπως και το 36. 
Όσον αφορά το άρθρο 37, πιστεύω ότι στα οδοιπορικά πρέπει

να υπάρχει µεγαλύτερη ευελιξία και να ενισχυθούν οι λιµενικοί. 
Με το άρθρο 38 συµφωνούµε. 
Το άρθρο 39 έχει επίµαχες διατάξεις για τη φορολογία και ψη-

φίζουµε «ΠΑΡΩΝ».
Θεωρώ ότι δεν προβλέπεται -και τελειώνω µε αυτό- θέσπιση

ακαδηµίας λιµενικού, φαρµακείο των λιµενικών και συνήγορος του
λιµενικού, όπως ανέφεραν και άλλοι οµιλητές. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µπαίνουµε στον κατάλογο των

οµιλητών, των συναδέλφων που έχουν εγγραφεί να µιλήσουν. 
Θα ξεκινήσουµε µε το συνάδελφο κ. Δηµήτριο Κοδέλα. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, διατάξεις του παρόν-

τος νοµοσχεδίου όπως και άλλων -όπως του προχθεσινού που ψη-
φίσατε στη Βουλή- είναι ένα συντριπτικό χτύπηµα στον Έλληνα
ναυτικό όσον αφορά την εργασία, τους όρους εργασίας σε ένα
κράτος που µαστίζεται από πολύ µεγάλη ανεργία.

Επιγραµµατικά αναφέροµαι στη διάταξη του πολυνοµοσχεδίου
που νύχτα ήρθε στη Βουλή και νύχτα ψηφίστηκε και το οποίο κα-
τήργησε ουσιαστικά τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας, καθιε-
ρώνοντας επιχειρησιακές και εντείνοντας συνθήκες γαλέρας στον
κλάδο της ναυτιλίας. 

Το δεύτερο σε σχέση µε το παρόν νοµοσχέδιο, είναι ότι τα
σκάφη έως είκοσι τέσσερα µέτρα µπορούν να ναυλώνονται χωρίς
πλήρωµα και καπετάνιο, καθώς επίσης υπάρχουν και µία σειρά
από πρωτοβουλίες που µειώνουν την οργανική σύνθεση στα πλοία
µε θέµατα πέρα από τα εργασιακά και ζητήµατα ασφάλειας που
εγείρονται. 

Το τρίτο είναι ότι απελευθερώνετε τα πλοία αναψυχής από την
ελληνική σηµαία -αυτή είναι η απελευθέρωση που κάνετε- και από
τους Έλληνες ναυτικούς. Με αυτήν την έννοια η πλήρης απελευ-
θέρωση µε την άρση του καµποτάζ και σε σκάφη αναψυχής, θα
έχει τα αποτελέσµατα που είχε και στην κρουαζιέρα, που οδήγησε
εκτός ελληνικού νηολογίου τα τελευταία κρουαζιερόπλοια µε ελ-
ληνική σηµαία, µε αρνητικές επιδράσεις στον κλάδο των ναυτικών,
ο οποίος, όπως είπα, πλήττεται βάναυσα από ανεργία, από ελα-

στικές σχέσεις, από ανασφάλιστη και απλήρωτη εργασία. 
Έρχοµαι στο θέµα της απλήρωτης εργασίας που είναι ένα από

τα αιτήµατα των ναυτεργατών αυτές τις ηµέρες και για το οποίο
κατατέθηκε µία τροπολογία την οποία συζητάτε. 

Κατ’ αρχάς, θέλω να πω ότι γνωρίζετε το πρόβληµα εδώ και
πολλούς µήνες. Το ότι τελευταία στιγµή και κάτω από την πίεση
της απεργίας έρχεστε να συζητήσετε µία ορισµένη λύση, δείχνει
ότι πράγµατι αξίζουν οι αγώνες γιατί µόνο έτσι µπορούν έστω να
τεθούν υπό συζήτηση βασικά προβλήµατα που αφορούν εργαζο-
µένους. 

Το δεύτερο είναι κάτι που αναφέρθηκε και από τον εισηγητή
µας αλλά και από άλλους, ότι απαιτείται η συναίνεση της εται-
ρείας, κάτι το οποίο καθιστά αυτήν την προτεινόµενη διάταξη προ-
βληµατική και θα έπρεπε ήδη να είχατε συζητήσει µε τις εταιρείες
και να ερχόσασταν εδώ µε µία άλλη διάταξη, που να µην απαι-
τούσε τη συναίνεση της εταιρείας, αλλά πραγµατικά να κάλυπτε
και να διασφάλιζε τους εργαζόµενους. Η παρούσα διάταξη πραγ-
µατικά µπορεί να µπλοκαριστεί πολύ εύκολα από τις εταιρείες και
τελικά να είναι κενό γράµµα στην εφαρµογή της. 

Στη συνέχεια αυτών υπάρχει η διάταξη για το πλοίο ασφάλειας,
το οποίο µε πρόσχηµα προβλήµατα που πράγµατι δηµιουργούνται
και από τις απεργιακές κινητοποιήσεις, ουσιαστικά το χρησιµοποι-
είτε για να δηµιουργήσετε καθεστώς µόνιµης επιστράτευσης και
ουσιαστικά απαγόρευσης της απεργίας στον κλάδο των ναυτερ-
γατών. 

Και εδώ θα ήθελα να πω ότι χθες ακούγοντας τη συζήτηση και
παρακολουθώντας, διαπίστωσα ότι υπάρχει µερίδα Βουλευτών
της Νέας Δηµοκρατίας –γιατί πρέπει να πω ότι άλλοι Βουλευτές
ήταν πιο ψύχραιµοι και νηφάλιοι- οι οποίοι θέλησαν να εκµεταλ-
λευθούν τα προβλήµατα που δηµιουργούνται, για να δηµιουργη-
θεί ένας κοινωνικός αυτοµατισµός και να στραφεί η µία κοινωνική
οµάδα απέναντι στην άλλη, όπως χθες ήταν συντεχνία οι φαρµα-
κοποιοί, προχθές οι αγρότες. Κάθε φορά ο αµυνόµενος, αυτός
που δίνει αγώνα επιβίωσης είναι στοχοποιούµενος από την Κυβέρ-
νηση και τα φιλικά µέσα ενηµέρωσης και όχι φυσικά η Κυβέρνηση
που προκαλεί τα προβλήµατα σε όλους αυτούς τους κλάδους. 

Όµως, υπάρχουν κάποια ερωτήµατα, αν θέλουµε σοβαρά να
τοποθετηθούµε µε βάση τη σηµερινή απεργία που γίνεται. Είναι
καπρίτσιο των ναυτικών; Είναι αυτή η απεργία ένα πολιτικό παι-
γνίδι; Είναι προσχηµατική; Είναι κατάχρηση, όπως αναφέρθηκε
από κυβερνητικό Βουλευτή; Μήπως δεν έχουν λόγους και µάλιστα
λόγους επιβίωσης οι ναυτεργάτες, για να κινητοποιούνται σήµερα; 

Νοµίζω ότι είναι σαφές –και το παραδέχονται ακόµα και οι κυ-
βερνητικοί Βουλευτές- ότι τα προβλήµατα στον κλάδο είναι τε-
ράστια, συσσωρευµένα και εντείνονται από ρυθµίσεις των
τελευταίων ηµερών µε βάση και το σηµερινό νοµοσχέδιο. Και
εδώ ξαναθέτω την ερώτηση: Γιατί µόλις σήµερα συζητείται διά-
ταξη, τροπολογία για τα δεδουλευµένα των ναυτεργατών; Αν δεν
φέρνατε διατάξεις που διαλύουν έναν κλάδο και στο πολυνοµο-
σχέδιο προχθές και στο σηµερινό, θα γινόταν η απεργία; 

Εποµένως, νοµίζω ότι οι Βουλευτές που διαµαρτύρονται, θα
έπρεπε πρώτα να απευθυνθούν στην Κυβέρνηση για τις πρωτο-
βουλίες που παίρνει, που είναι καταστροφικές για έναν κλάδο.
Και επειδή οι αγρότες χρησιµοποιήθηκαν από κυβερνητικούς
Βουλευτές και αναφέρθηκε µάλιστα η ζηµιά που έχουν από την
απεργία, θα ήθελα οι συγκεκριµένοι Βουλευτές να αναφέρουν
και κάτι άλλο, να αναφέρουν τη ζηµιά που έχουν οι Έλληνες
αγρότες από το 13% οριζόντιο φόρο από το πρώτο ευρώ, από
το φόρο στα αγροτεµάχια, από αυτό που ψηφίσατε για τους κτη-
νοτρόφους -που καταργήσατε το φρέσκο στο γάλα- από το κού-
ρεµα των φωτοβολταϊκών, από το κόστος ενέργειας, τη στιγµή
που δεν λέτε τίποτα για το αφορολόγητο των εφοπλιστών.

Και πράγµατι, απαντώ σε έναν Βουλευτή κυβερνητικό, πατάµε
σε δύο βάρκες. Πατάµε και στη βάρκα των αγροτών και στη
βάρκα των ναυτεργατών, πατάµε σε κάθε βάρκα, όπου επιβιβά-
ζονται µη προνοµιούχοι που δίνουν αγώνα επιβίωσης και δεν πα-
τάµε σε µεγάλες βάρκες που έχουν εφοπλιστές και καναλάρχες. 

Συνεχίζω, κύριε Υπουργέ, µε αφορµή τη συζήτηση και την πα-
ρουσία σας να θέσω κάτι σε σχέση µε τα λιµάνια. Τα λιµάνια είναι
πυλώνες ανάπτυξης όσον αφορά τον τουρισµό, την αλιεία, το εµ-
πόριο αλλά και πυλώνες κυριαρχίας καθώς είναι στρατηγικές
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υποδοµές. Με αυτήν την έννοια δεν µπορεί παρά να υπόκεινται
σε δηµόσιο έλεγχο και να εντάσσονται σε ένα βιώσιµο αναπτυ-
ξιακό σχεδιασµό µε πυξίδα το κοινωνικό συµφέρον και τις κοινω-
νικές ανάγκες. 

Όµως, θα ήθελα να σας πω εδώ δυο παραδείγµατα από το
νοµό µου.

Το πρώτο είναι το λιµάνι της Νέας Επιδαύρου, ζωτικής σηµα-
σίας για τον τουρισµό της περιοχής, για δεκάδες επιχειρήσεις,
για αλιείς, το οποίο αιφνιδιαστικά µεταφέρθηκε στο ΤΑΙΠΕΔ. Και
εδώ κοιτάξτε να δείτε, στις 20-8-2012 κατέθεσα ερώτηση στον
Υπουργό Οικονοµικών και απαντήθηκε µε δελτίο Τύπου στις 27-
3-2013 ότι εντάχθηκε στο ΤΑΙΠΕΔ. Με αυτήν την έννοια θέτω ένα
ζήτηµα και εκποίησης προφανώς αλλά και ενός σχεδιασµού που
δεν υπάρχει και θα καθοριστεί από τον όποιο ιδιώτη θα θελήσει
µε τους δικούς του όρους να εκµεταλλευτεί το φιλέτο αυτό κόν-
τρα στις ανάγκες της τοπικής κοινωνίας.

Το δεύτερο είναι το λιµάνι του Ναυπλίου, το οποίο αναφέρ-
θηκε στην επιτροπή, κύριε Υπουργέ, και ήσασταν πριν από λίγες
ηµέρες κάτω στην Αργολίδα. Εκεί, λοιπόν, προγραµµατίζεται εκ-
βάθυνση, προγραµµατίζεται µία νέα µαρίνα. Κύριε Υπουργέ, ανα-
φέρατε χθες ότι το Υπουργείο σας έχει ένα master plan, αλλά θα
ήθελα να σας επισηµάνω ότι το λιµάνι του Ναυπλίου δεν έχει
master plan.

Πριν λίγες µέρες µόνο µπήκε σε διαδικασία να δηµιουργηθεί
ένα master plan και µε αυτήν την έννοια καταλαβαίνετε ότι οι δια-
δικασίες είναι ανάποδες από αυτές που έπρεπε να υπάρχουν. 

Το δεύτερο ζήτηµα σε σχέση µε τη µαρίνα είναι ότι επιλέχθηκε
η διαδικασία του ΣΔΙΤ και µιλάµε µάλλον για µία παραχώρηση
για σαράντα χρόνια. Καταλαβαίνετε ότι εδώ, απ’ ό,τι έχουµε δει
σε µελέτες που έχουν υπάρξει, προβλέπονται φαραωνικές, κατ’
αρχάς, εγκαταστάσεις και προβλέπονται και εγκαταστάσεις οι
οποίες ουσιαστικά δηµιουργούν µία παρααγορά που ενδεχοµέ-
νως αντί για οφέλη να ζηµιώσουν την τοπική κοινωνία και να συγ-
κεντρώσει εκεί διάφορες δραστηριότητες εις βάρος υπολοίπων
κλάδων της οικονοµίας.

Αυτό γίνεται ακριβώς, κύριε Υπουργέ, επειδή επιλέγετε αυτόν
τον τρόπο και όποιος πάρει αυτήν την υποδοµή θα πρέπει να έχει
κέρδη, άρα πρέπει να συσσωρεύσει και να γίνει πόλος, που εν-
δεχοµένως αντί για ενισχυτικά να δράσει αντιπαραθετικά µε
άλλες δράσεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Έχετε ένα λεπτό. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ: Το τρίτο είναι σε σχέση –πάλι δράτ-

τοµαι της ευκαιρίας- µε την υποβάθµιση των Υπολιµεναρχείων
Πορτοχελίου και Ερµιόνης και την κατάργηση των Λιµενικών
Σταθµών Κοιλάδας και Τολού, για τα οποία κατέθεσα ερώτηση
στις 20 Φλεβάρη και είναι αναπάντητη. 

Πολύ σύντοµα θα υπάρξουν ζητήµατα ασφάλειας και πρόλη-
ψης του εγκλήµατος, λαθρεµπόριο κ.λπ.. Υπάρχουν προβλήµατα
στους παραγωγικούς κλάδους, όπως η αλιεία. Για παράδειγµα η
Κοιλάδα, γνωστή µε παράδοση στην αλιεία και µε δύο ναυπηγεία
που θα έχει τεράστια προβλήµατα, ενώ είναι αµφίβολη η εξοικο-
νόµηση πόρων. Με αυτήν την έννοια θα ήθελα να το ξαναδείτε
και µε αφορµή τη σηµερινή νύξη. 

Τέλος, όσον αφορά τις ερασιτεχνικές άδειες αλιείας που κα-
ταργούνται -να µη αναφερθώ αναλυτικά στα επιχειρήµατα που
θέτετε γιατί δεν έχω χρόνο- ουσιαστικά εξυπηρετούνται κάποιες
εταιρείες σκαφών και µεγάλα ξενοδοχεία. Θα ήθελα, όµως, εδώ
να πω –το θέσατε χθες, κύριε Κωνσταντινόπουλε- ότι θα πρέπει
να δείτε και την επιστηµονική επιτροπή, η οποία θέτει ζητήµατα
συµβατότητας τόσο µε την Ευρωπαϊκή Ένωση και µε την κοινή
αλιευτική πολιτική, όσο επίσης και το ότι ουσιαστικά οδηγούµα-
στε σε µία αναρχία και αυθαιρεσία σε αυτόν τον κλάδο, εις βάρος
των ιχθυαποθεµάτων. 

Κατά τη γνώµη µας θα πρέπει οπωσδήποτε να υπάρχει κατα-
γραφή και να δούµε έναν τρόπο πιο ευέλικτο που να µην επιβα-
ρύνονται έτσι ή να µειωθεί η επιβάρυνση των ερασιτεχνών της
αλιείας. 

Ωστόσο, δεν µπορεί, δεν είναι συµβατή δηλαδή και δεν είναι

λογική και ορθολογική η διάταξη αυτή που καταργεί την ερασι-
τεχνική άδεια αλιείας. Εδώ θα έπρεπε να είχε τοποθετηθεί και ο
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης, ο οποίος δυστυχώς δεν έχει
καθόλου πουθενά αναφερθεί και δεν ξέρω αν υπογράφει και το
νοµοσχέδιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Όχι, δεν το υπογράφει.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί-συ-
νοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Νέας Αρτάκης Ευβοίας
και το Δηµοτικό Σχολείο «Εκπαιδευτήρια Μάνεση».

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ρήγας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκλη-

ρώνεται σήµερα η συζήτηση για ένα σηµαντικό νοµοσχέδιο που
αφορά ένα σπουδαίο κλάδο της οικονοµίας µας και ρυθµίζει ζη-
τήµατα σχετικά µε τη λειτουργία του θαλάσσιου τουρισµού, της
αγοράς στον τοµέα του yachting, ζητήµατα που έχουν σχέση µε
την γραφειοκρατία, η οποία προσθέτει βάρη στην λειτουργία
αυτού του σηµαντικού τµήµατος της οικονοµίας και βεβαίως
ρυθµίζει θέµατα που αφορούν την προστασία και των δικαιωµά-
των των εργαζοµένων στον τοµέα της ναυτιλίας, αλλά κυρίως
ρυθµίζει θέµατα που απασχολούν τους νησιώτες. 

Εδώ, λοιπόν, πρέπει όλοι να είµαστε σαφείς, χωρίς υπεκφυγές
και «άλλα λόγια ν’ αγαπιόµαστε». Ή θα αποφασίσουµε να αντι-
µετωπίσουµε προβλήµατα του νησιώτικου χώρου ή αλλιώς, όπως
ειπώθηκε από κάποιον που προφανώς δεν γνωρίζει τι σηµαίνει
να πατάς σε δύο και τρεις βάρκες, θα συνεχίζουµε να πατάµε σε
δύο και τρεις βάρκες, µε αποτέλεσµα να πέσουµε στη θάλασσα.

Άρα, κύριε Υπουργέ, πρέπει να ξεκαθαρίσουµε τα εξής: Πρώ-
τον, διευκρινίστε ότι η κατάργηση της γραφειοκρατίας για την
έκδοση άδειας αλιείας δεν σηµαίνει κατάργηση της ερασιτεχνι-
κής άδειας αλιείας. Γιατί λίγο πολύ αυτό πήγαν να µας πουν εδώ
πέρα και έχει δηµιουργηθεί µία αναστάτωση.

Κάντε, λοιπόν, µια σωστή διατύπωση γιατί κινδυνεύουµε σε µια
εποχή παραπληροφόρησης και διάδοσης φηµών να διαδοθεί
παντού ότι από εδώ και πέρα καταργείται η ερασιτεχνική αλιεία.
Σας παρακαλώ, λοιπόν, εξηγήστε µετά τι σηµαίνει η κατάργηση
της γραφειοκρατίας και τι σηµαίνει να µην είσαι µε ένα χαρτάκι
στην τσέπη κάθε τόσο και να πηγαίνεις να το θεωρείς. Διότι, σας
λέω ότι έτσι πέρασε χθες.

Δεύτερον, η συσσωρευµένη πείρα του Μανώλη Γλέζου είναι
σοφία τελικά. Είπε κάτι χθες το οποίο θα πρέπει να δηµιούργησε
ανατριχίλα στους θεωρητικούς του ΣΥΡΙΖΑ. Τι είπε, λοιπόν, ο κ.
Γλέζος εχθές; Κοιτάξτε –λέει- την Τουρκία απέναντι τι µαρίνες
έχει φτιάξει, κοιτάξτε την Τουρκία πόσο έχει προοδεύσει στον
τοµέα των υποδοµών στον θαλάσσιο τουρισµό. Και είπε και κάτι
άλλο ακόµα πιο τροµερό πιθανόν για κάποιους θεωρητικούς του
ΣΥΡΙΖΑ. «Σε αυτές –λέει- τις εγκαταστάσεις θα πρέπει να υπάρχει
ακόµα και µαγαζί που θα ράβει ο άλλος το κουµπί του όταν το
σκάφος του δένει.» 

Άρα, τι είπε ο Μανώλης Γλέζος; Αφήστε αυτά τα ιδεολογήµατα
ότι δεν πρέπει να δηµιουργήσουµε εγκαταστάσεις για τον ελλι-
µενισµό σκαφών αναψυχής και πηγαίνετε πράγµατι στην Τουρκία
να δείτε πώς η Ελλάδα είναι ο φτωχός συγγενής, πώς απέναντι
µε προσχώσεις, επιχωµατώσεις, έχουν φτιάξει ολόκληρες πόλεις
όπου υπάρχει τροµερή δραστηριότητα και ελάτε απέναντι στα
ελληνικά νησιά να δείτε χορταριασµένες µαρίνες, γιατί φοβόµα-
στε –λέει- να µπει ιδιωτικό κεφάλαιο στις µαρίνες στα νησιά µας
γιατί θα έρθουν οι ξένοι –ακούστε επιχείρηµα το 2014!- και θα
µας πάρουν τη γη, τη θάλασσά µας και θα θίξουν και τα εθνικά
µας συµφέροντα. Αυτά δεν ακουγόντουσαν ούτε σε εποχή ψυ-
χρού πολέµου. Αλλά ο Μανώλης Γλέζος έβαλε χθες τα πράγµατα
στη θέση τους.
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Άρα, λοιπόν, να δηµιουργηθούν υποδοµές για τον θαλάσσιο
τουρισµό για να µην αυταπατόµαστε ότι µπορείς να κάνεις θα-
λάσσιο τουρισµό µε γραφειοκρατικές αγκυλώσεις και µε απαγο-
ρεύσεις. Θαλάσσιος τουρισµός σηµαίνει διευκόλυνση.

Τα στοιχεία που ακούστηκαν χθες είναι αποκαλυπτικά και θα
πρέπει να µας προβληµατίσουν ότι δηλαδή η Ιταλία φιλοξενεί
εκατόν σαράντα έξι χιλιάδες σκάφη αναψυχής και εµείς µόνο δε-
καέξι χιλιάδες σκάφη. Και όπως σωστά ειπώθηκε, αυτό δεν έχει
να κάνει µε τους σκαφάτους Έλληνες. Έχει να κάνει µε έναν
τοµέα δραστηριότητας της ελληνικής οικονοµίας που πρέπει να
στηρίξουµε.

Δεύτερο θέµα και πολύ σηµαντικό είναι το θέµα του πλοίου
ασφαλείας. Το θέµα του πλοίου ασφαλείας, λοιπόν, πάλι κάποιοι
θέλησαν να το προσεγγίσουν µε τρόπο θεωρητικό. Τι µας λένε,
λοιπόν; Καταστρατηγείται και καταργείται το δικαίωµα της απερ-
γίας. Αυτό είναι απαράδεκτο. Να βρούµε έναν άλλο τρόπο –δεν
µας λένε ποιος είναι ο άλλος τρόπος- γενικώς να εξυπηρετούνται
τα νησιά. 

Εγώ, λοιπόν, δεν θα κάνω καµµία αναφορά σε τίποτα άλλο. Θα
κάνω µία αναφορά στο καθολικό αίτηµα, στην καθολική απαίτηση
των νησιωτών, των απλών νησιωτών, των οργανωµένων φορέων
τους, των θεσµικών τους εκπροσώπων ότι πλοίο ασφαλείας µε
συγκεκριµένες προδιαγραφές πρέπει να θεσµοθετηθεί. Και ας
αφήσουµε τις θεωρίες και τα ιδεολογήµατα. Εδώ είναι που δεν
µπορείς να πατάς σε δύο βάρκες.

Τα νησιά δεν είναι στεριά να πάρεις εναλλακτικό µέσο. Και θα
παρακαλούσα αυτούς που έχουν την τύχη να είναι σε µεγάλα
νησιά και να έχουν αεροδρόµια να απευθυνθούν στους κατοί-
κους των µικρότερων νησιών αλλά και των µεγαλύτερων νησιών
που διακινούν εµπορεύµατα, και να µας πουν µε ποιο τρόπο θα
αντιµετωπίσουµε µία απεργία η οποία µπορεί να κρατήσει τρεις,
τέσσερις, πέντε και δέκα µέρες όπως έχει συµβεί στο παρελθόν.

Εποµένως, ας αφήσουµε τις υπεκφυγές, ας αφήσουµε τα
λόγια τα παχιά και ας πούµε το εξής. Το δικαίωµα της απεργίας
των ναυτικών είναι κατοχυρωµένο, πρέπει να το σεβόµαστε και
είναι ιερό. Ένα το κρατούµενο. Δεύτερον, όταν η απεργία διαρκεί
για πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα, θα πρέπει λελογισµένα και
µε πολύ µεγάλη προσοχή να καθορίζουµε την πυκνότητα των
δροµολογίων που θα εκτελούνται.

Δεν είπαµε τις υπερβολές –και αυτό θα το καθορίσουµε- ότι
άπαξ και ξεκινήσει µία απεργία, στο επόµενο λεπτό επιστρα-
τεύουµε το πλοίο και το βάζουµε στη γραµµή. Όχι. Όταν περά-
σουν, όµως, ένα ή δύο εικοσιτετράωρα και τα νησιά αρχίσουν να
µένουν χωρίς εφόδια ή δεν µπορούν να µεταφέρουν τα εµπορεύ-
µατα στη στεριά, τότε πραγµατικά πρέπει να ενεργοποιηθεί ένας
µηχανισµός ο οποίος θα θέσει σε κίνηση το πλοίο ασφαλείας.
Και αυτό το πλοίο ασφαλείας θα πρέπει να αποφασίζεται από δη-
µόσια αρχή. 

Ποια είναι η πιο αντιπροσωπευτική αρχή που σήµερα µπορεί
να το καθορίσει αυτό; Το λέω, γιατί ακούω κάποιους που έχουν
αντιδράσεις για το ΣΑΣ, για το Συµβούλιο Ακτοπλοϊκών Συγκοι-
νωνιών. Τι είναι το Συµβούλιο Ακτοπλοϊκών Συγκοινωνιών; Είναι
το όργανο εκείνο στο οποίο συµµετέχουν η αυτοδιοίκηση πρώ-
του και δεύτερου βαθµού και όλοι οι επαγγελµατικοί φορείς του
κλάδου. Είναι το πιο αντιπροσωπευτικό όργανο που µπορεί να
αποφασίσει επ’ αυτού του θέµατος.

Πού θέλουµε να µετακυλήσουµε ή πού θέλουν να µετακυλή-
σουν κάποιοι την ευθύνη; Να είναι τριµερής, λέει, η επιτροπή που
θα το αποφασίζει: οι ναυτεργάτες οι οποίοι απεργούν και δικαιο-
λογηµένα θα πουν «όχι, να µη µπει το πλοίο ασφαλείας», οι εφο-
πλιστές που και αυτοί θα πουν «τι είµαστε εµείς να βάλουµε το
πλοίο στη γραµµή, για να εξυπηρετήσουµε ποιον;» και ένας εκ-
πρόσωπος του Υπουργείου. Δηλαδή, δεν θα υπάρχει πλοίο
ασφαλείας.

Άρα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, µε πολύ µεγάλη ακρίβεια, φειδώ
και προσοχή θα πρέπει να θεσµοθετήσουµε το πλοίο ασφαλείας,
το οποίο θα κινητοποιείται µόνο από το ΣΑΣ και από κανέναν
άλλον και θα πρέπει να προχωρήσουµε στην ικανοποίηση µιας
βασικής απαίτησης των νησιωτών, που είναι καθολική, επαναλαµ-
βάνω, και δεν έχει καµµία σχέση µε αυτές τις διπλές και τριπλές
απόψεις, την πολυγλωσσία που διατυπώνεται από κάποιους.

Τελειώνω µε το εξής. Είναι κατάκτηση και υποχρέωση του κρά-
τους να κάνει αυτό που χθες µας ανακοινώσατε ότι θα γίνεται.
Όταν δηλαδή χρωστά ο εφοπλιστής σε γραµµές δηµοσίου συµ-
φέροντος προς τους εργαζόµενους χρήµατα, τα χρήµατα θα
πρέπει να βρει µηχανισµό το δηµόσιο να τα δίνει στους εργαζό-
µενους και όχι στους εφοπλιστές. Αυτό πολύ σωστά γίνεται,
απλώς πρέπει να γίνει σύντοµα, να κατοχυρωθεί. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ)

Επίσης, κύριε Υπουργέ, είπατε και κάτι άλλο χθες, ότι θα πρέ-
πει να υπογραφεί άµεσα συλλογική σύµβαση εργασίας ανάµεσα
στους εργαζόµενους και στους εφοπλιστές. Η υπογραφή συλ-
λογικής σύµβασης εργασίας ακυρώνει στην ουσία κάποιες από-
ψεις που ακούστηκαν, τις οποίες τουλάχιστον εµείς δεν τις
συµµεριζόµαστε, περί συµβάσεων σε επίπεδο πλοίου. Αυτά δεν
µπορούν να περάσουν, ούτε θα επιτρέψουµε ποτέ να περάσουν.
Η συλλογική σύµβαση, απ’ ό,τι είπατε, θα υπογραφεί. Όπως απο-
τρέψαµε τη µειωµένη σύνθεση στα πληρώµατα, κατά τον ίδιο
τρόπο σας λέµε και πάλι ότι η συλλογική σύµβαση εργασίας θα
πρέπει να υπογραφεί το συντοµότερο.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει επίσης να κοιτάξετε δύο θέµατα: το
Συνήγορο του Λιµενικού µε την ουσιαστική έννοια και την απεµ-
πλοκή της εκδίκασης υποθέσεων που αφορούν τους λιµενικούς
από το Ναυτοδικείο. Αυτό είναι ένας αναχρονιστικός θεσµός που
πρέπει να καταργηθεί.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, η προγραµµατισµένη για σήµερα ψηφοφορία
για άρσεις ασυλίας Βουλευτών θα αρχίσει στις 12.30’. Καθυστε-
ρήσαµε λίγο, για να προσέλθουν οι συνάδελφοι.

Η Βουλευτής της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Φούντα έχει τον
λόγο.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, το υπό συζήτηση

σχέδιο νόµου που αφορά ως επί το πλείστον τα τουριστικά σκάφη
κινείται σε γενικές γραµµές σε θετική κατεύθυνση. Είναι πολύ ση-
µαντικό να εκσυγχρονιστεί το πλαίσιο δραστηριοποίησης των του-
ριστικών σκαφών, να απλοποιηθούν οι διαδικασίες εκναύλωσης
των πλοίων αναψυχής, να κωδικοποιηθούν επιτέλους οι διατάξεις
για την εκµετάλλευση των επαγγελµατικών τουριστικών ηµερό-
πλοιων, όπως είναι και ιδιαίτερης σηµασίας, παρά τις ελλείψεις, η
δηµιουργία Μητρώου Τουριστικών Πλοίων, που αναµένεται να
συµβάλει στην καταπολέµηση της φοροδιαφυγής, κάτι που όλοι
θεωρούµε ότι είναι το ζητούµενο. 

Δεν χρειάζεται, νοµίζω, να γίνει ιδιαίτερη µνεία στη σηµασία του
θαλάσσιου τουρισµού για τη χώρα µας. Η βαριά µας βιοµηχανία
είναι ο τουρισµός µας και τα πλοία µας. Κατά συνέπεια η διαµόρ-
φωση καταλληλότερου θεσµικού πλαισίου γύρω από το θαλάσσιο
τουρισµό είναι τουλάχιστον απαραίτητη, καθώς αφορά µια σηµαν-
τική αναπτυξιακή προοπτική, συνδεδεµένη µε τη συγκράτηση θέ-
σεων εργασίας, ειδικά σε νησιωτικές περιοχές, ειδικά για τους
νησιώτες, αφού γνωρίζουµε όλοι ότι σε αυτές τις περιοχές σηµει-
ώνονται τεράστια ποσοστά ανεργίας και υψηλή εποχικότητα στην
απασχόληση.

Υπάρχει η αίσθηση ότι ο θαλάσσιος τουρισµός στην Ελλάδα δεν
εκµεταλλεύεται τη δυναµική της ζήτησης, αλλά παραµένει δυστυ-
χώς στατικός. Και µιλώντας για θαλάσσιο τουρισµό, πέρα από την
κρουαζιέρα, µιλάµε για την ιδιωτική θαλάσσια περιήγηση, τη ναύ-
λωση σκαφών αναψυχής. Είναι σηµαντικό η ανάπτυξη του κλάδου,
προκειµένου να είναι επιτυχής, να γίνεται σε σύνδεση πάντα µε
την τοπική κοινωνία και κάθε περιοχή να παράγει ένα πλήρες αν-
ταγωνιστικό πακέτο προϊόντων θαλάσσιου τουρισµού.

Θα πρέπει να έχουµε κατά νου άλλωστε ότι η στρατηγική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη γαλάζια ανάπτυξη, µια στρατηγική
που παίρνει δεσπόζουσα θέση αυτήν τη στιγµή στις ευρωπαϊκές
πολιτικές, δίνει µεγάλο βάρος στην ενίσχυση του παράκτιου και
θαλάσσιου τουρισµού στην Ελλάδα και στην Ευρώπη, θεωρώντας
τον έναν από τους πέντε βασικούς τοµείς της θαλάσσιας οικονο-
µίας, µε αξιοποιήσιµες πλουτοπαραγωγικές πηγές και µε σηµαν-
τικό αναπτυξιακό δυναµικό.
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Έτσι προβλέπει στοχευµένα µέτρα για τις παράκτιες περιφέ-
ρειες και τις επιχειρήσεις, ώστε να εκµεταλλευτούν ευκαιρίες για
την απασχόληση. Και είναι ζωτικής σηµασίας ότι ο θαλάσσιος του-
ρισµός µπορεί και επιβάλλεται να επωφεληθεί από χρηµατοδοτικά
εργαλεία.

Η δυνατότητα οικονοµικής υποστήριξης από το Ευρωπαϊκό Τα-
µείο Θάλασσας και Αλιείας, θα πρέπει να αξιοποιηθεί και σε µα-
κροπρόθεσµο πλαίσιο και τα κονδύλια, κύριε Υπουργέ -και αυτό
είναι το πρώτο σχόλιο που θέλω να κάνω- της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης για την αλιεία, να µη µένουν στο πενιχρό 45% µε την ίδια µας
την Επίτροπο, την κ. Δαµανάκη στην αρµόδια επιτροπή της Βου-
λής, να ωρύεται κυριολεκτικά για τη µη απορρόφηση κονδυλίων.

Εδώ το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και το Υπουργείο Ναυ-
τιλίας που εγώ τα θεωρώ από κοινού συναρµόδια έχουν τεράστιες
ευθύνες. Χρειάζεται ωστόσο να γίνει ιδιαίτερη µνεία στην ανά-
πτυξη του θαλάσσιου τουρισµού σε ένα πλαίσιο περιβαλλοντικής
βιωσιµότητας και αειφορίας για το καλό του τουρισµού, όχι για το
καλό των δικών µας εµµονών.

Το δεύτερο σχόλιο που θέλω να κάνω προς τον Υπουργό είναι
ότι ολόκληρο το νοµοσχέδιο δεν αναφέρει τη λέξη «περιβάλλον»
ή «περιοχές natura» ή «προστατευόµενες περιοχές». Είναι απαρά-
δεκτο να συζητάµε για πλοία, για τουριστικά σκάφη, για αναψυχή,
για τουρισµό, χωρίς να τα συνδέουµε µε την έννοια της βιωσιµό-
τητας.

Το µεγάλο στοίχηµα είναι και το οικολογικό αποτύπωµα του θα-
λάσσιου τουρισµού, γιατί δεν µπορούµε να µιλάµε για τουρισµό
και µόνο για το σήµερα, αλλά και για το αύριο. Οι τουριστικές πε-
ριοχές, λοιπόν, είναι ευαίσθητες περιβαλλοντικά περιοχές. Κά-
ποιες µάλιστα είναι υπερκορεσµένες πολεοδοµικά από απόψεως
χρήσεων γης και το ζητούµενο για µας είναι να λειτουργήσουν ως
πόρος προς εκµετάλλευση µακροπρόθεσµα και είναι προϋπόθεση
και όχι πολυτέλεια.

Κατά συνέπεια η ρύπανση είτε από κατάλοιπα πετρελαίου είτε
από απορρίµµατα και λύµατα, δεν είναι µια παράπλευρη απώλεια
της µεγέθυνσης του τουριστικού προϊόντος, αλλά συνιστά ένα
φαινόµενο που χρήζει συστηµατικής και έγκαιρης αντιµετώπισης.
Και εδώ οι πόροι του Ταµείου Θάλασσας και Αλιείας είναι πολύτι-
µοι. Άρα, κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να αφιερώσετε τουλάχιστον
ένα λεπτό για να µας πείτε τι σκοπεύετε να κάνετε γι’ αυτούς τους
πόρους που µένουν ανεκµετάλλευτοι.

Θα επικεντρώσω την οµιλία µου και θα επιστήσω την προσοχή
σας, ελπίζω, σε δύο άρθρα, στο άρθρο 14 και στο άρθρο 27 καθώς
και στη µία, κατά τη γνώµη µας απαράδεκτη, υπουργική τροπολο-
γία που ήλθε εκπρόθεσµα και µιλάει για το master plan στα λιµά-
νια. 

Για το άρθρο 14 δεν θα µιλήσω εγώ, µιλάει από µόνη της η Επι-
στηµονική Επιτροπή της Βουλής. Έχει αφιερώσει τρεις σχεδόν
ολόκληρες σελίδες για να µιλήσει για το πρόβληµα που παρου-
σιάζεται σε σχέση µε την ατοµική ερασιτεχνική άδεια αλιείας. Πρέ-
πει να προσεχθεί πάρα πολύ αυτό το άρθρο και αναµένουµε από
εσάς, κύριε Υπουργέ, βελτιώσεις.

Ενδεικτικά διαβάζω µόνο δύο σηµεία από την αναφορά αυτή,
ότι η ερασιτεχνική αλιεία µπορεί να έχει σηµαντικές επιπτώσεις
στους αλιευτικούς πόρους και συνεπώς τα κράτη-µέλη πρέπει να
εξασφαλίσουν ότι διεξάγεται κατά τρόπο συµβατό προς τους στό-
χους της κοινής αλιευτικής πολιτικής και εκεί µπαίνουν και τα χρη-
µατικά εργαλεία αλλά και οι πόροι και πρέπει εµείς να
συµβαδίζουµε σε σχέση µε αυτά.

Επίσης, συνεχίζει λέγοντας ότι δεδοµένου ότι η ερασιτεχνική
αλιεία είναι πολύ σηµαντική στη Μεσόγειο, είναι αναγκαίο να δια-
σφαλιστεί η διεξαγωγή της κατά τρόπο ο οποίος δεν παρακωλύει
σηµαντικά την εµπορική αλιεία και διάφορα άλλα τέτοια.

Πρέπει να διορθωθεί το άρθρο, αναµένουµε τις νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, πρέπει να καταλάβουµε ότι δεν είναι απλά τα πράγ-
µατα γύρω από την ερασιτεχνική αλιεία και πρέπει να το σκε-
φθούµε λίγο πιο σοβαρά για τις επιπτώσεις που θα έχει ουσιαστικά
στο αποτύπωµα της αλιείας στον ελλαδικό χώρο.

Συνεχίζω µε το άρθρο 27, το οποίο είναι ένα άρθρο που αναφέ-
ρεται στις πλωτές εξέδρες. Χαιρετίζουµε την πρωτοβουλία του
Υπουργείου να φέρει αυτό το άρθρο. Επιτέλους, λύνεται ένα πολύ
σοβαρό πρόβληµα. Επίσης, η επισήµανση ότι δεν θα γίνεται επέµ-

βαση στον αιγιαλό είναι πολύ σηµαντική. 
Απλά, και εδώ, κύριε Υπουργέ, δεν αναφέρετε πάλι τίποτα για

τις περιοχές «NATURA» και για τις προστατευόµενες περιοχές. Θα
θέλαµε, αν έχετε την καλοσύνη, χωρίς να αυξάνουµε την γραφει-
οκρατία και να παρακωλύουµε τις αδειοδοτήσεις, να προσθέσετε
ότι όπου η συγκεκριµένη παρέµβαση είναι σε προστατευόµενη πε-
ριοχή, θα χρειάζεται έπειτα αυτοψία από τον αρµόδιο φορέα δια-
χείρισης ότι ουσιαστικά έγιναν όλα όπως πρέπει. 

Μετά την αδειοδότηση, σας παρακαλώ πολύ, να γίνεται µόνο
µία αυτοψία από τον φορέα διαχείρισης της προστατευόµενης
περιοχής, ώστε να ξέρουµε ότι όλα έγιναν µε τρόπο περιβαλλον-
τικά υπεύθυνο, µε αυτοψία των ορίων που έχει προκύψει και από
το πλέον κατατεθειµένο στο σύνολό του µε συντεταγµένες ΕΓΣΑ
1987 πολεοδοµικό σχεδιασµό, σε σχέση µε το ποιες περιοχές
είναι «NATURA», ποιες είναι προστατευόµενες περιοχές. Όλα
αυτά υπάρχουν στο site του ΥΠΕΚΑ πλέον, πολύ συγκεκριµένα
και ψηφιοποιηµένα. 

Θα ολοκληρώσω, µε µία τοποθέτηση επί της τροπολογίας.
Κύριε Υπουργέ, η τροπολογία αναφέρεται σε ένα νοµοσχέδιο, το
οποίο είχαµε υποστηρίξει και ως Δηµοκρατική Αριστερά. Όµως η
παράγραφος 4 της υπουργικής τροπολογίας που φέρνετε
ανατρέπει όλο το σκεπτικό, κάτω από το οποίο είχε ψηφιστεί αυτό
το νοµοσχέδιο. Γι’ αυτό σας παρακαλούµε να αποσύρετε τη
συγκεκριµένη τροπολογία και να τη συζητήσετε στην επιτροπή.

Θα ήθελα να αναφέρω ότι σε αυτήν την παράγραφο –την
παράγραφο 4- λέτε ότι καταργείται ουσιαστικά η παράγραφος
που εξαρτούσε την εκτέλεση του λιµενικού έργου από την
προηγούµενη ένταξή του σε master plan. Δεν γίνεται να υπάρξει
επένδυση χωρίς να υπάρχει master plan. Βλέπουµε τα προβλή-
µατα που έχουν δηµιουργηθεί τώρα στο Ελληνικό. 

Η κάθε επένδυση πρέπει να αναφέρεται σε συγκεκριµένο mas-
ter plan, σε συγκεκριµένες διαδικασίες, σε συγκεκριµένα έργα, σε
συγκεκριµένες ουσιαστικά περιβαλλοντικές ρυθµίσεις και κυρίως
σε συγκεκριµένες υποχρεώσεις του επενδυτή. Δεν µπορούµε
άλλο να παραχωρούµε και να δίνουµε –εγώ δεν λέω «εκποιούµε»-
δηµόσια περιουσία χωρίς να εξασφαλίζουµε τους όρους.

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει
ζητήσει ο κύριος Υπουργός.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω κατ’
αρχάς να ευχαριστήσω πραγµατικά όλους τους συναδέλφους
που πήραν τον λόγο µέχρι τώρα. Διότι όλοι µίλησαν επί της ου-
σίας του νοµοσχεδίου  µε συγκεκριµένες παρατηρήσεις και όλοι
–ιδιαίτερα οι εισηγητές όλων των κοµµάτων- ανέδειξαν και τα θε-
τικά στοιχεία του νοµοσχεδίου, αφού από όλα τα κόµµατα πάρα
πολλά άρθρα γίνονται δεκτά ή θεωρείται ότι βρίσκονται στη
σωστή κατεύθυνση. 

Ιδιαίτερα, όµως, θέλω να ευχαριστήσω τους συναδέλφους, οι
οποίοι κατέθεσαν και συγκεκριµένες τροπολογίες σε µία σειρά
από άρθρα, αντιµετωπίζοντας προβλήµατα που είχαν διαπιστω-
θεί στη συζήτηση του νοµοσχεδίου ή θέµατα τα οποία δεν εθί-
γοντο από αυτό και τα οποία θα προχωρήσουµε. 

Εγώ θέλω να κάνω µία συνολική τοποθέτηση σε ορισµένα θέ-
µατα και να δώσω ορισµένες απαντήσεις σε θέµατα που έχουν
αναδειχτεί. Γιατί υπάρχει υπουργική απόφαση για τον καθορισµό
των κριτηρίων και των όρων για τα ιστιοπλοϊκά σκάφη; Επειδή τα
ιστιοπλοϊκά, σε αντίθεση µε τα µηχανοκίνητα, πολλές φορές απο-
τελούν και προϊόν ιδιοκατασκευής µικροκαρνάγιων και όλων
αυτών των οργανισµών, ουσιαστικά µε αυτήν την υπουργική από-
φαση δίνουµε εξουσιοδότηση στην αρµόδια διεύθυνση στον
Κλάδο Ελέγχου Εµπορικών Πλοίων του Υπουργείου Ναυτιλίας.
Δίνουµε το δικαίωµα να υπάρχει υπουργική απόφαση, γιατί µε-
ταβάλλονται ορισµένοι διεθνείς κανονισµοί που έχουν σχέση µε
την ευστάθεια, ώστε να µην χρειάζεται να φέρνουµε διατάξεις
νόµου για αυτό.

Ως προς τις ηµέρες ναύλωσης παραδοσιακών σκαφών –και
αυτό ήταν το αποτέλεσµα µία διαβούλευσης- το µίνιµουµ ηµερών
ναύλωσης που έχουν τεθεί ήταν το αποτέλεσµα µιας µεγάλης
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διαβούλευσης µε τις υπηρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών, οι
οποίες θεωρούν ότι πρέπει να υπάρχει έστω κι αυτό το ελάχιστο
όριο ηµερών ναύλωσης στα παραδοσιακά σκάφη. 

Έρχοµαι στα θέµατα που έχουν να κάνουν µε το ΦΠΑ και την
καταβολή του. Τι προνόµιο δίνουµε στα επαγγελµατικά σκάφη;
Να µην πληρώνουν ΦΠΑ στην αγορά του σκάφους. Αυτό είναι το
βασικό προνόµιο και χαρακτηρίζεται τινί τρόπω «επαγγελµατικό».

Αυτός που έχει καταβάλει ΦΠΑ στην αγορά του σκάφους γιατί
να µπαίνει στους ίδιους περιορισµούς; Αφού δεν έχει το ευεργέ-
τηµα της απαλλαγής από το ΦΠΑ. Γιατί να µπαίνει, λοιπόν, στους
περιορισµούς, στους χρόνους ναύλωσης και σε όλους τους άλ-
λους περιορισµούς; Αυτή είναι η φιλοσοφία και η λογική και για
αυτό διαφωνούµε στην τροποποίηση αυτού του άρθρου. 

Έγινε πολλή κουβέντα για το πού πρέπει να είναι ασφαλισµένοι
οι κυβερνήτες των σκαφών. Όπως έχω εξηγήσει πολλές φορές,
κυβερνήτες των σκαφών δεν είναι µόνο οι απογεγραµµένοι ναυτι-
κοί. 

Σήµερα που συζητάµε, στα τρεις χιλιάδες ιστιοπλοϊκά σκάφη
–πολλά εκ των οποίων νοικιάζονται µε πλήρωµα και κυβερνήτη-
δεν είναι απογεγραµµένοι ναυτικοί. Για αυτό και δεν βάζουµε τον
περιορισµό να είναι ασφαλισµένοι στο ΝΑΤ. Πρέπει όµως να είναι
ασφαλισµένοι. Αυτήν τη ρύθµιση κάνουµε. Αν είναι απογεγραµ-
µένοι ναυτικοί, αν κατέχουν τη ναυτική ικανότητα, αν έχουν τη
ναυτική ιδιότητα και τη ναυτική εκπαίδευση, βεβαίως να είναι στο
ΝΑΤ. Αν δεν είναι ναυτικοί, να είναι ασφαλισµένοι στον ΟΑΕΕ.
Δεν πρέπει να υπάρχει αυτή η σηµερινή κατάσταση, η οποία µε
µαθηµατική ακρίβεια οδηγεί στην ανασφάλιστη εργασία, διότι
επιβαίνουν όχι ως πλήρωµα αλλά ως επιβαίνοντες και δηµιουρ-
γείται αυτό το πρόβληµα. 

Έχω κι άλλες απαντήσεις, αλλά θα σεβαστώ το χρόνο και θα
είµαι σύντοµος. 

Θέλω να έρθω στο θέµα των ρυθµίσεων του πλοίου ασφαλείας,
για το οποίο έχει γίνει όλη αυτή η κουβέντα. Έχω δεχθεί όλες τις
παρατηρήσεις που έχουν σχέση µε τη διατήρηση του δικαιώµατος
της απεργίας, τη διατήρηση του δικαιώµατος της ελάχιστης συγ-
κοινωνίας και τη µη κατάχρηση από την πλευρά του Υπουργείου.
Διότι οι αντιρρήσεις έρχονται από δύο πλευρές στο θέµα για το
πλοίο ασφαλείας και προέρχονται τόσο από τους ναυτικούς όσο
κι από τους εφοπλιστές. Οι ναυτικοί λένε «θα µας καταργήσεις το
δικαίωµα στην απεργία» και οι εφοπλιστές λένε «θα µας επιβάλλεις
δηµόσια υπηρεσία χωρίς αντάλλαγµα κι ουσιαστικά θα µπορείς
να κάνεις καταστρατήγηση των όρων του ν. 2932». 

Εγώ σέβοµαι αυτές τις παρατηρήσεις και σέβοµαι και τις επι-
φυλάξεις τους. Για αυτό τον λόγο προτείνω στο πλοίο ασφαλείας
να ενεργοποιείται η διάταξη µετά από τριήµερο που θα έχει δια-
κοπεί το πρόγραµµα εκτέλεσης ακτοπλοϊκής συγκοινωνίας, να
µπορεί το πρόγραµµα εκτέλεσης, το οποίο θα καθορίζεται να
είναι στο µάξιµουµ το 1/3 του προγράµµατος της ακτοπλοϊκής
συγκοινωνίας που είναι εγκεκριµένο. Δηλαδή, αν υπάρχει πρό-
σβαση κάθε µέρα σε ένα λιµάνι να µπορεί να είναι µια µέρα στις
τρεις µέρες. Προτείνω ακόµη να υπάρχει µέγιστη διάρκεια, στην
οποία θα µπορεί να γίνει αυτή η δροµολόγηση ενός µηνός, ώστε
να µην υπάρχει καµµία δυνατότητα κατάχρησης. 

Νοµίζω ότι µε αυτούς τους τρεις χρονικούς περιορισµούς που
βάζουµε µετά από τη συζήτηση που έγινε και στην επιτροπή –και
γίνεται και µε την ΠΝΟ και εξελίσσεται αυτήν την ώρα, γίνεται και
µε την Ένωση Εφοπλιστών της ακτοπλοΐας, γιατί προσπαθούµε
να λύσουµε την απεργία- αντιµετωπίζεται αυτό το πρόβληµα. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Για τις τροπολογίες; 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Θέλω να σας πω µόνο χαρακτηριστικά ότι χθες σε µια
µέρα απεργίας το Λιµενικό έκανε εννιά διακοµιδές ασθενών και
τραυµατιών, όταν συνήθως –όταν λειτουργεί η ακτοπλοΐα- οι δια-
κοµιδές και οι µεταφορές ασθενών από σκάφη του Λιµενικού
είναι µια ανά τρεις ηµέρες. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού) 

Έρχοµαι στο τελευταίο θέµα που έχει να κάνει µε την τροπο-
λογία που κατέθεσε ο κ. Πλακιωτάκης, σε συνεργασία µε το
Υπουργείο, για την αντιµετώπιση του θέµατος των δεδουλευµέ-
νων των ναυτικών.

Εδώ κάνουµε µία τοµή. Δίνουµε τη δυνατότητα σε εταιρείες, οι
οποίες δεν µπορούν να φέρουν παραστατικά φορολογικής ενηµε-
ρότητας ή ασφαλιστικής ενηµερότητας για να πληρωθούν από το
δηµόσιο, να εκχωρούν –όπως εκχωρούν και προς το ΝΑΤ για τις
ασφαλιστικές εισφορές- προς τον Οίκο του Ναύτου αυτήν την
απαίτηση και ο Οίκος του Ναύτου να καταβάλλει δεδουλευµένα. 

Τι δίνουµε; Δίνουµε αυτό που ζητάνε σήµερα πάρα πολλοί ακτο-
πλόοι. Λένε:  «Δεν έχουµε πρόσβαση σε βραχυπρόθεσµο τραπε-
ζικό δανεισµό µε εκχώρηση επιταγών πελατείας για να
πληρώσουµε τα δεδουλευµένα των πληρωµάτων µας». Ουσια-
στικά, τι τους λέµε; Εκχωρείστε τα λεφτά, τα οποία το δηµόσιο
σας χρωστάει και τα οποία αδυνατείτε να εισπράξετε, στον Οίκο
του Ναύτου και ο Οίκος του Ναύτου θα καταβάλει αυτές τις αµοι-
βές. 

Μάλιστα, στην τροπολογία του κ. Πλακιωτάκη θα προσθέ-
σουµε µε νοµοτεχνική βελτίωση που φέρνω ένα εδάφιο, ακριβώς
για να είναι άµεσα εφαρµόσιµη, γιατί µέχρι να ολοκληρωθεί η
διαδικασία της σύστασης του ΟΝΕ, έτσι όπως προβλέπεται από
τον νόµο, θα περάσει ένα χρονικό διάστηµα. Αυτό γίνεται για να
είναι άµεσα εφαρµόσιµη.

Νοµίζω ότι αυτήν την τροπολογία πρέπει οµόφωνα η Βουλή να
την ψηφίσει, στέλνοντας ένα σαφές µήνυµα υπέρ της ναυτεργα-
σίας και ένα σαφές µήνυµα υπέρ της εξόδου από την κρίση που
σήµερα έχει δηµιουργηθεί σε όλο τον νησιωτικό κόσµο µε την
απεργία των ναυτικών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα επανέλθω µετά την ολοκλή-
ρωση της λίστας των οµιλητών, µετά την ψηφοφορία για την
άρση των ασυλιών, να συζητήσουµε και όλα τα άλλα θέµατα που
έχουν τεθεί.

Πάντως, για άλλη µια φορά θέλω να ζητήσω την οµόθυµη στή-
ριξη και στο άρθρο 25, έτσι όπως διαµορφώνεται µε τις προτά-
σεις, για να αντιµετωπίσουµε το συγκοινωνιακό ζωντανό
πρόβληµα των νησιωτών, να αντιµετωπίσουµε την κοινωνική
ανάγκη που δηµιουργείται, χωρίς να στερήσουµε από τους ναυ-
τικούς το δικαίωµα της απεργίας, καθώς και το δικαίωµα να µπο-
ρούµε να χρηµατοδοτούµε τους Έλληνες ναυτικούς για τα
δεδουλευµένα τους.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

Θέλω να πω κάτι γι’ αυτό που είπε ο κύριος Υπουργός.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όχι, όχι. Έχει

ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Πρέπει να έχουµε τις τροπολογίες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Προφανώς και

θα διανεµηθούν. Παρακαλώ να διανεµηθούν οι τροπολογίες.
Παρ’ ότι είπα ότι 12.30’ θα ξεκινήσουµε την ψηφοφορία, θα

δώσω τον λόγο στον κ. Παπαδηµούλη.
Θα σας παρακαλέσω µόνο, κύριε Παπαδηµούλη, να είστε συ-

νεπής στον χρόνο των οκτώ λεπτών για να µην έχουµε πρό-
βληµα.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριοι Υπουργοί, ξεκινώ από τα

συγκεκριµένα. Η απεργία της ΠΝΟ είναι απολύτως δικαιολογη-
µένη. Είναι µια αµυντική κίνηση των εργαζοµένων που υπερασπί-
ζονται δύο αυτονόητα δικαιώµατα: Το πρώτο είναι ότι όποιος
δουλεύει πρέπει να πληρώνεται και δεν πληρώνονται. Το δεύτερο
είναι το δικαίωµα στη συλλογική σύµβαση, την κλαδική συλλο-
γική σύµβαση, όχι τη συλλογική σύµβαση πλοίου, γιατί η συλλο-
γική σύµβαση πλοίου είναι συνθήκες γαλέρας. Πλοίο ήταν και η
γαλέρα.

Φέρνετε τώρα µια τροπολογία. Η τροπολογία Πλακιωτάκη είναι
κατ’ ουσίαν κυβερνητική. Τι λέει; Λέει να πληρώνονται τα δεδου-
λευµένα τους από κάπου αλλού, αν δεν τους πληρώνει ο εργοδό-
της. ΟΚ! 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Όχι «από κάπου αλλού», συγκεκρι-
µένα.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Όµως, λέει «από τον Οίκο του
Ναύτη». Αυτό λέει η τροπολογία Πλακιωτάκη ως έχει αυτήν τη
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στιγµή. Δεν λέει «από την επιδότηση που παίρνει ο µπαταξής ερ-
γοδότης και δεν τη δίνει».

Εποµένως, χρειαζόµαστε µια ρητή διατύπωση -γιατί δεν το εξα-
σφαλίζει κύριε Υπουργέ, η υπάρχουσα διατύπωση- που να λέει ότι
τα δεδουλευµένα που δεν έχουν πληρωθεί θα παρακρατούνται
από την επιδότηση του µπαταξή πλοιοκτήτη και θα αποδίδονται
στους εργαζόµενους, για να µην κινδυνεύουν οι ισχνοί πόροι του
ΝΑΤ και του Οίκου του Ναύτη.

Δεύτερον, αυτοί που παίρνουν εκατοµµύρια ευρώ από τα δη-
µόσια ταµεία για να κάνουν ακτοπλοϊκό έργο και δεν πληρώνουν
τους εργαζοµένους τους, δεν πρέπει να έχουν κυρώσεις και πέ-
ναλτι; 

Εµείς λοιπόν, λέµε, εάν θέλετε συναίνεση, προσθέστε και αυτό
που σας τώρα σας προτείνω, ότι όταν κάποιος παραβιάζει τη συµ-
φωνία του µε τον εργαζόµενο και την εθνική νοµοθεσία, τότε εκτός
από την παρακράτηση των δεδουλευµένων, θα µπορούν να υπάρ-
χουν ποινές, έως και διακοπή της επιδότησης και ανάθεση σε
άλλον. Αυτό, για να υπάρχει η δαµόκλειος σπάθη απέναντι στους
κακούς εργοδότες που χρησιµοποιούν τα κρατικά λεφτά για να
γεµίζουν την τσέπη τους, δεν εξυπηρετούν τους νησιώτες και δεν
πληρώνουν τους ναυτικούς.

Σχετικά µε τις υπουργικές τροπολογίες δεν είπατε τίποτα, κύριε
Υπουργέ, αλλά εµείς το επαναφέρουµε. Καταθέσατε υπουργικές
τροπολογίες εκπρόθεσµες, τη Δευτέρα στις επτά η ώρα προχθές
το απόγευµα -και ορισµένες από αυτές τις τροπολογίες, όπως
είπαν και άλλοι συνάδελφοι από άλλα κόµµατα, είναι ολόκληρα
νοµοσχέδια!- σε ένα νοµοσχέδιο που καυχάστε ότι το δουλεύετε
πέντε χρόνια. Αυτό είναι σκοπιµότητα ή ανικανότητα; Διαλέξτε. Σε
κάθε περίπτωση θα πρέπει να τις αποσύρετε. Γιατί, οτιδήποτε
άλλο ευτελίζει κάθε έννοια κοινοβουλευτικού διαλόγου, παραβιά-
ζει τον Κανονισµό της Βουλής, έρχεται σε αντίθεση µε οµόφωνη
απόφαση της Διάσκεψης των Προέδρων και εν πάση περιπτώσει
δεν επιτρέπει σε κανέναν να αξιολογήσει –ούτε καν να διαβάσει-
αυτές τις τροπολογίες. 

Σχετικά µε το άρθρο 25: Δεν σας έπιασε ο πόνος ούτε για τους
νησιώτες, ούτε για την αγροτική παραγωγή µεγάλων νησιών, όπως
η Κρήτη. Εάν σας είχε πιάσει, δεν θα αφήνατε αυτά τα πράγµατα
να χειροτερεύουν όλα αυτά τα χρόνια που κυβερνάτε, καθώς και
τη νησιωτική διασύνδεση και τα νησιά και την παραγωγή τους. Ο
στόχος του άρθρου 25 –το έχετε επιχειρήσει και άλλες φορές-
είναι χρησιµοποιώντας ως πρόσχηµα υπαρκτά προβλήµατα, να
δηµιουργήσετε έναν απεργοσπαστικό µηχανισµό, να χρησιµοποι-
ήσετε το «διαίρει και βασίλευε» -ναυτεργάτες εναντίον αγροτών,
αγρότες εναντίον ναυτεργατών- να δουλέψει αυτό που λέµε «κοι-
νωνικός αυτοµατισµός». Γι’ αυτό και τις προηγούµενες φορές
αναγκαστήκατε να το αποσύρετε. Τώρα βλέπω τη Νέα Δηµοκρα-
τία και ορισµένους ένθερµους από το ΠΑΣΟΚ, ως δεξιά πτέρυγα
της Νέας Δηµοκρατίας, να λένε ζήτω σε αυτό το πράγµα. 

Εµείς λέµε ότι ξεκίνησε ένας διάλογος που µπορεί να αποδώσει.
Και τι µπορεί να κάνει ο νοµοθέτης; Επειδή καταλαβαίνω και την
ένσταση «µα, ο διάλογος δεν είναι πανάκεια», το όργανο που θα
αποφασίζει θα πρέπει να έχει κάποιες ρητές διατυπώσεις, περιο-
ριστικές. Εάν υπάρχει διακοπή, διότι κάποιος κακόπιστος εργοδό-
της παύει να εξυπηρετεί τις υποχρεώσεις του, τότε ναι, να το δει
ένα όργανο, αλλά πρέπει να υπάρχει ρητή διατύπωση ότι αυτό δεν
πρέπει να χρησιµοποιείται σε περιπτώσεις απεργίας ως απεργο-
σπαστικός µηχανισµός. 

Είπατε ότι θα φέρετε διατυπώσεις περιοριστικές και τροποποι-
ητικές, αλλά δεν µας τις έχετε φέρει ακόµη, δεν τις έχουµε δει.

Επιπλέον, για τη σύνθεση: Αυτό το όργανο που προβλέπεται να
κρίνει τα θέµατα είναι ένα απολύτως ελεγχόµενο όργανο από την
Κυβέρνηση, χωρίς εκπροσώπηση των εργαζοµένων που θα µπο-
ρέσουν εκεί να παίξουν ένα ρόλο. Εάν θέλουµε συναίνεση σε αυτά
τα πράγµατα, για να µην χρησιµοποιούνται καταχρηστικά, πρέπει
να υπάρχει και µια σύνθεση που θα υποχρεώνει τη συναίνεση και
µια ρήτρα οµοφωνίας ή µεγάλων πλειοψηφιών, που να τεκµηριώ-
νει την κοινωνική ανάγκη. Αλλιώς µένει γυµνή η απεργοσπαστική
σκοπιµότητα.

Επαναλαµβάνω ότι είναι θετικό το ηλεκτρονικό µητρώο και η
ηλεκτρονική υποβολή των ναυλοσυµφώνων, αλλά είναι γεµάτο

τρύπες το νοµοσχέδιο για φοροδιαφυγή, εισφοροδιαφυγή, προ-
σχηµατική χρησιµοποίηση ως δήθεν επαγγελµατικών ιδιωτικών
ιστιοφόρων που θα τα χρησιµοποιούν για πάρτη τους οι σκαφάτοι
και όχι οι επαγγελµατίες. 

Σε αυτά ρήτρες και προτάσεις που έχουν προταθεί και από εµάς
και από άλλους δεν έχουν γίνει αποδεκτές. Εξηγήστε µου γιατί αρ-
νείστε την πρόταση που επανέλαβε και η κ. Ρεπούση να υπάρξει
στο ηλεκτρονικό µητρώο πρόσβαση και του ΝΑΤ, για να µπορεί
να ελέγχει το ΝΑΤ αν κάποιοι αποστερούνται πόρους που δι-
καιούνται σύµφωνα µε το νόµο. 

Τι φρένο βάζετε έτσι ώστε να µην µπορεί κανείς το ιδιωτικό του
ιστιοφόρο, που το έχει για την πάρτη του και για την παρέα του,
να το εµφανίζει ως δήθεν επαγγελµατικό, όταν δεν βάζετε µίνι-
µουµ υποχρεώσεις ιδιόχρησης; 

Γιατί πάτε από τα είκοσι στα είκοσι µέτρα το µήκος των ιστιο-
πλοϊκών τα οποία δεν χρειάζονται πλήρωµα; Δεν αυξάνει αυτό την
ανεργία; Δεν αυξάνει αυτό την απώλεια εσόδων; 

Γιατί καταργείτε άρθρα στο άρθρο 39 που µιλούν για φορολο-
γικά έσοδα από αυτούς που έχουν; Δεν ξέρετε -από τον έλεγχο
των υπηρεσιών σας µέχρι τώρα- ότι υπάρχουν επαγγελµατικά
«µαϊµού», που στην πραγµατικότητα ανήκουν σε χρυσοκάνθα-
ρους; 

Τέλος, χθες συνεδρίασε το Συµβούλιο της Πλοηγικής Υπηρε-
σίας. Κατά πλειοψηφία είπε ότι αυτές οι µειώσεις αποδοχών και
µάλιστα αναδροµικά είναι απαράδεκτες. Πρέπει να το πάρετε
πίσω. Το άκουσα να το λέτε, αλλά δεν έχω δει να το παίρνετε πίσω
ακόµη. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου ένα λεπτό µόνο, κύριε Πρόεδρε, κλείνω.
Δεύτερον, το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής σάς λέει –

και τα καταθέτω για τα Πρακτικά- ότι αυτά προσβάλλουν και απο-
φάσεις των ευρωπαϊκών δικαστηρίων. Πάρτε τα πίσω! 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Επίσης, κόκαλα έχει αυτή η Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων; Κόκαλα
έχει; Γιατί δεν την προχωράµε;

Πρότασή µου, κύριε Υπουργέ –για να µη µακρηγορώ, θα µιλήσω
και στη συνέχεια αναλυτικότερα επί των άρθρων που δεν ανέ-
φερα- είναι να πάρετε πίσω τις υπουργικές τροπολογίες και να τις
φέρετε να τις συζητήσουµε κανονικά µαζί και µε µέτρα που θα
προωθούν ουσιαστικά τη Ρυθµιστική Αρχή Λιµένων και να δώσετε
λύσεις στα θέµατα που δικαίως ξεσηκώνουν τους ναυτεργάτες και
τους οδηγούν σε κινητοποιήσεις. 

Μη µας λέτε πονηρά ότι βλάπτουν τους υπολοίπους επειδή αυ-
ξήθηκαν οι διακοµιδές ασθενών από µία σε εννιά. Αυτή η έµµεση
βολή εναντίον των ναυτεργατών που κινητοποιούνται για τα δίκαιά
τους µου θυµίζει µια παροιµία, «να σε κάψω Γιάννη, να σε αλείψω
λάδι». 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον λόγο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Πρόεδρε,
έχουµε πει ότι θα αρχίσει η ψηφοφορία στις 12:30’. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μπορώ να µιλήσω για τρία λεπτά τώρα, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Μπορείτε να το-
ποθετηθείτε ή µετά την ψηφοφορία ή αν το θέµα για το οποίο
θέλετε να µιλήσετε αφορά την ψηφοφορία, διαρκούσης της ψη-
φοφορίας. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Εάν δεν θέλετε τώρα, θα µιλήσω µετά την ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό διακόπτουµε τη συζήτηση του
νοµοσχεδίου του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι εισερχόµαστε στην

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ
ΑΙΤΗΣΕΙΣ ΑΡΣΗΣ ΑΣΥΛΙΑΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

Συζήτηση και λήψη απόφασης, σύµφωνα µε το άρθρο 62 του
Συντάγµατος και 83 του Κανονισµού της Βουλής, για τις αιτήσεις
άρσης της ασυλίας των Βουλευτών κ.κ. Μιχαήλ Αρβανίτη-
Αβράµη, Ηλία Κασιδιάρη, Ελένης Ζαρούλια, Νικολάου Κούζηλου
και Δηµητρίου Κουκούτση. 

Θυµίζω ότι η συζήτηση διεξάγεται µε τη διαδικασία του άρ-
θρου 108 παράγραφος 1 εδάφιο β’ και εποµένως τον λόγο δι-
καιούται να πάρει ο Βουλευτής που έχει αντίρρηση στην αίτηση
του εισαγγελέα για άρση της ασυλίας. Ο λόγος δίδεται πάντα,
εφόσον ζητηθεί, στο Βουλευτή στον οποίο αφορά η αίτηση και
στους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους, οι οποίοι µιλούν µετά
τους τυχόν οµιλητές της κάθε υπόθεσης. 

Σύµφωνα µε το άρθρο 83 του Κανονισµού, η Βουλή δεν εισέρ-
χεται στην ουσία των υποθέσεων, αλλά ερευνάται µόνο εάν η
πράξη για την οποία ζητείται η άρση της ασυλίας συνδέεται µε
την πολιτική ή κοινοβουλευτική δραστηριότητα του Βουλευτή ή
η δίωξη ή η µήνυση ή η έγκληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµό-
τητα. 

Τέλος, υπενθυµίζω ότι έχουµε δεχθεί επί των αιτήσεων άρσης
ασυλίας η Βουλή να αποφασίζει µε ονοµαστική ψηφοφορία, για
να αποφεύγεται η οποιαδήποτε σύγχυση  στην καταµέτρηση των
ψήφων και στην εξαγωγή του αποτελέσµατος που θα µπορούσε
να οδηγήσει σε αµφισβητήσεις των αποτελεσµάτων και για τη δι-
ευκόλυνση και µόνο της ονοµαστικής ψηφοφορίας να καταρτί-
ζεται ψηφοδέλτιο.

Το ψηφοδέλτιο, στο οποίο κάθε συνάδελφος αναγράφει το
όνοµά του, την εκλογική του περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
του Οµάδα, θα καταχωρίζεται στα αντίστοιχα Πρακτικά. Ανταπο-
κρινόµεθα έτσι στις διατάξεις του άρθρου 83 που απαιτεί φανερή
ψηφοφορία. 

Αφού, λοιπόν, ολοκληρωθεί η συζήτηση επί των περιπτώσεων
της σηµερινής ειδικής ηµερήσιας διάταξης, θα προχωρήσουµε
σε ονοµαστική ψηφοφορία, όπως σας περιέγραψα. 

Η πρώτη υπόθεση αφορά το συνάδελφο κ. Μιχαήλ Αρβανίτη-
Αβράµη. Η δεύτερη υπόθεση αφορά το συνάδελφο κ. Ηλία Κα-
σιδιάρη. Η τρίτη υπόθεση αφορά τη συνάδελφο κ. Ελένη
Ζαρούλια. Η τέταρτη υπόθεση αφορά το συνάδελφο κ. Νικόλαο
Κούζηλο. Η πέµπτη υπόθεση αφορά το συνάδελφο κ. Δηµήτριο
Κουκούτση. Οι λεπτοµέρειες και των πέντε υποθέσεων αναφέ-
ρονται στο σχετικό ενηµερωτικό σηµείωµα που διενεµήθη µαζί
µε την ειδική ηµερήσια διάταξη. 

Επί της αιτήσεως που αφορά στην υπόθεση του κ. Μιχαήλ Αρ-
βανίτη-Αβράµη υπάρχει συνάδελφος που ζητά τον λόγο κατά το
άρθρο 108 του Κανονισµού;

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Εγώ θα ήθελα τον λόγο,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Καµµένο,
θα τοποθετηθείτε µετά τον κ. Αρβανίτη.

Παρακαλώ, επειδή είναι πεντάλεπτος η τοποθέτηση και κατά
τον Κανονισµό της Βουλής τοποθετήσεις κάτω από επτά λεπτά
γίνονται από τη θέση του οµιλητή, παρακαλώ να µιλήσετε από
τη θέση σας.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ο κ. Γιακουµάτος, σε ανά-
λογη περίπτωση, γιατί ανέβηκε στο Βήµα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κακώς ανέβηκε.
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Ελάτε τώρα, κύριε Πρόεδρε! Να µιλήσει

από το Βήµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θέλετε από το

Βήµα; Ελάτε. 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Από οποιαδήποτε θέση θα

ακουστώ. 
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευταί, µε αίτηση του

αρµοδίου εισαγγελέως προσυπογεγραµµένη από τις δύο εφέτες

ανακρίτριες ζητείται η άρση της ασυλίας µου, όπως και των λοι-
πών Βουλευτών της Χρυσής Αυγής, επί τω τέλει όπως ασκηθεί
υπό του κυρίου εισαγγελέως ποινική δίωξη εναντίον µας για δι-
εύθυνση και συµµετοχή σε εγκληµατική οργάνωση. 

Ο εισαγγελεύς –και ο κάθε εισαγγελεύς- ως λειτουργός της
δικαιοσύνης, θεµατοφύλαξ και προστάτης του νόµου, οφείλει βε-
βαίως να ασκεί ποινική δίωξη αυτεπαγγέλτως, όπου βεβαίως ο
νόµος ορίζει, κατά παντός φεροµένου ως δράστου ενός εγκλή-
µατος, παραλλήλως, όµως, µε την προσήκουσα και ορθή υπα-
γωγή των πραγµατικών περιστατικών στον προσήκοντα κανόνα
δικαίου, στην προσήκουσα ποινική διάταξη. Δηλαδή δεν έχει το
δικαίωµα –όπως τώρα συµβαίνει- να υπαγάγει πραγµατικά περι-
στατικά σε γενική ποινική διάταξη, όταν αυτά τα πραγµατικά πε-
ριστατικά θα έπρεπε να υπαχθούν σε ειδική ποινική διάταξη για
τον καθέναν που µπορεί να κατηγορείται, σε διάταξη η οποία κα-
θιεροί ατοµική ευθύνη για µια οποιαδήποτε πράξη. 

Δεν έχει, όµως, ο κύριος εισαγγελεύς το δικαίωµα αγνοίας ή
παρερµηνείας µίας ποινικής διατάξεως. Δεν έχει δικαίωµα να
αγνοεί την παγίαν νοµολογίαν του Ανωτάτου Ακυρωτικού Δικα-
στηρίου, όπως επίσης δεν έχει δικαίωµα ο κύριος εισαγγελεύς
και οιοσδήποτε δικαστής να αγνοεί τις διατάξεις εν προκειµένω,
in concreto, της Συµβάσεως του ΟΗΕ στο Παλέρµο, τις διατάξεις
οι οποίες συγκροτούν τα στοιχεία της καθόλου υποστάσεως του
εγκλήµατος που διαλαµβάνεται στο άρθρο 187 του Ποινικού Κώ-
δικος και οποιουδήποτε άλλου συγκεκριµένου εγκλήµατος.

Εν προκειµένω, βέβαια, αφορά έγκληµα του 187 του Ποινικού
Κώδικος, όπου η πατρίδα µας µαζί µε τα άλλα ευρωπαϊκά κράτη
συνυπέγραψε αυτήν τη Συνθήκη στο Παλέρµο και ως έχουσα
από τη Συνθήκη το δικαίωµα, καθιέρωσε αυτήν την ευθύνη, αυτό
το αδίκηµα, αυτό το έγκληµα στον Ποινικό µας Κώδικα, µε το
άρθρο 187. Κατά πάσα περίπτωση ο κύριος εισαγγελεύς είναι
ηθικώς απαράδεκτο να ασκεί πολιτική δίωξη…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Αν θέλουν κάποιοι σεβόµενοι εαυτόν, κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, να ακούν έναν αντιπρόσωπο του Έθνους, που αυτήν τη
στιγµή εκθέτει απόψεις, και να µη συζητούν. Μπορούν δι’ άλλου
τρόπου, διά της ψήφου τους και έξω από αυτό το χώρο να εκδη-
λώσουν την αποδοκιµασία τους και την περιφρόνησή τους. Είναι
απαράδεκτο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-
φοι, σας παρακαλώ ησυχία και εσείς, κύριε Αρβανίτη, µην χτυ-
πάτε το χέρι σας. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Το θεωρώ ασέβεια και προς
το Προεδρείο σας αυτό που γίνεται τώρα, το κουτσοµπολιό, την
ώρα που οιονεί απολογείται ένας αντιπρόσωπος του Έθνους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ήρεµα, σας πα-
ρακαλώ.

Συνεχίστε, κύριε Αρβανίτη.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Είναι, λοιπόν, ηθικώς απα-

ράδεκτο ο εισαγγελεύς και οποιοσδήποτε εισαγγελεύς να ασκεί
πολιτική δίωξη µέσω της ποινικής διώξεως, µε βάσιν το ισοπε-
δωτικό και απαράδεκτο για κράτος δικαίου δόγµα –δεν το λέω
αρχή, το λέω δόγµα- της συλλογικής ευθύνης. 

Αν πιαστεί ένας παπάς να κλέβει το παγκάρι, δεν νοµίζω ότι
ολόκληρη η ορθόδοξη Εκκλησία πρέπει να κατηγορηθεί ότι συγ-
κροτείται από κλέπτας και είναι εγκληµατική οργάνωση. Είναι λο-
γικό αυτό. Ή εάν ένα διευθυντικό στέλεχος ενός Υπουργείου,
που ανήκει κοµµατικά στο άλφα κόµµα, πιαστεί και αποδειχθεί
πράγµατι ή κατηγορηθεί ότι έκανε υπεξαίρεση ή απιστία εις
βάρος του δηµοσίου, θα πρέπει όλο το κόµµα στο οποίο ανήκει
ή όλο το Υπουργείο να κατηγορηθεί ως εγκληµατική οργάνωση;
Πού γίνεται αυτό; Σε ποια νοµοθεσία πολιτισµένων ή και απολι-
τίστων ακόµη χωρών προβλέπεται αυτό;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα κάνω µία αναφορά –µε την άδειά σας, κύριε Πρόεδρε- γιατί
είναι επιβεβληµένο, ενηµερωτικά και όχι απολογούµενος, στη
Σύµβαση των Ηνωµένων Εθνών, που έχει προσυπογράψει και η
πατρίδα µας στο Παλέρµο, ειδικά στο άρθρο 5, µε τίτλο «Ποινι-
κοποίηση της συµµετοχής σε οργανωµένη εγκληµατική οµάδα».
Το έχουµε υπογράψει και εµείς. 
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Θα το διαβάσω γρήγορα, ελπίζω να τύχει προσοχής: «Κάθε
κράτος µέρος –µέλος θέλει να πει- οφείλει να υιοθετήσει τα νο-
µοθετικά και άλλα µέσα που µπορεί να είναι απαραίτητα για να
θεσπιστούν τα εξής ως ποινικά αδικήµατα, όταν τελούνται µε
πρόθεση». Έχει δηλαδή θεσπιστεί σε εµάς µε το άρθρο 187.

Και συνεχίζω: «(α) Οποιοδήποτε από τα ακόλουθα δύο ή και
τα δύο ως ποινικά αδικήµατα, ξεχωριστά από αυτά που αφορούν
την απόπειρα ή τετελεσµένο έγκληµα: ι) Συµφωνία µε ένα ή πε-
ρισσότερα άλλα πρόσωπα τέλεσης σοβαρού εγκλήµατος», µε
πρόθεση –το τονίζω. Το έγκληµα του άρθρου 187 είναι έγκληµα
αφηρηµένης διακινδυνεύσεως µε υπερχειλή –το τονίζω- την υπο-
κειµενική υπόσταση. 

Λέει, λοιπόν, τι απαιτείται. «Συµφωνία µε ένα ή περισσότερα
άλλα πρόσωπα τέλεσης σοβαρού εγκλήµατος, για σκοπό που
αφορά άµεσα ή έµµεσα την απόκτηση κ.λπ.». Να έχει γίνει δη-
λαδή συµφωνία µε δόλο, µε πρόθεση, µε γνώση. 

Λέει, επίσης: «ii) Συµπεριφορά από πρόσωπο το οποίο, γνωρί-
ζοντας είτε το σκοπό και τη γενική εγκληµατική δραστηριότητα
της οργανωµένης εγκληµατικής οµάδας ή την πρόθεσή της να
τελέσει τα εν λόγω αδικήµατα, συµµετέχει ενεργά». Γνωρίζοντας
δηλαδή και έχοντας αποδεχθεί την εγκληµατική δράση µίας οµά-
δας ή ενός κόµµατος, ένα µέλος λέει «ναι, θα ενταχθώ εκεί και
θα συνεισφέρω και εγώ στην πραγµάτωση αυτών των εγκληµά-
των» και συµµετέχει ενεργά, λέει ο νόµος, πρώτον, σε εγκληµα-
τικές δραστηριότητες οργανωµένης οµάδος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, συντοµεύετε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Νοµίζω, κύριε Πρόεδρε, ότι
έχω κάθε ιερό δικαίωµα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εδώ δεν είναι
απολογία.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ξέρετε ότι δεν είµαι εξ εκεί-
νων που απεραντολογούν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εδώ δεν είναι
δικαστήριο για απολογία. Παρακαλώ πολύ, πείτε τις απόψεις σας
συντόµως.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ενηµερώνω το Σώµα και
οφείλω να το ενηµερώσω, διότι διεπίστωσα ότι κάποια επιτροπή
δεν είχε ενηµερωθεί σχετικά µε τα οικεία άρθρα της συµβάσεως. 

Συνεχίζω: «…σε εγκληµατικές δραστηριότητες οργανωµένης
εγκληµατικής οµάδας, σε άλλες δραστηριότητες της οργανωµέ-
νης εγκληµατικής οµάδας, γνωρίζοντας ότι η συµµετοχή του θα
συνεισφέρει…» -δηλαδή άµεσος συνέργεια- «…στην επίτευξη του
εγκληµατικού σκοπού, που περιγράφεται πιο πάνω: Οργάνωση,
διεύθυνση, συνδροµή, υποκίνηση διευκόλυνση, παροχή συµβου-
λών για την τέλεση σοβαρού εγκλήµατος από την οργανωµένη
εγκληµατική οµάδα».

Η γνώση, η πρόθεση -προσέξτε- υπερχειλούς υποκειµενικής
υποστάσεως…

(Θόρυβος στην Αίθουσα - Κωδωνοκρουσίες)
Έτσι, µπράβο! Δείχνετε την ποιότητά σας µερικοί εξ υµών,

γιατί οι άλλοι σέβονται και το βλέπω στα πρόσωπά τους και προς
τιµήν τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε συνά-
δελφε, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Η γνώση, λοιπόν, η πρό-
θεση και οι επιδιώξεις συνάγονται, λέει -η πρόθεση ιδιαιτέρως-
από αντικειµενικές πραγµατικές περιστάσεις. 

Από ποια πραγµατικά περιστατικά προκύπτει η πρόθεση, του-
λάχιστον του οµιλούντος και των ετέρων, για τους οποίους ζη-
τείται η άρση της ασυλίας, για την πραγµάτωση εγκληµάτων και
η γνώση εκ των προτέρων ότι ενετάγηµεν σε µία οργάνωση, σε
ένα κόµµα, το οποίο είναι εγκληµατικό και οι µόνες του επιδιώ-
ξεις είναι η πραγµάτωση των εγκληµάτων; 

Θέλω να εκφράσω ένα παράπονο ειδικά για την Επιτροπή Δε-
οντολογίας, η οποία όφειλε να δώσει περισσότερη σηµασία στον
στίχο η’ της παραγράφου 2 του άρθρου 43Α του Κανονισµού της
Βουλής που λέει, εκτός των άλλων, ότι πρέπει να προστατεύσει
τον κοινοβουλευτικό θεσµό και το κύρος του αντιπροσώπου του
έθνους έναντι οιασδήποτε κακοβούλου κατηγορίας, έναντι οποι-
ασδήποτε κατηγορίας η οποία υποκρύπτει πολιτική σκοπιµότητα.

Και οπωσδήποτε δεν µπορούµε να εξαιρέσουµε εισαγγελείς και
δικαστές, οι οποίοι έχουν υποπέσει επανειληµµένως σε αυτό το
ατόπηµα κι έχουν παραβεί τον όρκο τους!

Ενθυµούµαι την υπόθεση Καλαµπόκα! Έγραψα ολόκληρο βι-
βλίο γι’ αυτό. Ήµουν υπερασπιστής τους. Για τους ανέντιµους
δικαστές, που εδίκασαν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ήρεµα, κύριε
συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Και είπαµε, δεν κατηγορή-
θηκε η Νέα Δηµοκρατία για το έγκληµα το οποίο δεν έκανε, βε-
βαίως, ο Καλαµπόκας. Το έκανε άλλος, που ήταν σε αυτή την
οµάδα. Αυτό το λέω γιατί πρέπει κάποια στιγµή να αποκαταστα-
θεί η τιµή αυτού του ανθρώπου. Άλλος που ανήκε στην οµάδα,
όµως,  το έκανε. Τελειώνω τώρα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ…
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Δεν ελήφθη υπ’ όψιν αυτό.

Και κοιτάξτε το χαρακτηριστικό της προκαταλήψεως, αν είναι
αυτό δηµοκρατία, ελευθερία και αξιοκρατία! Αφού είχε τελειώσει
προηγουµένως η εξέταση του κ. Ζησιµόπουλου από την Επι-
τροπή Δεοντολογίας και απήλθε, µπαίνει ασθµαίνουσα η γνωστή
κ. Ρεπούση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Με σεβασµό θα
αναφέρεστε στα ονόµατα των συναδέλφων! Το «γνωστή κ. Ρε-
πούση» ενέχει καταφρόνηση.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ενέχει;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Βεβαίως! Θα

λέτε, «η κ. Ρεπούση».
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Δεν είναι γνωστή;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ!

Οµιλείτε ήδη έντεκα λεπτά, αντί για πέντε.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Και ψηφίζει υπέρ της άρ-

σεως της ασυλίας. Και γυρίζω και την ερωτώ: «Ακούσατε τον εξε-
τασθέντα;». Και µε κοίταγε χωρίς να απαντάει. Φανταστείτε να
ήταν σε δικαστική έδρα και να απεφάσιζε, χωρίς να έχει ακούσει
τον κατηγορούµενο και απολογούµενον. 

Η µέχρι τούδε συµπεριφορά µου ήταν και είναι εντός των κοι-
νοβουλευτικών επιτρεπτών ορίων δράσεως και αµιγώς εντός των
πολιτικών δραστηριοτήτων µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Θα σας πω δύο πράγµατα,

τα οποία οι εξ υµών νοµικοί τα έχετε υπ’ όψιν σας: Ο Κικέρων
έλεγε «Apud bonum iudicem argumenta plus quam testes valent».
Να το ακούσουν οι κύριοι εισαγγελείς και οι δικαστές! Δηλαδή,
κατισχύουν τα επιχειρήµατα των οποιωνδήποτε ψευδοµαρτύρων!

Επίσης, ο µέγας Δηµόκριτος, που πρέπει να τον έχετε πάντοτε
οδηγό, έλεγε: «Αγαθόν ου το µη αδικείν, αλλά το µηδέ εθέλειν»!

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το «µηδέ εθέλειν»! Χρηστόν και
ηθικόν δεν είναι να µην αδικείς, γιατί µπορεί να φοβάσαι τις συ-
νέπειες ή κάτι άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστούµε
πολύ.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μην µε διακόπτετε όταν
αναφέροµαι στον Δηµόκριτο! Εµείς, οι ελάχιστοι µπροστά του!

Αγαθόν είναι να µην θέλεις να αδικήσεις. Και κάποιοι θέλουν
να αδικήσουν! Τίποτε άλλο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει
ζητήσει ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Καµµένος.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, ας ολοκληρώσουν οι καθ’ ων και µετά θα
µιλήσουµε εµείς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Καλώς, κύριε
Πρόεδρε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, δεν σας πε-
ρίµενα υπερασπιστή µίας πληρωµένης ανθέλληνος! Δεν το περί-
µενα, κύριε Μαρκογιαννάκη!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα παρακα-
λέσω τους υπολοίπους συναδέλφους να περιοριστούν στο πεν-
τάλεπτο. Ο κ. Αρβανίτης ανέπτυξε αρκούντως το νοµικό
πρόβληµα και το νοµικό ζήτηµα, το οποίο υπάρχει. Ως εκ τούτου,
δεν υπάρχει ανάγκη να επαναλαµβάνουµε τα ίδια και, µάλιστα,
από συναδέλφους που δεν είναι νοµικοί.

9678 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ο κ. Πολύδωρας έχει ζητήσει τον λόγο. 
Επαναλαµβάνω για τον περιορισµό του χρόνου στο πεντάλε-

πτο. Υπενθυµίζω ότι τον λόγο παίρνουν όσοι έχουν αντίρρηση
για την άρση ασυλίας.

Ορίστε, κύριε Πολύδωρα, έχετε τον λόγο. 
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βου-

λευτές, σήµερα σ’ αυτήν την περίσταση θα µιλήσω από διφθέ-
ρας, όπως λέµε στο Άγιον Όρος και όχι από στήθους, για λόγους
ευθύνης και συνταγµατικής ακριβείας. Η Βουλή διαβουλεύεται,
βουλεύεται και εγώ θα βουλευθώ µαζί σας.

Οι διώξεις κινούνται πολλαπλώς στα όρια της συνταγµατικής
νοµιµότητας. Δεν το λέω εγώ. Μεταφέρω κρατούσα επιστηµο-
νική αντίληψη για την υπόθεση των διώξεων κατά των Βουλευτών
της Χρυσής Αυγής. Προκαλούν οι δικανικές και δικονοµικές πρά-
ξεις τη δικαιική λογική και συνήθεια. Το πρωτοφανές της υπόθε-
σης συνολικά αποδεικνύει το ετοιµόρροπο και εύθραυστο της
διαδικασίας. Στα διακόσια χρόνια του νέου ελληνικού κράτους,
πρώτη φορά συλλαµβάνονται και προφυλακίζονται οµαδόν Βου-
λευτές –και Αρχηγός κόµµατος, µάλιστα- µαζικά σε τηλεοπτική
θέα και επίδειξη, µε φανερή δηλαδή, παραβιασµένη και τρύπια
σαν σουρωτήρι, τη µυστικότητα της προανάκρισης και ανάκρι-
σης. Οι δικαστικές εγγυήσεις; Οι κινούντες τις δικονοµικές ενέρ-
γειες είναι βέβαιοι ότι τηρούνται;

Στο µεταξύ, η Βουλή αίρει την ασυλία των διωκοµένων Βου-
λευτών και παραπέµπει µία ούτως ή άλλως νοµικοπολιτική υπό-
θεση στη δικαιοσύνη για τα περαιτέρω. Μοιάζει φοβισµένη,
κρυπτόµενη και άνανδρη, σαν τη στάση του νίπτοντος τας χείρας
Ποντίου Πιλάτου. Ιστορικώς έτσι έχει κριθεί.

Ο έξαλλος πολιτικός λόγος της Χρυσής Αυγής έπρεπε να είχε
εξουδετερωθεί πολιτικά και όχι µε προκαταλήψεις που προβάλ-
λονται σαν επιχειρήµατα, µετατρέποντας το ζητούµενο σε δεδο-
µένο και, µάλιστα, στο επίπεδο των ιδεών ή των ενδιαθέτων
βουλήσεων. Οι ιδέες δεν διώκονται, παρά µόνο ως στοιχεία που
συνθέτουν δόλο και προθέσεις και αίτια πράξεων, αυτά που λέµε
εγκλήµατα µε υπερχειλή υποκειµενική υπόσταση. Πράξεις δεν
είναι δηλώσεις και τρόποι φέρεσθαι. Η Ιερά Εξέταση και το κυ-
νήγι µαγισσών έχουν, ευτυχώς, εγκαταλειφθεί πίσω στο σκοτάδι
των µεσαιωνικών αρνητικών παραδειγµάτων της ιστορίας αµετά-
κλητα. Πράξεις τιµωρητέες είναι ενέργειες έκνοµες, εγκληµατι-
κές, ιδιαίτερης βαρύτητας.

Μία αγριοφωνάρα –φερ’ ειπείν- στο άκουσµα της οποίας ένας
απλός ή µαλθακός πολίτης ή ένας αµάθητος σε τέτοια ακού-
σµατα ντελικάτος αστός δεν είναι σε καµία περίπτωση υλικό εγ-
κληµατικής δράσης και προπαντός πρώτη ύλη για εγκληµατική
οργάνωση. Η τηλεοπτική βία που σε κοινή θέα και πρόκληση
ασκήθηκε, έπρεπε να είχε δικασθεί και γνωρίσει το µάξιµουµ της
πληµµεληµατικής ποινής και όχι να πάει ως υλικό για άλλη υπό-
θεση. Αυτό θα ήταν δικανικός ορθολογισµός και σοβαρός κατα-
λογισµός.

Και προχωρούµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές. Όσο µένουν
ατιµώρητες από τη θεσµική τάξη και αρµοδιότητα οι εκδηλώσεις
και τα φαινόµενα της κλεπτοκρατίας, όπως η λίστα Χριστοφορά-
κου, η λίστα Λαγκάρντ, οι λίστες off-shore, οι λίστες ΜΚΟ, λοιπόν,
λίστες εµβασµατούχων, οι λίστες εξαγωγέων συναλλάγµατος
στο εξωτερικό εν τω µέσω κρίσεως, οι λίστες ιδιοκτητών κατοι-
κιών στο Λονδίνο, οι λίστες κοτερατζήδων, οι λίστες πράξεων λα-
θρεµπορίας καυσίµων, τσιγάρων και εµπορευµάτων
παραεµπορίου, οι λίστες ναρκεµπόρων και δουλεµπόρων, οι λί-
στες τραπεζών και τραπεζιτών που έδιναν δάνεια αγύριστα και
απολεσθέντα στους εαυτούς τους κ.ο.κ., όσο αυτό το εγκληµα-
τολογικό υλικό µένει λιµνάζον και άθικτο και ανεκκαθάριστο,
τόσο η απαίτηση για κάθαρση και τιµωρία θα οξύνεται. Και δι-
καίως! Και είτε αυτή η απαίτηση θα εκφράζεται έξαλλα και κα-
κότροπα και ιδεολογικώς άστοχα, αµφίβολα ή καπηλευτικά µε τη
Χρυσή Αυγή ή µε άλλη οργάνωση και συλλογικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Έσφαλε η Χρυσή Αυγή, όταν ζήλεψε και χρησιµοποίησε επι-

δεικτικά και προκλητικά το ύφος, το στυλ, το «φέρεσθαι» οργα-
νώσεων του περιθωρίου ή του υποκόσµου, που µε τη λεκτική βία

και διάφορες άλλες επιδείξεις, όπως µια κλωτσιά στον πάγκο του
λαθροµετανάστη, παρουσίασε τον εαυτό της ικανό για όλα. Άλλο
όµως είναι ένα όχι και τόσο ευφυές τέχνασµα και µια σκηνοθεσία
που βγήκε ούτως ή άλλως σε βάρος τους και άλλο έγκληµα και
εγκληµατική οργάνωση. 

Δεν ξεχνώ ότι όλα αυτά ξεκίνησαν από ένα φονικό, τη δολο-
φονία του νεαρού καλλιτέχνη Παύλου Φύσσα. Κανείς δεν µπο-
ρούσε, αλλά ούτε και έπρεπε, να µείνει απαθής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Να διακόψω, κύριε Πρόεδρε; Σας ζήτησα ένα λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Συνεχίστε. 
ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ: Το έγκληµα έπρεπε να εξιχνιαστεί ολό-

πλευρα και οι δράστες να τιµωρηθούν αυστηρά, αλλά όχι να χρη-
σιµοποιηθεί για να συνθλιβεί ένα κόµµα και να µετατεθούν εκτός
Βουλής, στη φυλακή, τα στελέχη του, µε προφυλάκιση παρα-
καλώ! Όχι, δηλαδή, µε την παρεπόµενη ποινή της στέρησης των
πολιτικών δικαιωµάτων των αµετακλήτως καταδικασθέντων.
Οσάκις η δηµοκρατία καταφεύγει σ’ αυτά τα σχήµατα, το πλη-
ρώνει ακριβά, όπως αποδεικνύεται διαχρονικά και µε την περί-
πτωση των κατά των κοµµουνιστών «αριστερών διώξεων του
παρελθόντος». 

Την επιχειρούµενη κάποτε από κάποιους προκλητική σύγκριση
ως επιχείρηµα λογικής ή δικανικής τάξεως ως προς την εξοµοί-
ωση των κοµµάτων της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ ως
δήθεν εγκληµατικών οργανώσεων, δεν τη δέχοµαι και δεν τη συ-
ζητώ. Είναι απαράδεκτο επιχείρηµα και ευτελές τέχνασµα αντι-
περισπασµού. 

Και έρχοµαι στο συµπέρασµα. Η πολιτική να αναλάβει τη φυ-
σική της αρµοδιότητα, να λύσει τις πολιτικές διαφορές πολιτικά,
ειρηνικά και διαλεκτικά και να µην τις φορτώνει αναρµοδίως και
πονήρως στη δικαιοσύνη. Δεν αντέχουν οι ώµοι της δικαιοσύνης
τέτοιο βάρος. Είναι πολύ περισσότερο απ’ όσο της αναλογεί.
Αυτό δεν είναι απλή γνώµη, δεν είναι απλά η γνώµη µου, αλλά το
προαιώνιο δίδαγµα της ιστορίας. Και µιλούµε πάντα µε πνεύµα
καταλαγής και κοινωνικής ειρήνευσης και όχι µε το πώς θα σκο-
τωθούµε µεταξύ µας, χωριζόµενοι σε τιµωρούς, αυτόκλητους και
αυτόδικους και σε ένοχους, σύµφωνα µε τα κατηγορητήρια εµ-
πάθειας, ίσως και µισαλλοδοξίας. 

Είδαµε επί του πραγµατολογικού και το άνοιγµα του κύκλου
του αίµατος, δηλαδή το αποτρόπαιο έγκληµα µε τα δύο παλικά-
ρια, που σκότωσαν οι εκτελεστές µιας άγνωστης νεοεµφανιζό-
µενης οργάνωσης µπροστά στα γραφεία της Χρυσής Αυγής στο
Νέο Ηράκλειο, το Γιώργο Φουντούλη και το Μανώλη Καπελώνη.
Οι φονιάδες τους, που τους λένε «εκτελεστές», γίνονται ιδεολο-
γικοί κήρυκες των ευγενών σκοπών της πράξεώς τους µε την
προκήρυξή τους. Η δηµοκρατία µε την τιµωρό δικαιοσύνη τούς
αναζητεί εκεί, στο ηµίφως. Φαίνεται πως αργεί. Εκεί θα οδηγη-
θούµε; Όχι «αδελφοφάδες» ξανά!

Πού είναι η διορατικότητα και η προνοητικότητα της ήρεµης
δύναµης που πρέπει να χαρακτηρίζει µια δηµοκρατία; Μήπως
εκτός από χρεωκοπηµένη έχει γίνει και πανικόβλητη ή ετεροκι-
νούµενη; Δεν θέλω να το πιστέψω. 

Κατόπιν όλων αυτών και εκπροσωπώντας τον εαυτό µου, αλλά
και τους Βουλευτές και τα λοιπά µέλη του νεοπαγούς κόµµατος
στο οποίο τυγχάνει να είµαι Πρόεδρος, δηλαδή της Ένωσης για
την Πατρίδα και το Λαό, δηλώνουµε «Παρών» στην παρούσα ψη-
φοφορία.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, θα παρακαλούσα και πάλι να τηρείται ο χρόνος. Προπάντων
όταν µιλούµε από διφθέρας, κύριε συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κασιδιάρης για πέντε λεπτά. 
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Είναι η πρώτη φορά που από αυτό εδώ

το Βήµα ζητώ την απόλυτη προσοχή της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας, διότι έχω να καταθέσω στοιχεία, τα οποία θεωρώ βαρυ-
σήµαντα. 

Έχουµε πει επανειληµµένως ότι η δίωξη εις βάρος της Χρυσής
Αυγής είναι πολιτική. Εις βάρος των Βουλευτών µας δεν υπάρχει
κανένα απολύτως στοιχείο. Αναφέρω την προσωπική µου περί-
πτωση όπου εφευρέθηκε µια κατηγορία περί κατοχής πυροβό-
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λων όπλων µε σκοπό τον παράνοµο εφοδιασµό εγκληµατικής ορ-
γάνωσης. Παρέλειψαν να πουν ότι το όπλο το οποίο κατείχα, το
κατείχα µε νόµιµη άδεια. 

Στόχος της διαδικασίας αυτής είναι ένας και µόνο: Η µείωση
των εκλογικών ποσοστών της Χρυσής Αυγής. Και θα αποδείξω
σε αυτά τα λίγα λεπτά που διαθέτω, µε ντοκουµέντα και όχι µε
λόγους, ότι βιώνουµε την ύστατη εκτροπή, βιώνουµε την κατά-
λυση του πολιτεύµατος, του Συντάγµατος, της λαϊκής κυριαρ-
χίας µέσω της φυλακίσεως Βουλευτών, µέσω της παράνοµης
αφαιρέσεως του δικαιώµατος της ψήφου από εµάς.

Μόνιµη επωδός µέχρι σήµερα της Κυβέρνησης, αλλά και της
Αντιπολίτευσης, είναι πώς η δικαιοσύνη στην Ελλάδα είναι ανε-
ξάρτητη. Ήρθε το πλήρωµα του χρόνου για να αποδείξω µε αδιά-
σειστα στοιχεία, µε αδιαµφισβήτητα ντοκουµέντα και µε
συγκλονιστικές αποδείξεις, ότι η Κυβέρνηση Σαµαρά έχει καταρ-
γήσει τη διάκριση των εξουσιών. 

Συγκεκριµένοι επίορκοι Υπουργοί, οι οποίοι έχουν ονόµατα, τα
οποία και θα καταθέσω, έχουν εισχωρήσει παρανόµως στον πυ-
ρήνα της δικαιοσύνης και µας κλείνουν στη φυλακή, µε µοναδικό
σκοπό να µας πάρουν τις ψήφους. Υπάρχει απόλυτος έλεγχος
της δικαιοσύνης στην Ελλάδα από την Κυβέρνηση Σαµαρά µέσω
της Εισαγγελέως του Αρείου Πάγου Κουτζαµάνη, η οποία διορί-
στηκε σε αυτή τη θέση λόγω πολύ στενής σχέσεως που κατέχει
µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης Αθανασίου. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά, λοιπόν, µια µαρτυρία προσωπική,
την οποία θα καταθέσω και ενόρκως ως αυτόπτης και αυτήκοος
µάρτυρας, µε ένα συγκλονιστικό διάλογο, στον οποίο ανώτατος
κυβερνητικός παράγοντας οµολογεί το εξής: «Η δίωξη σε βάρος
της Χρυσής Αυγής ασκήθηκε, διότι…» -το λέω επί λέξει, όπως
ακριβώς το είπε- «…κόβει ψήφους από το Σαµαρά και χάνεται το
προβάδισµα από το ΣΥΡΙΖΑ». 

Και εδώ η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, η οποία έχει έννοµο συµ-
φέρον πλέον να λάβει θέση, πρέπει να µε ακούσει µε απόλυτη
προσοχή. 

Παρακαλώ, ορίστε για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει

για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Οµολογείται επίσης, στον εν λόγω διάλογο τι συνέβη, την ώρα
που αφεθήκαµε ελεύθεροι εγώ και δύο έτεροι Βουλευτές της
Χρυσής Αυγής, οι κ.κ. Μίχος και Παναγιώταρος. Επί λέξει δια-
βάζω την οµολογία: «Σοκ και δέος! Χαµός έγινε, της τρελής.
Πήρε τους άλλους δύο και τους «άλλαξε τα φώτα». Τον Αθανα-
σίου και τον Δένδια. «Με κοροϊδέψατε, µε δουλέψατε. Τι είναι
αυτά; Ξεφτιλίστηκα!» Γιατί είχε κάνει την προηγούµενη ηµέρα
δήλωση στο αµερικανικό σιωνιστικό συνέδριο: «Τελείωσε, τους
έδεσα, γεια σας!». Και την άλλη µέρα εµείς βγήκαµε έξω. 

Ο ίδιος ανώτατος κυβερνητικός παράγοντας, όσον αφορά
τους λόγους που εµείς οι τρεις πρώτοι Βουλευτές της Χρυσής
Αυγής αφεθήκαµε ελεύθεροι, λέει: «Για τον απλό λόγο ότι δεν
υπάρχουν στοιχεία. Και δεν πήρε κανείς τους ανακριτές τηλέ-
φωνο να τους πιέσει, γιατί το θεωρούσαν όλοι σαν δεδοµένο: «Ε,
τι θα κάνει ο ανακριτής;» Ο ανακριτής, όµως, δεν είχε κανένα
στοιχείο! Και ερωτάται: «Μα, για τους άλλους είχε όµως, Μιχα-
λολιάκο και Παππά, που ακολούθησαν στην ανάκριση τις επόµε-
νες ηµέρες;» «Μα, µε τους άλλους ήταν…». Και κάνει την κίνηση
κλήσης στο τηλέφωνο και τηλεφωνικής συνοµιλίας. Κι εν συνε-
χεία κατονοµάζει τους Υπουργούς Αθανασίου και Δένδια ως δρά-
στες αυτών των παράνοµων παρεµβάσεων, κάτι που είχε
οµολογήσει εµµέσως και ο ίδιος ο Υπουργός Αθανασίου προ
εβδοµάδων σε δική µου επίκαιρη ερώτηση, όταν και δήλωσε ότι
πήρε τηλέφωνο την Προϊσταµένη των Ανακριτών κ. Τσάµη εν
ώρα ανακρίσεως. 

Οµολογείται, επίσης, ότι οι συγκεκριµένοι Υπουργοί έπεισαν
την Εισαγγελέα του Αρείου Πάγου Κουτζαµάνη, µέσω του Αντι-
εισαγγελέα Βουρλιώτη, να στήσει και να στείλει ένα πόρισµα -
ένα κατάπτυστο πόρισµα- και εν συνεχεία να ασκηθεί δίωξη κατά
της Χρυσής Αυγής.

Εκεί ο διάλογος, του οποίου επαναλαµβάνω ότι είµαι αυτόπτης
και αυτήκοος µάρτυς, έχει ως εξής: «Την πείσανε ότι είναι παγα-

νιστές, ειδωλολάτρες, ναζί, ότι είναι αντίθετοι µε τον χριστιανι-
σµό». «Ποιος την έπεισε γι’ αυτά τα πράγµατα;». «Ο Αθανασίου
και ο Δένδιας».

Στο δε αφελές ερώτηµα: «Τι θα γίνει εάν ένας τόσο υψηλόβαθ-
µος παράγοντας καταγγείλει αυτά τα εγκλήµατα, εάν καταγγεί-
λει αυτήν την εκτροπή;» τότε έρχεται η συγκλονιστική οµολογία
για τον απόλυτο έλεγχο της ελληνικής  δικαιοσύνης από την Κυ-
βέρνηση Σαµαρά µέσω της Εισαγγελέως του Αρείου Πάγου Κου-
τζαµάνη: «Θα κάνει προκαταρκτική εξέταση µισής ώρας και θα
την βάλει στο αρχείο».

Με Κυβέρνηση Σαµαρά σε ποιον εισαγγελέα; Εισαγγελέας
είναι η ίδια η Κουτζαµάνη. Θα πας  να καταγγείλεις την Κουτζα-
µάνη στον εαυτό της; Στο δε ερώτηµα «Πώς έλαβε αυτήν τη θέση
η Εισαγγελέας του Αρείου Πάγου;» η απάντηση είναι σαφής:
«Είναι από απέναντι χωριά. Είναι σχεδόν συνοµήλικοι. Είναι συν-
τοπίτες. Δεν χρειάζεται να το ψάχνουµε». Αυτό αφορά τον
Υπουργό της Δικαιοσύνης Αθανασίου. 

Η εν λόγω συγκλονιστική οµολογία δεν ανήκει σε Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας ούτε σε Υπουργό. Είναι ακόµα ψηλότερα
αυτός ο παράγοντας. Είναι ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργι-
κού Συµβουλίου κ. Παναγιώτης Μπαλτάκος. Είναι ο Γενικός
Γραµµατέας της Κυβέρνησης Σαµαρά, το δεξί χέρι και εξ απορ-
ρήτων του Πρωθυπουργού, που γνωρίζει τα πάντα και µόλις πριν
από δύο µέρες ήταν εδώ, εκ δεξιών µου. Έλυνε και έδενε στην
κυριολεξία. Οι µισοί Υπουργοί παρήλασαν από το γραφείο του
και στην ουσία αντικαθιστούσε τον Πρωθυπουργό. 

Τον καλώ από αυτό εδώ το Βήµα και µε αίσθηµα εθνικής ευ-
θύνης να επιβεβαιώσει την οµολογία του και προκαλώ τους δύο
επίορκους Υπουργούς, των οποίων τα ονόµατα ανέφερα και επα-
ναλαµβάνω, Δένδια και Αθανασίου, να µε διαψεύσουν. Προειδο-
ποιώ, όµως, ότι η γνησιότητα αυτής της οµολογίας, η γνησιότητα
της καταθέσεώς µου είναι αδιαµφισβήτητη, διότι δεν βασίζεται
µόνο στη δική µου µαρτυρία, αλλά σε ένα ακόµη αδιάσειστο και
ακλόνητο στοιχείο: Ο επίµαχος συγκλονιστικός διάλογος, µαγνη-
τοσκοπηµένος ως τηλεοπτικό υλικό, αποτυπωµένο σε ψηφιακό
δίσκο, είναι µέρος του φακέλου της δικογραφίας που έχει ανοίξει
στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων του Στρα-
σβούργου κατά της Κυβέρνησης Σαµαρά. 

Έστι δίκης οφθαλµός ος τα πάνθ’ ορά! Θα γνωρίσει σε πολύ
λίγο όλη η Ευρώπη ότι σε αυτήν τη χώρα βιώνουµε µία απίστευτη
βίαιη εκτροπή, βιώνουµε µία απίστευτη καταπάτηση των ανθρω-
πίνων δικαιωµάτων, µε Βουλευτές να φυλακίζονται, όπως ο Βου-
λευτής Ηλιόπουλος, που την ηµέρα που φυλακίστηκε χωρίς
κανένα στοιχείο, µόνο επειδή είναι Βουλευτής της Χρυσής
Αυγής, είχε ένα κοριτσάκι δέκα ηµερών! 

Πάνω απ’ όλα, όµως, έχει καταλυθεί το Σύνταγµα. Έχει πληγεί
βάναυσα το πολίτευµα και η λαϊκή κυριαρχία. Εδώ, βεβαίως,
ενεργοποιείται το άρθρο 120 του Συντάγµατος: «Η τήρηση του
Συντάγµατος επαφίεται στον πατριωτισµό των Ελλήνων, που δι-
καιούνται και υποχρεούνται να αντιστέκονται µε κάθε µέσο σε
όποιον προσπαθεί και επιχειρεί να το καταλύσει µε τη βία», µε
δεκάδες ενόπλους σε οικίες Βουλευτών και µε παράνοµες φυ-
λακίσεις.

Ευθύς αµέσως καταθέτω ιδιόχειρη επιστολή µου σε όλες τις
Κοινοβουλευτικές Οµάδες, σε όλους τους Βουλευτές και στα
Πρακτικά της Βουλής. Και µε βάση αυτά τα συγκλονιστικά στοι-
χεία, απαιτώ να συλληφθεί η επίορκη Εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου Κουτζαµάνη, που λειτουργεί ως εκτελεστικό όργανο της
εγκληµατικής οµάδας Σαµαρά, Δένδια και Αθανασίου. Να παρα-
πεµφθούν οι επίορκοι Υπουργοί σε Ειδικό Δικαστήριο. 

Ιδίως για τον Υπουργό της Δικαιοσύνης έχει πλέον τεκµηριωθεί
η βαρύτατη κατηγορία της κατάχρησης εξουσίας σε βαθµό κα-
κουργήµατος. Απαιτώ να παραιτηθεί η Κυβέρνηση Σαµαρά και η
χώρα να οδεύσει σε ελεύθερες εκλογές! 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ηλίας Κασιδιάρης καταθέτει
για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα επιστολή, η οποία βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στε-
νογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, µου
επιτρέπετε;
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά αυτά τα οποία ισχυρίστηκε
ο κύριος συνάδελφος, πρέπει να γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε,
ότι εδώ υπάρχει κράτος δικαίου και υπάρχει διάκριση των εξου-
σιών. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Δεν ντρέπεσαι λίγο, Υπουργέ; …(Δεν
ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κασι-
διάρη, ανακαλέστε αµέσως! 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ποιο κράτος δικαίου, κύριε Πρό-
εδρε; 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Εδώ  έχουµε στοιχεία και ξεκάθαρες
οµολογίες! (Θόρυβος  και έντονες διαµαρτυρίες από την πτέ-
ρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ,
κύριε Κασιδιάρη, ανακαλέστε αµέσως! Ανακαλέστε την υβριστική
φράση! 

Δεν την ανακαλείτε; Σας ανακαλώ εγώ στην τάξη. Να διαγρα-
φεί από τα Πρακτικά! 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, συνεχίστε. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τα πρότυπα πολιτικών συ-
στηµάτων, τα οποία εσείς οραµατίζεστε, είναι αυτά τα οποία έχουν
καταργήσει τη διάκριση των εξουσιών. Η Ελλάδα θα εξακολουθή-
σει να αποτελεί κράτος δικαίου και θα εξακολουθήσει να αντιµε-
τωπίζει όσους επιβουλεύονται το κράτος δικαίου και τη διάκριση
των εξουσιών µε τα όπλα της δηµοκρατίας και όχι µε τα όπλα
αυτών, οι οποίοι την επιβουλεύονται. Ξεκάθαρα πράγµατα.

Τώρα, όσον αφορά το ζήτηµα της Εισαγγελέως του Αρείου
Πάγου:

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου, όταν επελέγη, ήταν η πρώτη στην επετηρίδα. Ήταν µια
άξια εισαγγελέας, η οποία είχε καταξιωθεί στο χώρο. Ήταν η αρ-
χαιότερη και οι εκθέσεις της ήταν άριστες. Από σύµπτωση έτυχε
να είναι από τη Μυτιλήνη, την πατρίδα µου. Τι έπρεπε να κά-
νουµε; Να την παραλείψουµε γιατί έτυχε να είναι από τη Λέσβο;
Και έγινε, σας πληροφορώ, µε οµόφωνη απόφαση του Υπουργι-
κού Συµβουλίου.

Τώρα, όσον αφορά το ζήτηµα της προσωρινής κράτησης συ-
ναδέλφων της Χρυσής Αυγής: Όταν απολογήθηκαν, βρισκόµουν
στο Συνέδριο των Υπουργών Δικαιοσύνης Εσωτερικών Υποθέ-
σεων στις Βρυξέλες. Πληροφορηθήκαµε από τον Τύπο ότι πράγ-
µατι έγιναν οι προσωρινές κρατήσεις µερικών συναδέλφων της
Χρυσής Αυγής. Από ενδιαφέρον –πράγµατι, δεν το αρνήθηκα
ποτέ- πήρα κατόπιν…

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, οµολογία παρέµβασης
στο έργο της δικαιοσύνης! Οµολογία εκτροπής! Αυτό είναι οµο-
λογία εκτροπής!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κασι-
διάρη, σας παρακαλώ. 

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Δεν ντρέπεστε; Οµολογεί την παρέµ-
βαση! Πρέπει να συλληφθεί και ο Υπουργός! Οµολογεί την
εκτροπή! 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Μην κραυγάζετε, κύριε
συνάδελφε. Με τις κραυγές δεν βγαίνει τίποτα.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Οµολογεί την εκτροπή! Και δεν την οµο-
λογεί µόνο αυτός. Υπάρχουν ντοκουµέντα! Πολύ σύντοµα ο
Υπουργός αυτός θα οδηγηθεί σε Ειδικό Δικαστήριο! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κασι-
διάρη, σας εφιστώ την προσοχή. Αν συνεχίσετε, θα λάβω αυστη-
ρότερα πειθαρχικά µέτρα. Παρακαλώ πάρα πολύ. Ήρεµα η
Βουλή, µε θρησκευτική ευλάβεια σας άκουσε. Παρακολούθησα
τη διαδικασία και κανένας συνάδελφος δεν συνοµίλησε στο δι-
πλανό του. Θα ακούσετε τον Υπουργό. Εάν έχετε κάποιο θέµα
για να µιλήσετε, θα µου ζητήσετε την άδεια. Και θα σας δώσω
τον λόγο, εφόσον χρειαστεί. Όµως, µην κραυγάζει κανείς, παρα-
καλώ. 

Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, η πορεία µου τόσα χρόνια στο Δικαστικό Σώµα ήταν
αυτή που ήταν πάντοτε, καθαρή. Και δεν έχω κάνει την παραµι-
κρή παρέµβαση για οποιαδήποτε υπόθεση. Δεν θα έκανα, λοι-
πόν, παρέµβαση ούτε σε αυτή την υπόθεση. Εάν ήθελα να κάνω
παρέµβαση, θα έκανα στους ίδιους τους ανακριτές, τους οποί-
ους γνωρίζω πολύ καλά. Και µάλιστα, η πληροφόρηση που ζή-
τησα τότε –όλη η Ελλάδα ασχολείτο µε το ζήτηµα- έγινε την
πρώτη µέρα, που τρεις συνάδελφοι της Χρυσής Αυγής δεν προ-
φυλακίστηκαν. Πήρα, λοιπόν, την Προϊσταµένη του Πρωτοδι-
κείου να ενηµερωθώ από πρώτο χέρι για το πού βρίσκεται η
υπόθεση. Όλος ο κόσµος είχε το ενδιαφέρον. Δεν θα το είχε ο
Υπουργός Δικαιοσύνης, βρισκόµενος στο εξωτερικό, να µάθει τα
τεκταινόµενα στη χώρα; 

Σε καµµία περίπτωση δεν έγινε οποιαδήποτε παρέµβαση. Εξάλ-
λου, αν γινόταν παρέµβαση, ήταν η µέρα που τόσο ο κ. Κασιδιά-
ρης όσο και οι άλλοι συνάδελφοι είχαν απολογηθεί και είχαν
αφεθεί ελεύθεροι. Αυτό είναι αυταπόδεικτο. Άλλο, όµως, η παρέµ-
βαση και άλλο η ενηµέρωση. Ξεκάθαρα πράγµατα. Τώρα, αν θέ-
λουν να δηµιουργούν εντυπώσεις, είναι δικό τους θέµα. Η
δικαιοσύνη είναι ανεξάρτητη. Θα µείνει ανεξάρτητη. Και όσο είµαι
ο Υπουργός Δικαιοσύνης, θα διαφυλάσσω αυτή την ανεξαρτησία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί

προσωπικού. Αναφέρθηκε το όνοµά µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρ’ ό,τι εγώ

δεν αντελήφθην προσωπικό, εν πάση περιπτώσει, για ένα λεπτό
εξηγήστε τι είναι το προσωπικό.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Έκανα µία καταγγελία προηγουµένως
και προσπάθησε ο Υπουργός της Δικαιοσύνης να την αρνηθεί.
Επαναλαµβάνω, λοιπόν και ερωτώ: Τις φράσεις που φέρεται να
έχει πει ο Πρωθυπουργός στον εν λόγω Υπουργό, µε βάση οµο-
λογία του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου -«µε
κοροϊδέψατε, µε δουλέψατε, τι είναι αυτά, ξεφτιλίστηκα»- πότε
σας τις είπε; Γιατί σας τις είπε; Σας τις είπε πριν κάνετε τα τηλέ-
φωνα στην κ. Τσάµη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Κασι-
διάρη, αυτό δεν είναι προσωπικό.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Μην κάνετε έτσι. Δεν τα λέω εγώ. Τα λέει
ο κ. Μπαλτάκος, ο Γενικός Γραµµατέας της Κυβερνήσεως. Αυτό
προκύπτει από τηλεοπτικό υλικό, το οποίο έχει κατατεθεί στο Ευ-
ρωπαϊκό Δικαστήριο των Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων του Στρα-
σβούργου, για να αποδειχθεί αυτή η εκτροπή. Και ήδη, ο
επίµαχος διάλογος, ο οποίος αποδεικνύεται από το εν λόγω
υλικό, έχει κατατεθεί προς όλες τις κοινοβουλευτικές οµάδες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν είναι προ-
σωπικό αυτό.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Είναι προσωπικό, κύριε Πρόεδρε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν είναι προ-

σωπικό αυτό. Το ότι ο Υπουργός…
ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: …διότι αυτήν τη στιγµή καταλύεται το

Σύνταγµα των Ελλήνων. Και αυτήν τη στιγµή έχω καταθέσει απο-
δείξεις. Για πρώτη φορά σε αυτήν την Αίθουσα έχουν κατατεθεί
συγκλονιστικά στοιχεία, που αφορούν…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν είναι προ-
σωπικό αυτό. Τελειώσατε.

Στην περίπτωση της κ. Ελένης Ζαρούλια θέλει κάποιος συνά-
δελφος τον λόγο;

ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-

φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, µία
λέξη µόνο να πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κατά το µέρος στο
οποίο αναφέρονται στο πρόσωπό µου ότι είχα τέτοιο διάλογο,
είναι αναληθέστατο. Τίποτε άλλο.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,
κυρία Ζαρούλια, έχετε ζητήσει τον λόγο.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τώρα, κύριε
Καµµένε; Προηγουµένως, µου είπατε όταν τελειώσουµε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ναι, αλλά τώρα προκύπτουν άλλα θέµατα!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει
για πέντε λεπτά ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, η Βουλή δεν
είναι δικαστήριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το είπαµε από
την αρχή αυτό, κύριε Πρόεδρε. Αλλά οι Πρόεδροι των Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων έχουν το δικαίωµα να µιλήσουν κατά τον Κα-
νονισµό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Συµφωνώ, αλλά δεν είναι δικα-
στήριο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Το ξέρουµε. Το
άρθρο 83 το λέει σαφώς.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, είχα ζητήσει τον λόγο, προκειµένου να
αναπτύξω τη θέση των Ανεξάρτητων Ελλήνων στην άτυπη συνε-
δρίαση της Κοινοβουλευτικής Οµάδος. Εµείς έτσι αποφασί-
ζουµε, κατά συνείδηση, βάσει του άρθρου 60 του Συντάγµατος.

Όµως, µετά από τα στοιχεία τα οποία φέρεται να υπάρχουν,
εµείς ζητάµε να διακοπεί η συζήτηση, να δοθεί το υλικό αυτό στο
σύνολο της Βουλής των Ελλήνων και να έχουµε πολύ σύντοµα,
πριν παρθεί οποιαδήποτε απόφαση, µία γνωµοδότηση εάν το
υλικό αυτό είναι γνήσιο. Διότι εάν υπάρχει αυτό το υλικό και ο
διάλογος αυτός µεταξύ του Γενικού Γραµµατέα του Υπουργικού
Συµβουλίου και έχουν διαπραχθεί αυτά τα εγκλήµατα της παρέµ-
βασης του Υπουργού στη δικαιοσύνη, τότε πλέον έχουµε το πα-
ρακράτος εναντίον του άλλου παρακράτους. Θέλουµε να
γνωρίζουµε και οφείλουµε να γνωρίζουµε, πριν πάρουµε οποι-
αδήποτε απόφαση, την αλήθεια. 

Εµείς έχουµε ταχθεί κατά της Χρυσής Αυγής ως ναζιστικής ορ-
γάνωσης, από την πρώτη στιγµή. Εδώ, όµως, κρίνουµε εάν υπάρ-
χει ή όχι πολιτική δίωξη.

Θέλουµε, λοιπόν, να ζητήσουµε από το Προεδρείο και την
Ολοµέλεια να µας χορηγηθεί το οπτικοακουστικό υλικό, όπως
επίσης και να υπάρξει άµεσα διερεύνηση κατά πόσον το υλικό
αυτό είναι γνήσιο. Δεν είναι η πρώτη φορά κατά την οποία συ-
ναντούµε παρέµβαση του κράτους και ιδίως του Υπουργείου της
Δικαιοσύνης. Εδώ φτάσαµε σε σηµείο εισαγγελείς να κινούνται
κατόπιν εντολής µέσω tweeter του Συµβούλου του Πρωθυπουρ-
γού. Και βεβαίως, δεν θα κάνουµε ήρωα τη Χρυσή Αυγή. Όµως,
το υλικό αυτό οφείλουµε να το έχουµε πριν αποφασίσουµε. 

Αυτό το οπτικοακουστικό υλικό, το βίντεο, -όχι το γραπτό- και
από τη µεριά της Χρυσής Αυγής οφείλετε να το µοιράσετε τώρα
στα κόµµατα και από τη µεριά της δικαιοσύνης να ξέρουµε εάν
είναι στηµένο ή όχι, για να αποφασίσουµε.

Αυτή είναι η θέση µας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Πρόεδρε,

εγώ δεν µπορώ να διανείµω τίποτα, διότι δεν έχω τίποτα. Το µόνο
που µπορώ να κάνω είναι να σας δώσω τα Πρακτικά της τοποθέ-
τησης του κ. Κασιδιάρη.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, η Κυ-
βέρνηση δεν έχει κανένα πρόβληµα, αν υπάρχει υλικό, να
διανεµηθεί.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

Τσούκαλη. Παρακαλώ για τον περιορισµό του χρόνου.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Θα είµαι πολύ σύντοµος, κύριε Πρό-

εδρε.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν είναι δικαστήριο η Βουλή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν µπορούµε

να µην δώσουµε τον λόγο στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο. Το
είπα στην αρχή: Το άρθρο 83 λέει ότι η Βουλή δεν έχει τη δυνα-
τότητα να ερευνήσει την ουσία της υποθέσεως. Δεν θα το πω

δέκα φορές. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν είπαµε γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα το ξαναδια-

βάσω. 
Ορίστε, κύριε Τσούκαλη.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε χάσει τα

όρια, ακόµα και των στοιχειωδών κανόνων λειτουργίας της κοι-
νοβουλευτικής δηµοκρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να καταλάβω. Υπάρχουν
κόµµατα και Βουλευτές οι οποίοι πιστεύουν, ανεξαρτήτως των
διαλόγων, ότι η δικαιοσύνη –όχι η εκτελεστική εξουσία και ανα-
φέροµαι στην ηγεσία του Αρείου Πάγου και σε όλους αυτούς οι
οποίοι ασχολήθηκαν- ουσιαστικά ασκεί πολιτική δίωξη; Εάν το πι-
στεύετε, πείτε το ευθέως να γραφτεί στα Πρακτικά.

Η Δηµοκρατική Αριστερά, κύριε Πρόεδρε –πέραν όσων έχουν
διαµεσολαβήσει- λέµε ότι έχουµε απόλυτη εµπιστοσύνη στην ελ-
ληνική δικαιοσύνη. Ως ένας από τους τρεις κορυφαίους θεσµούς
της ελληνικής δηµοκρατίας και βάσει της διάκρισης των εξου-
σιών, εµείς ως Βουλή δεν θα αξιολογήσουµε, σε καµµία περί-
πτωση δικαστική διαδικασία, η οποία εκπορεύεται αποκλειστικά
από τη δικαιοσύνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ δεν υπάρχει µηνυτήρια
αναφορά ιδιώτη. Εδώ κινείται αυτόνοµα η δικαιοσύνη. Και υπάρ-
χουν πολιτικοί αρχηγοί και κόµµατα που λένε ότι η δικαιοσύνη
ασκεί πολιτική δίωξη. Αυτό κι αν δεν είναι εκτροπή του Συντάγ-
µατος!

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ

πολύ. Κύριοι συνάδελφοι, κύριε Κουίκ, κύριε Τσούκαλη, δεν
υπάρχει λόγος αντιδικίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα διαβάσω για άλλη µία φορά
τι ακριβώς λέει ο Κανονισµός. Άρθρο 83 παράγραφος 4: «Η Επι-
τροπή δεν εξετάζει τη βασιµότητα της κατηγορίας κατά του Βου-
λευτή». Ποτέ. Δεν µπαίνουµε στην ουσία. Η Επιτροπή
Δεοντολογίας, επειδή αναφέρθηκε, είχε στα χέρια της εκτός από
έναν όγκο υλικού, διακόσιες σελίδες πόρισµα των εφετών ανα-
κριτριών, που αξιολογούσαν το πραγµατικό υλικό, το οποίο έχει
συλλεχθεί. Αξιολογούσαν το υλικό κατά τρόπο που έλεγαν ότι
«κατά την άποψή µας προκύπτει αυτό». Εµείς ως επιτροπή τι να
κάνουµε και η Βουλή τι να κάνει; Δεν µπορεί να το αξιολογήσει.

Κυρία Ζαρούλια, έχετε τον λόγο.
ΕΛΕΝΗ ΖΑΡΟΥΛΙΑ: Αισθάνοµαι την ανάγκη να ευχαριστήσω

τον κ. Πολύδωρα, αλλά φοβάµαι ότι ο κύβος ερρίφθη, από την
στιγµή που η Χρυσή Αυγή κόβει ψήφους από τα καθεστωτικά
κόµµατα και ανεβαίνει στην εκτίµηση του ελληνικού λαού. Όσο
για το έγκληµα Φύσσα, ο δολοφόνος συνελήφθη επιτόπου και
οµολόγησε και κάθε έγκριτος νοµικός γνωρίζει ότι δεν υπάρχει
συλλογική ευθύνη. Διαφορετικά, το ίδιο θα ίσχυε και στην περί-
πτωση Καλαµπόκα.

Η Επιτροπή Δεοντολογίας παραβίασε τον Κανονισµό της Βου-
λής και απεφάνθη την άρση της ασυλίας µου. Ο Κανονισµός της
Βουλής στο άρθρο 83 παράγραφο 3 αναφέρει µεταξύ άλλων στην
σελίδα 161: «Ο Πρόεδρος της Επιτροπής ερευνά εάν η πράξη για
την οποία ζητείται αυτή συνδέεται µε την πολιτική ή κοινοβουλευ-
τική δραστηριότητα του Βουλευτή ή η δίωξη, η µήνυση ή η έγ-
κληση υποκρύπτει πολιτική σκοπιµότητα και σε αντίθετη
περίπτωση εισηγείται την άρση της ασυλίας». Τουτέστιν, για
όποιον γνωρίζει ελληνικά, άρση ασυλίας για πολιτικούς λόγους
δεν νοείται. Και όµως, πολλάκις δεν γίνονται άρσεις ασυλίας για
ποινικά αδικήµατα, όπως λόγου χάριν δεν έγινε του Μιλτιάδη Βαρ-
βιτσιώτη, ο οποίος ζηµίωσε το Δήµο Γλυφάδας κατά 2,8 εκατοµ-
µύρια ευρώ. Ζητήθηκε από την Εισαγγελία του Αρείου Πάγου και
διαβιβάστηκε στη Βουλή σχετική δικογραφία, προκειµένου να
αποφανθεί για την άρση ή µη και φυσικά δεν έγινε η άρση. Το κα-
ταθέτω στα Πρακτικά για του λόγου το αληθές.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ελένη Ζαρούλια καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)
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Βλέπουµε, λοιπόν, να ζητείται η άρση ασυλίας η δική µου,
αλλά και όλων των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής, επειδή κόβουν
ψήφους από τη συγκυβέρνηση. Επειδή εγώ προσωπικώς δεν έχω
προβεί σε κανένα ποινικό αδίκηµα, η δίωξή µου είναι αµιγώς πο-
λιτική. Η κατηγορία είναι ότι, τόσο εγώ, όσο και οι υπόλοιποι Βου-
λευτές του Λαϊκού Συνδέσµου Χρυσή Αυγή διευθύνουµε
εγκληµατική οργάνωση. Πρωτοφανές στα χρονικά της ποινικής
δικονοµίας να υπάρχει τέτοια εγκληµατική οργάνωση µε τόσους
πολλούς διευθύνοντες. Ειλικρινά, ο νοσηρός νους που συνέλαβε
αυτό το σενάριο αξίζει να πάρει βραβείο παγκόσµιας πατέντας.
Πού ακούστηκε εγκληµατική οργάνωση µε ονοµατεπώνυµο, να
λειτουργεί πάνω από είκοσι χρόνια, µε δηµοσιευµένες διευθύν-
σεις γραφείων, χωρίς όπλα και κυρίως χωρίς µαύρο χρήµα. Επι-
προσθέτως, η δίωξη άπτεται της συλλογικής ευθύνης, στη δική
µου δε περίπτωση και της οικογενειακής. 

Ελπίζω και εύχοµαι, το Σώµα τουλάχιστον να σεβαστεί και να
τηρήσει, ως οφείλει τον Κανονισµό της Βουλής και να µην προβεί
στην άρση της ασυλίας µου.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ως Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος ζητάτε τον λόγο;

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο Κοινοβουλευ-

τικός Εκπρόσωπος της Χρυσής Αυγής κ. Ματθαιόπουλος έχει
τον λόγο.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να κάνω µία ενηµέ-
ρωση προς την Εθνική Αντιπροσωπεία, αφού πρώτα κάνω ένα
σχόλιο σχετικά µε τα όσα έγιναν προηγουµένως. 

Όση ώρα ο προλαλήσας συναγωνιστής Κασιδιάρης ανέγνωσε
αποσπάσµατα από τους ανατριχιαστικούς διαλόγους ανάµεσα
στον ίδιο και το Γενικό Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου
της Κυβέρνησης, έτυχε να αντικρύσω τις εκφράσεις και τον
τρόπο µε τον οποίο αντέδρασε ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο
οποίος αργότερα διαβεβαίωσε εµάς και όλο το υπόλοιπο Σώµα,
ότι ουδεµία παρέµβαση έγινε, τόσο από τον ίδιο, όσο και από την
υπόλοιπη Κυβέρνηση στην ελληνική δικαιοσύνη σε ό,τι αφορά τη
διερεύνηση για συµµετοχή και σύσταση εγκληµατικής οργάνω-
σης. Εµείς µιλάµε πάντα µε στοιχεία, µιλάµε πάντα µε ντοκου-
µέντα και στοιχειοθετούµε κάθε τι που λέµε. Το γεγονός ότι
χειροκροτήθηκε από τη Νέα Δηµοκρατία ένας Υπουργός, ο
οποίος αποδεδειγµένα έχει προβεί σε κατάχρηση εξουσιών, ο
οποίος ο ίδιος παραδέχθηκε στην Αίθουσα αυτή ότι πήρε τηλέ-
φωνο κατά τη διάρκεια της προανάκρισης, κάτι το οποίο απαγο-
ρεύεται και είναι αντισυνταγµατικό, αποδεικνύει το αυτονόητο. 

Για του λόγου το αληθές καλώ όλη την Αντιπροσωπεία και προ-
τείνω σε σας, κύριε Πρόεδρε, να διακόψουµε τη διαδικασία διότι
στο διαδίκτυο έχει διαρρεύσει το οπτικοακουστικό υλικό µε το
συγκεκριµένο διάλογο ανάµεσα στο συναγωνιστή Κασιδιάρη και
τον Μπαλτάκο, στον οποίο διάλογο θα ακούσετε όλα όσα διαβά-
στηκαν εδώ µέσα, την παρέµβαση του Υπουργού Αθανασίου, την
παρέµβαση του Υπουργού Δένδια και την έξαλλη κατάσταση του
Σαµαρά, ο οποίος, όταν έµαθε ότι ο Αρχηγός του κινήµατος και οι
δύο Βουλευτές που πήγαν να απολογηθούν την πρώτη µέρα αφέ-
θηκαν ελεύθεροι, αντέδρασε µε τον τρόπο που αντέδρασε.

Καλώ, λοιπόν, όλους –και την Αξιωµατική Αντιπολίτευση- να
κρίνουν µε ψυχραιµία το συγκεκριµένο υλικό, του οποίου τη γνη-
σιότητα θα διαπιστώσετε οι ίδιοι. 

Κλείνω µ’ αυτό, κύριε Πρόεδρε: Επειδή εδώ πέρα έχουµε κα-
τάλυση του Συντάγµατος, κατάλυση των νόµων και κατάργηση
όλων των εξουσιών, είναι πλέον µονόδροµος το να οδηγηθούµε
σε εθνικές εκλογές. Πρέπει επιτέλους όλοι οι εµπλεκόµενοι να
αναλάβουν τις ευθύνες τους, τόσο εσείς σαν Πρόεδρος, όσο και
όλοι οι υπόλοιποι συνάδελφοι. Προτείνω να διακόψουµε, για να
διερευνηθεί αυτό το υλικό και να επανέλθουµε στη συνέχεια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Επί της υποθέ-
σεως του συναδέλφου κ. Νικόλαου Κούζηλου θέλει κάποιος τον
λόγο;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, κύριε

συνάδελφε, έχετε τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΖΗΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Σύµφωνα µε τα νέα στοιχεία που έχουν προκύψει αυτή τη

στιγµή, ζητώ κι εγώ να διακοπεί η συνεδρίαση, για να δουν όλοι
οι κύριοι Βουλευτές τα νέα στοιχεία για να καταλάβουν το τι έχει
γίνει. Αυτή τη στιγµή µιλάµε για συνταγµατική εκτροπή. Είναι
υπεύθυνη η Κυβέρνηση Σαµαρά και πολύ σύντοµα πρέπει να
αποφασίσει ο ελληνικός λαός για το τι θα γίνει σ’ αυτήν τη χώρα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Επί της υποθέ-

σεως του συναδέλφου κ. Δηµήτριου Κουκούτση θέλει κάποιος
τον λόγο;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ορίστε, έχετε

τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κι εγώ θα πρότεινα να διακοπεί η συνεδρίαση, αλλά αφού µπο-

ρούµε να πούµε κάποια πράγµατα, γιατί να µην τα πούµε; 
Είναι δύο χρόνια τώρα που είµαι σ’ αυτήν την Αίθουσα. Πέρα-

σαν δύο χρόνια που «έχει χαλάσει η σούπα». Η είσοδος της Χρυ-
σής Αυγής στο Κοινοβούλιο δηµιούργησε πρόβληµα στο
κατεστηµένο. Αυτή είναι η αλήθεια. Δεκαοκτώ απλοί άνθρωποι,
δεκαοκτώ υποτιµηµένοι από το –να το πω έτσι- «δηµοκρατικό
τόξο» έγιναν η αιτία να συζητείται ακόµα και στα ευρωπαϊκά συµ-
βούλια, σ’ αυτά πέρα του Ατλαντικού, στα εβραϊκά, παντού, η
Χρυσή Αυγή. Αυτή είναι η αιτία όλων των κακών! Η Χρυσή Αυγή
φταίει για τη φτώχεια, η Χρυσή Αυγή φταίει για την ανεργία, η
Χρυσή Αυγή φταίει για την εγκληµατικότητα, για το ξεπούληµα
της χώρας! 

Τώρα θέλετε να εξολοθρεύσετε –λέει- τη Χρυσή Αυγή. Μάλι-
στα. Γιατί; Υπάρχει κάποιο πρόβληµα; «Η Χρυσή Αυγή είναι δια-
λυµένη, στελέχη δεν έχει, Βουλευτές θα µπουν φυλακή, ο
Αρχηγός τους είναι µέσα. Σιγά τα ποσοστά!».

Αµ δε! Δεν είναι όπως τα λέει ο κ. Πρετεντέρης. Δεν είναι 3%
και 4%, γιατί τότε δεν θα κουνιόσασταν, δεν θα κάνατε το παρα-
µικρό. Αυτό είναι το ζητούµενο, γι’ αυτό και υπάρχει αυτή η
σπουδή. 

Εδώ και δύο χρόνια τί δεν ακούσαµε σ’ αυτή την Αίθουσα ως
οντότητες, ως άνθρωποι, ως χρυσαυγίτες, όπως θέλετε πάρτε
το. Συµµορία εγκληµατική µας είπε, ποιος; Το ΠΑΣΟΚ!

Η Νέα Δηµοκρατία και ο ΣΥΡΙΖΑ πήραν ένα κοµµάτι τους –πε-
ρισσότερο ο ΣΥΡΙΖΑ- και το έβαλαν στο κόµµα τους. Θα το πλη-
ρώσουν άµεσα στο µέλλον από τους ίδιους. Γιατί ο λύκος
αλλάζει την προβιά, την ψυχή δεν την αλλάζει. 

Τι µας είπαν εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα; «Κότες ξεπουπουλια-
σµένες»! Και ποιος µας είπε έτσι; Η κ. Μπακογιάννη µετά το φυ-
τίλι του 1993, τη φυτιλιά του 1996, την κατραπακιά του 2009. Εκεί
κάθεται ο πετεινός, κυρία Μπακογιάννη! Δεν είµαι εγώ η κότα. 

Σκύψτε το κεφάλι, λοιπόν, σε ένα Μεσσήνιο ακόµα. Είµαι πε-
ρήφανος, γιατί αντιπροσωπεύω δέκα χιλιάδες Μεσσήνιους όλων
των τάξεων. Είµαι περήφανος, γιατί ο Νίκος Μιχαλολιάκος µου
έδωσε τη δυνατότητα να τους εκπροσωπήσω σ’ αυτήν εδώ την
Αίθουσα. Είµαι περήφανος γιατί απευθυνόµενος στο µέλλον -αν
ζούµε- στους απόγονούς µου και τα παιδιά µου θα λέω ότι εγώ
δε συναίνεσα, δε γονάτισα, δεν άκουσα τα κελεύσµατα της παγ-
κοσµιοποίησης. Δεν ήµουν µέτοχος στον αγώνα για µια νέα Ελ-
λάδα. Δεν ήµουν σ’ αυτή την Αίθουσα µόνο για να σηκώνω το
χέρι. 

Το αν θα αρθεί η ασυλία µου ή όχι, ποσώς µε ενδιαφέρει. Στη
χώρα µας, δυστυχώς, υπάρχει και δικαστικό κύκλωµα τίµιο. Είναι
όµως ανενεργό. Δεν µιλάει. Παίρνει µόνο το µισθό του. Δεν µι-
λάει. Φοβάται. Και υπάρχει και παραδικαστικό. 

Έντιµοι και ανέντιµοι άνθρωποι υπάρχουν παντού. Σε όλες τις
παρατάξεις υπάρχουν και έντιµοι και ανέντιµοι άνθρωποι. 

Δεν νιώθω µίσος, δεν νιώθω απέχθεια, δεν νιώθω τίποτα άλλο,
εκτός από λύπη γιατί δέκα οικογένειες κυβερνούν αυτή τη χώρα
και εσείς, άβουλα πλασµατάκια, το µόνο που κάνετε είναι να ση-
κώνετε το χέρι. Σηκώστε το κεφάλι. Κάποια µέρα δεν θα είµαστε
Βουλευτές, δεν θα είµαστε τίποτα. Θα γυρίσουµε πίσω στις οι-
κογένειές µας, στις ζωές µας, στο σπίτι µας. Και τι θα πούµε στα
παιδιά µας; Ότι ξεπουλήσαµε αυτή τη χώρα; 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ο κ. Γλέζος έχει
ζητήσει τον λόγο για ένα λεπτό.

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, έχει προκύψει ένα τε-
ράστιο θέµα και οφείλουµε ως Κοινοβούλιο να δώσουµε κάποια
στιγµή απάντηση. Ίσως και σήµερα. 

Είναι εδώ και ενάµιση χρόνο που είδαµε εφαρµογή της κατά-
φωρης βίας εναντίον των συναδέλφων Βουλευτών Λιάνας Κα-
νέλλη και Ρένας Δούρου. Από τότε, ενώ έπρεπε να υπάρξει
αυτεπάγγελτη επέµβαση της δικαιοσύνης, έχουµε συνεχείς κα-
θυστερήσεις και τελικά φοβάµαι ότι η υπόθεση θα οδηγηθεί σε
αρνησιδικία. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ορίστηκε δικάσιµος στις 2 Οκτωβρίου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρία Κανέλλη,

µπορείτε να ζητήσετε τον λόγο µετά επί προσωπικού.  
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Δηλαδή…
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν θα ξαναγίνω αντικείµενο διαπλοκών.

Ορίστηκε δικάσιµος στις 2 Οκτωβρίου µετά από δυόµισι χρόνια.
Αυτός γενικά είναι ο ρυθµός της δικαιοσύνης. Δεν υπάρχει αρ-
νησιδικία!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ευχαριστώ
πολύ.

Κύριε Γλέζο, συνεχίστε.  
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αρκετά η επίθεση ακόµα και στον Άρειο

Πάγο, µε την έγκριση του οποίου επικαλούνται όλοι την ιδιότητα
του Βουλευτή εδώ µέσα! Αρκετά!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ!
Ορίστε, κύριε Γλέζο. Συνεχίστε.  
ΦΩΤΕΙΝΗ ΠΙΠΙΛΗ: Μα, είναι εκτός θέµατος, κύριε Πρόεδρε.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ο Άρειος Πάγος σας ανακηρύσσει Βουλευ-

τές! Αµάν πια! 
(Θόρυβος στην Αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κυρία Κανέλλη,
παρακαλώ ήρεµα!

Ορίστε, κύριε Γλέζο.  
ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Δεν ξέρω αν είναι ευτυχές το γεγονός ότι

ύστερα από δυόµισι χρόνια ορίστηκε επιτέλους η δίκη. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν είναι δυό-

µισι, κύριε Γλέζο. Είναι δύο παρά κάτι. Και οφείλω να διορθώσω.
Έτσι είναι!

ΜΑΝΩΛΗΣ ΓΛΕΖΟΣ: Είτε ενάµισι είτε δυόµισι φοβούµαι ότι
οδηγούµαστε και θα οδηγηθούµε τελικά και µετά απ’ αυτό σε αρ-
νησιδικία. Ένα είναι αυτό το γεγονός. Και αντί η Βουλή να ζητήσει
την ευθύνη όσων ευθύνονται γι’ αυτό το θέµα, προσπαθεί να µε-
τατραπεί σε δικαστήριο. 

Δεν είµαστε δικαστήριο, αγαπητοί συνάδελφοι. Και η πολιτική
αντιµετώπιση της Χρυσής Αυγής είναι χρέος δικό µας για να στα-
µατήσει η σταύρωση των χριστιανικών ιδεωδών, η διαστρέβλωση
του αρχαίου ελληνικού πνεύµατος και η πλήρης διαστρέβλωση
των κοινωνικών αγώνων.

Θα αναφερθώ µονάχα στα κοινωνικά θέµατα: Ο Άγιος Παντε-
λεήµονας, µία λαϊκή συνοικία, υπήρξε το πεδίον δράσης της Χρυ-
σής Αυγής. Αναρωτιέµαι, καθώς κυκλοφορούν ελεύθερα
µετανάστες και στην Κηφισιά και στο Παλαιό Ψυχικό και στη Φι-
λοθέη, ελεύθεροι, δεν φοβούνται κανέναν, γιατί εκεί δεν βλέπω
δράση της Χρυσής Αυγής, που είναι εναντίον του κεφαλαίου; Γιατί
όχι εκεί και µονάχα στον Άγιο Παντελεήµονα, σε µία λαϊκή συνοι-
κία; 

Πολιτική, λοιπόν, αντιµετώπιση χρειάζεται. Όµως, επειδή µου
ζητάει η δικαιοσύνη, η κατά τον άλφα ή βήτα τρόπο, εξαρτηµένη
από την εκτελεστική εξουσία –αλλά µου το ζητάει και δεν πιστεύω
ότι όλοι οι δικαστές είναι υποχείριοι της εκτελεστικής εξουσίας-
για τις περιπτώσεις 1, 3, 4 και 5 –δεν συζητώ για την περίπτωση 2-
να δώσω τη δυνατότητα, χωρίς να στερώ από το Βουλευτή το δι-
καίωµα να παρευρίσκεται στη Βουλή, να διερευνήσει το θέµα της
συµµετοχής του στη διεύθυνση και στην ένταξη της εγκληµατικής
οργάνωσης, γιατί να το αρνηθώ; Θα ήµουν εκτός πραγµατικότη-
τας, αν αρνιόµουν αυτήν την έκκληση –αν το θέλετε έτσι- της δι-
καστικής εξουσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης):Ευχαριστούµε.
Έχουν ζητήσει τον λόγο ακόµα τρεις Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-

σωποι. Θα παρακαλέσω να τηρείται ο χρόνος, κύριοι συνάδελφοι. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥ-
ΡΙΖΑ, κ. Παναγιώτης Λαφαζάνης για πέντε λεπτά.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έχουµε και νοµοσχέ-
διο, κύριε Πρόεδρε!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς πιστεύουµε ότι σε εφαρµογή και του Συντάγµατος και

του Κανονισµού της Βουλής, αυτό που τώρα κρίνεται είναι εάν,
αίροντας την ασυλία στους Βουλευτές για τους οποίους προτεί-
νει αρµοδίως η αντίστοιχη επιτροπή της Βουλής κάτι τέτοιο, θα
επιτρέψουµε ή όχι να ερευνήσει κάποιες κατηγορίες. Δεν είµαστε
δικαστήριο, δεν θα γίνουµε και δεν πρέπει να γίνουµε δικαστή-
ριο. Δεν αποφασίζουµε αν είναι αθώοι ή ένοχοι. Αποφασίζουµε
αν θα διατηρηθεί µία υπερπροστασία κάποιων Βουλευτών στην
περαιτέρω δικαστική έρευνα, αν θα βάλουµε φρένο στο αίτηµα
της δικαιοσύνης να ψαχτούν αυτές οι κατηγορίες ή όχι. 

Εµείς, σταθµίζοντας µε σοβαρότητα, µε ευθύνη, µε θεσµική
υπευθυνότητα το υλικό που µας διατέθηκε, συνυπολογίζοντας
και τη γνώµη -µε ευρύτατη πλειοψηφία- της αρµόδιας επιτροπής,
θα ψηφίσουµε «ΝΑΙ» χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι θεωρούµε
όσους θα κριθούν από τη δικαιοσύνη προκαταβολικά ένοχους.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι, όσα καταγγέλθηκαν

κατά τη διαδικασία από έναν εκ των Βουλευτών της Χρυσής
Αυγής δεν γνωρίζουµε αν είναι αλήθεια ή όχι…

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Το είδατε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: ...κι εύχοµαι κι ελπίζω να µην

είναι αλήθεια. Αν, όµως, αυτά αληθεύουν –και αυτό είναι κάτι εν-
τελώς διαφορετικό απ’ όσα σας είπα προηγούµενα και έχει την
αυτοτέλειά του- ανεξάρτητα από τη µέθοδο µε την οποία αυτά
τα στοιχεία προέκυψαν, η οποία και αυτή είναι ένα θέµα προς
διερεύνηση, συνιστούν σοβαρό θέµα πολιτικό, ηθικό, δηµοκρα-
τικό. 

Εµείς επιφυλασσόµαστε να ενηµερωθούµε για να αξιολογή-
σουµε, αλλά λέµε προκαταβολικά ότι αν κάτι τέτοιο είναι αληθές,
εγείρεται θέµα µε το οποίο πρέπει προφανέστατα να ασχοληθεί
και η Βουλή.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει η

κ. Βούλτεψη, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας.

Κυρία συνάδελφε, κι εσείς περιοριστείτε όσο µπορείτε.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ είµαι πάντα σύν-

τοµη.
Αυτό το οποίο έχω να πω εκ µέρους της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας είναι ότι έχουµε πελαγοδροµή-
σει. Και ουσιαστικά, έχουµε πελαγοδροµήσει ως προς το τι
έχουµε έρθει σήµερα να κάνουµε εδώ. Το είπε και ο συνάδελφος
πριν: η Βουλή δεν είναι δικαστήριο. Η Βουλή αποφασίζει εάν θα
άρει ασυλία, ώστε να επιτρέψει στη δικαιοσύνη να κάνει τη δου-
λειά της…

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν κάνει τη δουλειά της!
Αφού δεν είναι ανεξάρτητη η δικαιοσύνη!

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: … να δικάσει…
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μα είναι δυνατόν να λέγονται

τέτοια πράγµατα εδώ µέσα;
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: … να δικάσει και να αθωώσει ή να κατα-

δικάσει.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

(Κωδωνοκρουσίες)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Θα σας παρα-

καλέσω πάρα πολύ, κύριε Ματθαιόπουλε, …
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ήµαρτον!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριε Ματθαι-

όπουλε, όταν µιλούσατε, δεν σας διέκοψε κανείς.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν νοµίζω να προκάλεσα, κύριε Πρό-

εδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ,

κύρια Βούλτεψη, συνεχίστε.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Είπα, λοιπόν, ότι η Βουλή δεν είναι δικα-

στήριο και εποµένως λίγο έχουµε χάσει εδώ πέρα την ουσία της
σηµερινής συνεδρίασης. Και έχει γίνει από νωρίς. Κακώς υπήρ-
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ξαν συνάδελφοι –άκουσα όλες αυτές τις µέρες– που µπήκαν
στην ουσία, διάβασαν δικογραφίες και περίπου ακούστηκε ότι
βγάζουν και ετυµηγορία. Αυτό είναι δουλειά της δικαιοσύνης.
Αυτό καλούµεθα να κάνουµε εµείς σήµερα εδώ.

Δεύτερον, υπάρχουν άλλα θέµατα παρεµπίπτοντα, που παρει-
σέφρησαν σε αυτή τη συνεδρίαση. Και δεν θεωρώ, αν έχει διαρ-
ρεύσει, όπως άκουσα, ένα βίντεο συνοµιλίας κυβερνητικού
στελέχους, τυχαίο το γεγονός ότι διέρρευσε αυτή τη στιγµή στο
διαδίκτυο που συνεδριάζει η Βουλή ακριβώς πάνω σε αυτή την
υπόθεση.

Επ’ αυτού συµφωνώ ότι, πρώτον, θα ελεγχθεί η γνησιότητα,
δεύτερον, ουδεµία σχέση έχει µε το ζήτηµα το οποίο εξετάζουµε
τώρα εδώ.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
(Κωδωνοκρουσίες)
Και τρίτον, κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω καµµιά εµπιστοσύνη

στα βίντεο, στα οποία γίνεται «κοπτοραπτική». Και θύµα αυτής
της …

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Και ο Τοµπούλογλου, µε
βάση το βίντεο, τα πήρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Ας µην το συζη-
τήσουµε, αν δεν το δούµε. Να το συζητήσουµε, αφού το δούµε.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Μπορώ να µιλήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Δεν τίθεται προ-

ϋπόθεση να το δούµε πρώτα;
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
Λοιπόν, παρακαλώ…
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Μπορώ να µιλήσω;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Παρακαλώ.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Λοιπόν, σας παρακαλώ!
Λέω ότι έχω προσωπική εµπειρία, διότι σε βίντεο το οποίο έχει

αναρτηθεί στο διαδίκτυο σχετιζόµενο µε εκδηλώσεις για τον Αυ-
τονοµιακό Αγώνα της Βορείου Ηπείρου, όπου εκπροσώπησα τη
Βουλή, ακούστηκαν υβριστικές εκφράσεις, που έχουν κοπεί, και
εµφανίστηκε τελικά ότι µε αποδοκίµαζαν στελέχη βορειοηπειρω-
τών, ενώ ήταν καθαρά µια οµάδα Χρυσαυγιτών και ουδεµία
σχέση είχε ο υπόλοιπος κόσµος. Άρα, το θέµα του βίντεο είναι
ζήτηµα που οπωσδήποτε δεν µπορούµε να εξετάσουµε εδώ,
διότι εκεί γίνεται απόλυτη «κοπτοραπτική».

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τον λόγο έχει

ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Κουκου-
λόπουλος.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω ελάχιστο
χρόνο. Ζήτησα να µιλήσω για δύο πολύ συγκεκριµένους λόγους.

(Θόρυβος στην Αίθουσα – Κωδωνοκρουσίες)
Ο πρώτος λόγος είναι ότι θέλω εκ µέρους των Βουλευτών του

ΠΑΣΟΚ να ενώσουµε τη φωνή µας µε τη δική σας, µε του συνα-
δέλφου κ. Τσούκαλη γι’ αυτά που είπε, µε του κ. Παπαδηµούλη,
της κ. Βούλτεψη, όχι βέβαια γιατί όλοι εµείς αποτελούµε µέλη
κάποιας οργάνωσης, ορατής ή αόρατης, όπως διατυπώθηκε προ
ολίγου ο ισχυρισµός, αλλά ακριβώς γιατί ο απόλυτος σεβασµός
σε τόσο ευέλικτα ζητήµατα, επί των οποίων έχει µια αρµοδιότητα
η Βουλή, πρέπει να ασκηθεί όπως ο Κανονισµός ορίζει. Και δεν
θέλω να επαναλάβω τι είπατε. Πρέπει, λοιπόν, να προχωρήσουµε
σε ψηφοφορία, να ασκήσουµε την αρµοδιότητά µας, που είναι
αυστηρά οριοθετηµένη, και ως εδώ.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο λόγο για τον οποίο ζήτησα να µι-
λήσω, αυτός έχει σχέση µε όσα βαρύτατα κατατέθηκαν από συ-
νάδελφο Βουλευτή από Βήµατος, διαψεύστηκαν ήδη από
παρόντα Υπουργό, που έγινε επίκληση του ονόµατός του στη συ-
νοµιλία. Δεν έχουµε έτσι κι αλλιώς καµµία αρµοδιότητα ούτε ως
Επιτροπή ούτε πολύ περισσότερο ως Ολοµέλεια να κρίνουµε. 

Απλά θέλω να πω ότι επ’ αυτού του γεγονότος η Κυβέρνηση
και η δικαιοσύνη φυσικά δεν πρέπει να αφήσει ούτε λεπτό –όχι
µέρα, ούτε λεπτό- πρέπει να προχωρήσει τάχιστα η διαδικασία
διαλεύκανσης, αφού όπως ακούσαµε ήδη, είναι αναρτηµένο στο
διαδίκτυο. Δεν πρέπει να αφεθεί η παραµικρή σκιά. Είναι, νοµίζω,
απολύτως καθαρό.

Ευχαριστώ.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Τελειώσαµε

τώρα. Δεν δικαιούστε δευτερολογία. Θυµίζω, κύριοι συνάδελ-
φοι,…

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχω καταθέ-
σει µια πρόταση στο Σώµα και σε εσάς προσωπικά.

Το γεγονός ότι επικαλούνται όλοι τη δικαιοσύνη όταν αυτή…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Η πρότασή σας

ποια είναι;
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ:…αποδεικνύεται ότι δεν είναι

ανεξάρτητη…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Πείτε την πρό-

τασή σας.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Προτείνω, λοιπόν, να διακο-

πεί η διαδικασία και να αξιολογηθεί το υλικό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Όταν θα πάει

στη δικαιοσύνη, θα το δει η δικαιοσύνη.
Κύριοι συνάδελφοι, θυµίζω ότι…
(Θόρυβος - Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι απαράδεκτο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Σας παρακαλώ!
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε και νοµικός, κύριε Πρό-

εδρε.
(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Κύριοι συνάδελ-

φοι, δεν δικαιούται κανείς σε αυτήν τη διαδικασία δευτερολογία.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε και νοµικός, θα έπρεπε

να ντρέπεστε! 
Όταν παίρνει τηλέφωνο για προφυλακίσεις Βουλευτών µιλάµε

για δικαιοσύνη. Ποια δικαιοσύνη; Του Αθανασίου;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης): Εγώ δίνω τόπο

στην οργή, γιατί καταλαβαίνω τον εκνευρισµό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό θα διεξαχθεί

ονοµαστική ψηφοφορία.
Έχει καταρτιστεί ψηφοδέλτιο µε τα ονόµατα των συναδέλφων

για τους οποίους ζητείται η άρση της ασυλίας και στο οποίο έχει
καταγραφεί και η σχετική πρόταση της Επιτροπής Κοινοβουλευ-
τικής Δεοντολογίας.

Κάθε συνάδελφος θα σηµειώνει την ψήφο του δίπλα στο
όνοµα του συναδέλφου, για τον οποίο ζητείται η άρση της ασυ-
λίας.

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει υπέρ της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει την προτίµησή του δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη
στήλη «ΝΑΙ», δηλαδή λέει «ΝΑΙ» στην αίτηση του εισαγγελέα που
ζητεί την άρση της ασυλίας.

Όποιος συνάδελφος ψηφίζει κατά της άρσης ασυλίας σηµει-
ώνει δίπλα στο όνοµα του Βουλευτή και στη στήλη «ΟΧΙ», αντι-
στοίχως «ΟΧΙ».

Όποιος συνάδελφος αρνείται να ψηφίσει, θα γραφεί δίπλα από
το όνοµα του Βουλευτή, του οποίου ζητήθηκε να αρθεί η ασυλία
τη λέξη «ΠΑΡΩΝ»

Στο ψηφοδέλτιο θα αναγράφει κάθε συνάδελφος το όνοµά
του, την εκλογική του Περιφέρεια και την Κοινοβουλευτική
Οµάδα στην οποία ανήκει και θα το υπογράφει, διότι η ψηφοφο-
ρία είναι ονοµαστική.Στη συνέχεια, και µε την εκφώνησή του ονό-
µατός του από τους επί του καταλόγου συναδέλφους, θα
παραδίδει το ψηφοδέλτιο στους συναδέλφους κ.κ. Ιωάννη Πα-
σχαλίδη από τη Νέα Δηµοκρατία και κ.Απόστολο Αλεξόπουλο
από το ΣΥΡΙΖΑ, οι οποίοι θα το µονογράφουν και θα ανακοινώ-
νουν ότι ο Βουλευτής εψήφισε.Μετά το τέλος της ψηφοφορίας
θα γίνει η καταµέτρηση των ψήφων από τους συναδέλφους που
προανέφερα, όπως θα προκύψουν από τα ψηφοδέλτια, τα οποία
θα καταχωριστούν µαζί µε το πρωτόκολλο ψηφοφορίας στα Πρα-
κτικά της σηµερινής συνεδρίασης. 

Συµφωνεί το Σώµα;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Χρήστος Μαρκογιαννάκης):Το Σώµα συνε-

φώνησε οµοφώνως. 
Σας ενηµερώνω, επίσης, ότι έχουν έρθει στο Προεδρείο τηλε-

οµοιοτυπίες-φαξ συναδέλφων, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του
Κανονισµού της Βουλής, µε τις οποίες γνωστοποιούν την ψήφο
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τους. Οι ψήφοι αυτές θα ανακοινωθούν και θα συνυπολογιστούν
στην καταµέτρηση, η οποία θα ακολουθήσει. 

Καλούνται επί του καταλόγου οι Βουλευτές κ. Ιορδάνης Τζαµ-
τζής από τη Νέα Δηµοκρατία και κ.Σταύρος Κοντονής από το ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

Παρακαλώ να αρχίσει η ανάγνωση του καταλόγου. 
(Διαρκούσης της ψηφοφορίας την Προεδρική Έδρα καταλαµ-

βάνει η ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ)

(ΜΕΤΑ ΚΑΙ ΤΗ ΔΕΥΤΕΡΗ ΑΝΑΓΝΩΣΗ ΤΟΥ ΚΑΤΑΛΟΓΟΥ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Υπάρχει συνά-

δελφος, ο οποίος δεν άκουσε το όνοµά του; Κανείς. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκαεννέα µαθητές και µαθήτριες και δύο εκ-
παιδευτικοί-συνοδοί τους από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αµυνταίου
Φλώρινας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Οι επιστολές, οι οποίες απεστάλησαν στο Προεδρείο από τους
συναδέλφους, σύµφωνα µε το άρθρο 70Α του Κανονισµού της
Βουλής, καταχωρίζονται στα Πρακτικά.

(Οι προαναφερθείσες επιστολές έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η ψηφοφορία και πα-
ρακαλώ τους κύριους ψηφολέκτες να προβούν στην
καταµέτρηση των ψήφων και την εξαγωγή του αποτελέσµατος.

(ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
Μέχρι να εξαχθεί το αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ψηφοφο-

ρίας, επανερχόµαστε στη συζήτηση του νοµοσχεδίου του Υπουρ-
γείου Ναυτιλίας και Αιγαίου: «Τουριστικά πλοία και άλλες
διατάξεις».

Τον λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Ζερδελής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, στο νοµοσχέδιο αυτό έχω να κάνω µερικές παρατηρή-
σεις, οι οποίες νοµίζω ότι είναι χρήσιµες, κύριε Υπουργέ.

Η πρώτη παρατήρηση που έχω να κάνω είναι ότι τη διάταξη
που αφορά το Μητρώο των Σκαφών Αναψυχής τη βρίσκουµε θε-
τική. Θέλω να πω ότι µετά τις διευκρινίσεις για το ποια σκάφη
είναι εκείνα τα οποία αναφέρονται ότι θα έπρεπε να εντάσσονται
στο Μητρώο των Σκαφών, παραµένει η απορία µου αν τα ιδιωτικά
σκάφη αναψυχής τα οποία βρίσκονται υπό ξένη σηµαία και είναι
ιδιοκτησίας offshore εταιρειών περιλαµβάνονται στο Μητρώο των
Σκαφών και θα ήθελα µια τοποθέτηση από τον κύριο Υπουργό
επ’ αυτού.

Ξεκινώντας, λοιπόν, την οµιλία µου, µετά το ερώτηµα το οποίο
έθεσα, θέλω να πω, κύριοι συνάδελφοι, ότι το Αιγαίο είναι ένας
προνοµιακός τόπος για το yachting και ιδιαίτερα για την ιστιο-
πλοΐα ανοικτής θάλασσας. Δεν είναι µόνο οι ιδιαίτερες µορφο-
λογικές ιδιότητες που το κάνουν ελκτικό. Είναι ταυτόχρονα, όπως
είπε και ο εισηγητής της Νέας Δηµοκρατίας, µε τον οποίο συµ-
φωνώ, ένα µέρος όπου υπάρχει πολιτισµός. 

Θα ήθελα να κάνω και δυο παρατηρήσεις. Σκεφτείτε, δηλαδή,
τη Δήλο αν θα ήταν επισκέψιµη και µε τι συχνότητα, αν δεν υπήρ-
χαν οι αρχαιότητες, και τον Μόλυβο που είναι και ιδιαίτερή µου
πατρίδα, εάν δεν είχαµε το κάστρο του Μολύβου και απλά ήταν
ένα γραφικό ελληνικό ψαροχώρι ανάµεσα στα τόσα άλλα. Θέλω,
λοιπόν, να σας πω µε αυτήν την παρατήρηση ότι η διατήρηση και
η συντήρηση των ανθρωπογενών πόρων, που είναι η πολιτιστική
και η αρχιτεκτονική µας κληρονοµιά, είναι εκ των ων ουκ άνευ
για να επιτευχθεί αυτός ο στόχος. 

Δεν είναι µόνο αυτός ο στόχος. Θα ήθελα να πω ότι κάποιος ο
οποίος επισκέπτεται ένα νησί, θα πρέπει να έχει εξασφαλίσει του-
λάχιστον τη βεβαιότητα ότι για κάποιο απρόοπτο πρόβληµα
υγείας που µπορεί να συµβεί σε οποιονδήποτε από εµάς θα τύχει
καλής υγειονοµικής περίθαλψης, πράγµα το οποίο µε τη σηµε-
ρινή κατάσταση -την αποδιοργάνωση του Εθνικού Συστήµατος
Υγείας, το κλείσιµο των δηµόσιων δοµών υγείας ιδιαίτερα στη
νησιωτική Ελλάδα και την απροθυµία των γιατρών να στελεχώ-
σουν το µόρφωµα αυτό το οποίο ονοµάζεται ΠΕΔΥ- θα ήθελα να
πω ότι δεν εξασφαλίζεται.

Θα ήθελα, λοιπόν, να κάνουµε και µια αναδροµή στο πρό-
σφατο παρελθόν και να πούµε για αυτό το ιδιαίτερο εργαλείο το
οποίο έχουµε και λέγεται Αιγαίο, που µας δίνει τη δυνατότητα να
κάνουµε ανάπτυξη στον τοµέα του θαλάσσιου τουρισµού, αν
χρησιµοποιήθηκε σωστά τα προηγούµενα χρόνια και να αντλή-
σουµε από τα λάθη τα οποία έχουµε κάνει, εµπειρίες οι οποίες
θα είναι χρήσιµες για τον σχεδιασµό του µέλλοντος. Αν κάνουµε,
λοιπόν, µια αναδροµή στο παρελθόν, θα δούµε ότι, ενώ αναπτύσ-
σονται οι γειτονικές χώρες, όπως είναι η Σλοβενία και η Τουρκία,
αντίθετα η Ελλάδα καταρρέει. Σαν απόδειξη των ισχυρισµών µου
δεν έχουµε παρά να δούµε τον ναυπηγικό κλάδο στον τοµέα των
ιστιοφόρων αναψυχής ο οποίος στην Ελλάδα κάποτε ήκµασε,
ενώ τώρα βρίσκεται σε παρακµή και µάλιστα τη στιγµή που οι δι-
πλανές χώρες παρουσιάζουν µια αξιοζήλευτη δραστηριότητα σε
αυτόν τον τοµέα.

Θα ήθελα, λοιπόν, να σας κάνω και µερικές παρατηρήσεις ως
νησιώτης που είµαι.

Πρώτον, να αναφερθώ σε αυτό το οποίο λέει, ότι µπορούν να
νοικιάζονται σκάφη είκοσι τεσσάρων µέτρων χωρίς να υπάρχει
καπετάνιος πάνω. 

Για να σκεφτούµε τι είναι είκοσι τέσσερα µέτρα, µε το αγγλο-
σαξονικό σύστηµα είναι εβδοµήντα δύο πόδια. Εβδοµήντα δύο
πόδια σκάφος ήταν, περίπου, το πλοίο «ΜΠΑΟΥΝΤΙ». Σκεφτείτε,

λοιπόν, δύο οι οποίοι µόλις έχουν πάρει το πτυχίο του κυβερνήτη
ανοικτής θάλασσας να νοικιάσουν ένα σκάφος είκοσι τεσσάρων
µέτρων και να διαπλεύσουν το Αιγαίο, το οποίο δεν είναι κι από
τις ευκολότερες θάλασσες. Θα έπρεπε, λοιπόν, µαζί µε την ευχή
«καλό ταξίδι» να κάνουµε και µια επίκληση «βοήθα Αη Νικόλα».
Και το λέω αυτό µε γνώση του αντικειµένου.  

Θα ήθελα να πω, επίσης, ότι, αν πάρουµε ως παράδειγµα τους
πιλότους, οι πιλότοι αξιολογούνται και µε τις ώρες πτήσεις τις
οποίες έχουν κάνει, ενώ κανείς δεν οδηγεί ένα αεροσκάφος
Jumbo, δεν παίρνει ένα µεγάλο σκάφος να το οδηγήσει. Θα πρέ-
πει, λοιπόν, εδώ να είµαστε ιδιαίτερα προσεκτικοί και να το δει
το Υπουργείο ξανά, όσον αφορά την ασφάλεια αυτών οι οποίοι
νοικιάζουν ιστιοφόρα σκάφη των οποίων ο χειρισµός δεν είναι
και εύκολος, για να διαπλεύσουν µία από τις θάλασσες που δεν
είναι και η ευκολότερη. 

Το άλλο που θα ήθελα να τονίσω στην οµιλία µου προς τον
κύριο Υπουργό είναι το εξής. Θα πρέπει να δοθεί, σαφώς, η δυ-
νατότητα και να φαίνεται στο νοµοσχέδιο αυτό ότι για τα σκάφη
τα οποία είναι επαγγελµατικά και τα οποία νοικιάζονται από αν-
θρώπους που δεν θέλουν µονάχα να κάνουν αναψυχή, αλλά επι-
θυµούν να συµµετέχουν και σε αγώνες ανοικτής θάλασσας –που
δυστυχώς και σε αυτόν τον τοµέα, αν και δεν θα αναφερθώ, υπο-
λειπόµεθα από άλλες χώρες και αυτή είναι κι η αιτία που εµφα-
νίστηκαν εδώ αυτές οι αναλογίες, να έχουµε λίγα σκάφη σε
σχέση µε άλλες ευρωπαϊκές χώρες- πρέπει να δίνεται η δυνατό-
τητα αυτά να συµµετέχουν στους αγώνες ανοικτής θάλασσας,
νοικιασµένα –αν θέλετε- από τους πελάτες, τους ιστιοπλόους, οι
οποίοι επιθυµούν να λάβουν µέρος στους αγώνες αυτούς και
ταυτόχρονα να είναι και µέλη ναυταθλητικών συλλόγων για να
έχουν τη δυνατότητα συµµετοχής. 

Τελειώνοντας, κύριε Υπουργέ, θέλω να τονίσω και να σας πω
ότι στις περιπτώσεις των περισσότερων δροµολογίων, τα οποία
τους τελευταίους µήνες έχουν ακυρωθεί και δεν έγιναν, αυτό συ-
νέβη όχι εξαιτίας απαγορευτικού από τα λιµεναρχεία, αλλά γιατί
η εταιρεία αρνήθηκε να εκτελέσει τα δροµολόγια, επικαλούµενη
αδυναµία προµήθειας καυσίµων και επικαλούµενος ο καπετάνιος
καιρικές συνθήκες τέτοιες οι οποίες όµως δεν ήταν σε κατά-
σταση έκδοσης απαγορευτικού από το Λιµεναρχείο, ώστε να µην
εκτελούν τους πλόες. Οι περιπτώσεις αυτές είναι πολύ περισσό-
τερες απ’ όσες έχουν καταγραφεί από την απεργία των ναυτικών. 

Θα ήθελα, λοιπόν, σε αυτό το σηµείο, επειδή και ο Δήµαρχος
Λήµνου έχει ζητήσει µε επιστολή του τη σύγκληση  µιας επιτρο-
πής, ώστε να γίνει µια σύσκεψη µε τους τοπικούς φορείς, τους
Βουλευτές κ.λπ. για το θέµα αυτό, πράγµα στο οποίο µε επι-
στολή µου προς εσάς έχω συνηγορήσει, θα ήθελα να το δείτε
θετικά το θέµα, για να αρχίσουµε να έχουµε τουλάχιστον µία ψη-
λάφηση του σοβαρού αυτού προβλήµατος, που αφορά τις συγ-
κοινωνίες στο βόρειο Αιγαίο. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
κι εµείς.

Ο κ. Ιωάννης Πασχαλίδης έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΣΧΑΛΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ο τουριστικός τοµέας αποτελεί για την Ελλάδα µία από
τις κύριες πηγές του εθνικού της πλούτου, καθώς συνεισφέρει
ετησίως περισσότερο από το 18% στη διαµόρφωση του ΑΕΠ, δη-
µιουργεί περίπου επτακόσιες χιλιάδες θέσεις εργασίας και συµ-
βάλλει αποφασιστικά στην περιφερειακή ανάπτυξη. 

Ειδικότερα, ο θαλάσσιος τουρισµός είναι µία από τις δυναµι-
κότερες µορφές του σύγχρονου τουρισµού, καθώς η Ελλάδα
µας είναι η χώρα µε το µεγαλύτερο µήκος ακτών, διαθέτει ένα
µοναδικό νησιώτικο σύµπλεγµα, ονειρεµένους φυσικούς κόλ-
πους, αµέτρητα ακατέργαστα λιµανάκια και ιδεώδεις καιρικές
συνθήκες. Οι ελληνικές θάλασσες και ακτές, µε τα πολλά συγ-
κριτικά πλεονεκτήµατα που µας προσφέρουν, έχουν καταστήσει
το yachting δηµοφιλή δραστηριότητα, τόσο µεταξύ των Ελλήνων
όσο και των ξένων επισκεπτών της, έχοντας ωστόσο τεράστια
περιθώρια περαιτέρω ανάπτυξης. 

Με το παρόν νοµοσχέδιο προσδοκούµε να γίνει ο ελληνικός
θαλάσσιος τουρισµός πρώτος στην προτίµηση όλων των Ευρω-
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παίων και όχι µόνο. Και αυτό γιατί είναι γεγονός αδιαµφισβήτητο
ότι ένα οποιοδήποτε σκάφος ξοδεύει τόσο σηµαντικά χρηµατικά
ποσά, ώστε συντελεί στην ανάπτυξη της ελληνικής οικονοµίας
περισσότερο από κάθε άλλο είδος τουρισµού. Χαρακτηριστικά
είναι τα λόγια του κυρίου Υπουργού: «Κάθε τουρίστας που ξο-
δεύει 100 ευρώ σε µια µαρίνα, ξοδεύει επιπλέον 450 ευρώ στην
τοπική οικονοµία.». Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι ο κλάδος αυτός
έχει τεράστιες προοπτικές, συντελεί στη δηµιουργία προστιθέ-
µενης αξίας και για την Ελλάδα και δηµιουργεί ευκαιρίες για νέες
θέσεις εργασίας.

Με το άρθρο 1 του παρόντος δίνονται εκ νέου οι ορισµοί που
αφορούν την εφαρµογή του νοµοσχεδίου, ενώ στο άρθρο 2, µε
στόχο τη µείωση της γραφειοκρατίας και τη δηµιουργία ενός ενι-
αίου και σύγχρονου συστήµατος καταγραφής και παρακολούθη-
σης των τουριστικών πλοίων, εισάγεται ο θεσµός του
Ηλεκτρονικού Μητρώου Τουριστικών Πλοίων και Μικρών Σκα-
φών. 

Αξίζει να αναφερθεί ότι το εν λόγω µητρώο θα διασυνδέεται
ηλεκτρονικά µε τα αντίστοιχα πληροφοριακά συστήµατα για φο-
ρολογικούς, τελωνειακούς και ελεγκτικούς σκοπούς της Γενικής
Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων.

Το άρθρο 3 προβλέπει τους όρους και τις προϋποθέσεις εκ-
µετάλλευσης των επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής, απλοποι-
ώντας και αντικαθιστώντας τη χρονοβόρα και πολύπλοκη
διαδικασία της έκδοσης και θεώρησης επαγγελµατικής άδειας.
Απαιτεί πλέον µόνο βεβαίωση της φορολογικής διοίκησης και κα-
ταχώριση του πλοίου στο προαναφερθέν µητρώο. Συγχρόνως
ορίζεται ότι η διάρκεια της ναύλωσης δεν µπορεί να είναι µικρό-
τερη των οκτώ ωρών.

Επίσης, το προτεινόµενο νοµοσχέδιο καινοτοµεί και ως προς
τα πρόσωπα που έχουν δικαίωµα ναύλωσης, δίνοντας πλέον
αυτήν τη δυνατότητα και στους ναυτικούς πράκτορες. 

Με το άρθρο 4 επανακαθορίζεται ο ελάχιστος αριθµός ηµερών
ναύλωσης που πρέπει να συµπληρώνουν τα επαγγελµατικά
πλοία ανά τριετία, αντί πενταετίας, ενώ σηµειώνεται ότι τυχόν ελ-
λείπουσες ηµέρες ναύλωσης δύναται να συµπληρωθούν από
τυχόν πλεονάζουσες της αµέσως προηγούµενης τριετίας. Με
σκοπό την αποφυγή καταστρατήγησης του νόµου ορίζεται επί-
σης ότι οι ηµέρες κατά τις οποίες το επαγγελµατικό πλοίο ιδιο-
χρησιµοποιείται, δεν θα προσµετρώνται. 

Με το άρθρο 5 παράγραφος 1, λόγω της συνεχιζόµενης  ύφε-
σης, παρέχεται η δυνατότητα παροπλισµού επαγγελµατικού σκά-
φους αναψυχής για χρονικό διάστηµα από ένα έως τρία έτη,
σύµφωνα µε τις προϋποθέσεις που τίθενται στο παρόν άρθρο,
αναστέλλοντας συγχρόνως και τον αντίστοιχο χρόνο για τη συµ-
πλήρωση του ελάχιστου αριθµού ηµερών ναύλωσης. Το ίδιο, άλ-
λωστε, θα συµβεί και σε περίπτωση κατάσχεσης επαγγελµατικού
πλοίου, όπως προβλέπεται και στο άρθρο 6.

Με το άρθρο 7 προβλέπεται η υποχρέωση των εκναυλωτών να
υποβάλλουν ναυλοσύµφωνα στις υπηρεσίες της φορολογικής,
τελωνειακής διοίκησης, ενώ µε απόφαση του Υπουργού Ναυτι-
λίας και Αιγαίου θα καθοριστεί υπόδειγµα ναυλοσυµφώνου, τόσο
στην ελληνική όσο και στην αγγλική γλώσσα. 

Επίσης, µε κοινή απόφαση των Υπουργών Οικονοµικών και
Ναυτιλίας και Αιγαίου θα καθοριστούν και οι όροι για την υπο-
βολή του ναυλοσυµφώνου στις αρχές µε ηλεκτρονικό τρόπο,
προκειµένου να µειωθεί η γραφειοκρατία και να επιτευχθεί ο κα-
λύτερος έλεγχος εκ µέρους των αρχών. 

Με το άρθρο 8, προς εναρµόνιση µε τη νοµοθεσία άλλων
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, είναι πλέον επιτρεπτή η ναύ-
λωση επαγγελµατικού πλοίου µέχρι είκοσι τεσσάρων µέτρων
χωρίς την υπηρέτηση σε αυτό πλοιάρχου και πληρώµατος, ενώ
τα πλοία αυτής της κατηγορίας επιτρέπεται να ναυτολογούν πλή-
ρωµα το οποίο υποχρεωτικά ασφαλίζεται στο ΝΑΤ, χωρίς να υπο-
χρεούνται ωστόσο σε τήρηση οποιασδήποτε οργανικής
σύνθεσης. Η ρύθµιση αυτή έχει ως στόχο την τόνωση των προσ-
λήψεων πληρωµάτων, ακόµη και από τα πλοία που δεν υποχρε-
ούνται, καθώς η προϋπόθεση περί τήρησης οργανικής σύνθεσης
είχε οδηγήσει εν τέλει σε παντελή απουσία ναυτολόγησης. 

Με την πρόβλεψη της παραγράφου 2 του άρθρου 9 επιτυγχά-
νεται η προαγωγή του τουρισµού και εν γένει της οικονοµίας,

καθώς η δυνατότητα που δίνεται πλέον στους πλοιοκτήτες για
ιδιοχρησιµοποίηση των πλοίων τους, όταν δεν εκτελούν ναύλους,
έχει ως άµεση συνέπεια την οικονοµική ωφέλεια του κράτους
από τις δαπάνες ελλιµενισµού, την κατανάλωση καυσίµων, τρο-
φίµων και λοιπών αγαθών. Άλλωστε, στις περιπτώσεις αυτές δεν
χορηγείται φυσικά απαλλαγή από τον ειδικό φόρο κατανάλωσης,
ΦΠΑ κ.λπ..

Μια ακόµη πολύ σηµαντική καινοτοµία µε στόχο την πάταξη
της γραφειοκρατίας εισάγεται µε την παράγραφο 3 του ίδιου άρ-
θρου, σύµφωνα µε την οποία τα πλοία αναψυχής στα οποία δεν
υπηρετεί πλοίαρχος και πλήρωµα απαλλάσσονται από την υπο-
χρέωση λήψης άδειας απόπλου και δήλωση κατάπλου. 

Με το άρθρο 10 του παρόντος απλοποιείται το καθεστώς κυ-
κλοφορίας των ιδιωτικών πλοίων αναψυχής από σηµαία χώρας
Ευρωπαϊκής Ενώσεως εντός της ελληνικής επικράτειας µε τη χο-
ρήγηση του δελτίου κίνησης πλοίων αναψυχής. 

Πολύ σπουδαίο ρόλο στην προαγωγή της τουριστικής κίνησης
θα παίξει αναµφιβόλως και η καινοτόµα ρύθµιση της παραγρά-
φου 4 του άρθρου 10, κατά την οποία είναι πλέον επιτρεπτή η
σύναψη σύµβασης ολικής ναύλωσης και για τα ιδιωτικά πλοία
αναψυχής, υπό την απαραίτητη προϋπόθεση του εφοδιασµού
τους µε πρωτόκολλο γενικής επιθεώρησης ή πιστοποιητικό
ασφαλείας. Σε αυτές τις περιπτώσεις δεν είναι απαραίτητη η
εκτέλεση ελάχιστου αριθµού ηµερών ναύλωσης. Ωστόσο, δεν
παρέχονται και οι κάθε είδους φορολογικές απαλλαγές. 

Με το άρθρο 12 οριοθετείται, επιτέλους, ένα σαφές πλαίσιο
δραστηριοποίησης των επαγγελµατικών τουριστικών ηµερό-
πλοιων. Περιλαµβάνονται, δε, ρητά οι πλόες µεταξύ λιµανιών και
όρµων, ακόµη και της αλλοδαπής, προς τόνωση της επαγγελµα-
τικής εκµετάλλευσης.

Γι’ αυτό, άλλωστε, επιτρέπεται και η παραλαβή επιβατών από
ενδιάµεσους ελληνικούς λιµένες, αρκεί η τελική αποβίβασή τους
να γίνεται στο µέρος της επιβίβασης. Απαραίτητη πάντα προϋπό-
θεση η κυκλικότητα του πλου, καθώς και η γνωστοποίηση της
περιήγησης.

Μια ακόµη σηµαντική διάταξη, µε σκοπό την ενθάρρυνση των
ναυταθλητικών δραστηριοτήτων, είναι η ρύθµιση του άρθρου 14
παράγραφος 1, βάσει την οποίας τα χαρακτηρισµένα ως ναυτα-
θλητικά σκάφη µετά την έγγραφη βεβαίωση του οικείου ναυτικού
οµίλου ή σωµατείου εγκεκριµένου από τη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού απαλλάσσονται της φορολογίας των ιδιωτικών
πλοίων αναψυχής υπό την προϋπόθεση της εγγραφής τους στο
µητρώο. 

Άξιες αναφοράς είναι και οι παράγραφοι 5 και 6 του άρθρου
14, σύµφωνα µε τις οποίες αντίστοιχα απλουστεύεται η διαδικα-
σία αποµάκρυνσης εγκαταλελειµµένων πλοίων αναψυχής και επι-
τρέπεται η ανέλκυση στην ξηρά και καθέλκυση στη θάλασσα των
πλοίων αναψυχής, χωρίς να απαιτείται άδεια της λιµενικής
αρχής. 

Με το άρθρο 17 συγχωνεύονται ο Οίκος Ναύτου και το Γρα-
φείο Ευρέσεως Ναυτικής Εργασίας σε ένα ενιαίο πρόσωπο δη-
µοσίου δικαίου µε την επωνυµία Οίκος Ναύτου-Ναυτική Εργασία,
µε στόχο την ποιοτικότερη παροχή υπηρεσιών προς τους ναυτι-
κούς και τις οικογένειές τους.

Συνοψίζοντας, θα ήθελα να τονίσω ότι οφείλουµε όλοι να στα-
θούµε αρωγοί σε αυτήν την τεράστια προσπάθεια του κυρίου
Υπουργού. Η Ελλάδα πρέπει να επενδύσει σε ένα µοντέλο που
θα εµπλουτίσει το τουριστικό προϊόν, θα βελτιώσει την ανταγω-
νιστικότητά του και θα διευρύνει την τουριστική περίοδο, αµβλύ-
νοντας ουσιαστικά την εποχικότητα. Πρέπει να
παραδειγµατιστούµε από άλλες χώρες, οι οποίες ενθαρρύνονται
να επενδύσουν στον θαλάσσιο τουρισµό λόγω των αποδεδειγ-
µένων οικονοµικών ωφελειών, ιδίως των εισροών συναλλάγµα-
τος, της αύξησης της απασχόλησης και της δηµιουργίας
αναπτυξιακών δοµών, βασιζόµενοι στον τόσο ζωντανό, βιώσιµο
και µε τεράστιες προοπτικές για το µέλλον κλάδο των σκαφών
αναψυχής.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
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συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτι-
κοί από το 6ο και το 20ο’  Δηµοτικό Σχολείο Καρδίτσας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, θέλετε τώρα τον λόγο; 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Μετά, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Καρασµά-

νης έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Δεν

θα χρησιµοποιήσω όλο τον χρόνο, γι’ αυτό θα µιλήσω από το
έδρανο.

Κυρία Πρόεδρε, έχουµε καταθέσει εννέα συνάδελφοι µια τρο-
πολογία µε γενικό αριθµό 1301 και ειδικό 71, µε την οποία ζη-
τούµε να αρθεί µια πασιφανέστατη αδικία η οποία έχει σχέση µε
τα στελέχη του Λιµενικού Σώµατος ως προς το θέµα του τόπου
διαµονής τους. 

Συγκεκριµένα, το π.δ 81/2012 προβλέπει ότι οι λιµενικοί που
υπηρετούν σε όλη την Ελλάδα έχουν το δικαίωµα να διαµένουν
σε απόσταση από την υπηρεσία τους έως εξήντα χιλιόµετρα,
εκτός από τους Νοµούς Θεσσαλονίκης και Αττικής. Σε αυτούς
τους δύο νοµούς δεν υπάρχει περιορισµός απόστασης χιλιοµέ-
τρων. Δηλαδή, τα στελέχη που υπηρετούν στο Λιµεναρχείο της
Θεσσαλονίκης έχουν δικαίωµα να διαµένουν στην Ασπροβάλτα,
που είναι δηµοτικό διαµέρισµα του Νοµού Θεσσαλονίκης και
απέχει από το Κεντρικό Λιµεναρχείο Θεσσαλονίκης ογδόντα
πέντε χιλιόµετρα και δεν έχουν το δικαίωµα να διαµένουν στε-
λέχη του Λιµενικού Σώµατος σε γειτονικούς όµορους νοµούς,
όπως παραδείγµατος χάριν, στα Γιαννιτσά του Νοµού Πέλλας,
που απέχουν πενήντα δύο χιλιόµετρα από το Κεντρικό Λιµεναρ-
χείο Θεσσαλονίκης.

Το ίδιο συµβαίνει και µε το Κιλκίς, που και αυτό απέχει σα-
ράντα εννέα χιλιόµετρα. Το ίδιο ισχύει και µε την Αλεξάνδρεια
του Νοµού Ηµαθίας, που απέχει πενήντα δύο χιλιόµετρα από το
Κεντρικό Λιµεναρχείο της Θεσσαλονίκης. Το ίδιο ισχύει και για
το Αιγίνιο το οποίο απέχει σαράντα δύο χιλιόµετρα. Το ίδιο ισχύει
και για τη Νέα Καλλικράτεια του Νοµού Θεσσαλονίκης που απέ-
χει σαράντα ένα χιλιόµετρα.

Συνετώς στο πλαίσιο της ισονοµίας και της ισοπολιτείας αυτή
η απαράδεκτη, για εµένα, απαγόρευση πρέπει να αρθεί και να
δοθεί το δικαίωµα και σε αυτά τα στελέχη να µπορούν να µένουν
στον τόπο διαµονής σε απόσταση εξήντα χιλιοµέτρων. Είµαι βέ-
βαιος ότι ο Υπουργός, που διακρίνεται για την ευθυκρισία του,
θα επιδείξει την επιβαλλόµενη ευαισθησία και θα άρει αυτήν την
πασιφανέστατη αδικία και θα δώσει τη δυνατότητα σε όλα τα
στελέχη του Λιµενικού Σώµατος να υπηρετούν σε όµορους νο-
µούς σε απόσταση εξήντα χιλιοµέτρων.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Δερµιτζάκης. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΔΕΡΜΙΤΖΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, πριν καλά-καλά στεγνώσει το µελάνι στο πολυνοµοσχέδιο
της απόλυτης καταστροφής και της διάλυσης των µικροµεσαίων
στρωµάτων, των εργασιακών δικαιωµάτων, των δώρων προς
τους τραπεζίτες και τις πολυεθνικές, άλλο ένα νοµοσχέδιο έρχε-
ται προς ψήφιση, για να καταφέρει νέα καίρια κτυπήµατα στη δο-
κιµαζόµενη ελληνική κοινωνία, αφού µέσα απ’ αυτό επιχειρείται
η κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων των ναυτεργατών και
προβλέπεται η σύσταση Ρυθµιστικής Αρχής Λιµένων, για την εκ-
ποίηση ιδιωτικοποίησης των λιµανιών της χώρας. 

Επίσης, περιέχει ρυθµίσεις που ευνοούν τις πολυεθνικές εται-
ρείες κρουαζιέρας, την κατάργηση εκατό χιλιάδων ερασιτεχνι-
κών αδειών αλιείας για λόγους ψηφοθηρικούς, συγχωνεύει τον
Οίκο του Ναύτου µε το Γραφείο Ευρέσεως Εργασίας και θεσµο-
θετεί επίσης και τις πλωτές εξέδρες, υποβαθµίζοντας το τουρι-
στικό προϊόν της χώρας. 

Στο άρθρο 25, που αναφέρεται στο πλοίο ασφαλείας, είναι

προφανές ότι δηµιουργείται ένας απεργοσπαστικός µηχανισµός,
ο οποίος θα χρησιµοποιείται κατά το δοκούν. Εκείνο που είναι σί-
γουρο είναι ότι το τελευταίο που σας ενδιαφέρει είναι η µοίρα των
αγροτών µας. Άλλωστε, έχετε φροντίσει όλα αυτά τα χρόνια να
τους εξαθλιώσετε και να διαλύσετε τον παραγωγικό ιστό της πα-
τρίδας µας. Δεν δικαιούστε εσείς, που ρηµάξατε την ελληνική
ύπαιθρο, που απαξιώσατε και ξεπουλήσατε την Αγροτική Τράπεζα
και αφήσατε τους αγρότες δίχως στήριξη, εκτεθειµένους σε ένα
εχθρικό τραπεζικό σύστηµα, που αφήσατε να αυξηθεί τροµακτικά
το κόστος παραγωγής και των εφοδίων, που αφήσατε να αυξηθεί
το κόστος ασφάλισης και µειώσατε και αυτές ακόµη τις πενιχρές
αγροτικές συντάξεις και που εξοντώνετε φορολογικά τους αγρό-
τες αυτήν την ώρα, να εµφανίζεστε ως τιµητές.

Σήµερα ο αγροτικός κόσµος συρρικνώνεται συνεχώς ως απο-
τέλεσµα της πολιτικής σας. Σε λίγο οι αγρότες θα αποτελούν
είδος προς εξαφάνιση. Δεν νοιάζεστε, λοιπόν, για τους αγρότες.
Προσπαθείτε να στρέψετε τη µια κοινωνική οµάδα εναντίον της
άλλης. Αυτό, κύριοι συνάδελφοι, είναι άκρως επικίνδυνο για την
κοινωνική συνοχή, ειδικά στα δίσεκτα, στα πέτρινα χρόνια που
ζούµε.

Όµως, φαίνεται ότι κάτι ελπιδοφόρο γεννιέται. Η ίδια η κοινω-
νία σάς προσπερνά. Οι αγρότες της Κρήτης συναντήθηκαν µε τη
συνδικαλιστική ηγεσία της ΠΝΟ και οι αγρότες της Κρήτης στη-
ρίζουν τον αγώνα της ΠΝΟ, γιατί αντιλαµβάνονται ότι αυτός είναι
αγώνας για την επιβίωση και την αξιοπρέπειά τους και άρχισαν
έναν γόνιµο διάλογο µαζί τους, ώστε να µπορέσουν να σταθούν
κι αυτοί όρθιοι, µέσα σε αυτήν τη µέγγενη, µέσα σ’ αυτήν την πα-
γίδα και τη λαίλαπα των οικονοµικών προβληµάτων όπου τους
έχετε οδηγήσει. 

Γνωρίζουν πλέον οι αγρότες µας, γιατί είναι κι αυτοί θύµατα
της ίδιας πολιτικής, ότι το πρόβληµά τους δεν είναι η ΠΝΟ, δεν
είναι οι εργαζόµενοι γενικά, αλλά η πολιτική των µνηµονιακών κυ-
βερνήσεων, που καταστρατήγησαν τα εργασιακά δικαιώµατα,
που εξαθλιώνουν τα λαϊκά στρώµατα, τους αγρότες, τους µικρο-
µεσαίους και αυξάνουν την ανεργία. Οι αγρότες γνωρίζουν ότι
σε λίγο δεν θα υπάρχει αγοραστικό κοινό για τα προϊόντα τους,
αφού όλες οι κοινωνικές οµάδες θα είναι οικονοµικά εξαθλιωµέ-
νες, ιδιαίτερα µετά τα µέτρα που φέρνει το τελευταίο µνηµόνιο
που ψηφίσατε προχθές. Μάλιστα από τη σηµερινή επικαιρότητα
διαβάζουµε ότι, για να εκταµιευθούν οι δόσεις -η πρώτη από τις
οποίες βέβαια θα επιστραφεί µε την ίδια οδό πίσω, για να απο-
πληρωθούν οµόλογα που λήγουν τώρα- θα χρειαστούν άλλα και-
νούργια, επώδυνα προαπαιτούµενα, τα οποία έθεσαν οι
δανειστές. Μερικά απ’ αυτά έχουν να κάνουν µε οµαδικές απο-
λύσεις, µε το νέο µισθολόγιο, που θα έχει βάση στο καθεστώς
αξιολόγησης, το σπάσιµο της ΔΕΗ και την ιδιωτικοποίηση της
ηλεκτρικής ενέργειας, καθώς και σύσταση φορέων για το νερό,
ώστε κι αυτά να ιδιωτικοποιηθούν. 

Διερωτάται κανείς: Αλήθεια, µέχρι πού µπορούν να φτάσουν
οι απαιτήσεις των δανειστών, που ολοένα αυξάνονται, µπροστά
στην προθυµία των κυβερνώντων να δεχθούν τα πάντα; Μέχρι
πού µπορεί να φτάσει αυτός ο κατήφορος; Επιτέλους, ας ακού-
σουµε σ’ αυτήν τη χώρα και ένα όχι. Η κοινωνία καταστρέφεται
πλέον. 

Έχω, όµως, την αίσθηση ότι αυτήν τη φορά οι κοινωνικές οµά-
δες, οι εργαζόµενοι στην ΠΝΟ και οι αγρότες µας µόνοι τους θα
βρουν τη λύση και δεν θα χρειαστεί η λύση του πλοίου ασφα-
λείας που φέρνετε στη Βουλή µε προφανή, όπως ανέφερα, λόγο,
να καταργήσετε το ιερό δικαίωµα στην απεργία, να στρέψετε τη
µια κοινωνική οµάδα απέναντι στην άλλη, δηµιουργώντας απερ-
γοσπαστικούς µηχανισµούς. Υπακούετε έτσι πιστά σε όλες τις
εντολές και τις επιθυµίες των δανειστών, που θέλουν την κατάρ-
γηση των εργασιακών δικαιωµάτων και των συλλογικών συµβά-
σεων, µετατρέποντας την Ελλάδα σε ένα απέραντο Ελντοράντο. 

Χαιρετίζουµε αυτήn την πρωτοβουλία των αγροτών και της
ΠΝΟ και πιστεύουµε ότι θα συνεχιστεί αποφασιστικά. 

Παλαιότερα είχα πει σε µία ανακοίνωσή µου ότι, αν δεν µας δι-
χάσουν, δεν θα µας νικήσουν. Ξέρω ότι ορισµένοι -όχι όλοι και
το τονίζω αυτό- κυβερνητικοί Βουλευτές θα προσπαθήσουν µε
κάθε τρόπο -ιδιαίτερα οι καταγόµενοι από την Κρήτη- να στρέ-
ψουν τους αγρότες της Κρήτης εναντίον µας, εναντίον των Βου-
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λευτών του ΣΥΡΙΖΑ. Ξέρουν ότι στην Κρήτη έχουν χάσει το παι-
χνίδι και χρησιµοποιούν όλα τα µέσα. 

Όµως, οι αγρότες της Κρήτης γνωρίζουν ποιοι ήταν, ποιοι θα
είναι και θα συνεχίσουν διαρκώς να είναι µαζί τους στους αγώνες
µέσα και έξω από τη Βουλή και ποιοι είναι αυτοί που µέσα στη
Βουλή έχουν ψηφίσει τα καταστροφικά µέτρα που τους εξαφα-
νίζουν. Δεν µπορούν πλέον, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να τους
ξεγελάσουν. 

Εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να δηµιουργηθούν σχέσεις
αλληλεγγύης και αλληλοϋποστήριξης ανάµεσα στις κοινωνικές
οµάδες. Δεν χρειάζονται απεργοσπαστικοί µηχανισµοί. Οι
κοινωνικοί φορείς έχουν την ωριµότητα και τη σύνεση να
πορευτούν ενωµένοι, διατηρώντας ως κόρη οφθαλµού την
κοινωνική συνοχή. 

Η Κυβέρνηση αυτή έχει πλέον ρίξει τις µάσκες µε τα
απροκάλυπτα µέτρα που παίρνει εναντίον του λαού και υπέρ των
µονοπωλίων, των τραπεζιτών, των πολυεθνικών και των
εξαρτηµένων µέσων µαζικής ενηµέρωσης.

Όµως, τους έχουν πάρει χαµπάρι και οι πλέον καλόπιστοι.
Γνωρίζετε, κύριοι της Κυβέρνησης, ότι οι µέρες σας µετράνε
αντίστροφα. Ο Μάης είναι πλέον πολύ κοντά. 

Ευχαριστώ.  
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κι εµείς
ευχαριστούµε, κύριε συνάδελφε.

(ΜΕΤΑ ΤΗΝ ΚΑΤΑΜΕΤΡΗΣΗ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοινώσω το
αποτέλεσµα της διεξαχθείσης ονοµαστικής ψηφοφορίας επί των
αιτήσεων άρσεως ασυλίας των συναδέλφων Βουλευτών.

Ψήφισαν συνολικά 227 Βουλευτές.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Μιχαήλ Αρβανίτη -

Αβράµη:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 200

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 11

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 16 Βουλευτές.

Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για την άρση της
ασυλίας του γίνεται δεκτή. 

Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Ηλία Κασιδιάρη:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 200

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 11

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 16 Βουλευτές.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για την άρση της

ασυλίας του γίνεται δεκτή. 
Για την υπόθεση της συναδέλφου κ. Ελένης Ζαρούλια:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 200

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 11

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 16 Βουλευτές.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για την άρση της

ασυλίας της γίνεται δεκτή. 
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Νικολάου Κούζηλου:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 197

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 11

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 18 Βουλευτές.
Λευκά: 1.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για την άρση της

ασυλίας του γίνεται δεκτή.
Για την υπόθεση του συναδέλφου κ. Δηµητρίου Κουκούτση:
Υπέρ της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΝΑΙ», ψήφισαν 195

Βουλευτές.
Κατά της άρσεως ασυλίας, δηλαδή «ΟΧΙ», ψήφισαν 12

Βουλευτές.
Ψήφισαν «ΠΑΡΩΝ» 20 Βουλευτές.
Συνεπώς η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για την άρση της

ασυλίας του γίνεται δεκτή.
(Το πρωτόκολλο και τα ψηφοδέλτια της διεξαχθείσης

ονοµαστικής ψηφοφορίας καταχωρίζονται στα Πρακτικά και
έχουν ως εξής:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9695



9696 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9697



9698 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9699



9700 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9701



9702 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9703



9704 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9705



9706 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9707



9708 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9709



9710 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9711



9712 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9713



9714 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9715



9716 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9717



9718 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9719



9720 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9721



9722 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9723



9724 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9725



9726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9727



9728 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9729



9730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9731



9732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9733



9734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9735



9736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9737



9738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9739



9740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9741



9742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9743



9744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9745



9746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9747



9748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9749



9750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9751



9752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9753



9754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9755



9756 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9757



9758 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9759



9760 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9761



9762 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9763



9764 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9765



9766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9767



9768 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9769



9770 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9771



9772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9773



9774 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9775



9776 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9777



9778 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9779



9780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9781



9782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9783



9784 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9785



9786 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9787



9788 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9789



9790 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9791



9792 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9793



9794 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9795



9796 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9797



9798 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9799



9800 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9801



9802 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9803



9804 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9805



9806 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9807



9808 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9809



9810 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9811



9812 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9813



9814 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9815



9816 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9817



9818 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9819



9820 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9821



9822 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9823



9824 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9825



9826 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9827



9828 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9829



9830 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9831



9832 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9833



9834 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9835



9836 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9837



9838 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9839



9840 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9841



9842 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9843



9844 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9845



9846 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9847



9848 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9849



9850 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9851



9852 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9853



9854 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9855



9856 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9857



9858 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9859



9860 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9861



9862 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9863



9864 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9865



9866 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9867



9868 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9869



9870 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9871



9872 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9873



9874 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9875



9876 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9877



9878 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9879



9880 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9881



9882 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9883



9884 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9885



9886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9887



9888 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9889



9890 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9891



9892 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9893



9894 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9895



9896 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9897



9898 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9899



9900 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9901



9902 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9903



9904 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9905



9906 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9907



9908 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9909



9910 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9911



9912 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9913



9914 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9915



9916 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9917



9918 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9919



9920 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9921



9922 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9923



9924 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9925



9926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, επανερχόµαστε στη συζήτηση του
νοµοσχεδίου  του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου.

Τον λόγο έχει ζητήσει ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων
κ. Πάνος Καµµένος. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων

Ελλήνων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
αναγνώσατε το αποτέλεσµα της ψηφοφορίας για την άρση
ασυλίας των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής, µεταξύ αυτών και
του κ. Κασιδιάρη. 

Κατά τη διάρκεια της συζητήσεως ζητήσαµε να διακόψετε -όχι
εσείς, ο Προεδρεύων κ. Μαρκογιαννάκης, που είναι ο «Πρόεδρος
των ειδικών δυνάµεων του Κοινοβουλίου»- προκειµένου να δούµε
εάν αυτό το βίντεο που επεκαλείτο η Χρυσή Αυγή και οι διάλογοι
οι οποίοι διανεµήθηκαν ήταν αληθινοί ή όχι. 

Βεβαίως, το Προεδρείο, ο Προεδρεύων δεν το έκανε δεκτό,
και βεβαίως έσπευσε η συγκυβέρνηση να αρνηθεί να γίνει δεκτό.
Όµως, αυτήν τη στιγµή που µιλάµε, το βίντεο και οι διάλογοι οι
οποίοι διανεµήθηκαν έχουν ανέβει στο διαδίκτυο και δεν έχουν
διαψευσθεί. 

Έχουµε µια εξέλιξη, λοιπόν, η οποία πράγµατι µε κάνει να
απορώ για ποιον λόγο δεν είναι γεµάτο το Κοινοβούλιο αυτήν τη
στιγµή και πού βρίσκονται όλοι. Έχουµε ουσιαστικά έναν διάλογο
όπου ο Γενικός Γραµµατέας της Κυβέρνησης, δηλαδή το «δεξί
χέρι» του Πρωθυπουργού, σε διάλογο -ο οποίος παρανόµως, αν
θέλετε, έχει µαγνητοσκοπηθεί, αλλά πάντως έχει γίνει- παραδέ-
χεται δηµόσια ότι ουσιαστικά ο Υπουργός Δικαιοσύνης και ο
Υπουργός Προστασίας του Πολίτη παρεµβαίνουν στις αποφά-
σεις της δικαιοσύνης. 

Εδώ µιλάµε ουσιαστικά για συνταγµατική εκτροπή. Εδώ µιλάµε
για παρέµβαση της εκτελεστικής εξουσίας στη δικαστική εξουσία
και δεν έχει ανοίξει µύτη. 

Ζητούµε την παραίτηση της Κυβέρνησης, κυρία Πρόεδρε,
έστω και µόνοι µας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
Δεν είναι δυνατόν αυτήν τη στιγµή να έχουµε οµολογία, να

έχουµε αποδεικτικό στοιχείο, να δίνει εντολή το Υπουργικό Συµ-
βούλιο στη δικαστική εξουσία κι εκείνη να εκτελεί. 

Εδώ, προκύπτουν κι άλλα θέµατα. Προκύπτουν τα θέµατα που
θέσαµε εµείς από την πρώτη στιγµή. Διότι και σε εµάς φαινόταν
περίεργο πώς είναι δυνατόν ο Εισαγγελέας Μαδεµλής στη Θεσ-
σαλονίκη να λαµβάνει εντολή µέσω twitter από τον κ. Μουρούτη,
τον Σύµβουλο Τύπου του Πρωθυπουργού, και να διατάσσει αµέ-
σως για ιδιωτικές δηλώσεις δικές µου σε κάµερα προκαταρτική
εξέταση και την ίδια στιγµή να µη διατάσσεται προκαταρτική για
τα παιδάκια που έπιναν αρσενικό στη Χαλκιδική. 

Βεβαίως, παράξενο είναι ότι και η Βουλή ψηφίζει περίεργα.
Έχουµε τη δική µου άρση ασυλίας για αυτόν τον λόγο, για τη
Χαλκιδική, γιατί στήριξα τις µανάδες, και στην ίδια ψηφοφορία
συνάδελφος Βουλευτής που ελέγχεται για κάποια εκατοµµύρια
ευρώ παίρνει τη στήριξη της Κυβέρνησης και των Βουλευτών της
κυβερνητικής παράταξης και δεν παραπέµπεται. Έχουµε στοι-
χεία, τα οποία µάς κάνουν πλέον να µπορούµε να µιλάµε στον
ελληνικό λαό, για να µπορεί να δει ποια είναι η αλήθεια.

Τι προκύπτει από αυτό το βίντεο και τη συνοµιλία; Κατ αρχάς,
προκύπτει ότι συνοµιλητής της Χρυσής Αυγής είναι ο ίδιος ο
Πρωθυπουργός και η Κυβέρνησή του. Αυτό αφορά και την Κυ-
βέρνηση, διότι από την πρώτη στιγµή εµείς καταγγείλαµε ότι
στην κυβέρνηση Παπαδήµου ο κ. Σαµαράς υπουργοποίησε τέως
καθοδηγητές της Χρυσής Αυγής, ακροδεξιά στοιχεία, τον Πρό-
εδρο της ΕΠΕΝ κ.ο.κ. για να νοµιµοποιήσει ουσιαστικά αυτούς
που ήταν στην πολιτική αποµόνωση, τους νεοναζί. Κι αφού τους
«νοµιµοποίησε» στα µάτια του κόσµου στην κυβέρνηση Παπαδή-
µου, εν συνεχεία τούς πήρε από το κόµµα όπου ήταν και πόνταρε
στο να µπορέσουν αυτοί να αποτελέσουν το κακό. Δηλαδή, να
είναι από τη µια µεριά το µνηµόνιο, η συγκυβέρνηση κι από την
άλλη µεριά να είναι το κακό, οι ναζί. Ή να σπρώξουµε τον ΣΥΡΙΖΑ
και την Αριστερά στην τροµοκρατία. Αυτό ήταν το σχέδιο, τα δύο
άκρα, τα οποία δηµιούργησε η ίδια η Κυβέρνηση και φοβάµαι
πολύ και η τρόικα και οι δανειστές της χώρας. 

Για ποιον λόγο να παίζουν τα κανάλια τα οποία στηρίζουν την
Κυβέρνηση στα τηλεοπτικά δελτία εντεκάµισι λεπτά τη διανοµή
τροφίµων από τη µεριά της Χρυσής Αυγής και το τέταρτο κόµµα
σε δύναµη, τους Ανεξάρτητους Έλληνες, τους παίζουν ελάχιστα
δευτερόλεπτα ή καθόλου; Γιατί εξυπηρετούσε το σύστηµα. 

Από την άλλη, όµως, εδώ αποδεικνύεται ότι και η Χρυσή Αυγή
µιλούσε µε την Κυβέρνηση. Δηλαδή, δεν έχουµε ένα αντισυστη-
µικό ναζιστικό κόµµα, το οποίο είναι στα άκρα. Έχουµε κάποιον
που κλοτσάει πάγκους στις αγορές, για να κάνει τον αντισυστη-
µικό, και την ίδια στιγµή πηγαίνει στο γραφείο του Μπαλτάκου
και συνοµιλεί µε τον Γενικό Γραµµατέα της Κυβέρνησης. Με τι
αντάλλαγµα; Χάλασε η συµφωνία και βγήκαν τα βίντεο; Σιρό-
πιασε το γλυκό; 

Τι συµβαίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Απευθύνοµαι ιδίως
στους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν βλέπετε, πια,
τι γίνεται; Η Νέα Δηµοκρατία, το κόµµα που ίδρυσε ο Κωνσταν-
τίνος Καραµανλής έχει µετατραπεί σε µια ακροδεξιά οργάνωση
που συνοµιλεί µε τους ναζί της Χρυσής Αυγής κι όταν χαλάει η
µοιρασιά, όπως γίνεται στο παρακράτος, βγαίνουν τα βίντεο. 

Θέλω να δούµε τι άλλο θα δούµε ακόµη, να δούµε τι άλλες συ-
ναλλαγές έχουν γίνει. 

Δεν ξέρω κατά πόσον όλα αυτά τα οποία γίνονται είναι και προ-
γραµµατισµένα να γίνουν. Είναι προγραµµατισµένο, δηλαδή,
αυτό που φοβόµασταν πολλοί ότι συνέβαινε, αλλά δεν θέλαµε
να το πιστέψουµε.

Θέτω δύο ερωτήµατα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι: «Ελλη-
νική Δηµοκρατία. Υπουργείο Εσωτερικών. 19 Μαρτίου 2014.
Επείγον εκλογικό. Η Διεύθυνση Οικονοµικών Υπηρεσιών του
Υπουργείου Εσωτερικών κάνει πρόσκληση εκδήλωσης ενδιαφέ-
ροντος για κατάθεση οικονοµικών προσφορών για την προµή-
θεια καλπών για τις ανάγκες των αυτοδιοικητικών εκλογών,
καθώς και των ευρωεκλογών του 2014». Παραγγέλνει κάλπες, οι
οποίες φτάνουν για να στηθούν τρίτες κάλπες, παράλληλα µε τις
δηµοτικές εκλογές και τις ευρωεκλογές. Το καταθέτω στη
Βουλή. Ο αριθµός πρωτοκόλλου είναι 11340.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Την ίδια στιγµή εχθές έρχεται ο νόµος του Υπουργείου Εσω-
τερικών: «Εκλογή των µελών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και
άλλες διατάξεις». Στο άρθρο 9 παράγραφος 3 µιλάει για τρεις
κάλπες. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Τρεις θα στηθούν: δήµος, περιφέρεια,
ευρωεκλογές.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μιλάει για τις κάλπες των δήµων, της περιφέρειας, της ευ-
ρωεκλογής, αλλά –προσέξτε- µιλάει και για τη δυνατότητα να
γίνουν εθνικές εκλογές. Μιλάει για εθνικές εκλογές.

Εδώ, λοιπόν, βλέπουµε ότι η δυνατότητα που δίνεται για τη
διενέργεια τριπλών εκλογών είναι πιθανώς προγραµµατισµένη.
Το καταθέτω στη Βουλή.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Πάνος Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Βέβαια, λυπάµαι που ο Υπουργός επί της Δικαιοσύνης δεν
είναι εδώ να απαντήσει. Είπε πολύ προσεκτικά προηγουµένως:
«Πάντως, ο διάλογος αυτός δεν έγινε µε εµένα.»  Ε, βέβαια, δεν
έγινε µε σένα. Με τον Γενικό Γραµµατέα της Κυβέρνησης έγινε. 

Ο δεύτερος ο οποίος αναφέρεται είναι ο Υπουργός Προστα-
σίας του Πολίτη. Είναι ο Υπουργός, ο οποίος έχει τη δυνατότητα
κάθε πρωί να έχει τα απόρρητα της Εθνικής Υπηρεσίας Πληρο-
φοριών και τους διαλόγους.

Θα σας θυµίσω ότι κάποιοι από την Εθνική Υπηρεσία Πληρο-
φοριών βρίσκονται στα δικαστήρια, γιατί κατά τη διάρκεια της
προεκλογικής περιόδου έστησαν πλαστά έγγραφα, προκειµένου
να εξαλείψουν δηµοσιογράφους που ανήκαν κοντά στην Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, κατά τη δική τους θεωρία –Βαξεβάνη και
άλλους- ή τον υποψήφιο των Ανεξάρτητων Ελλήνων στην
Ήπειρο, ο οποίος µεταξύ των πρώτων και δευτέρων εκλογών
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είδε το όνοµά του µε ψευδή απόδειξη ότι είναι πληροφοριοδότης
της ΕΥΠ. Αποδεικνύεται ότι το παιχνίδι στήθηκε µε ανθρώπους
που κατηγορούνται για κατασκοπεία από την ΕΥΠ και οι οποίοι
είναι συνοµιλητές Υπουργού της Κυβέρνησης και τραπεζίτη.

Τι συµβαίνει; Μήπως πρέπει να θυµηθείτε την ερώτηση που
κατέθεσε η Βουλευτής η κ. Χρυσοβελώνη, πριν από λίγους
µήνες;

Θυµίζω ότι Γενικός Γραµµατέας του Υπουργείου Προστασίας
του Πολίτη είναι ο κ. Ανδρεουλάκος, ο πρώην εισαγγελεύς. Ρω-
τάει η κ. Χρυσοβελώνη: «Συγγενικό του πρόσωπο, που συγκατοι-
κεί στο ίδιο σπίτι µαζί του, διώκεται από  την INTERPOL µε
διεθνές σήµα. Το διεθνές σήµα ποτέ δεν ενεργοποιείται στην Ελ-
λάδα». Μούγκα στη στρούγκα! Κανείς δεν λέει τίποτα. 

Βλέπουµε ουσιαστικά µία Κυβέρνηση να λειτουργεί σαν παρα-
κράτος απέναντι σε ένα άλλο παρακράτος, προσπαθώντας δε να
χτίσει τη θεωρία των δύο άκρων: το άκρο που δηµιουργήσαµε
και το άκρο που σπρώχνουµε προς τα εκεί να κάνουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του Προέδρου των Ανεξάρτητων Ελλήνων) 

Κυρία Πρόεδρε, επειδή είναι σηµαντικό θέµα, θέλω λίγα λεπτά
ακόµη.

Το τι έχουµε ακούσει δεν λέγεται. Μόνο ότι µου έχει κάνει
δώρο ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης κονσερβο-
κούτι για να τους φάµε όλους δεν µου έχουν πει. Απίστευτα
πράγµατα! Τον δηµοκρατικό διάλογο τον θεωρούν πια συνενοχή.
Γυρίζουµε στον εµφύλιο πόλεµο, την ώρα που πρέπει να ενω-
θούµε γιατί δεχόµαστε επίθεση από τους δανειστές, πάµε να βά-
λουµε τους Έλληνες να σφαχτούν µεταξύ τους.

Ε, δεν θα σφαχτούµε µεταξύ µας. Όλοι έχουµε ευθύνες εδώ
µέσα και όσοι είναι εδώ µέσα σήµερα και όσοι δεν θέλουν να
ακούσουν.

Όµως η Κυβέρνηση, µετά από αυτήν την εξέλιξη, δεν θα πρέ-
πει να προχωρήσει στην «παραίτηση» του Γραµµατέα της Κυβέρ-
νησης, αλλά τουλάχιστον των δύο Υπουργών, αν όχι όλης της
Κυβέρνηση και βεβαίως του Πρωθυπουργού, διότι ο Πρωθυ-
πουργός τον κ. Μπαλτάκο τον είχε δεξί χέρι.

Δεν εκινείτο µόνος του ο Γραµµατέας του Υπουργικού Συµ-
βουλίου. Ήταν αυτός που έγραφε και γράφει τους νόµους και
τις τροπολογίες.

Επειδή ξέρω ακριβώς τι λέω, λέω ακριβώς αυτό που συζητούν
όλοι για τον ρόλο του Υπουργού επί της Δικαιοσύνης και πρώην
Προέδρου των δικαστών. Δεν θέλω να πιστέψω καταγγελίες –
που πλέον θα ψάξουµε- για δικαστές σε εκκρεµείς υποθέσεις
που τους καλεί ο Εισαγγελέας και ο Πρόεδρος του Αρείου
Πάγου για να ρωτήσει την έκβασή τους. 

Δεν θέλω να πιστέψω το έγγραφο του Τσοχατζόπουλου, που
έλεγε ότι θα µιλήσει µε τον Υπουργό Δικαιοσύνης για την υπό-
θεση των CDS και του Αντρίκου. Πού είναι ο Εισαγγελέας Κο-
ρέας και η υπόθεση των CDS; Τρία χρόνια πέρασαν και οι
φερόµενοι ως κατηγορούµενοι διορίζονται στο ΤΧΣ. Η κ. Ξαφά
περιφέρεται στις τηλεοράσεις και µιλά για τον νεοφιλελευθερι-
σµό. Η Ελλάδα µάτωσε, την Κύπρο τη διαλύσανε και κανείς δεν
προχωράει τίποτα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έτυχε η µοίρα στον Υπουργό
της Ναυτιλίας να είναι εδώ σήµερα, αλλά για φουρτούνες αυτός
είναι υπεύθυνος. Εγώ ζητώ να έρθει εδώ και να απαντήσει ο Πρω-
θυπουργός. 

Κλείνω µε δύο λέξεις για το νοµοσχέδιο αυτό. Κακά τα ψέµατα,
για να βγούµε από αυτήν την κατάσταση, πέραν των αποφάσεων
που πρέπει να πάρουµε σε σχέση µε τους δανειστές, πρέπει να
χρησιµοποιήσουµε τα µεγάλα µας όπλα, που είναι η ναυτιλία και
τουρισµός. 

Κύριε Υπουργέ, δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα µε τα κονδύλια
τα οποία δίνουν στο Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας. Από 100
εκατοµµύρια που έδιναν για τις ακτοπλοϊκές γραµµές και τα επι-
δοτούµενα, έχει φθάσει νοµίζω στα 70 εκατοµµύρια. Εκατό πλοία
ασφαλείας να βάλουµε, πεντακόσιες ιδέες να αλλάξουµε, µε  70
εκατοµµύρια δεν υπάρχει συγκοινωνία στο Αιγαίο. Εδώ δεν µι-
λάµε για µια πολυτέλεια. Μιλάµε για το δικαίωµα του νησιώτη να
έχει πρόσβαση στο διοικητικό του κέντρο. Δεν έχει δικαίωµα καµ-
µία τρόικα να έρχεται και να λέει στο αυτί του κ. Μουσουρούλη

–ο οποίος το διέψευσε µετά- ότι δεν µας ενδιαφέρουν τα νησιά
των διακοσίων κατοίκων, ας ερηµοποιηθούν! Μας ενδιαφέρουν
τα νησιά των διακοσίων κατοίκων, µας ενδιαφέρουν οι νησιώτες
και νησιωτική πολιτική µε 70 εκατοµµύρια δεν γίνεται. 

Παλέψαµε πολύ για να αλλάξουµε τα κακώς κείµενα. Χαίροµαι
που έχετε Γενικό Γραµµατέα και συνεργάτες ανθρώπους οι
οποίοι στο παρελθόν, από τη θητεία τους στο Λιµενικό Σώµα,
βοήθησαν την ακτοπλοΐα και οφείλω να το πω δηµόσια. 

Όµως, δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα µε αυτά τα χρήµατα. Το
κράτος οφείλει να δώσει χρήµατα, για να µπορεί ο νησιώτης να
έχει το ίδιο δικαίωµα µε τον κάτοικο της µεγάλης πόλης ή του
χωριού. Οφείλει το κράτος να δώσει το µεταφορικό ισοδύναµο,
ώστε να µπορεί να έχει το δικαίωµα να πάει κάποιος το παιδί του
στον παιδίατρο, τη γυναίκα του στον γυναικολόγο, τη µάνα του
να κάνει ένα Παπ τεστ. Ο κάτοικος στο Αγαθονήσι, στην Ανάφη,
στη Σίκινο, στη Φολέγανδρο, στη Νίσυρο, στο Καστελόριζο, στον
Άη Στράτη, στους Οθωνούς. Και µε 70 εκατοµµύρια δεν γίνεται
συγκοινωνία, ό,τι και να δώσετε, ό,τι και να κάνετε. Πρέπει άµεσα
να δοθεί το µεταφορικό ισοδύναµο, να ισχύσει δηλαδή η συνταγ-
µατική ρύθµιση για την ιδιαιτερότητα της νησιωτικότητας η οποία
καταργήθηκε µε τα µνηµόνια, και παράλληλα να πάρετε και τα
κονδύλια που θα διασφαλίσουν τα παραπάνω. 

Γιατί δεν µπορεί να παίρνει 2 δισεκατοµµύρια το τρένο για τον
κάτοικο της χερσαίας Ελλάδος και µε 70 εκατοµµύρια να περι-
µένουµε να λύσουµε το νησιωτικό θέµα. Εκατό εκατοµµύρια τον
χρόνο δίνει η Βουλή στο Μέγαρο Μουσικής, για να ακούνε όπερα
οι κυρίες και να πληρώνεται ο κ. Ψυχάρης τα χρωστούµενα από
τις κατασκευαστικές εταιρείες. Όσα δίνει για τις Κυκλάδες στις
επιδοτήσεις, δηλαδή 10 εκατοµµύρια ευρώ, έδωσε ο Πρωθυ-
πουργός στον αδερφό του, για να πολεµήσει –λέει- το κόκκινο
σκαθάρι, που τρώει τους φοίνικες στην παραλιακή! Αυτά είναι τα
ποσά. 

Ζητούµε να επανέλθει άµεσα η χρηµατοδότηση της ακτο-
πλοΐας. Να συνεργαστείτε µε τους ναυτικούς, που δεν είναι ούτε
περίεργοι ούτε τρελοί. Επί δύο χρόνια δεν είχαν ούτε µια ώρα
απεργίας. Συνεννοήθηκα µαζί τους. Όπως οι ναυτεργάτες, έτσι
και οι λιµενεργάτες είναι άνθρωποι της δουλειάς, του µόχθου της
θάλασσας. Πρέπει να προστατέψουµε τον Έλληνα ναυτικό. 

Όσον αφορά την κρουαζιέρα, για να προχωρήσει, θα πρέπει
να υπάρχουν στα νησιά οι δυνατότητες να κατεβαίνει ο τουρί-
στας από το κρουαζιερόπλοιο, να µπορεί να ψωνίσει. Εκεί όπου
είναι ο ΦΠΑ σήµερα, εκεί όπου είναι οι φόροι δεν µπορεί να λει-
τουργήσει κανείς. 

Προχωρήστε και  κάντε πραγµατικές αλλαγές! 
Φέρατε, παραδείγµατος χάριν, το θέµα των πλωτών εξεδρών

και περιµένουµε ακόµα να µας δώσει άδεια η Κτηµατική Εταιρεία
του Δηµοσίου. Για να πάρεις άδεια από την Κτηµατική Εταιρεία
του Δηµοσίου, θες γύρω στα σαράντα πέντε µε πενήντα χρόνια. 

Πάρτε τα επάνω σας όλα! Το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας
έχει την ευθύνη της θάλασσας. 

Βλέπω την Υπουργό Τουρισµού, που πάει και κάνει συνέδριο
για τον θαλάσσιο τουρισµό και δεν καλεί κανέναν. Ο άλλος κάνει
συνέδριο που αφορά τη θάλασσα στο Υπουργείο Ανάπτυξης και
αγνοεί το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας. Το Υπουργείο Εµπο-
ρικής Ναυτιλίας είναι το µόνο αρµόδιο Υπουργείο. 

Πάρτε µέτρα! Κάντε τις πλωτές εξέδρες πλωτά ναυπηγήµατα.
Δώστε τους IMO number, κάντε τα, δηλαδή, πλοία και αγνοήστε
όλους τους υπολοίπους. 

Εάν τα νησιά µας αυτήν τη στιγµή δεν ενισχυθούν, το Αιγαίο
θα εγκαταλειφθεί και ίσως έτσι ικανοποιηθεί η τρόικα. 

Και σε σας που τα λέω, τα λέω µάλλον σαν ανακοινώσεις για τη
νέα κυβέρνηση που θα προκύψει µετά την παραίτηση της Κυβέρ-
νησης αυτής, η οποία όχι µόνο βασανίζει τον ελληνικό λαό, αλλά
στήνει και τα δικαστήρια εκείνα που θα αθωώσουν τα µέλη της. 

(Στο σηµείο αυτό όρθιοι οι Βουλευτές των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων χειροκροτούν ζωηρά και παρατεταµένα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Παπαδη-
µούλης έχει ζητήσει τον λόγο. 

Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε πάρει τον κανονικό σας χρόνο επί
του νοµοσχεδίου. Θα σας δώσω τέσσερα-πέντε λεπτά για να το-
ποθετηθείτε.
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Θα πάρω τον χρόνο της δευ-
τερολογίας µου, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Παπαδηµούλη. 

Ορίστε, έχετε τον λόγο για έξι λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Το βίντεο για το οποίο µιλή-

σαµε προηγούµενα κυκλοφορεί ήδη στο διαδίκτυο. Είναι ένα
απόσπασµα της συνοµιλίας Μπαλτάκου-Κασιδιάρη. Ο Γενικός
Γραµµατέας του Υπουργικού Συµβουλίου µιλά µε τον Βουλευτή
της Χρυσής Αυγής σαν να είναι αδέλφια, σαν να είναι κολλητοί.
Το πιο σηµαντικό είναι ότι ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργικού
Συµβουλίου διατυπώνει ισχυρισµούς, κάνει αποκαλύψεις, δίνει
στοιχεία για Υπουργούς της Κυβέρνησης, αναφέρει ονόµατα,
αναφέρει επικοινωνίες µε τη δικαιοσύνη, που δεν συνάδουν µε
τη διάκριση των εξουσιών για την οποία µάς µίλησε προηγού-
µενα ο Υπουργός Δικαιοσύνης. 

Είναι φανερό ότι δεν πρόκειται µόνο για θέµα Μπαλτάκου. Δεν
ξεπλένεται η Κυβέρνηση µε µία ενδεχόµενη παραίτηση του κ.
Μπαλτάκου, γιατί ο κύριος Γενικός Γραµµατέας του Υπουργικού
Συµβουλίου είναι πανίσχυρος σε αυτήν τη θέση µε εντολή Σα-
µαρά, µε εντολή Πρωθυπουργού και γιατί ακόµα εµπλέκονται,
κατά τα λεγόµενα Μπαλτάκου στον κ. Κασιδιάρη, κορυφαίοι
Υπουργοί της Κυβέρνησης και ο ίδιος ο Πρωθυπουργός. 

Κατά συνέπεια ζητούµε, πρώτον, όσοι έχουν ολόκληρο αυτό
το βίντεο –γιατί µοιράστηκαν µόνο δυόµισι λεπτά- να δώσουν όλο
το βίντεο και στη Βουλή και στα κόµµατα και σε όλους τους άλ-
λους αρµόδιους θεσµούς και στη δικαιοσύνη, παρά τις επιφυλά-
ξεις και τη δυσπιστία που µας δηµιουργούν οι αποκαλύψεις για
το πόσο σωστά λειτουργούν αυτοί οι θεσµοί. 

Δεύτερον, δεν µπορεί να συνεχίσει να λειτουργεί η Βουλή σαν
να µην έγινε τίποτα ή σαν αυτό να είναι µία παρωνυχίδα. Δεν µπο-
ρεί εδώ να είναι µόνο ο κ. Βαρβιτσιώτης εκ µέρους της Κυβέρ-
νησης για το νοµοσχέδιο που συζητούσαµε έως πριν από λίγο.
Πρέπει να έρθουν εδώ ο κ. Δένδιας, ο κ. Αθανασίου, ο ίδιος ο κ.
Μπαλτάκος, ο οποίος µπαινοβγαίνει σε αυτήν την Αίθουσα είκοσι
φορές την ηµέρα δίνοντας χαρτάκια και εντολές και τώρα έχει
εξαφανιστεί επί ώρες. Ακούω ότι έχει κληθεί στο Μαξίµου. Ας έρ-
θουν µαζί µε τον Πρωθυπουργό, γιατί αναφέρεται και ο Πρωθυ-
πουργός σε αυτό το βίντεο, για να συζητήσουµε σοβαρά θέµατα
δηµοκρατίας, διάκρισης των εξουσιών, ειλικρινούς και συνεπούς
καταπολέµησης του νεοναζιστικού φαινοµένου. 

Αυτό το µικρό κοµµατάκι από το βίντεο µας δίνει πολλές εξη-
γήσεις για το γιατί για χρόνια εµείς κατηγορούσαµε τις αρχές
και πρώτα από όλα την Κυβέρνηση για ανοχή και ατιµωρησία της
εγκληµατικής δράσης των νεοναζί, γιατί, παρά τις σαράντα τέσ-
σερις ερωτήσεις και επερωτήσεις που καταθέσαµε, µόνο οι Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ και άλλοι συνάδελφοι από άλλα κόµµατα, η
Χρυσή Αυγή ήταν υπεράνω του νόµου, είχε κολλητούς µέσα στην
Κυβέρνηση, πολύ ψηλά. 

Εµείς θέλουµε το µαχαίρι να µπει στο κόκαλο, προς όλες τις
κατευθύνσεις, και για την αυστηρή ποινική αντιµετώπιση εγκλη-
µατικών δράσεων, αλλά και για όσους παρανοµούν παραβιάζον-
τας τη διάκριση των εξουσιών και παίζοντας µικροπολιτικά
παιχνίδια.

Κοντολογίς, η πρότασή µας είναι να έρθουν αµέσως εδώ ο κ.
Σαµαράς, ο κ. Αθανασίου, ο κ. Δένδιας, για να συζητήσουµε γι’
αυτά τα θέµατα, να ακούσουµε τις δικές τους εξηγήσεις, τη δική
τους απολογία. Δεν ξεπλένονται αυτά µε µία παραίτηση του κ.
Μπαλτάκου. Ανάλογα δε –επειδή το θέµα δεν κλείνει τόσο εύ-
κολα- και µε τις απαντήσεις επιφυλασσόµαστε και για περαιτέρω
πρωτοβουλίες και προτάσεις. Είναι βέβαιο, όµως, ότι εγείρεται
µείζον θέµα για την ελληνική δηµοκρατία αλλά και για την ίδια
την Κυβέρνηση. Πρέπει η Βουλή να το εξετάσει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Παπαδηµούλη.
Κύριε Κουκουλόπουλε, έχετε τον λόγο και εσείς δι’ ολίγων, για

να επανέλθουµε στο νοµοσχέδιο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Πριν από µία ώρα περίπου –νο-

µίζω ότι ήσασταν παρούσα στην Αίθουσα- ζήτησα για ελάχιστο
χρόνο τον λόγο για το επίµαχο θέµα που αφορά τον Γενικό Γραµ-

µατέα της Κυβέρνησης, του Υπουργικού Συµβουλίου. Είπα χα-
ρακτηριστικά ότι για τη δικαιοσύνη, αλλά και για την Κυβέρνηση,
δεν υπάρχει όχι µέρα, δεν υπάρχει ούτε λεπτό που µπορεί να πα-
ραµένει σκιά στα όσα από Βήµατος Βουλής ακούστηκαν. Νοµίζω
ότι αυτό που είπα έγινε κατανοητό από τον παριστάµενο
Υπουργό Δικαιοσύνης κ. Αθανασίου. 

Τώρα, και αφού είχαµε την ευκαιρία και την ευχέρεια να δούµε
και το βίντεο και µε άνεση την αποµαγνητοφώνηση -που διαβά-
ζετε γρήγορα- και µε µία ένταση από Βήµατος Βουλής προ µίας
ώρα, θέλω να πω πολύ καθαρά ότι η άµεση παύση του κ. Μπαλ-
τάκου είναι το λιγότερο. 

Θέλω να είναι πάρα πολύ καθαρό ότι για µας βέβαια –και έχει
σηµασία η ηµέρα που το λέµε- όπως έχει πει ο Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλος πρόσφατα «ο κ. Μπαλτάκος είναι παλιό πρό-
βληµα». Οι απόψεις του είναι γνωστές και είχαµε κάνει σαφές
από την πρώτη ηµέρα ότι συνεργαζόµαστε για έναν ύψιστο
εθνικό σκοπό και δώσαµε και προγραµµατικό περιεχόµενο στη
συνεργασία µας, µε πολύ συγκεκριµένο κείµενο προγραµµατικής
συµφωνίας.

Τίθεται, λοιπόν, πολύ σοβαρό ζήτηµα, γι’ αυτό και πρέπει να
υπάρξει άµεση παύση Μπαλτάκου. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Μα, χωρίς προηγουµένως να συ-
ζητηθεί;

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Με την ευκαιρία, όµως, να πω
δύο πολύ καθαρές κουβέντες: 

Πρώτον, οι εκλεκτικές συγγένειες µε φιλοναζιστικές, ρατσιστι-
κές και ακροδεξιές αντιλήψεις αργά ή γρήγορα αποκαλύπτονται
και πληρώνονται.

Δεύτερον, το ΠΑΣΟΚ είναι απολύτως καθαρό ότι σε αυτήν την
Κυβέρνηση συνεργασίας είναι ο προοδευτικός πόλος –ας το κα-
ταλάβουν όλοι- και δεν πρόκειται να δεχθεί, όπως δεν δέχθηκε
την προηγούµενη εβδοµάδα, παρά την παρέµβαση του κ. Μπαλ-
τάκου, να περάσει απαράδεκτη ρατσιστική διατύπωση που αφο-
ρούσε τους παράνοµους µετανάστες και νοµίζω το έζησαν όλες
οι πτέρυγες της Βουλής τι ακριβώς κάνουµε και πώς εξελίχθηκαν
τα πράγµατα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής

Αυγής.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν έχω

πρωτολογήσει και επειδή δεν επιθυµώ να τοποθετηθώ αργότερα,
µπορώ να έχω περίπου οκτώ µε δέκα λεπτά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα τοποθετη-
θείτε επί του νοµοσχεδίου και επί του ανακύψαντος θέµατος;

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Επί της διαδικασίας και των
όσων ακούστηκαν προηγουµένως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, θα σας
δώσω τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ:  Εγώ θέλω να τοποθετηθώ µόνο για
το θέµα που προέκυψε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Ματθαι-
όπουλε, µισό λεπτό σάς παρακαλώ.

Θα δώσω τον λόγο στον κ. Τσούκαλη και στον συνάδελφο του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος και θα απαντήσετε και εσείς και θα
τοποθετηθείτε και επί του νοµοσχεδίου. Είστε σύµφωνος;

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Εντάξει, κυρία Πρόεδρε, θα
περιµένω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Τσούκα-
λης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς, έχει τον λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Οι εξελίξεις είναι ραγδαίες και δυ-
στυχώς τραυµατίζουν πάρα πολύ σοβαρά -καίρια θα µπορούσα
να πω- ό,τι έχει αποµείνει από την αξιοπιστία όχι µόνο του πολι-
τικού συστήµατος, κυρία Πρόεδρε, αλλά δυστυχώς και βασικών
δοµών του κοινοβουλευτικού πολιτεύµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να θυµίσω –και πρέπει να το θυ-
µίσω σε αυτήν την κρίσιµη στιγµή- ότι η Δηµοκρατική Αριστερά
συµµετείχε στην τρικοµµατική κυβέρνηση. Τον Ιούνιο του 2013
πήραµε την πολύ επώδυνη για εµάς απόφαση να αποχωρήσουµε

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ  ΡΙΘ’ - 2 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2014 9929



από την κυβέρνηση. Τότε όλοι έσπευσαν να µας δολοφονήσουν
πολιτικά, λέγοντας πως ό,τι κάναµε το κάναµε για την ΕΡΤ. 

Τότε προσπαθούσαµε εναγωνίως, απελπισµένα, να αντιστρέ-
ψουµε αυτό το κλίµα, αυτήν την επικοινωνιακή καταιγίδα και να
πούµε κάτι άλλο, ότι η αποχώρησή µας από την κυβέρνηση, αυτή
η κορυφαία επιλογή, σε καµµία περίπτωση δεν είχε ως βασική
αιτία τα γεγονότα στην ΕΡΤ. Η ΕΡΤ ήταν απλώς η αφορµή γι’
αυτό που έγινε, γιατί η Δηµοκρατική Αριστερά είχε επώδυνη εµ-
πειρία από αυτά ακριβώς που φαίνεται να αποκαλύπτονται τώρα.

Κυρία Πρόεδρε, τότε η Δηµοκρατική Αριστερά κατήγγειλε ότι
δυστυχώς κάποιες εξελίξεις ή κάποιες διεργασίες, κυρίως στο
εσωτερικό της Νέας Δηµοκρατίας, που ήταν το µεγαλύτερο
κόµµα της κυβέρνησης, ουσιαστικά δεν µας επέτρεπαν να παρα-
µείνουµε και να συνεχίσουµε, γιατί εξυφαίνετο, υλοποιείτο ένα
πολιτικό σχέδιο που εµείς τότε το χαρακτηρίζαµε, το αξιολογού-
σαµε ως «µαύρο» σχέδιο. 

Καταγγείλαµε τότε ευθέως –και ο Φώτης Κουβέλης σε συνεν-
τεύξεις του αµέσως µετά- ότι ένας στενός κύκλος ανθρώπων του
κ. Σαµαρά, του Πρωθυπουργού, βρίσκεται σε προνοµιακή συζή-
τηση µε τη Χρυσή Αυγή και ότι ουσιαστικά από κοινού παίζουν
καθοριστικό ρόλο, διαµορφώνουν τις εξελίξεις. Η εξέλιξη, δυ-
στυχώς για το πολιτικό σύστηµα, δικαιώνει απολύτως την επι-
λογή αυτή της Δηµοκρατικής Αριστεράς τότε, σε σχέση µε αυτό
που φαίνεται ότι αντιµετωπίζουµε σήµερα.

Θέλω να κλείσω µε το εξής. Δεν ξέρω κατά πόσο αξίζει σε
αυτήν εδώ τη χώρα -µε τα τεράστια προβλήµατα, µε τα µεγάλα
διακυβεύµατα, µε τον µεγάλο αγώνα που έχουν αναλάβει όλοι οι
Έλληνες, µε την κατεδάφιση της κοινωνίας, µε όλα αυτά- κάποιοι
να µην έχουν συνειδητοποιήσει την κρισιµότητα της κατάστασης
και απλώς να εξυπηρετούν τα πολιτικά τους σχέδια και τις διευ-
θετήσεις συµφερόντων στο εσωτερικό. 

Αυτό που λέµε για άλλη µια φορά είναι ότι όσον µάς αφορά
ως Δηµοκρατική Αριστερά, εµείς, σταθεροί στην προάσπιση των
θεσµών του δηµοκρατικού πολιτεύµατος, θα κάνουµε ό,τι µπο-
ρούµε, ώστε κανείς να µην τους καταρρακώνει, να µην τους προ-
σβάλλει, να µην τους πλήττει και να µην τους τραυµατίζει στο
όνοµα ιδιοτελών επιλογών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Τσούκαλη.

Τον λόγο έχει ο κ. Κατσώτης εκ µέρους του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Ο κ. Μπαλτάκος προ ηµερών τόνιζε ότι είναι αντικοµµουνιστής

από γεννησιµιού του. Σήµερα αποκαλύπτεται η σχέση του µε τη
νεοναζιστική οργάνωση της Χρυσής Αυγής. Αυτό επιβεβαιώνει
ότι η εγκληµατική δράση της Χρυσής Αυγής είχε την ανοχή της
Κυβέρνησης και των µηχανισµών του συστήµατος που βολεύον-
ταν από αυτήν τη δράση.

Η θέση του ΚΚΕ για τον χαρακτήρα της Χρυσής Αυγής έχει
επιβεβαιωθεί, όπως έχει επιβεβαιωθεί και η θέση του ότι η πολι-
τική της Κυβέρνησης είναι επικίνδυνη για τον λαό µε όλα τα αν-
τιλαϊκά µέτρα που παίρνει, µε την καταστολή που χρησιµοποιεί
και τον αυταρχισµό, για να υπηρετήσει το κεφάλαιο και τις ανάγ-
κες του και να φορτώσει την κρίση στην πλάτη των εργαζοµένων
και των λαϊκών στρωµάτων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κ. Αρτέµιος
Ματθαιόπουλος, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Χρυσής
Αυγής, έχει τον λόγο.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εµείς νε-
οµπολσεβίκους δεν τους λέµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
κύριε Αρβανίτη.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Γιατί, αν τους πούµε, θα
µας ανακαλέσετε στην τάξη!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, σας παρακαλώ! 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Εξηγήστε µου τον λόγο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρα-

καλώ! Θα τα πει, αν θέλει, ο κύριος Κοινοβουλευτικός Εκπρόσω-
πος. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Εξηγήστε µου γιατί!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,
ηρεµήστε και µη σηκώνετε τους τόνους. Σας παρακαλώ πολύ! 

Έχετε τον λόγο, κύριε συνάδελφε. 
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μετά τις τοποθετήσεις των

εκπροσώπων των υπόλοιπων κοµµάτων, έµεινα να αναρωτιέµαι
τελικά αν βρίσκοµαι στο ελληνικό Κοινοβούλιο ή αν γυρίζουµε
µία ταινία επιστηµονικής φαντασίας.

Μετά τις τελευταίες αποκαλύψεις –τις οποίες όλοι πιστεύω ότι
είδατε, ακούσατε ή διαβάσετε- κάποιοι έχουν το θράσος να λένε
ότι η Χρυσή Αυγή δρα µε την ανοχή της Κυβέρνησης, η οποία
παράνοµα, καταχρηστικά και αντισυνταγµατικά προφυλάκισε
Βουλευτές του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή, χωρίς να υπάρ-
χει κατηγορητήριο, χωρίς να υπάρχει έγκληµα, µόνο και µόνο µε
τη λογική της συλλογικής ευθύνης. 

Δηµιουργήθηκε πολύ µεγάλη σύγχυση. «Πώς θα δικαιολογή-
σουµε µέσα στην Αίθουσα την ωµή και ανατριχιαστική οµολογία
του Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου της Κυβέρνησης
ότι, ναι, πράγµατι έχουµε κατάλυση της διάκρισης των εξου-
σιών;»; Δικαιολογήθηκε ως εξής, ότι η Κυβέρνηση συνοµιλεί µε
τους νεοναζί της Χρυσής Αυγής και άρα υπάρχουν συγκοινω-
νούντα δοχεία των µεν µε τους δε. 

Μάλλον έχουµε µπερδευτεί κάποιοι εδώ µέσα, γιατί στην εισή-
γησή του ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ, ο
οποίος ανέδειξε αυτό το θέµα, µάλλον θα αναφερόταν στον Πρό-
εδρο του κόµµατός του, ο οποίος ευρισκόµενος στην Ουκρανία
έκανε χειραψίες µε τον προσωρινό Πρωθυπουργό της Ουκρα-
νίας που «βαρούσε» νεοναζιστικές χαιρετούρες. Δεν ξέρω αν το
θυµάστε, αλλά αυτή είναι η αλήθεια. Αυτοί είναι οι συνεργάτες
των νεοναζί, οι οποίοι αποδεδειγµένα έχουν κάνει εγκλήµατα σε
άλλες χώρες, αλλά, επειδή εδώ πέρα δεν µπορούµε να δικαιο-
λογήσουµε µία ξεκάθαρη συνταγµατική εκτροπή, πετάµε την
µπάλα σε άλλο γήπεδο. 

Το ζητούµενο είναι ότι, όπως και να δικαιολογήσετε αυτό το
µεγάλο ρεζίλεµα στο οποίο όλοι γίναµε µάρτυρες σήµερα, έχει
καταλάβει ο ελληνικός λαός ότι οι διώξεις εναντίον του κινήµατος
είναι ξεκάθαρα πολιτικές κατόπιν παρέµβασης του Πρωθυπουρ-
γού, του Δένδια και του Αθανασίου. 

Επειδή ο χαρακτήρας του κάθε ανθρώπου κρίνεται στα δύ-
σκολα και µε τον τρόπο µε τον οποίο ο καθένας µας διαχειρίζεται
την αδικία –πόσω µάλλον µία τέτοια αδικία, η οποία αποδεικνύε-
ται µε οπτικοακουστικό υλικό- έχετε ευθύνες κι εσείς, γιατί απέ-
ναντι σε µία αδικία όχι µόνο σιωπάτε και κάνετε ότι δεν
καταλαβαίνετε, αλλά επιρρίπτετε τις ευθύνες σε ένα µόνο πρό-
σωπο, λέγοντας «εντάξει, αν παραιτηθεί ο Γενικός Γραµµατέας
του Υπουργικού Συµβουλίου έχει λυθεί το πρόβληµα». 

Ούτε λέξη δεν ειπώθηκε για το γεγονός ότι η ελληνική δικαιο-
σύνη έχει γίνει «παραµάγαζο» µικροκοµµατικό του Σαµαρά, ότι
ο Υπουργός Δικαιοσύνης παίρνει τηλέφωνο όποτε θέλει εισαγ-
γελείς, προϊσταµένους εισαγγελέων, ανακριτριών για να «ενηµε-
ρωθεί» για µία υπόθεση, η οποία συντάραξε το πανελλήνιο, κάτι
που όσοι είστε νοµικοί εδώ µέσα –αν µη τι άλλο- οφείλετε να γνω-
ρίζετε ότι δεν προβλέπεται πουθενά από το Σύνταγµα, διότι
έχουµε κατάχρηση εξουσίας, δηλαδή κακουργηµατικό χαρα-
κτήρα. 

Άρα, λοιπόν, αν ζούσαµε σε µία λογική χώρα η οποία είχε νό-
µους, Σύνταγµα και ανθρώπους οι οποίοι σέβονται τους θεσµούς
αυτούς, όλοι αυτοί οι υπαίτιοι αυτής της πολύ δυσάρεστης κα-
τάστασης θα είχαν οδηγηθεί στη φυλακή. Επειδή όµως ζούµε σε
µία «Μπανανία», ένα µνηµονιακό κράτος το οποίο κυριολεκτικά
έχει διαλυθεί από τα µνηµόνια κοινωνικά, οικονοµικά και θεσµικά,
ζούµε αυτό το θέατρο του παραλόγου. 

Πώς φθάσαµε εδώ; Πριν από µία εβδοµάδα ακριβώς η Επι-
τροπή Δεοντολογίας γνωµοδότησε θετικά στην άρση ασυλίας
των πέντε Βουλευτών που σήµερα η Ολοµέλεια συνέχισε να γνω-
µοδοτεί θετικά για την άρση ασυλίας τους. 

Στην Επιτροπή Δεοντολογίας συµµετείχε και κατήγορος της
Χρυσής Αυγής, άνθρωπος δηλαδή ο οποίος πήγε στη δικαιοσύνη
µε µία δικογραφία και µε µία δική του κατάθεση ήρθε στην Επι-
τροπή Δεοντολογίας για να µας κρίνει. Αυτό, πέραν του ότι δεν
είναι αµερόληπτο, είναι και εξωφρενικό. Το καταγγέλλω για
ακόµη µία φορά, αλλά δεν βλέπω κανέναν να τοποθετείται, διότι
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οι αποφάσεις είναι προειληµµένες και έχετε συνεννοηθεί όλοι µε-
ταξύ σας, για να καταστείλετε τον νόµιµο πολιτικό αγώνα της
Χρυσής Αυγής. 

Είδαµε, λοιπόν, σήµερα όλοι µετά την Επιτροπή Δεοντολογίας
και την επιτροπή που θα συνεδριάσει την επόµενη εβδοµάδα για
την υπόλοιπη Κοινοβουλευτική Οµάδα του κινήµατος να δίνεται
το πράσινο φως για την άσκηση ουσιαστικά ποινικής δίωξης.

Άκουσα κάτι εξωφρενικό. Αν υπάρχει ελάχιστη ευθιξία εδώ
µέσα, να τοποθετηθεί το Προεδρείο, ο Πρόεδρος της Βουλής,
για το γεγονός ότι εδώ πέρα δεν είµαστε δικαστήριο. Εδώ πέρα
δεν µπορούµε να κρίνουµε θετικά ή αρνητικά για το εάν ο Ματ-
θαιόπουλος, ο Ζησιµόπουλος, ο Μιχαλολιάκος έχουν διαπράξει
εγκλήµατα. Εµείς απλώς θα οδηγήσουµε την υπόθεση στην ελ-
ληνική δικαιοσύνη, όπως οφείλουµε ως Σώµα και από εκεί και
πέρα, η δικαιοσύνη θα αποφασίσει για το αν πράγµατι υπάρχει
εγκληµατική πράξη ή όχι.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτό είπα.
ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Πολύ σωστά είπατε. 
Αν υπήρχε αυτό, θα το δεχόµουν, στη µοναδική περίπτωση

που για όλους όσοι έχουν κατηγορηθεί για εγκλήµατα οικονοµι-
κής φύσης ή οτιδήποτε άλλο, λέγατε το ίδιο ακριβώς πράγµα,
όπως για τον Σταθάκη και για τα εκατοµµύρια ευρώ, για τις µίζες,
για τα «µαύρα» ταµεία, για τις ρεµούλες και για τα όσα έχουν
γίνει εδώ εις βάρος του ελληνικού λαού. Για όσους έχουν κατη-
γορηθεί για το πιο µικρό µέχρι το πιο µεγάλο σε σηµασία, έπρεπε
να έλεγε το ελληνικό Κοινοβούλιο «δεν µπορούµε να πάρουµε
θέση και ας οδηγηθούν στη δικαιοσύνη, για να αποφανθεί αυτή
αν πράγµατι ο κάθε κατηγορούµενος έχει διαπράξει εγκλήµατα». 

Όµως, τι ακούσαµε για περιπτώσεις άλλων συναδέλφων σας;
Ακούσαµε «δεν µπορούµε να παρεµποδίσουµε το κοινοβουλευ-
τικό έργο του κυρίου συναδέλφου, έχει να κάνει ένα πολύ ση-
µαντικό έργο, να µην τον τρέχουµε στα δικαστήρια». Σήµερα,
όµως, για τη Χρυσή Αυγή λέγατε «να αποφασίσει η δικαιοσύνη».
Ποια δικαιοσύνη; Παραδέχθηκε –λέω ξανά και επικαλούµαι το
οπτικοακουστικό υλικό- ο Γενικός Γραµµατέας του Υπουργικού
Συµβουλίου της Κυβέρνησης, το δεξί χέρι του Σαµαρά, που γνω-
ρίζει πράγµατα και καταστάσεις, ότι ο Αθανασίου έπαιρνε τηλέ-
φωνα και στην ουσία παράγγελνε τις διώξεις εναντίον του
Αρχηγού και των υπόλοιπων Βουλευτών της Χρυσής Αυγής. 

Μετά, έχετε το θράσος να µας λέτε ότι πρέπει να οδηγηθούµε
στη δικαιοσύνη. Κατ’ αρχάς, δεν είναι ανεξάρτητη η δικαιοσύνη
και έχει αποδειχθεί πάρα πολλές φορές εδώ µέσα.

Ακούσαµε, όµως, και κάτι άλλο. Κάποιοι εδώ µέσα δεν έχουν
–λέει- εµπιστοσύνη στα βίντεο. Ή τα µάτια τους δεν βλέπουν
καλά ή τα αυτιά τους δεν ακούνε καλά. Φυσικά, διότι στα όσα
βίντεο βγήκαν στη δηµοσιότητα δεν τα έπαιρνε ο Ματθαιόπου-
λος τα δέκα χιλιάρικα, αλλά τα έπαιρνε ο Τοµπούλογλου από τη
Νέα Δηµοκρατία. Είναι έτσι ή δεν είναι; Όµως, δεν βγήκε κανείς
µετά να αµφισβητήσει τη γνησιότητα του βίντεο, γιατί πράγµατι
είχαµε µία περίπτωση ενός διεφθαρµένου ανθρώπου, ο οποίος
πήρε µία µίζα δέκα χιλιάρικα. Μετά µπορεί να κατέβει στις εκλο-
γές σαν να µη συνέβη τίποτα. Δεν οδηγήθηκε στη δικαιοσύνη.
Όµως, για µία τέτοια ξεκάθαρη οµολογία, όπου Πρωθυπουργός
και δύο Υπουργοί της Κυβέρνησης παρεµβαίνουν στο έργο της
δικαιοσύνης χαρακτηρίζοντας προκλητικά τη Χρυσή Αυγή ως εγ-
κληµατική οργάνωση, δεν εµπιστεύεσαι το βίντεο.

Όπως και να έχει, εγώ θεωρώ, κύριε Υπουργέ –µιας και είστε
ο µοναδικός που παρίσταστε εκ µέρους της Κυβέρνησης σήµερα
εδώ πέρα- ότι δεν έχει κανένα απολύτως νόηµα να συζητάµε για
νοµοσχέδια, είτε αφορά τη ναυτιλία είτε αφορά την οικονοµία
είτε αφορά άλλα κοινωνικά θέµατα. Το ζητούµενο είναι ότι δεν
υπάρχει Βουλή, δεν υπάρχει Κοινοβούλιο, δεν υπάρχει Σύν-
ταγµα, δεν υπάρχουν Βουλευτές, δεν υπάρχουν θεσµοί. Έχουν
ισοπεδωθεί τα πάντα, µόνο και µόνο επειδή κάποιοι ξένοι τοκο-
γλύφοι ήθελαν να λεηλατήσουν αυτήν τη χώρα µέσω των µνηµο-
νίων. 

Όσοι ψηφίσατε, λοιπόν, τα µνηµόνια οδηγήσατε σ’ αυτό εδώ
το άσχηµο και επικίνδυνο –και πολύ πιο επικίνδυνο για τις µελ-
λοντικές γενιές- σηµείο. Επαναλαµβάνω ότι αυτά τα θέµατα, δυ-
στυχώς, θα απασχολήσουν κι άλλους σ’ αυτό εδώ το
Κοινοβούλιο. Προς Θεού, δεν το λέω απειλητικά, αλλά µε µαθη-

µατική ακρίβεια µία Κυβέρνηση σαν τη σηµερινή, η οποία καταρ-
ρέει και δεν έχει τη συγκατάθεση του ελληνικού λαού, προβαίνει
σε τέτοιες πραξικοπηµατικές ενέργειες από φόβο, από σύν-
δροµα ή από κόµπλεξ. Χαρακτηρίστε τα όπως θέλετε.

Οι µέρες που θα έρθουν είναι δύσκολες. Αν απαλλαγείτε από
τη Χρυσή Αυγή, τα µνηµόνια θα συνεχίσουν να είναι εδώ πέρα.
Ο ελληνικός λαός θα συνεχίσει να πεινά. Αυτή η κατάσταση θα
συνεχίσει να διαιωνίζεται. Όµως, δεν µπορείτε σε καµµία περί-
πτωση να απαλλαγείτε από τη δικαιολογηµένη µήνιν του ελληνι-
κού λαού, που έχει αηδιάσει από τις άθλιες µνηµονιακές
πολιτικές σας.

Ας µπούµε όλοι, λοιπόν, φυλακή, αλλά όσο υπάρχει το µνηµό-
νιο, όσο υπάρχουν εκπρόσωποι θεσµών σαν αυτούς που είδαµε
σήµερα σ’ αυτό το βίντεο, τόσο η οργή του ελληνικού λαού θα
µεγαλώνει.

Ο Μάιος, λοιπόν, έρχεται και τότε θα λάβετε την πρέπουσα
απάντηση κι ας µην είµαστε εµείς εδώ µέσα.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πρέπει να το-

νίσω ξανά ότι σας έδωσα τον χρόνο των οκτώ λεπτών, γιατί είναι
πρωτοµιλία σας και επιλέξατε να αναφερθείτε στο συγκεκριµένο
θέµα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχει ζητήσει τον λόγο και η κ.
Βούλτεψη ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δηµο-
κρατίας. Θα δώσουµε τον λόγο στην κ. Βούλτεψη και µετά θα µι-
λήσει ο κύριος Υπουργός.

Κυρία Βούλτεψη, θέλετε την πρωτοµιλία σας ή θέλετε να κά-
νετε παρέµβαση;

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι, κυρία Πρόεδρε. Θα αναφερθώ στο
θέµα το συγκεκριµένο που έχει εγερθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα σας δώσω
τότε κι εσάς τρία, τέσσερα λεπτά.

Ορίστε, κυρία Βούλτεψη, έχετε τον λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Επί του θέµατος το οποίο έχει δηµιουργηθεί, έχω να πω ότι ο

ίδιος ο κ. Μπαλτάκος θα ανακοινώσει την απόφασή του, την
οποία πρέπει να σας πω απ’ αυτό εδώ το Βήµα ότι είχε λάβει
πολύ πριν του ζητηθεί αυτό το οποίο του ζητήθηκε πριν από λίγο.

(Θόρυβος-Διαµαρτυρίες από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των
Ανεξάρτητων Ελλήνων)

Δεν µου αρέσουν τα σχόλια, κύριοι συνάδελφοι. Εγώ κάνω την
οµιλία µου. Θα την ανακοινώσει ο ίδιος την απόφασή του. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Ποια απόφαση; 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εγώ δεν ανακοινώνω ούτε καρατοµήσεις

ούτε παραιτήσεις. Θα ανακοινώσει ο ίδιος την απόφασή του. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρία Βούλ-

τεψη, πείτε, σας παρακαλώ, αυτά που πρέπει να πείτε και κλεί-
στε.  

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Απλώς θέλω να πω ότι είναι απόφαση την
οποία είχε λάβει πολύ πριν δηµιουργηθεί αυτό το θέµα. 

Όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, θέλω να σηµειώσω και κάτι το
οποίο σηµείωσα και πριν, όταν αναφέρθηκα στο συγκεκριµένο
θέµα. Σήµερα συζητούσαµε εδώ στο Κοινοβούλιο το ζήτηµα της
άρσης ασυλίας Βουλευτών του ελληνικού Κοινοβουλίου που
είναι στελέχη της Χρυσής Αυγής και έχουν εκλεγεί Βουλευτές. 

Όπως είπα και πριν, ήταν βέβαιο ότι κάποιο θέµα θα επροκα-
λείτο, διότι ήταν πολύ µεγάλο θέµα, ώστε να µη χρησιµοποι-
ηθούν αυτά τα µέσα. Φυσικά αυτό δεν ακυρώνει τίποτα. Απλώς,
όµως, αυτό ας είναι οδηγός σε όλους µας, όσον αφορά τον
τρόπο µε τον οποίο µπορεί να συζητάµε για κάποια θέµατα και
µε κάποιους ανθρώπους. Η θέση της Νέας Δηµοκρατίας είναι
κάθετη όσον αφορά το θέµα της Χρυσής Αυγής και του ναζι-
σµού, όσον αφορά το ιδεολογικοπολιτικό µέρος. Το άλλο είναι
καθαρά δικαστικό µέρος. Εµείς συζητούσαµε εδώ ένα καθαρά
δικαστικό ζήτηµα. Παρ’ όλα αυτά, στη συζήτηση µπήκαν θέµατα
τα οποία διευκόλυναν όλο αυτό το οποίο συνέβη, διότι υπήρξαν
και φωνές που λειτούργησαν ως φωνές συνηγόρου υπεράσπι-
σης, ενώ ποτέ δεν επρόκειτο και δεν έπρεπε να µπούµε στην
ουσία. 

Ας είµαστε, λοιπόν, πάρα πολύ προσεκτικοί, γιατί είναι ένα
θέµα πάρα πολύ σοβαρό που αφορά στην ουσία της δηµοκρα-
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τίας µας και δεν αφορά µόνο στη δηµιουργία εντυπώσεων. Από
εκεί και πέρα, κάθε ένας ο οποίος εµπλέκεται, αναλαµβάνει ο
ίδιος τις ευθύνες του, πράγµα το οποίο γνωρίζουµε ότι έχει ήδη
αποφασίσει. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό,
κύριε Πρόεδρε.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο και εγώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μισό λεπτό,
κύριε Υπουργέ. 

Κυρία Βούλτεψη, και εγώ σαν µέλος της Επιτροπής Δεοντο-
λογίας έχω αντιµετωπίσει τέτοιο θέµα. Και θα µας πείτε και εσείς,
κύριε Πρόεδρε, ως παλιότερος. Όµως δεν µπορείς να µη µπεις
στην ουσία της υπόθεσης, για να πεις αν γίνεται πολιτική δίωξη
ή όχι. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ναι, αλλά δεν γίνεται αυτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Άρα θέλεις δεν

θέλεις, θα µπεις και σε κάποια θέµατα τα οποία άπτονται της ου-
σίας. Αυτό βέβαια δεν σηµαίνει ότι κρίνουµε εµείς. Συµφωνούµε
λοιπόν διαφωνούντες.

Τον λόγο έχει τώρα ο κύριος Πρόεδρος. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εγώ αρκετές

φορές έχω τοποθετηθεί επί του θέµατος του σεβασµού του Κα-
νονισµού και του περιορισµού -κάτι που είναι ευθύνη του Προ-
εδρείου- των συζητήσεων στα θέµατα της ηµερήσιας διάταξης.
Σήµερα αυτό δεν συνέβη. Το θέµα της ηµερήσιας διάταξης ήταν
η αίτηση της εισαγγελικής αρχής για τις άρσεις ασυλίας των έξι
Βουλευτών και µε την εισήγηση της αρµόδιας Επιτροπής Δεον-
τολογίας καλούµεθα όλοι οι Βουλευτές να λάβουµε την απόφασή
µας. Ο κάθε Βουλευτής έχει την ελευθερία της συνειδήσεώς του,
ώστε να εκφραστεί έτσι ή αλλιώς, να ψηφίσει έτσι ή αλλιώς. 

Πράγµατι το Κοινοβούλιο δεν συζητά επί της ουσίας, ιδιαίτερα
εάν είναι σαφές ότι το υλικό που έχει υπ’ όψιν της η Επιτροπή
Δεοντολογίας αφορά αξιολόγηση συγκεκριµένων στοιχείων, τα
οποία υποβάλλει η αρµόδια εισαγγελική αρχή µε ένα κείµενο δια-
κοσίων σελίδων, έπειτα από αρκετό χρόνο διερεύνησης µιας
υπόθεσης. Είναι αυτονόητο ότι δεν είναι δυνατόν εκεί να µπει η
Βουλή επί της ουσίας. Άλλη είναι η περίπτωση όταν έχουµε µία
µήνυση ενός πολίτη. Διότι ηκούσθη από το Βήµα πριν ότι γίνεται
διαφοροποίηση µεταξύ προσώπων των οποίων ζητείται η άρση
ασυλίας. Μπορεί. Μπορεί, διότι εδώ είµαστε τριακόσιοι άνθρωποι
και καθένας έχει τη δική του προσωπικότητα και τις δικές του
αξίες και απόψεις. 

Άλλο λοιπόν είναι το να υπάρχει µία µήνυση ενός πολίτη εναν-
τίον ενός Βουλευτή. Γι’ αυτό άλλωστε, όταν είχα εισηγηθεί ως
Πρόεδρος της Βουλής την τροποποίηση του Κανονισµού, ώστε
να είναι φανερή η ψηφοφορία και όχι µυστική, όπως γινόταν
µέχρι τότε, πρόσθεσα ότι πρέπει να πηγαίνουν στην Εισαγγελία
του Αρείου Πάγου όλα, διότι µέχρι τότε ο κάθε αντιεισαγγελέας
ή εισαγγελέας πρωτοδικών έστελνε χωρίς καν να διαβάζει οτι-
δήποτε απευθύνετο εναντίον των Βουλευτών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αν µπορείτε να
ολοκληρώσετε, κύριε Πρόεδρε σας παρακαλώ, γιατί δεν θα το
λύσουµε το θέµα τώρα. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εποµένως πρέπει να γίνει
σαφές για να µην χειραγωγείται µε τον έναν ή µε τον άλλον
τρόπο η κοινή γνώµη εναντίον του Κοινοβουλίου. 

Υπήρξαν ως παρεµπίπτον θέµα -διότι το Προεδρείο δεν περιό-
ρισε τη συζήτηση στο συγκεκριµένο θέµα- οι καταγγελίες που
σε ό,τι αφορά µεν τον Υπουργό Δικαιοσύνης υπήρξε άµεση
απάντηση και διάψευση και βέβαια, εκείνες που αφορούν άµεσα
πλέον τον Γενικό Γραµµατέα της Κυβέρνησης κ. Μπαλτάκο. Ο κ.
Μπαλτάκος θα έπρεπε αφ’ ης έλαβε γνώση, να παραιτηθεί. Σέ-
βοµαι απολύτως αυτό που είπε η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος
της Νέας Δηµοκρατίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αλλά δεν έπρεπε να αναµείνει

τις δηλώσεις του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ και του Κοινοβουλευτι-
κού Εκπροσώπου του ΠΑΣΟΚ εδώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Πρόεδρε. Αυτό κρίνεται.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Έπρεπε να δείξει την ευαισθη-
σία, την ευθιξία και να πει «εγώ παραιτούµαι για να διερευνηθούν
όλα αυτά».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Με αυτό κλεί-
νετε, κύριε Πρόεδρε. Δεν είναι της παρούσης, διότι δεν ξέρουµε
ακόµα αν παραιτήθηκε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα να λάβω τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε

Υπουργέ, µισό λεπτό. Θα σας δώσω τον λόγο. Πρέπει να κλείσει
ο κύκλος όλων των οµιλητών. 

Κύριε Πρόεδρε όταν, όµως, από τον Κανονισµό προβλέπεται
ότι ο κρινόµενος συνάδελφος Βουλευτής παίρνει τον λόγο, δεν
µπορεί να ξέρει ο καθένας από εµάς και ο Προεδρεύων τι πρό-
κειται να πει, για να µπορέσει να µην του δώσει τον λόγο, δεν
µπορεί να λογοκρίνει κάθε συνάδελφο. Και νοµίζω ότι εδώ, αν µη
τι άλλο, είµαστε υποχρεωµένοι να κρατήσουµε δηµοκρατικό διά-
λογο. Το αν κάποιος Βουλευτής θα πει κάτι το οποίο µπορεί να
θίξει ή µπορεί να µην θίξει, όλα αυτά τα πράγµατα δεν µπορεί να
τα προβλέψει κάποιος Προεδρεύων. Αναφέροµαι σε αυτό που
είπατε δηλαδή.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Με συγχωρείτε, κυρία Πρό-
εδρε. Εγώ έχω άλλη άποψη, γιατί αυτό λέει ο Κανονισµός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σεβαστή η
άλλη άποψη, αλλά…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εδώ, θα ενθυµούνται παλαιότε-
ροι συνάδελφοι ότι δεν επέτρεπα στον σεβαστό σε εµένα και πα-
λαιότερο πολιτικό, στον Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Μητσοτάκη,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-
εδρε, εντάξει, σας παρακαλώ τώρα. Εν πάση περιπτώσει, σεβό-
µενος και εσείς…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: … -ήσασταν και εσείς τότε Βου-
λευτής- …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Βεβαίως.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ:…δεν του επέτρεπα, λοιπόν, να

µιλήσει -όταν είχε µάλιστα πρόταση κατά της Κυβερνήσεως τότε
του Ανδρέα Παπανδρέου- για το τι γινόταν στο «Ωνάσειο». Έτσι
πρέπει να κάνει ο Προεδρεύων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει, κύριε
Πρόεδρε. Σας ευχαριστούµε. 

Όµως και ο Προεδρεύων έχει την ελευθερία τού να πράττει
κατά την κρίση του και βέβαια κατά τον Κανονισµό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί - συνοδοί τους από το Γυµνάσιο της Γαλάτσης
Χαλκιδικής. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα πα-
ρακαλούσα να λάβω τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τον λόγο έχει
ο κ. Μαριάς για τρία λεπτά.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Έχει πάρει και ο Πρόεδρός του τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μπορεί να
πάρει τρία λεπτά ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Στο ίδιο θέµα, στον ίδιο κύκλο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Αυτό είναι δι-
καίωµα του Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου. 

Ορίστε, κύριε Μαριά, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Λιγότερο θα χρειαστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Μακάρι.
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ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, παίρνω
τον λόγο για να πω ότι η θέση των Ανεξαρτήτων Ελλήνων εκφρά-
στηκε µε σαφήνεια από τον κ. Καµµένο. 

Όµως, ακούσαµε τις απόψεις της Νέας Δηµοκρατίας, ακούσαµε
και το ΠΑΣΟΚ και ξεκαθαρίζουµε προς όλες τις κατευθύνσεις: Η
απόπειρα της Κυβέρνησης να κουκουλώσει αυτό το τεράστιο πο-
λιτικό σκάνδαλο, δεν πρόκειται να γίνει δεκτή από την πλευρά τη
δικιά µας.

Δεύτερον, φαίνεται ότι πλέον επικεντρώνονται όλοι στην απο-
ποµπή ή στην παραίτηση του κ. Μπαλτάκου. Ο κ. Μπαλτάκος είναι
Γενικός Γραµµατέας του Υπουργικού Συµβουλίου, την πολιτική ευ-
θύνη του διορισµού του και της δράσης του και του ελέγχου του
και του µη ελέγχου του έχει ο Πρωθυπουργός. 

Εµείς θεωρούµε ότι αυτό το ζήτηµα δεν πρόκειται και δεν µπο-
ρεί να συγκαλυφθεί πλέον στα µάτια του ελληνικού λαού, όση
προσπάθεια και εάν κάνουν. Και το λέµε εδώ ξεκάθαρα ότι η θέση
µας ισχύει. Μετά απ’ αυτά που αποκαλύφθηκαν εµείς θεωρούµε
ότι πρέπει να παραιτηθεί η Κυβέρνηση συνολικά και να πάµε σε
εκλογές. Δεν µπορεί να υφίσταται αυτή η εκκρεµότητα. 

Τώρα αν αυτό δεν το επιθυµεί η συγκυβέρνηση και ο κ. Σαµαράς
και επιχειρήσουν τη συγκάλυψη, δηλώνουµε ότι θα αξιοποιήσουµε
όλα τα πολιτικά και θεσµικά όπλα που µας δίνει το Σύνταγµα και
ο Κανονισµός της Βουλής, για να εκκαθαριστεί µε δηµοκρατικό-
τατο τρόπο η εκκρεµότητα η οποία έχει προκύψει από το συγκε-
κριµένο σκάνδαλο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Ορίστε, κυρία Βούλτεψη, έχετε τον λόγο. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ  ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Μα, κυρία Πρόεδρε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Τι να κάνουµε

τώρα, κύριε Υπουργέ; Θέλετε να µιλήσετε και µετά να ξαναρχίσει
άλλος κύκλος; Θα κλείσουµε µε εσάς. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ  ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Εντάξει, κυρία Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ορίστε, κυρία
Βούλτεψη, αλλά µόνο για δύο λεπτά. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Και πριν δεν ανάλωσα όλο τον χρόνο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Εντάξει, δύο

λεπτά. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Από το να συζητούµε ένα θέµα και να παίρ-

νουµε κάποιες αποφάσεις µέχρι να λέµε ότι πρέπει να παραιτηθεί
το σύνολο της Κυβέρνησης, νοµίζω ότι υπάρχει πολύ µεγάλη από-
σταση. 

Κύριε Μαριά, κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε των Ανεξαρ-
τήτων Ελλήνων, αυτό δεν το περιµένουµε από εσάς που το δικό
σας κόµµα, οι Βουλευτές του δικού σας  κόµµατος ένωσαν τις
υπογραφές τους µε τις υπογραφές της Χρυσής Αυγής, αν θυµά-
στε, για µία περίπτωση, την περίπτωση τη σχετιζόµενη µε τη λίστα
Λαγκάρντ και στήσατε µαζί –Χρυσή Αυγή και Ανεξάρτητοι Έλλη-
νες- µία κάλπη. Νοµίζω ότι πρώτα θα κάνουµε την αυτοκριτική
µας…

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας πείραζε να πάµε
τον Παπανδρέου στις κάλπες. 

ΣΟΦΙΑ  ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Εσάς δεν σας έχει πειράξει ποτέ καµµία
Χρυσή Αυγή!

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Σας έτσουζε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Κύριε  Κουίκ!

Σας παρακαλώ πολύ! 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ούτε σας  έχει επιτεθεί, ώστε να προσπα-

θείτε τώρα να βγείτε από πάνω. Εσάς δεν σας έχει πειράξει βίντεο,
στο οποίο σε καθυβρίζουν σε όλη τη διαδροµή από τη Μητρόπολη
µέχρι το Σύνταγµα µε τον χειρότερο χαρακτηρισµό που µπορεί να
ακούσει µία γυναίκα, και τολµάτε τώρα και ζητάτε τα ρέστα,
επειδή έγινε µία αστοχία! 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Δεν προκαλούµε!
Εσείς µιλάτε µαζί της. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Τι λες τώρα, που γίνατε και αντιφασίστες! 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο φασισµός δεν έχει χρώµα. 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Σαφώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Κυρία Βούλ-

τεψη, σας παρακαλώ! 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, παρα-

καλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Μαριά, έχετε τον λόγο για ένα λεπτό, για να κλείσουµε το θέµα.  
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Για να ξεκαθαρίσουµε τα

πράγµατα, πρώτον, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες υπέβαλαν µία πρό-
ταση για παραποµπή του κ. Παπανδρέου. Αυτή ήταν η πρότασή
µας υπογεγραµµένη απ’ όλους τους Βουλευτές µας κάτω από τον
τίτλο του κινήµατός µας «Ανεξάρτητοι Έλληνες». Από εκεί και
πέρα υπέγραψαν όσοι Βουλευτές ήθελαν να υπογράψουν. 

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Και το δεχθήκατε;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Δεύτερον, το Προεδρείο

εµφάνισε ως δήθεν κοινή πρόταση Ανεξάρτητων Ελλήνων και
Χρυσής Αυγής την πρόταση αυτή. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Υπέγραψε µόνον η Χρυσή
Αυγή. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Και τρίτον, την κάλπη
αυτή που ζητούσαµε να στηθεί για την παραποµπή του κ. Παπαν-
δρέου, για τον οποίο είχε πει ο κ. Σαµαράς, όταν ήταν Αντιπολί-
τευση, τη µία και µοναδική περίφηµη εξεταστική επιτροπή, αυτή
η κάλπη δεν ήθελαν να στηθεί οι συγκυβερνώντες και οι συνένο-
χοι πλέον σε αυτό το έγκληµα. Πλέον έχουν κατρακυλήσει βαθιά! 

Αυτή είναι η απάντηση που δίνουµε. Η θέση µας απέναντι στην
Χρυσή Αυγή είναι ξεκάθαρη. Όµως, αποδείχθηκε ότι η Κυβέρ-
νηση µέσω του κ. Μπαλτάκου είναι συγκοινωνούντα δοχεία µε τη
Χρυσή Αυγή και σε αυτό πρέπει να απαντήσει,... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Μαριά. Ολοκληρώστε. 

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ:…δηλαδή αυτές τις απει-
λές του κ. Μπαλτάκου  προς τη Δηµοκρατική Αριστερά που τους
είπε πως εάν φύγουν, αυτοί µπορούν να κάνουν Κυβέρνηση ως
Νέα Δηµοκρατία µε τη Χρυσή Αυγή µαζί. Αυτή είναι η πραγµατι-
κότητα! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστώ. 
Ορίστε, κυρία Βούλτεψη. 
ΣΟΦΙΑ  ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Μία λέξη θα πω, κυρία Πρόεδρε.
Το ψέµα έπρεπε να το πείτε χθες που ήταν Πρωταπριλιά. Ξέ-

ρετε καλά ότι για να στηθεί η κάλπη, έπρεπε από πριν να έχετε
ενώσει τις υπογραφές σας. Δεν βάλατε τις υπογραφές σας και
ήρθαν οι άλλοι. Τις πήγατε ενωµένες…

(Θόρυβος – Διαµαρτυρίες από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Λάθος κάνετε! Μά-

θετε τη δουλειά σας και µετά να µιλάτε!
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Είναι ψέµα! 
ΕΛΕΝΑ ΚΟΥΝΤΟΥΡΑ: Είναι λάθος! 
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Έτσι; Μην φωνάζετε! Μιλάω τώρα εγώ.

Τις  πήγατε ενωµένες τις υπογραφές. Ναι, αυτή είναι η διαδικα-
σία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κυρία Βούλτεψη. 

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο. 
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Όχι, κύριε συ-

νάδελφε. Ας απαντήσει ο κύριος Υπουργός και αν χρειαστεί, θα
σας δώσω τον λόγο. 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ  ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Κυρίες  και κύριοι συνάδελφοι, κυρία Πρόεδρε, κατ’
αρχάς, εγώ δεν έχω να απαντήσω τίποτα, διότι ξέρετε ότι από το
πρωί είµαι σε αυτήν την Αίθουσα. Δεν έχω βγει, οπότε δεν έχω
καν πληροφόρηση ή συνεννόηση µε την Κυβέρνηση. 

ΤΕΡΕΝΣ-ΣΠΕΝΣΕΡ-ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Στο τηλέφωνο;
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ  ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Είναι βέβαιο ότι θα υπάρξουν και οι απαραίτητες ανακοι-
νώσεις και οι απαραίτητες διευκρινίσεις. Θα υπάρξουν και οι
απαραίτητες ενέργειες. 

Δύο πράγµατα θέλω να πω. Ιδεολογικά και πολιτικά πάντοτε
πρέπει µε κάθε τρόπο και πάνω απ’ όλα µε τη δική µας συµπερι-
φορά να στηρίζουµε τη διάκριση των εξουσιών. Εάν δεν καταφέρ-
νουµε αυτό το πράγµα να το κάνουµε πράξη, αποτυγχάνουµε  σαν
πολιτικό σύστηµα. 
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Γι’ αυτό και προσωπικά -και το ξέρει ο κύριος Πρόεδρος- στη
Διάσκεψη των Προέδρων θεωρούσα τη συµµετοχή της Βουλής
στην επιλογή της ηγεσίας της δικαιοσύνης ως ένα πολύ µεγάλο
θεσµικό βήµα προς τα µπρος. Διότι πράγµατι θα πρέπει να ξεκα-
θαρίσουµε τους ρόλους. Κι αν δεν τους ξεκαθαρίσουµε τους ρό-
λους, θα έχουµε γυρίσει σε άλλες εποχές.

Δεύτερον, δεν υπάρχει συλλογική ευθύνη στην πολιτική. Υπάρ-
χουν ατοµικές ευθύνες, όταν πρόκειται περί ατοµικών συµπερι-
φορών. Και νοµίζω ότι αυτό πρέπει να γίνεται κατανοητό και να
µη ζητάτε διαρκώς –διότι αυτή είναι η µόνιµη επωδός- την πα-
ραίτηση της Κυβέρνησης για οποιοδήποτε θέµα ανακύπτει.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ισχύει και για εµάς αυτό,
κύριε Υπουργέ, η έννοια της συλλογικής ευθύνης;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Αρβα-
νίτη!

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Αυτό το οποίο…

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ρωτάµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Όχι, µην διακό-

πτετε.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Όχι µόνο για την Κυβέρ-

νηση.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Υπάρχει το θέµα της ατοµικής πολιτικής ευθύνης, υπάρ-
χει το θέµα της συλλογικής πολιτικής ευθύνης εκεί που ασκείται
µία πολιτική, και υπάρχει και το θέµα της ατοµικής ποινικής ευ-
θύνης, που δεν είναι αρµοδιότητα αυτής της Αίθουσας να το κρί-
νει και να το αποφασίσει, αλλά θα πρέπει να το αποφασίσει το
αρµόδιο δικαστήριο, ο φυσικός δικαστής, ο οποίος προβλέπεται
από το νόµο και µόνο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Μπαίνουµε ξανά στον κατάλογο των οµιλητών.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Τι θέλετε, κύριε

Κουκουλόπουλε;
Έκλεισε αυτό το θέµα µε τον Υπουργό. Όταν θα πάρετε τον

λόγο, θα τοποθετηθείτε. Ας µην συνεχιστεί άλλο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Αφήστε τον να µιλήσει για δύο

λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Γιατί κάνετε

έτσι; Εντάξει, µιλήστε. Πείτε µας. Έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δέκα δευτερόλεπτα θέλω,

κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα για εκλογές. Η γενίκευση κατά κανόνα είναι συγκά-

λυψη. Εδώ πρέπει να πέσει φως. Αυτό είναι το πρώτον.
Δεύτερον, οι εκλεκτικές συγγένειες αργά ή γρήγορα εκδηλώ-

νονται, αποκαλύπτονται, πληρώνονται είπα προ ολίγου. Αυτό συ-
νέβη στη φερόµενη συνοµιλία –θα δούµε τη γνησιότητα- του
Γενικού Γραµµατέα, αυτό συνέβη εντελώς αποκαλυπτικά στις
κοινές υπογραφές προ ολίγου των Ανεξαρτήτων Ελλήνων και της
Χρυσής Αυγής. Αυτά είναι, αγαπητέ συνάδελφε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εντάξει. Ας µην
απαντήσω εγώ. Είµαι στο Προεδρείο τώρα. Θα απαντούσα, αλλά
δεν µου πρέπει.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Θα σας κατεβάσουµε κάτω, να απαν-
τήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ναι, πρέπει να
κατέβω για να απαντήσω. Άλλη φορά.

Τον λόγο έχει ο κ. Βολουδάκης.
Αν µιλήσετε και λιγότερο από οκτώ λεπτά θα ήταν καλύτερα.
ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Νοµίζω ότι θα µιλήσω λιγότερο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο του Υπουργείου

Ναυτιλίας και Αιγαίου αδικήθηκε σήµερα από τη συγκυρία. Βέ-
βαια, δεν έχω δει προσωπικά το επίµαχο βίντεο και δεν µπορώ
να εκφράσω άποψη γι’ αυτό. 

Δεν µπορώ να µην επισηµάνω, όµως, κάτι σύνηθες σε αυτήν
την Αίθουσα και στον πολιτικό διάλογο στην πατρίδα µας τα τε-
λευταία τρία-τέσσερα κρίσιµα χρόνια: Την απώλεια του µέτρου.

Εάν κάποιος κρατικός λειτουργός έχει µια ευθύνη, βαριά ευθύνη,
οσοδήποτε βαριά, αυτό αυτοµάτως δεν µπορεί κάθε στιγµή να
προκαλεί προσπάθειες ανατροπής της πορείας της χώρας, αλ-
λαγής της πορείας της χώρας. 

Ακούγοντας ιδιαίτερα τον Αρχηγό των Ανεξαρτήτων Ελλήνων
λίγο πριν, αυτό το οποίο µου έκανε κατάπληξη είναι πώς συντί-
θενται όλα, τα πάντα, από ιστορίες παλιές που αφορούν τα CDS
και οικογένειες µε τις οποίες ο Αρχηγός των Ανεξαρτήτων Ελλή-
νων είχε συγκρούσεις, µέχρι το σηµερινό περιστατικό διά µέσου
του µνηµονίου και τού τι έχει υποστεί ο Έλληνας πολίτης κι όλα
αυτά και µε ορισµένες ουρές για το νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Ναυτιλίας και Αιγαίου. 

Ξέρετε τι δείχνει όλο αυτό; Η απώλεια του µέτρου κι αυτή η
προσπάθεια της συνθέσεως των πάντων για µένα δείχνει κάτι
πάρα πολύ ξεκάθαρο. Η χώρα τις τελευταίες ηµέρες άλλαξε σα-
φέστατα ταχύτητα. Μπήκε σε µια νέα περίοδο. Αυτοί οι οποίοι
έχτισαν πολιτική παρουσία, αυτοί οι οποίοι έχτισαν ολόκληρα και-
νούργια προφίλ –γιατί οι περισσότεροι είναι και του πολιτικού
χώρου του συµβατικού, να το πω έτσι, των παλαιοτέρων κοµµά-
των- αυτοί λοιπόν οι άνθρωποι σήµερα νιώθουν ότι χάνουν το
ρόλο τους. Το βλέπει κανείς αυτό και στον λόγο του Προέδρου
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων πριν από λίγο, το είδαµε και στις σπα-
σµωδικές κινήσεις της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης το Σαββατο-
κύριακο στη συζήτηση του πολυνοµοσχεδίου και µε τα µετέπειτα
συµβάντα γύρω από τις προτάσεις µοµφής κι όλα αυτά. Να µη
χάσουµε το µέτρο.

Πρέπει, δε, να σας πω ότι επειδή εδώ φθάσαµε µε πολύ κόπο,
µε πολύ προσπάθεια και µε θυσίες του ελληνικού λαού, εµείς οι
οποίοι προσπαθούµε -και ως τώρα το καταφέραµε- να κρατή-
σουµε την Ελλάδα όρθια, να την κρατήσουµε µία χώρα νοικοκυ-
ρεµένη, δηµοκρατική, στην καρδιά της Ευρώπης, σας
πληροφορώ ότι είµαστε αποφασισµένοι ό,τι και να γίνει, να συ-
νεχίσουµε να το κάνουµε. Και δεν πρόκειται να αφήσουµε το
οποιοδήποτε τυχαίο γεγονός και το οποιοδήποτε ενδεχόµενο
λάθος, εσφαλµένη ενέργεια ή οτιδήποτε οποιουδήποτε προσώ-
που να επηρεάσει την πορεία αυτή. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΙΒΕΛΕΓΚΑΣ)

Τώρα, θα ήθελα να αναφερθώ πολύ σύντοµα στα ζητήµατα
του νοµοσχεδίου. 

Το νοµοσχέδιο σας, κύριε Υπουργέ, αδικείται από τη συγκυρία,
γιατί έχετε πολλές θετικές διατάξεις σχετικά µε τα τουριστικά
πλοία και όλα αυτά τα οποία αφορούν τις διαδικασίες της λει-
τουργίας τους, των αδειοδοτήσεων κ.λπ.. Είναι επόµενο ένα νο-
µοσχέδιο του Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας που συζητείται
σήµερα, στην πραγµατικότητα να κυριαρχηθεί και από το τι συµ-
βαίνει µε την απεργία της ΠΝΟ και ειδικότερα τι συµβαίνει στα
νησιά. Και µιλώ ακόµα πιο ειδικά για την Κρήτη. 

Το δικαίωµα της απεργίας είναι συνταγµατικά κατοχυρωµένο,
είναι απαραβίαστο. Δεν το συζητάµε αυτό. Πρέπει, όµως, να
δούµε και ορισµένα πράγµατα, γιατί το Σύνταγµα και οι νόµοι δεν
είναι για να ερµηνεύονται από έναν ηλεκτρονικό υπολογιστή. Ερ-
µηνεύονται από τους ανθρώπους που ζουν µέσα στην κοινωνία
και στην πραγµατική ζωή. 

Δεν είναι δυνατόν, λοιπόν, η ΠΝΟ να επιλέγει να κάνει πολυή-
µερες απεργίες κάθε φορά που οι αγρότες έχουν σωρευµένη πα-
ραγωγή για να στείλουν στην Αθήνα. Στην Κρήτη αυτό το έργο
το βλέπουµε κάθε χρόνο. Λίγο πριν τα Χριστούγεννα, λίγο πριν
το Πάσχα έχουµε πάντα το φαινόµενο αυτό. 

Τι συµβαίνει σήµερα στην Κρήτη, επειδή βοήθησε και ο καιρός;
Είναι γεµάτα τα συσκευαστήρια των κηπευτικών, έχουν ωριµάσει
τα κηπευτικά στα θερµοκήπια και οι άνθρωποι δεν µπορούν να
τα κόψουν. Και οι άνθρωποι καταστρέφονται. Τι έχετε να πείτε
αναρωτιέµαι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ιδιαίτερα του ΣΥΡΙΖΑ
απέναντι στους ανθρώπους αυτούς; 

Άκουσα µε πραγµατική κατάπληξη, συνάδελφο από την Κρήτη
πριν από λίγο στο Βήµα να λέει ότι οι αγρότες της Κρήτης στη-
ρίζουν τον αγώνα της ΠΝΟ και δεν έχουν κανένα πρόβληµα, και
εµείς δήθεν προσπαθούµε να καλλιεργήσουµε κάποιου είδους
κοινωνικό αυτοµατισµό. Σοβαρολογείτε; Δεν είναι παρών τώρα
ο κύριος συνάδελφος, αλλά αναρωτιέµαι αν τα είπε αυτά στην
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ιδιαίτερη πατρίδα του. Διότι εγώ δεν µπορώ να φανταστώ -επειδή
µιλώ όλες αυτές τις ηµέρες µε αγρότες της Κρήτης- ότι υπάρχει
κάποιος που λέει πως ό,τι κάνει η ΠΝΟ είναι καλά καµωµένο. 

Εδώ έχουµε ένα θέµα γιατί το δικαίωµα του εργαζόµενου να
απεργήσει, δεν µπορεί να σηµαίνει ότι έχει και δικαίωµα να εκ-
βιάσει την κοινωνία ή οποιαδήποτε άλλη επαγγελµατική οµάδα.
Γιατί αυτό βλέπουµε να συµβαίνει τώρα. Και αυτό δεν µπορεί
παρά να το αντιµετωπίσει η πολιτεία. 

Η προσπάθεια που κάνετε στο άρθρο 25, µε το πλοίο ασφα-
λείας,  προφανώς είναι µία κίνηση προς την κατεύθυνση αυτή.
Το ζητούσαν πολλά χρόνια οι αγρότες της Κρήτης. Πιστεύω ότι
µπορεί να δώσει µία λύση. Χρειάζεται και προσοχή, γιατί ασφα-
λώς δεν µπορούµε να δηµεύουµε περιουσιακά στοιχεία. Θέλει
λοιπόν προσοχή αυτό. Είµαι σίγουρος ότι θα κάνετε και περαι-
τέρω βελτιώσεις στη διατύπωση, ώστε να µην υπάρχει αυτή η
διάσταση. Χρειάζεται προσοχή και για να µην γίνει καταστρατή-
γηση του δικαιώµατος απεργίας και για να µην ευνοηθούν, ενδε-
χοµένως, ξένες σηµαίες έναντι της ελληνικής στα πλοία και στα
νησιά µας. Όµως, σε κάθε περίπτωση δεν είναι δυνατόν να συ-
νεχιστεί η κατάσταση που ζούµε. 

Ξέρετε, αυτήν τη στιγµή οι αγρότες της Κρήτης αντιµετωπίζουν
το πρόβληµα της µεταφοράς που σας έλεγα. Σε λίγο, αν όλα πάνε
καλά και λυθεί η απεργία, λόγω του προβλήµατος που προέκυψε
τις ηµέρες αυτές και της αδυναµίας να διοχετεύσουν εµπορεύ-
µατα στην αγορά, παθαίνουν και κάτι άλλο: Τα κηπευτικά εµπο-
ρεύµατα φθάνουν µαζεµένα στην αγορά της Αθήνας και πέφτουν
δραστικά οι τιµές. Και πρέπει εδώ να είναι και οι αρχές του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης σε επιφυλακή για να µην υπάρχει και παραβίαση
της νοµοθεσίας της αγοράς γύρω από αυτό. Διότι οι αγρότες της
Κρήτης πουλούσαν πριν λίγες ηµέρες ενενήντα λεπτά τις ντοµά-
τες και τώρα τους ζητάνε σαράντα λεπτά, όπως πληροφορούµαι,
γιατί βέβαια στην αγορά λειτουργεί ο νόµος της προσφοράς και
της ζήτησης. Εξαφανίστηκαν για ένα διάστηµα τα προϊόντα, τώρα
έρχονται µαζεµένα και δεν µπορούν να κρατηθούν οι τιµές σε ένα
επίπεδο αξιοπρεπές για τον αγρότη. 

Θα πρέπει λοιπόν οι συνάδελφοι οι οποίοι λένε αυτά τα ωραία
λόγια για το ιερό δικαίωµα της απεργίας, να δουν και την άλλη
πλευρά, την πλευρά του αγρότη.

Κύριε Υπουργέ, κύριοι συνάδελφοι, θα κάνω µία σύντοµη ανα-
φορά και σε ένα άλλο θέµα, τον αλιευτικό τουρισµό. Διευκολύ-
νετε αρκετά τη διαδικασία της λειτουργίας µιας µικρής
επιχείρησης, ενός σκάφους που θα λειτουργεί σαν αλιευτικό-
τουριστικό. Όµως, κύριε Υπουργέ, εδώ δεν έχει υπογραφεί
ακόµα η κοινή απόφαση η δική σας, της Υπουργού Τουρισµού
και του Υπουργού Αγροτικής Ανάπτυξης για την αδειοδότηση.
Σας έχω καταθέσει ερώτηση. Εσείς µου απαντήσατε –όπως µου
απάντησε και η Υπουργός Τουρισµού- ότι είναι η πρώτη ευθύνη,
σύµφωνα µε τον νόµο, επισπεύδον µε το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης. Ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης δεν µου απάν-
τησε ακόµα. Παρήλθε η προθεσµία και έχω καταθέσει ξανά την
ερώτηση ως επίκαιρη. 

Εδώ υπάρχουν ψαράδες που µπορούν να βγάλουν ένα µερο-
κάµατο ακόµα, να προσλάβουν ενδεχοµένως έναν εργαζόµενο
ακόµα, να δηµιουργήσουν εισόδηµα και θέσεις εργασίας στις
τουριστικές περιοχές. Έπρεπε τώρα που αρχίζει η σεζόν να ήµα-
σταν έτοιµοι και να αδειοδοτηθούν για να µπορούν να λειτουρ-
γούν. Ακόµη όµως δεν µπορούν, παρ’ όλο που ο νόµος
ψηφίστηκε τον Αύγουστο. Δεν είναι δική σας υπαιτιότητα αυτό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, αυτό δεν είναι δική σας υπαιτιότητα. Άλλο

Υπουργείο είναι το επισπεύδον. Όµως, επειδή πρέπει κι εσείς να
υπογράψετε, σας παρακαλώ να ασκήσετε τη µέγιστη δυνατή
πίεση στο υπεύθυνο Υπουργείο, ώστε η υπόθεση αυτή να προ-
χωρήσει.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε κι

εµείς.

Τον λόγο έχει ο κ. Κυριαζίδης, ο οποίος πιστεύω ότι δεν θα
εξαντλήσει το χρόνο του. Άλλωστε, δεν έχετε θάλασσα στη
Δράµα, κύριε συνάδελφε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Έχουµε το νησάκι, κύριε Πρό-
εδρε.

Θα ήθελα να πω ότι το τελευταίο τριήµερο εδώ µέσα ως νέοι
Βουλευτές έχουµε οδηγηθεί σ’ ένα θέατρο παραλόγου. Θέλω να
είµαι συγκεκριµένος.

Το Σαββατοκύριακο είδαµε την προσπάθεια µία πρόταση δυ-
σπιστίας από συλλογική να µεταφερθεί ως ατοµική, δηλαδή ένα
νοµοσχέδιο της Κυβέρνησης που ήλθε προς ψήφιση στο Κοινο-
βούλιο οδηγήθηκε ως πρόταση δυσπιστίας-µοµφής κατά του
Υπουργού Οικονοµικών.

Σήµερα ζούµε κάτι τελείως διαφορετικό. Μία ατοµική ενέργεια
προσπαθούµε να την καταστήσουµε ως συλλογική. Αυτό από
πλευράς της Αντιπολίτευσης. Πράγµατι ζούµε µοναδικές στιγ-
µές. Ξεκαθαρίστε το. Εννοώ σύσσωµη την Αντιπολίτευση σ’ ό,τι
αφορά τη συµπεριφορά για την πρόταση δυσπιστίας, αλλά και
τη σηµερινή συµπεριφορά. Κατ’ εσάς…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: … (Δεν ακούστηκε)
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Κύριε Κουρουµπλή, είναι συγκε-

κριµένα τα πράγµατα. Είναι απλά τα πράγµατα. Τη συλλογική
ενέργεια της Κυβέρνησης προσπαθήσατε να την αναγάγετε σε
ατοµική του Υπουργού Οικονοµικών. Σήµερα έχουµε µία ατοµική
ενέργεια την οποία δεν ξέρουµε. Εσείς, θα έλεγα ως ντεντέκτιβ,
έχετε καταλήξει.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Ένα απλό µέλος της Νέας
Δηµοκρατίας είναι ο άνθρωπος. Εντάξει.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΥΡΙΑΖΙΔΗΣ: Βεβαίως η θέση του Γενικού
Γραµµατέα της Κυβέρνησης είναι συγκεκριµένη κι όµως προ-
στρέξατε. Βεβαίως, καταλογίσατε σ’ ό,τι αφορά τη Νέα Δηµο-
κρατία -από πλευράς της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης αλλά και
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων- ότι είναι µία ακροδεξιά παρουσία, ότι
συνεργάζεται µε τη Χρυσή Αυγή. Η Χρυσή Αυγή είπε ότι υπάρχει
µία συνωµοσία ώστε η Νέα Δηµοκρατία να οδηγήσει εκτός Βου-
λής και στη φυλακή τη συγκεκριµένη -για µένα- εγκληµατική ορ-
γάνωση. Νοµίζω ότι τα πράγµατα θα πρέπει να τα ξεκαθαρίσετε
και µέσα σας αλλά και εντός του Κοινοβουλίου.

Κύριε Υπουργέ, το νοµοσχέδιο αυτό είναι ένα νοµοσχέδιο δο-
µηµένο και καλά δουλεµένο. Πράγµατι αποτελεί υπόδειγµα, γιατί
ακόµη ενώ βρισκόταν στα σκαριά, πολλές από τις διατάξεις και
το περιεχόµενό του τα δανείστηκαν άλλες χώρες όπως η Κροα-
τία και τα έχουν ήδη εφαρµόσει. 

Εµείς εδώ προσπαθούµε αυτό να το νοµοθετήσουµε, έτσι
ώστε να αποτελέσει ένα σηµαντικό εργαλείο για την οικονοµία
των νησιωτικών συµπλεγµάτων. Θα έλεγα ότι η ναυτιλία υπεισέρ-
χεται στον οικονοµικό τοµέα της ζωής µας και της χώρας µας
όχι µόνο στη νησιωτική περιοχή, αλλά σ’ όλη τη χώρα.

Θα ήθελα συγκεκριµένα να σταθώ στην τροπολογία από πλευ-
ράς του εισηγητού µας που αφορά την υγειονοµική περίθαλψη
των εργαζοµένων στο Λιµενικό Σώµα, έτσι ώστε να υπάρχει δυ-
νατότητα να τυγχάνουν αυτής της περίθαλψης όπως και άλλοι
ένστολοι, διότι εδώ και πέντε χρόνια δεν καλύπτονται υγειονο-
µικά. Θεωρώ ότι αυτό από πλευράς σας, κύριε Υπουργέ, πρέπει
να γίνει αποδεκτό. Άλλωστε, βλέπω ότι και από πλευράς της Δη-
µοκρατικής Αριστεράς υπάρχει µία τέτοια τροπολογία σε ό,τι
αφορά την υγειονοµική κάλυψη των λιµενικών.

Υπάρχει, επίσης, µία τροπολογία από πλευράς του συναδέλ-
φου κ. Καρασµάνη για εκείνους τους λιµενικούς που υπηρετούν
στα λιµεναρχεία των Νοµών Αττικής και Θεσσαλονίκης, στους
οποίους δεν δίνεται η δυνατότητα να κινούνται και να συνευρί-
σκονται, αν θέλετε, µε τους οικείους τους ή και την οικογένειά
τους πέρα από την απόσταση των εξήντα χιλιοµέτρων όπου πολ-
λές φορές διαµένουν. Αυτό είναι πραγµατικότητα. Ισχύει στα
λοιπά Σώµατα Ασφαλείας. Νοµίζω ότι θα πρέπει να επεκταθεί και
για το Λιµενικό Σώµα. 

Από πλευράς των λιµενικών ζητείται, επίσης, να επεκταθεί ο
µέγιστος χρόνος παραµονής των τριών ετών σε θέση προϊστα-
µένου, να υπάρχει δυνατότητα αξιολόγησης και παραµονής ει-
δικότερα στην περιφέρεια, διότι τότε, θα έλεγα, ένας
προϊστάµενος έχει πλέον εντρυφήσει, γνωρίζει «τα του οίκου
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του» και µπορεί, κατ’ εµέ, να επιτελέσει καλύτερα το καθήκον
του. Είναι ένα ζήτηµα που και από πλευράς του ΠΑΣΟΚ έχει
τεθεί. 

Νοµίζω λοιπόν κύριε Υπουργέ, ότι πρέπει να γίνει αποδεκτό. 
Έχει τεθεί, επίσης, το ζήτηµα της θέσπισης του Συνηγόρου

του Πολίτη ως θεσµού και για το Λιµενικό Σώµα. Είναι ένα θέµα
το οποίο προσφάτως έχει θεσµοθετηθεί για τους αστυνοµικούς
αλλά και για τους πυροσβέστες. Είναι αίτηµα και των συλλογικών
τους οργάνων. Νοµίζω ότι είναι ένα ζήτηµα το οποίο θα πρέπει
να υιοθετηθεί από πλευράς σας, κύριε Υπουργέ και να θεσµοθε-
τηθεί. 

Υπάρχει ένα θέµα που αφορά γενικότερα τους ένστολους και
για τις Ένοπλες Δυνάµεις αλλά και για τα Σώµατα Ασφαλείας.
Είναι µία βελτίωση. Ήδη υπάρχει για το Λιµενικό Σώµα σε ό,τι
αφορά το Μετοχικό Ταµείο Ναυτικού. Να επεκταθεί αντίστοιχα
και στις Ένοπλες Δυνάµεις και στο Πυροσβεστικό Σώµα, όπως
ζητείται από πλευράς των Βουλευτών της Νέας Δηµοκρατίας,
κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς θέλω να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι προχωράω στην κατάθεση προσθηκών και νοµοτεχνι-
κών βελτιώσεων όπως ανακοίνωσα σήµερα το πρωί σε ό,τι
αφορά τις ρυθµίσεις για το πλοίο ασφαλείας. 

Ενσωµατώνω δύο παρατηρήσεις οι οποίες έγιναν από την
κυρία Φούντα και τη Δηµοκρατική Αριστερά σε σχέση µε τις πλω-
τές εξέδρες, σύµφωνα µε µία διατύπωση την οποία συµφωνή-
σαµε µε το ΥΠΕΚΑ και άλλη µία διατύπωση που έχει σχέση µε
την ερασιτεχνική άδεια αλιείας, ώστε να περιλαµβάνεται και η
ενωσιακή νοµολογία και νοµοθεσία σε σχέση µε τα αλιεύµατα. 

Κάνω δεκτή προς συζήτηση την τροπολογία µε γενικό αριθµό
1295 και ειδικό 65 για το Λιµενικό Ταµείο της Σάµου. 

Κάνω δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1328 και ειδικό
89. 

Επίσης, κάνω δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1301 και
ειδικό 71. 

Ακόµη, κάνω δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1303 και
αριθµό 72, στην οποία αναφέρθηκε ο κ. Κυριαζίδης πριν από ένα
λεπτό. 

Κάνω δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1305 και ειδικό
74. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα µας λέτε
και το θέµα, ποιος την έχει προτείνει, από ποιο κόµµα, για να κα-
ταλαβαίνουµε; 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Η προηγούµενη που σας ανέφερα είναι για το Συνήγορο
του Λιµενικού και έχει κατατεθεί από τον κ. Τριαντάφυλλο. Σκο-
πεύω να την κάνω δεκτή σε ό,τι αφορά την παράγραφο 2 που
είναι η εφαρµογή για το Λιµενικό των ιδίων διατάξεων που αφο-
ρούν την Αστυνοµία και ψηφίστηκαν πριν και καλύπτουν τους λι-
µενικούς σε περίπτωση που έχει ασκηθεί εναντίον τους ποινική
δίωξη για τα καθήκοντά τους, για κάτι το οποίο συνετελέσθη
κατά την άσκηση των καθηκόντων τους, να τους παρέχεται νο-
µική υποστήριξη από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους. Νοµίζω
ότι είναι µία διάταξη, την οποία ψηφίσατε σχεδόν στο σύνολο
όλα τα κόµµατα στο νοµοσχέδιο για την Αστυνοµία πριν από µία
βδοµάδα. Και φέρνουµε την ίδια ακριβώς διάταξη µε την ίδια
ακριβώς διατύπωση για το Λιµενικό. 

Κάνουµε δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1308 και ει-
δικό 77 -όπως έχω προαναγγείλει- που αφορά τις αποδοχές της
Πλοηγικής Υπηρεσίας, δηλαδή, να σταµατήσει το θέµα των ανα-
δροµικών, για το οποίο κι εσείς, κύριε Παπαδηµούλη, έχετε το-
ποθετηθεί.

Κάνω δεκτή την τροπολογία µε γενικό αριθµό 1309 και ειδικό
78 που αφορά το Ελεγκτήριο των Δαπανών του Λιµενικού Σώµα-
τος όπως έχει κατατεθεί από όλα τα κόµµατα, αλλά στη διατύ-
πωση η οποία υπάρχει σήµερα στην τροπολογία των κ.κ.
Πλακιωτάκη και Τριαντάφυλλου. 

Κάνω δεκτή την τροπολογία της κ. Ρεπούση µε γενικό αριθµό
1315 µε ειδικό 84 που αφορά τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες. 

Κι έχουν κατατεθεί δύο τροπολογίες που αφορούν την υπό εκ-
καθάριση ΕΛΒΟ…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Την ΕΛΒΟ;
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Είναι η τροπολογία µε γενικό αριθµό 1334 και ειδικό 95
και η τροπολογία µε γενικό αριθµό 1336 µε ειδικό 96…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν τις έχουµε αυτές, κύριε Υπουργέ.
Πότε κατατέθηκαν; Σήµερα;

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Δεν ξέρω αν έχουν κατατεθεί σήµερα. Νοµίζω ότι κατα-
τέθηκαν χθες. Και τις κάνω δεκτές προς συζήτηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Καταλάβαµε. Και ποιος τις
υπογράφει, κύριε Υπουργέ, αυτές τις πολύ «φρέσκιες» τροπολο-
γίες;  

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Τις έχουν υποβάλει συνάδελφοι Βουλευτές.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ποιοι; 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Ο κ. Ιωαννίδης, ο κ. Καράµπελας, ο κ. Αναστασιάδης, ο
κ. Ορφανός, ο κ. Καλαφάτης.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ναυτιλίας και Αιγαίου κ. Μιλτιά-
δης Βαρβιτσιώτης καταθέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθεί-
σες προσθήκες - νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως
εξής: 

9936 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Και τι είναι αυτές οι τροπολογίες; Μπο-
ρείτε να µας εξηγήσετε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να
έχω τον λόγο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Παρακαλώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κοιτάξτε, αυτό το γαϊτανάκι

µε την αποδοχή την τελευταία στιγµή βουλευτικών τροπολογιών,
που ορισµένες από αυτές είναι ολοφάνερα κυβερνητικές, οι
οποίες δίνονται σε Βουλευτές της κυβερνητικής πλειοψηφίας για
να απαλλαχθούν και από τη βάσανο της διασταύρωσης του κοι-
νοβουλευτικού ελέγχου αλλά και από την υποχρέωση της έκθε-
σης του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, έχει οδηγήσει το
Κοινοβούλιο σε τραγικές καταστάσεις, όπως η περίφηµη ντρο-
πολογία για την απαλλαγή από ποινικές ευθύνες τραπεζιτών για
τα θαλασσοδάνεια του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας.

Ο κύριος Υπουργός µάς ανέγνωσε σειρά βουλευτικών τροπο-
λογιών που τις αποδέχθηκε. Μερικές είχαµε τη δυνατότητα να
τις δούµε και να τις αξιολογήσουµε. Σηµειώνω ότι δεν δέχθηκε
καµµία από τις τροπολογίες Βουλευτών του ΣΥΡΙΖΑ…

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Κάνετε λάθος σε αυτό.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Από όσα άκουσα κι απ’ ό,τι
µε ενηµέρωσε ο εισηγητής µας.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Με συγχωρείτε, αν µου επιτρέπετε…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ναι.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Εδώ κάνετε λάθος σε αυτό. Υπάρχει µία τροπολογία η
οποία κατετέθη απ’ όλα τα κόµµατα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, πρέ-
πει να ζητήσετε τον λόγο από το Προεδρείο και αν το επιτρέπει…

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Κύριε Παπαδηµούλη…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, δεν
ακούτε.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): …και δέχτηκα την διατύπωση, στην ουσία, της δικής σας
πρότασης και του κ. Συρµαλένιου από τη συζήτηση. Εφόσον δεν
κατάφεραν οι Βουλευτές να καταθέσουν ένα κοινό κείµενο,
έπρεπε να επιλέξω µία από αυτές να την κάνω δεκτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, συγ-
γνώµη. Πρώτον, ξέρετε καλά ότι πρέπει να ζητήσετε τον λόγο
από το Προεδρείο κι εφόσον το επιτρέψει και ο έχων τον λόγο,
δηλαδή ο κ. Παπαδηµούλης, αλλά βλέπω ότι σας άφησε να µι-
λήσετε.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Μας παρέκαµψε και τους
δύο, αλλά δεν πειράζει.

Να ολοκληρώσω. Κοιτάξτε να δείτε, σε όσα θέµατα καταθέ-
σαµε προτάσεις που δεν συνέπιπταν µε προτάσεις της Νέας Δη-
µοκρατίας ή της ΔΗΜΑΡ, δεν δεχθήκατε τίποτα. Ακόµα και σε
αυτό που υπήρχαν παραπλήσιες προτάσεις, καταλήξατε να δεχ-
θείτε µια άλλη διατύπωση. Δηλαδή, από τη µια µας καλείτε να
υποβάλλουµε προτάσεις, από την άλλη δεν δέχεσθε τίποτα.

Αλλά δεν είναι αυτό το θέµα. Δεν θα σηκωνόµουνα για να πα-
ραπονεθώ γι’ αυτό. Ζητώ να αποσυρθούν τουλάχιστον οι τροπο-
λογίες της τελευταίας-τελευταίας στιγµής, αυτές που δεν
προλάβαµε ούτε καν να τις µοιράσουµε, αυτές που µας είπατε
στο τέλος. Αυτές που κατατέθηκαν χτες από νεοδηµοκράτες
Βουλευτές, όπως επίσης και οι υπουργικές που καταθέσατε τη
Δευτέρα, να τις πάρετε πίσω, για να µπορέσουµε να τις συζητή-
σουµε σοβαρά. Εµείς δεν έχουµε τη δυνατότητα να τις αξιολο-
γήσουµε.

Και επειδή έχει καεί η γούνα του Κοινοβουλίου, όχι µόνο υµών,
από τροπολογίες της τελευταίας στιγµής, οι οποίες µετά µυρί-
ζουν άσχηµα, σας καλώ να τις πάρετε πίσω. Και σας διαβεβαι-
ώνω ότι ακόµη κι αν δεν έχετε νοµοσχέδιο της δικής σας
αρµοδιότητας και µπουν σε ένα συναφούς Υπουργείου, µε συ-
νεννόηση, µπορούµε να εξασφαλίσουµε γι’ αυτές κατ’ εξαίρεση
µια συναίνεση. Πάρτε τις όµως πίσω για να τις εξετάσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Παπαδηµούλη,
σας άκουσε ο Υπουργός, θα απαντήσει, πιστεύω, όταν πάρει τον
λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο για µισό λεπτό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κατσώτη, δεν
έχετε τον λόγο εσείς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Α, ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο

εσείς, τον λόγο έχει ο κ. Συρµαλένιος.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο,

γιατί είστε ο ειδικός αγορητής, δεν είστε ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος, που βάσει του Κανονισµού έχει το δικαίωµα. Μη µας
δηµιουργείτε πρόβληµα. Ξέρετε ότι δεν αρνούµαι να δώσω σε
κανέναν τον λόγο.

Ορίστε, κύριε Συρµαλένιο, έχετε τον λόγο για οκτώ λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Δυστυχώς δεν µπόρεσα να είµαι χτες στη συζήτηση, γιατί είχα

µια επείγουσα δουλειά στη Σύρο και έπρεπε να είµαι εκεί. Αντι-
καταστάθηκα και ως εισηγητής από το συνάδελφο κ. Σαµοΐλη.
Αλλά απ’ ό,τι καταλαβαίνω, η προχειρότητα µε την οποία νοµο-
θετεί η Κυβέρνηση συνεχίζεται αδιαλείπτως µέχρι αυτήν τη
στιγµή.

Κατ’ αρχάς µε τα όσα έχουν συµβεί µετά την αποκάλυψη των
στοιχείων περί βίντεο κ.λπ., νοµίζω ότι ισχύει το «εδώ καράβια
χάνονται, βαρκούλες αρµενίζουν». Συζητάµε ένα νοµοσχέδιο για
τα τουριστικά πλοία, ενώ πραγµατικά µια µεγάλη θαλασσοτα-
ραχή υποβόσκει και έρχεται.

Και τι αποδεικνύει αυτό και οι τοποθετήσεις που έγιναν, ιδιαί-
τερα την τοποθέτηση της Κοινοβουλευτικής Εκπροσώπου, της
κ. Βούλτεψη; Τι είπε η κ. Βούλτεψη; Θα παραιτηθεί, ουσιαστικά
είπε, ο κ. Μπαλτάκος, αλλά ήδη είχε αποφασίσει από καιρό πριν
ότι θα παραιτούταν. Δηλαδή παραδέχεται ότι ο κ. Μπαλτάκος
είναι ένοχος και άµεσα εµπλεκόµενος σε αυτό το αίσχος το οποίο
αποκαλύφθηκε, αλλά για να µη φανεί ότι παραιτείται γι’ αυτόν
τον λόγο, προκαταλαµβάνει η κ. Βούλτεψη ότι είχε άλλους λό-
γους πάρα πολλούς πριν απ’ αυτήν τη συγκεκριµένη αιτία…

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν είπα αυτό. Δεν καταλάβατε καλά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: … που τον οδηγεί στην παραί-

τηση και άρα δεν παραιτείται εξ αυτού του λόγου, παραιτείται
για µία σειρά άλλα θέµατα.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Δεν είπα αυτό, κύριε. Από αυτό παραιτεί-
ται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Όποιος κατάλαβε, κυρία Βούλ-
τεψη, κατάλαβε.

ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Όχι, εσείς δεν έχετε καταλάβει.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Όλοι νοήµονες είµαστε…
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Ήσασταν στη Σύρο και είχε θαλασσοτα-

ραχή.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: … και θα αποκαλυφθεί πολύ σύν-

τοµα ποιοι είναι οι πραγµατικοί λόγοι.
Εν πάση περιπτώσει, τι αποδεικνύεται µε όλη αυτή την ιστορία;

Αποδεικνύεται ότι αυτό το πολιτικό σύστηµα στο οποίο βρισκό-
µαστε έχει απαξιωθεί πλήρως µε ευθύνη όλων των κοµµάτων που
κυβέρνησαν και συγκυβέρνησαν όλα αυτά τα τελευταία χρόνια
και ακριβώς η εµπλοκή της πολιτικής εξουσίας στη δικαιοσύνη
δηµιουργεί µείζον πολιτικό πρόβληµα.

Εµείς τοποθετηθήκαµε και διά του Κοινοβουλευτικού µας Εκ-
προσώπου σε αυτά τα ζητήµατα. Ζητάµε να ριχθεί άπλετο φως
σε όλα αυτά τα φαινόµενα τα οποία υπάρχουν. Και θα τοποθε-
τηθούµε περαιτέρω, διότι πιστεύουµε ότι πραγµατικά πρέπει να
δοθούν λύσεις που να στηρίζουν τη δηµοκρατία, να στηρίζουν
το Κοινοβούλιο, για να µπορέσει ο ελληνικός λαός να ξαναπο-
κτήσει την εµπιστοσύνη του σε αυτό το διεφθαρµένο και σάπιο
σήµερα πολιτικό σύστηµα, το οποίο καταρρέει, και να αντικατα-
σταθεί από ένα άλλο πολιτικό σύστηµα, µε άλλες κυβερνήσεις
και µε άλλες προοπτικές για τη χώρα.

Τώρα θα αναφερθώ στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ναυτι-
λίας. Είπα στην αρχή ότι υπάρχει τεράστια προχειρότητα. Γιατί
υπάρχει τεράστια προχειρότητα;
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Κατ’ αρχάς, την ώρα που συζητάµε ένα νοµοσχέδιο του
Υπουργείου Ναυτιλίας, στο πολυνοµοσχέδιο κατατίθεται µία διά-
ταξη για την κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων εργασίας
των ναυτεργατών. Αυτή η κατάργηση των συλλογικών συµβά-
σεων εργασίας και η υποτιθέµενη αντικατάστασή τους από τις
επιχειρησιακές συµβάσεις είναι φυσικό µαζί µε αυτά τα χρονί-
ζοντα προβλήµατα τα οποία προϋπήρχαν -δηλαδή της απλήρω-
της εργασίας εκατοντάδων ναυτικών στα πλοία της ελληνικής
ακτοπλοΐας και σε συγκεκριµένες εταιρείες, συν το γεγονός ότι
η Κυβέρνηση αντί να φέρει στην κανονική διαδικασία την ώρα
που συζητάει ένα νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ναυτιλίας φέρνει
µε διαδικασίες της νύχτας στο πολυνοµοσχέδιο την κατάργηση
των συλλογικών συµβάσεων- να πυροδοτούν αντιδράσεις και να
πυροδοτούν την απεργία της ΠΝΟ.

Η Κυβέρνηση είναι υπεύθυνη για την ταλαιπωρία των νησιω-
τών, δεν είναι η ΠΝΟ που είναι υπεύθυνη για την ταλαιπωρία των
νησιωτών και την αποκοπή της πρωτεύουσας και της ηπειρωτι-
κής χώρας για τρίτη σήµερα µέρα από τα νησιά. 

Το πλοίο ασφαλείας, το οποίο επικαλείστε -και θέλουµε να
δούµε γιατί δεν είδαµε τις διατυπώσεις του κυρίου Υπουργού
πώς έχουν γίνει- είναι προφανές ότι θα µπορούσαµε όλοι να το
δεχτούµε εάν έλειπε από τη διατύπωση το θέµα της απεργίας
και της επίσχεσης εργασίας. Αν λείψει η απεργία και η επίσχεση
εργασίας δεν έχουµε καµµία αντίρρηση -και σε αυτό επάνω µπο-
ρούµε να διαβουλευτούµε µε τον κύριο Υπουργό- πραγµατικά να
αντιµετωπιστούν ζητήµατα που έχουν να κάνουν µε την αποκοπή
της νησιωτικής Ελλάδας από την ηπειρωτική χώρα.

Βεβαίως, τα ευπαθή προϊόντα και τα θέµατα υγείας των νησιω-
τών είναι πάρα πολύ σοβαρά ζητήµατα. Πρέπει να σκεφτούµε,
επίσης, ότι ο µόνος κλάδος, ο οποίος δεν είχε υπαχθεί στο συν-
δικαλιστικό νόµο του ΠΑΣΟΚ τον ν.1264 είναι ο κλάδος των ναυ-
τεργατών το 1982 µε ό,τι αυτό σηµαίνει και ως προς τα
δικαιώµατα και ως προς τις υποχρεώσεις. Δηλαδή, το προσωπικό
ασφαλείας το οποίο είχε θεσµοθετηθεί µε βάση αυτόν τον νόµο
και ίσχυε και για τις άλλες κατηγορίες βεβαίως δεν είχε θεσµο-
θετηθεί για τους ναυτεργάτες το 1982, διότι οι εφοπλιστές τότε
δεν ήθελαν καν να συζητήσουν να παραχωρήσουν και τα ελάχι-
στα δικαιώµατα στο ναυτεργατικό χώρο.

Εποµένως αυτή η συζήτηση για το πλοίο ασφαλείας µπορεί να
γίνει -και πρέπει να γίνει- αφού, όµως, καθίσουν κάτω όλοι οι συ-
ναρµόδιοι και οι εµπλεκόµενοι φορείς και των νησιών και του
συνδικαλιστικού κινήµατος και της πολιτικής ηγεσίας και τα κόµ-
µατα. Το είχαµε πει και πέρυσι από το νοµοσχέδιο του κ. Μου-
σουρούλη τον Απρίλιο του 2013, ότι µπορεί να γίνει αυτή η
συζήτηση, αλλά όχι µε αυτόν τον τρόπο που αιφνιδιαστικά κάθε
φορά έρχεται.

Για τα υπόλοιπα θέµατα υπάρχουν µία σειρά τροπολογίες, οι
οποίες εµπεριέχουν ένα στα δέκα θετικά και εννέα αρνητικά.
Εµείς δεν είναι δυνατόν να αποδεχτούµε τις τροπολογίες αυτές
όταν εννέα στα δέκα ζητήµατα µέσα στην ίδια τροπολογία είναι
αρνητικά.

Σε ό,τι αφορά το Λιµενικό Σώµα καλώς καταργείτε το άρθρο
26, αλλά ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» στο Λιµενικό Σώµα θα επιφέρει χει-
ρότερα δεινά από αυτά που υπάρχουν σήµερα. Η έλλειψη στε-
λεχιακού δυναµικού, η έλλειψη µέσων, η ανάγκη να υπάρχουν
λιµεναρχεία και λιµενικοί σταθµοί σε όλες τις νησιωτικές περιο-
χές της χώρας θα κάνει ακόµα χειρότερη την κατάσταση. Τα αι-
τήµατα και τα προβλήµατα τα έχουν αναδείξει επανειληµµένως
οι εργαζόµενοι στο Λιµενικό Σώµα και εποµένως δεν µπορούµε
να συζητήσουµε για λιµενικό «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τέλος, σε ό,τι αφορά, το θέµα της δυνατότητας να µπαίνουν

επιβάτες σε κρουαζιερόπλοια τα οποία εκτελούν ταξίδια για σα-
ράντα οχτώ ώρες, αυτό εµπλέκεται µε την ακτοπλοΐα, δηµιουργεί
τεράστια προβλήµατα σύγχυσης, ουσιαστικά αφαίρεσης του
ακτοπλοϊκού έργου, το οποίο υπάρχει στη χώρα. Γι’ αυτό δεν
είναι δυνατόν να το ψηφίσουµε κι εν πάση περιπτώσει, είναι

ανάγκη να υπάρχει ένα νοµοσχέδιο για τα τουριστικά πλοία στη
χώρα µας, γιατί τα τουριστικά πλοία στη χώρα µας αποτελούν
βασικό πυλώνα της τουριστικής και θαλάσσιας πολιτικής µας.
Δεν είναι θέµα ότι καταργείται η γραφειοκρατία. Καταργείται το
καµποτάζ, απελευθερώνεται στο όνοµα της απελευθέρωσης της
ανταγωνιστικότητας και της επιχειρηµατικότητας. Ουσιαστικά θα
χτυπηθούν οι µικρές ελληνικές επιχειρήσεις, θα µειωθούν οι θέ-
σεις εργασίας. Το έχουν παραδεχθεί και οι εργοδοτικές ενώσεις
αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μην µε φέρνετε σε
δύσκολη θέση. Ολοκληρώστε, σας παρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Γι’ αυτούς τους λόγους εµείς δεν µπορούµε να ψηφίσουµε

αυτό το νοµοσχέδιο.
Ευχαριστώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
εννέα σπουδαστές από το College Year in Athens,  οι οποίοι
πραγµατοποιούν επίσκεψη στη Βουλή. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος, κ. Θωµάς Ψύρρας για οκτώ
λεπτά. Επειδή είναι και από τη Λάρισα, δεν πιστεύω να τα εξαντ-
λήσει. 

ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα αναστρέψω τους στί-
χους «τι γύρευες εσύ, ένας Υδραίος, στη Λάρισα», οπότε εγώ
ένας Λαρισαίος θα µιλήσω για καράβια. 

Βέβαια, πριν τα καράβια θα µιλήσω για τις σηµερινές φουρ-
τούνες. Όταν η ΔΗΜΑΡ αποχώρησε από την τρικοµµατική, είχε
καταγγείλει πολλές φορές αντίστοιχες συµπεριφορές σαν τις ση-
µερινές, στις οποίες συµπεριφορές προΐστατο ο κ. Μπαλτάκος
και οι συν αυτώ. 

Είδαµε σε αυτό το βίντεο τον κ. Μπαλτάκο να είναι ένας συζη-
τητής του Κασιδιάρη και υπάρχει ο κίνδυνος να θεωρήσουµε ότι
είναι ένα πρόσωπο, το οποίο διέπραξε γκάφα ή κάποια αστοχία
ή τέλος πάντων ένα πολιτικό παραλήρηµα. 

Είναι ένας εκπρόσωπος ενός συγκεκριµένου κύκλου, όµως,
γύρω από τον Πρωθυπουργό. Είναι ένα µέλος ενός κύκλου, ο
οποίος διαθέτει θεσµικές ιδιότητες και διαχειρίζεται αυτήν τη
στιγµή πολιτική ισχύ. Βεβαίως, δεν πρέπει να επιχειρηθεί η στό-
χευση προσωπικά και µόνο του κ. Μπαλτάκου. Πρέπει να µπει
στο στόχαστρο το σύστηµα που εξέθρεψε Μπαλτάκους. Δεν
πρέπει να κουκουλωθεί το θέµα. Διότι δεν είναι πρόβληµα ενός
προσώπου. Βεβαίως η ίδια η καταγραφή του σηµερινού βίντεο,
θέτει θέµα ως υποκλοπή και για πάρα πολλά ερωτήµατα. Ποιος;
Γιατί; Γιατί αυτή τη συγκεκριµένη στιγµή; Πώς συνέβησαν όλα
αυτά; Γι’ αυτό ακριβώς χρειάζεται να συζητηθεί το ζήτηµα στη
Βουλή και να συζητηθεί µακριά από συνωµοσιολογίες και κυρίως
µακριά από λογής λογής παραληρήµατα. 

Πρέπει να αντιληφθούµε, κύριοι συνάδελφοι, ότι σήµερα το
µέγιστο, το ύψιστο καθήκον είναι η υπεράσπιση και η ενίσχυση
του κοινοβουλευτισµού, ο οποίος συχνά βάλλεται τόσο από φα-
νερούς εχθρούς όσο και από χειρότερους και πιο ύπουλους φί-
λους. Εδώ πρέπει να εστιαστεί η προσοχή.

Έρχοµαι στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο. Θα εστιάσω σε δύο-
τρεις παρατηρήσεις, πρώτα απ’ όλα στο άρθρο 2 που αφορά το
Μητρώο Τουριστικών Πλοίων και Μικρών Σκαφών. 

Στο άρθρο 2 προβλέπεται η πρόσβαση στο Μητρώο Τουριστι-
κών Πλοίων µόνο των αρµόδιων υπηρεσιών των Υπουργείων Οι-
κονοµικών και Ναυτιλίας και Αιγαίου. Δεν θα πρέπει και το ΝΑΤ
να έχει πρόσβαση; Σηµειωτέον ότι στο νοµοσχέδιο προβλέπεται
ότι ο τρόπος εγγραφής στο µητρώο και τα διαδικαστικά θέµατα
θα οριστούν µε ΚΥΑ, η οποία θα εκδοθεί. Ωστόσο, η συγκεκρι-
µένη προσθήκη µπορεί να γίνει άµεσα.

Κύριε Υπουργέ, έχουµε καταθέσει σχετική τροπολογία. Σας
παρακαλούµε να την δείτε και να την κάνετε δεκτή. 
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Παρατήρηση δεύτερη. Θα πρέπει να βρεθεί τρόπος να εγγρα-
φούν όλα τα πλοία. Θα µπορούσε ενδεχοµένως στο µεταβατικό
στάδιο για την έκδοση της απόφασης, το τέλος πλοίων και κατά
συνέπεια η εγγραφή στο µητρώο να πληρώνεται στα τοπικά λη-
ξιαρχεία. Επίσης, τα ληξιαρχεία θα πρέπει να ελέγχουν τα σκάφη
µε ξένη σηµαία ως προς την εγκυρότητα των πιστοποιητικών και
τη νόµιµη επάνδρωσή τους και βεβαίως απαιτείται να βρεθεί µη-
χανισµός διασταυρώσεων και ελέγχων. Ο έλεγχος όλων των
απαιτούµενων εγγράφων πρέπει να γίνεται στη θάλασσα. Το το-
νίζουµε αυτό: στη θάλασσα. 

Το άρθρο 8 παράγραφος 2, που αφορά τη στελέχωση των
επαγγελµατικών πλοίων αναψυχής. Πριν από µία δωδεκαετία πε-
ρίπου η ναύλωση ενός σκάφους άνευ πληρώµατος ήταν οκτώ
µέτρα. Από τα οκτώ µέτρα σταδιακά αυξήθηκε στα είκοσι. Εδώ
τίθεται ένα ζήτηµα ασφάλειας. Είναι ένα σκάφος είκοσι µέτρων
χωρίς εξειδικευµένο καπετάνιο επικίνδυνο για τη θαλάσσια µε-
ταφορά; Πρέπει να το απαντήσουµε. 

Επίσης, πιστεύουµε ότι θα έπρεπε να αυστηροποιήσετε τις
διαδικασίες έκδοσης πιστοποιητικών, αφού διευρύνετε το δι-
καίωµα της κυβέρνησης ενός πλοίου από είκοσι στα είκοσι τέσ-
σερα µέτρα και να ξαναδείτε πώς χορηγείται αυτή η ναυτική
ικανότητα, πώς χορηγούνται τα πιστοποιητικά, ποια είναι η διάρ-
κεια των σπουδών και ποια η ύλη. Άλλωστε, όχι µόνο υπάρχει
σχετική πρόταση από τη ΔΗΜΑΡ, αλλά το επισηµαίνει και η Επι-
στηµονική Επιτροπή της Βουλής.

Όσον αφορά δε τον σκίπερ, αυτόν δηλαδή που κυβερνά ένα
σκάφος έως είκοσι τέσσερα µέτρα, πιστεύουµε ότι θα πρέπει στη
συγκεκριµένη περίπτωση το ΝΑΤ να µπορεί να τον ασφαλίσει, να
µπορεί να ασφαλίσει δηλαδή και τον µη επαγγελµατία ναυτικό,
αυτόν που είναι σκίπερ και κυβερνά ένα σκάφος είκοσι τέσσερα
µέτρα. Ζητάµε να τροποποιηθεί το άρθρο και προστεθεί αυτή η
δυνατότητα.

Επίσης, το Ελεγκτήριο Δαπανών του ΝΑΤ πρέπει να αφορά όχι
µόνο τα έξοδα των ενστόλων, αλλά και έξοδα του πολιτικού προ-
σωπικού.

Τελειώνοντας, για να κρατήσω τη λίγη ώρα που µου ζήτησε ο
κύριος Πρόεδρος, να πω ότι συµφωνούµε µε την τροπολογία που
κατέθεσε ο κ. Καρασµάνης, γιατί σήµερα µε το οδικό δίκτυο που
υπάρχει, δεν θα έπρεπε να τίθενται τέτοια αναχρονιστικά εµπό-
δια. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε τον κ. Ψύρρα. 
Τον λόγο έχει η κ. Αγνή Καλογερή, για οκτώ λεπτά.
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Σήµερα είναι µία ηµέρα λίγο διαφορετική

και λίγο πιο παράξενη από τις συνηθισµένες ηµέρες που συζη-
τάµε τα νοµοσχέδια, µε αφορµή τα γεγονότα που έγιναν πιο πριν
και έχουν πραγµατικά υποβαθµίσει λίγο την κουβέντα που γινό-
ταν προηγουµένως για το νοµοσχέδιο για τα τουριστικά σκάφη
και την ακτοπλοΐα.

Να πω µια κουβέντα γι’ αυτό που γινόταν πιο πριν µε την αί-
σθηση που έχω κι εγώ σαν καινούργια Βουλευτής, σαν καινούρ-
γιος άνθρωπος µέσα σ’ αυτόν τον χώρο. Και αυτό νοµίζω ότι το
καταλαβαίνει όλος ο κόσµος που βλέπει το Κοινοβούλιο, όλος ο
κόσµος που βλέπει την πολιτική ζωή, όλος ο κόσµος που βλέπει
τα τεκταινόµενα σε αυτήν την Αίθουσα. Υπάρχει πια µια έντονη
µυρωδιά διαπλοκής, σαπίλας που διακατέχει και διαπνέει και
περνά και φαίνεται πια, µυρίζει απ’ έξω για όλο το πολιτικό µας
σύστηµα. Είναι πια τελειωµένο αυτό. Αυτό το σύστηµα διακυβέρ-
νησης, αυτή η πολιτική πίσω από κλειστές πόρτες, αυτή η πολι-
τική που δεν έχει σχέση µε το λαό, µε τις ανάγκες του, µε τις
αγωνίες του δεν µπορεί να συνεχίσει να υπάρχει και αυτό πρέπει
να αλλάξει. Και αυτό θα αλλάξει. 

Όταν υπάρχει προσπάθεια να δηµιουργηθεί µια εικόνα διχα-
σµού του κόσµου, όταν υπάρχει µια προσπάθεια µε διάφορους
τρόπους, µε βίντεο –αληθινά ή ψεύτικα, θα δούµε- µε ευθύνες,
µε υπόγειες διαπλοκές και συζητήσεις –που κι αυτές θα δούµε
κατά πόσον είναι έτσι ή αλλιώς- να χωριστεί ο κόσµος, να χωρι-
στούν οι συµπολίτες µας, να χάσουν το στόχο, να χάσουν το
αγώνα µας για µια καλύτερη ζωή, για ένα καλύτερο µέλλον, έναν
αγώνα που θα πρέπει να περνάει µέσα από αυτή την Αίθουσα και

θα πρέπει αυτός να είναι ο στόχος και η κουβέντα µας εδώ, τότε
έχει χάσει συνολικά το πολιτικό σύστηµα και αυτό οφείλει πια να
αλλάξει.    

Αυτό έχω να πω για την προηγούµενη κουβέντα και νοµίζω ότι
θα έχουµε µέλλον µπροστά µας, θα έχουµε µέλλον να κουβεν-
τιάσουµε και να αναζητήσουµε, πράγµατι, τις ευθύνες όλων
αυτών που έφτασαν τον πολιτικό βίο της χώρας σε αυτό το ση-
µείο, απ’ όπου κι αν προέρχονται. 

Έρχοµαι λοιπόν να µιλήσω για το νοµοσχέδιο. Δεν θα ανα-
φερθώ σε πολλά ζητήµατα, αλλά σε δύο θέµατα. Το πρώτο είναι
για ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι της κουβέντας που έχει γίνει µέχρι
τώρα και αφορά το άρθρο 25, για το πρόβληµα της ακτοπλοΐας.
Επειδή έγιναν πάρα πολλές προκλήσεις –και χθες και σήµερα,
κυρίως από την πλευρά των κυβερνητικών Βουλευτών- νοµίζω
ότι κι εγώ σαν Βουλευτής από νησί οφείλω να τοποθετηθώ σε
ένα τόσο σηµαντικό και ακανθώδες πρόβληµα, το οποίο αντιµε-
τωπίζω καθηµερινά στη ζωή µου, όχι µόνο εγώ αλλά όλοι οι συµ-
πατριώτες µου. 

Μιλάµε λοιπόν για το πρόβληµα της ακτοπλοΐας, µε αφορµή
το άρθρο 25, για ένα µεγάλο και ασύγκριτο πλεονέκτηµα της πα-
τρίδας µας, που είναι ότι υπάρχουν όλα αυτά τα εκατοντάδες
νησιά, µε ανθρώπους ισότιµους πολίτες, που τα κατοικούν όλο
το χρόνο, αλλά και µε ανθρώπους που έρχονται σαν επισκέπτες
µόνο το καλοκαίρι, για ένα τοµέα που αφορά όχι µόνο τη συγ-
κοινωνία µας, αλλά και την επιβίωση, την ανάπτυξη σε όλα τα
νησιά.  

Ας κάνουµε µία υπόθεση εργασίας. Χρειάζεται λοιπόν ένα
πλοίο ασφαλείας σε περιπτώσεις που υπάρχει αδυναµία συγκοι-
νωνίας, σε µια επείγουσα κοινωνική ανάγκη και κινδύνου για τη
δηµόσια υγεία. Δεν µιλάµε για την περίπτωση της απεργίας. Ας
κάνουµε λοιπόν µια υπόθεση κι ας την αφήσουµε στην άκρη
προς στιγµήν. Η απάντηση είναι ναι, καθαρά.  

Χρειάζεται κρατική παρέµβαση και χρειάζονται εργαλεία και
πλαίσιο, για να µπορέσει να γίνει κάτι τέτοιο; Υπάρχει σήµερα
αυτό το πλαίσιο; Σε ένα βαθµό υπάρχει και µέχρι τώρα νοµίζω
ότι το Υπουργείο όφειλε και οφείλει να παρεµβαίνει σε αυτές τις
περιπτώσεις και έχει τα εργαλεία.

Ο ν. 2932/2001, που ορίζει ότι το Υπουργείο µπορεί να παρεµ-
βαίνει για τη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος, αφήνει πε-
ριθώρια στην Κυβέρνηση, αφήνει περιθώρια στο Υπουργείο να
παρεµβαίνει πραγµατικά σε περιπτώσεις που δεν διασφαλίζεται
το δηµόσιο συµφέρον. Μόνο που σε αυτήν την περίπτωση, η αν-
τιµετώπιση που προτείνεται µε το σηµερινό σχέδιο νόµου είναι
αποσπασµατική. 

Μίλησα και στην επιτροπή για το συγκεκριµένο θέµα και σας
είπα ότι το έγκληµα που διαπράττεται στην ακτοπλοΐα, στα νησιά
του ανατολικού Αιγαίου και στα µικρονήσια της Δωδεκανήσου,
είναι διαρκές και δεν λύνεται µε προτάσεις στιγµιαίες. 

Στα νησιά της Σάµου, της Ικαρίας, της Λήµνου, των Φούρνων
το αίσθηµα αποµόνωσης γίνεται ακόµα πιο έντονο, όταν φτάνει
πια η άφιξη του πλοίου να είναι το θέµα της ηµέρας. Πριν από
χρόνια κατέβαινε ο κόσµος στην παραλία, στο λιµάνι για να δει
το καράβι που ήρθε, να δουν ποιος ήρθε, ποιος θα φύγει, τι
πράγµατα έστειλαν από την Αθήνα. Σας πληροφορώ ότι το τε-
λευταίο διάστηµα γίνεται ακριβώς το ίδιο και όχι µόνο στα µικρά
νησιά αλλά και στα µεγαλύτερα. Φτάνει να γίνεται είδηση όταν
θα έρθει καράβι!

Όταν η ποιότητα των πλοίων και η ηλικία τους γίνονται αντικεί-
µενο διαµαρτυριών, καταγγελίας στα λιµεναρχεία, ερωτήσεων στα
Υπουργεία –και δικών µου και άλλων συναδέλφων- όταν ακόµα και
ναυτιλιακές εταιρείες, οι οποίες άλλοτε ήταν εύρωστες, συνθλί-
βονται κάτω από τις συνθήκες ενός ακραίου ανταγωνισµού και των
συγχωνεύσεων των τραπεζών, που προωθούνται από την πολιτική
των µνηµονίων, τότε –ναι- το έγκληµα είναι διαρκές και απαιτεί σή-
µερα συνολικές απαντήσεις. 

Πρώτα απ’ όλα, απαιτεί να έχουµε δηµόσιο έλεγχο και δηµόσια
τα λιµάνια, τα αεροδρόµια, τις µαρίνες, όλα αυτά τα πράγµατα
για τα οποία πληρώσαµε και ακόµα τα πληρώνουµε και δεν µπο-
ρούµε να δώσουµε τη διαχείρισή τους σε ιδιωτικά συµφέροντα,
ντόπια ή ξένα, τα οποία δεν µπορούν να έχουν τον κοινωνικό
έλεγχο που απαιτείται. 
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Λέχθηκε και από άλλους συναδέλφους και νοµίζω ότι πρέπει να
το καταθέσω και εγώ. Δεν είναι ανεκτό οι µαρίνες του ανατολικού
Αιγαίου να έχουν τούρκικες σηµαίες. Τουλάχιστον από εµένα προ-
σωπικά δεν είναι και πιστεύω από πολύ µεγάλο κοµµάτι των συµ-
πολιτών µου. Και αυτό πρέπει να το πούµε. 

Απαιτείται σήµερα, λοιπόν, να σχεδιάσουµε τις συγκοινωνίες µε
πρώτο µέληµα τις ανάγκες µας και αυτό µπορεί να γίνει µόνο µε
τη συµµετοχή της τοπικής αυτοδιοίκησης, των τοπικών κοινωνιών
και όχι µόνο µε το κριτήριο της βιωσιµότητας των ακτοπλοϊκών
εταιρειών. Απαιτείται, λοιπόν, ένας δηµόσιος και κοινωνικός φο-
ρέας που θα µπορεί να συνθέτει όλες τις παραµέτρους και να µε-
τρήσει το συνολικό αποτέλεσµα της ανάπτυξης. 

Ερχόµαστε, λοιπόν, τώρα στη δεύτερη περίπτωση της υπόθε-
σης εργασίας που κάναµε στην αρχή και είναι η περίπτωση της
απεργίας µε το πλοίο ασφαλείας. Εδώ, λοιπόν, είδαµε προηγού-
µενα και µε τον κ. Βολουδάκη και από άλλους Βουλευτές της Κυ-
βέρνησης να αποµονώνουν τη συζήτηση σε µια εικόνα στιγµής,
χωρίς να παίρνουν υπ’ όψιν όλες τις παραµέτρους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα λίγο χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι πολύ όµως, κυρία

συνάδελφε. 
ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Όχι, δεν θα αργήσω.
Γιατί όλοι ξέρουµε ότι τα προβλήµατα που ωθούν τους ναυτερ-

γάτες στην απεργία είναι ευθύνη και απόρροια της δικής σας πο-
λιτικής. Δηλαδή, οι απλήρωτοι εργαζόµενοι –που είναι εδώ και
µήνες απλήρωτοι οι ναυτεργάτες- η κατάργηση της συλλογικής
σύµβασης εργασίας και η µετατροπή της σε επιχειρησιακές συµ-
βάσεις που ψηφίστηκε την προηγούµενη Κυριακή, η αµφισβήτηση
του συνταγµατικού δικαιώµατος των εργαζοµένων στην απεργία
που σήµερα αφήνετε περιθώρια να περαστεί µε το άρθρο 25 παρ’
όλες τις τροποποιήσεις που έχουν γίνει µέχρι τώρα και περιµέ-
νουµε να τις δούµε και σε χαρτί, η ανεργία του κλάδου που είναι
ήδη πάρα πολύ µεγάλη και αναµένεται να εκτιναχθεί σε ακόµα
υψηλότερα επίπεδα µε την απελευθέρωση µε αυτό το νοµοσχέδιο. 

Είναι η ίδια πολιτική η οποία έχει αυξήσει, όµως, το κόστος πα-
ραγωγής στα αγροτικά προϊόντα, που έχει βάλει το χαράτσι στους
αγρότες, που έχει ακριβά τα εφόδια, τα φάρµακα, τα λιπάσµατα,
τους πόρους, που φορολογεί την αγροτική γη. Είναι η ίδια πολιτική
που στάθηκε αφορµή για τις προηγούµενες κινητοποιήσεις των
αγροτών πριν από λίγο καιρό. Και τότε πάλι δεν ερχόντουσαν
αγροτικά προϊόντα από την Κρήτη στην Αθήνα, γιατί όµως είχαν
διαµαρτυρία οι ίδιοι οι παραγωγοί.

Είναι η ίδια πολιτική που κάνει τους νησιώτες του ανατολικού
Αιγαίου να είναι αποµονωµένοι και χωρίς είδη πρώτης ανάγκης,
όταν δεν το επιτρέπει ο καιρός ή ασύδοτη δραστηριότητα των
ακτοπλοϊκών εταιρειών. Και εδώ, λοιπόν, το έγκληµα είναι διαρ-
κείας και όχι στιγµιαίο. Η λύση του κοινωνικού αυτοµατισµού, η
λύση που βάζει τη µία κοινωνική οµάδα απέναντι στην άλλη βρί-
σκει µέρα µε τη µέρα µικρότερη απήχηση στην κοινωνία. 

Τώρα πια όλοι µας καταλαβαίνουµε ότι ο ναυτεργάτης, ο νησιώ-
της, ο παραγωγός, ο καταναλωτής, ο άνεργος είµαστε στην ίδια
πλευρά της κοινωνίας και έχουµε τρόπο και να συνεννοηθούµε και
να λύσουµε όλα αυτά τα προβλήµατα χωρίς να χρειάζονται πα-
ρεµβάσεις σαν αυτές του Υπουργείου Ναυτιλίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε, κυρία
συνάδελφε.

ΑΓΝΗ ΚΑΛΟΓΕΡΗ: Θα πρέπει, όµως, να ξέρετε, κύριε
Υπουργέ, ότι αυτή η συνεννόηση, αυτός ο κοινός βηµατισµός,
αυτός ο δρόµος της συλλογικής µας χειραφέτησης είναι αυτό που
φοβάστε. Όµως, είναι ο δρόµος, στον οποίο εµείς ελπίζουµε. Είναι
ο δρόµος της αξιοπρέπειας και εκεί µπορούµε να βρούµε λύσεις
και για τα θέµατα της συγκοινωνίας.

Εµείς µπορούµε ακόµα να χτίσουµε δικά µας καράβια, γκρεµί-
ζοντας τα µνηµόνια και την πολιτική σας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Και ολοκληρώνουµε
µε την συνάδελφο και συµπατριώτισσα Βουλευτή Χαλκιδικής κ. Αι-
κατερίνη Ιγγλέζη.

Ορίστε, κυρία Ιγγλέζη, έχετε τον λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΙΓΓΛΕΖΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν θα αναφερθώ εγώ στα ση-

µερινά γεγονότα. Εξάλλου, έχουν αναφερθεί και ο Κοινοβουλευ-
τικός µας Εκπρόσωπος και οι υπόλοιποι συνάδελφοι. 

Θα πω µόνο µια φράση, που λέει ο λαός µας «πες µου ποιοι
είναι οι φίλοι σου, να σου ποιος είσαι». Αλλά, δεν περιµέναµε ο
αντικοµµουνιστής κ. Μπαλτάκος να έχει διαφορετικούς φίλους. 

Πάµε, λοιπόν, στο νοµοσχέδιο και µάλιστα σε ένα νοµοσχέδιο,
µε το οποίο η Κυβέρνηση επιφέρει όχι ένα, όχι δύο αλλά δώδεκα
πλήγµατα στον θαλάσσιο τουρισµό και στους Έλληνες ναυτι-
κούς, εξυπηρετώντας πάλι το µεγάλο κεφάλαιο στον χώρο της
ναυτιλίας και του τουρισµού.

Συµπεριλαµβάνεται, λοιπόν, σ’ αυτό το νοµοσχέδιο, στο άρθρο
14 παράγραφος 2, και µία καθαρά ψηφοθηρική διάταξη για εκατό
χιλιάδες ερασιτέχνες ψαράδες, οι οποίοι απαλλάσσονται από την
υποχρέωση έκδοσης άδειας αλιείας. Τη στιγµή που κόβονται µι-
σθοί και συντάξεις, θεσµοθετείτε µία διάταξη η οποία θα φέρει
απώλεια εσόδων της τάξεως των 3,6 εκατοµµυρίων ευρώ. 

Η απώλεια, βέβαια, των δηµοσίων εσόδων είναι µόνο το ένα
σκέλος της αρνητικής επίπτωσης αυτής της διάταξης. Το σηµαν-
τικότερο είναι το πλήγµα που φέρει αυτή η διάταξη στην επαγ-
γελµατική αλιεία, σε έναν από τους πιο σηµαντικούς κλάδους της
ελληνικής οικονοµίας. 

Στα τεράστια προβλήµατα, λοιπόν, που αντιµετωπίζει ο κό-
σµος της αλιείας εδώ και πολλά χρόνια, όπως είναι η µη βιώσιµη
διαχείριση του θαλάσσιου πλούτου, αλλά και η συνεχής υποβάθ-
µιση των θαλάσσιων οικοσυστηµάτων από ρυπογόνους παρά-
γοντες έρχεται να προστεθεί και η τελείως αβάσιµη κατάργηση
των ερασιτεχνικών αδειών αλιείας, επιβαρύνοντας µε τον χειρό-
τερο τρόπο τα ήδη µειωµένα ιχθυαποθέµατα. 

Αυτή η διάταξη ανοίγει τον δρόµο στην ανεξέλεγκτη αλιεία
στον κάθε µη επαγγελµατία αλιέα. Το πρόσχηµα για αποδέ-
σµευση λιµενικών υπαλλήλων από τη διαδικασία αδειοδότησης
των ερασιτεχνών αλιέων, προκειµένου να καλύψουν κενά σε
άλλες υπηρεσίες του Λιµενικού, αποτελεί χλευασµό τόσο για
τους ίδιους τους υπαλλήλους όσο και για το σύνολο του κόσµου
που ζει επαγγελµατικά από την αλιεία. Είναι ολοφάνερο ότι τους
µόνους που εξυπηρετεί είναι τις εταιρείες σκαφών αναψυχής,
δυναµιτίζοντας την έννοια του αλιευτικού τουρισµού, που θα
έδινε συµπληρωµατικό εισόδηµα στους επαγγελµατίες αλιείς και
θα µείωνε την πίεση στα ήδη µειωµένα ιχθυαποθέµατα. Είναι χα-
ρακτηριστικό ότι δεν έχουν εκδοθεί ακόµη οι κοινές υπουργικές
αποφάσεις που απαιτούνται βάσει του ν.4179/2013 για την
άσκηση της δραστηριότητας του αλιευτικού τουρισµού και από
επαγγελµατίες ψαράδες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η συγκεκριµένη διάταξη είναι αν-
τίθετη µε το Ευρωπαϊκό Δίκαιο και την κοινή αγροτική πολιτική
αλιείας, γεγονός που επισηµαίνει και το Επιστηµονικό Συµβούλιο
της Βουλής στην έκθεσή του επί του νοµοσχεδίου. Οι ευρωπαϊκοί
κανονισµοί είναι σαφείς ως προς την αναγκαιότητα συλλογής δε-
δοµένων για αλιεύµατα που αλιεύονται στο πλαίσιο της ερασιτε-
χνικής αλιείας. Το Επιστηµονικό Συµβούλιο της Βουλής αναφέρει
κατά λέξει: «Υπό το φως των ανωτέρω δηµιουργείται προβληµα-
τισµός κατά πόσο η κατάργηση των ερασιτεχνικών αδειών αλι-
είας, ατοµικής και σκάφους, µέσω των οποίων καθίσταται δυνατή
η καταγραφή και ως εκ τούτου η παρακολούθηση και ο έλεγχος
της ερασιτεχνικής αλιευτικής δραστηριότητας, θα µπορούσε να
οδηγήσει σε ανεξέλεγκτη αλιευτική δραστηριότητα µε δυσµενή
αποτελέσµατα όσον αφορά τη διατήρηση και βιώσιµη εκµετάλ-
λευση των αλιευτικών πόρων. Ένα τέτοιο ενδεχόµενο θα ερχόταν
και σε αντίθεση προς το ανωτέρω κανονιστικό πλαίσιο». 

Επιβάλλεται, λοιπόν, κύριοι της Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ,
η απόσυρση της συγκεκριµένης παραγράφου 2 του άρθρου 14
του σχεδίου νόµου «Τουριστικά πλοία και άλλες διατάξεις». Εάν
πραγµατικά το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
και το Υπουργείο Ναυτιλίας και Αιγαίου θέλουν να συµβάλουν
στην ουσιαστική στήριξη του τουρισµού και του αλιευτικού
τοµέα, θα πρέπει να εξετάσουν την αξιοποίηση των νέων τεχνο-
λογιών για την απλούστευση της ερασιτεχνικής αδειοδότησης
αλιέων, στοχεύοντας στη διευκόλυνση αλλά και στη βιωσιµότητα
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των επαγγελµατιών αλιέων και όχι στη δηµιουργία fast track δια-
δικασιών για την άσκηση του θαλάσσιου τουρισµού από σκάφη
ιδιοκτησίας των καρτέλ του «κάθετου» τουρισµού.

Η έξοδος από την κρίση, κύριε Υπουργέ, δεν θα έρθει µε δω-
ράκια στις ναυτιλιακές και στους µεγαλοκαρχαρίες τουρισµού.
Η µόνη εφικτή οδός είναι η παραγωγική ανασυγκρότηση της
χώρας, η οποία στηρίζεται στον πρωτογενή τοµέα, στη γεωργία,
στην κτηνοτροφία, στον εναλλακτικό τουρισµό, στην αλιεία. Η
µόνη λύση είναι η κυβέρνηση της Αριστεράς, στην οποία ο λαός
θα δώσει πολύ σύντοµα την εντολή για τη διακυβέρνηση της
χώρας. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Σας ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να µιλήσετε; 
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Όχι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Παπαδηµούλη,

να προηγηθεί ο κ. Κατσώτης; 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Βεβαίως. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κατσώτη,

έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε, δύο λεπτά;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Εν πάση περιπτώσει,

µιλήστε δύο λεπτά. Εάν σας εξηγήσω, θα δείτε ότι δεν έχετε κα-
θόλου χρόνο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µίλησα χθες δεκα-
πέντε λεπτά, όπως λέει ο Κανονισµός, οκτώ σήµερα το πρωί και
τώρα, λοιπόν, πρέπει να µιλήσω τέσσερα λεπτά που είναι η δευ-
τερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κατσώτη,
έχετε µιλήσει δώδεκα λεπτά. Άρα, τώρα δικαιούστε δύο λεπτά.
Αν είχατε µιλήσει, τώρα θα είχαµε τελειώσει.

Ορίστε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, στη δευτερολογία

µας, στην τελευταία, τέλος πάντων, οµιλία που κάνουµε πριν το
κλείσιµο, για να ψηφίσουµε, σας καλούµε για άλλη µία φορά,
επειδή στην ΠΝΟ καµµία παράταξη από όσες τη συνθέτουν δεν
συµφωνεί µε το άρθρο 25, καµµία παράταξη από όσες τη συν-
θέτουν δεν συµφωνεί µε την τροπολογία, όπως την έχετε κατα-
θέσει, για τα δεδουλευµένα, όπου απαιτείτε τη συναίνεση της
εταιρείας, καµµία παράταξη δεν συµφωνεί µε την αλλαγή της ορ-
γανικής σύνθεσης, κανείς δεν συµφωνεί µε την αύξηση των µέ-
τρων από 20 στα 24 –τουλάχιστον αυτά που αφορούν τις θέσεις
εργασίας, τις εργασιακές σχέσεις των εργαζοµένων- να τα πά-
ρετε πίσω.

Είναι ένα νοµοσχέδιο που βεβαίως είναι στη δική σας γραµµή
και στην αντίληψη για την τουριστική ανάπτυξη, ένα νοµοσχέδιο
µε το οποίο δίνετε προνόµια και κίνητρα για τον θαλάσσιο τουρι-
σµό, ένα νοµοσχέδιο που λέτε ότι αυτό θα συµβάλει στην οικο-
νοµία και στην ανάπτυξη.

Εµείς βέβαια έχουµε µία άλλη αντίληψη. Ωστόσο, όµως, αυτά
τα ελάχιστα που σας λέµε να τα πάρετε πίσω. Θα είναι πολύ µε-
γάλη η ευθύνη σας, αν επιµείνετε σε αυτόν τον απεργοσπαστικό
µηχανισµό που εδώ δηµιουργείτε µε το πλοίο ασφαλείας. Θα
είναι πολύ µεγάλη η ευθύνη σας εάν ύστερα από προχθές, την
Κυριακή το βράδυ, που ψηφίστηκε ουσιαστικά η κατάργηση των
συλλογικών συµβάσεων στα επιβατικά και οχηµαταγωγά πλοία
στην ηµεδαπή, δεν διασφαλίσετε τη συλλογική σύµβαση εργα-
σίας των εργαζοµένων, εάν δεν διασφαλίσετε αυτό που λέµε το
δικαίωµα, αν µη τι άλλο, να διεκδικούν τον κόπο τους από τη δου-
λειά, που βεβαίως είναι πολύ µικρός όπως ξέρετε. Είναι ένα πολύ
µικρό κοµµάτι της υπεραξίας που παράγουν οι ναυτεργάτες
µέσα στα καράβια.

Αυτές τις υπουργικές τροπολογίες, όπως είπα και στην τοπο-
θέτησή µου, σας καλούµε να τις πάρετε πίσω. Είναι ένα ολό-
κληρο νοµοσχέδιο. Δεν πρέπει να περάσουν και θα πούµε µία-µία
τις τροπολογίες, ποιες καταψηφίζουµε και ποιες υπερψηφίζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει ο κ. Σαµοΐλης, επίσης, για δύο λεπτά.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να πω ότι πραγµατικά αυτό το οποίο έχει γίνει σή-

µερα, µία βροχή τροποποιήσεων, εν πολλοίς είναι και αδύνατο
να τις εξετάσουµε όπως αρµόζει. Γι’ αυτό και εγώ καλώ τον κύριο
Υπουργό να τις αποσύρει, προκειµένου να εξεταστούν σε µία κα-
νονική διαδικασία. 

Όµως, θα ήθελα να πω για κάποιες εξ αυτών. Κατ’ αρχάς,
όσον αφορά τα δεδουλευµένα των ναυτεργατών από τους πλοι-
οκτήτες συµφωνούµε µε την τροπολογία, εφόσον αφαιρεθεί η
φράση «συναίνεση» των πλοιοκτητών. Να µην το εξηγήσω, έχει
εξηγηθεί και από άλλους. 

Επίσης, όσον αφορά την αναδροµικότητα της µείωσης των µι-
σθών στους υπαλλήλους πλοηγικής υπηρεσίας, αυτό θα πρέπει
να αφαιρεθεί.

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Έχει αφαιρεθεί, θα σας απαντήσω.

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Έχει αφαιρεθεί, λέτε. 
Επίσης, θα ήθελα να κάνω και µία γενικότερη παρατήρηση,

διότι πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, µέσα σε αυτήν την κατάσταση
γίνεται ένα µεγάλο αλαλούµ. Δεν ξέρουµε τι περνάει. Εν τω µε-
ταξύ, κάθε τροπολογία αναφέρεται σε πέντε νόµους και δεκα-
πέντε διατάξεις.

Δεν είναι δυνατόν αυτά να µην ελεγχθούν σοβαρά και αρµόδια.
Γι’ αυτό εµείς επιφυλασσόµαστε και λέµε ότι τις αντιδηµοκρατικές
και αντισυνταγµατικές τροπολογίες και διατάξεις εµείς θα τις ξα-
ναδούµε αύριο ως κυβέρνηση της Αριστεράς. 

Επίσης, θα ήθελα να πω ότι η τροπολογία που έχουν καταθέσει
οι συνάδελφοι της Νέας Δηµοκρατίας, η οποία αφορά στην από-
σταση των εξήντα χιλιοµέτρων που δηµιουργεί προβλήµατα στο
προσωπικό του Λιµενικού Σώµατος, µε µία µατιά που την είδα
είναι σε θετική κατεύθυνση. 

Όλα αυτά τα πράγµατα, όµως, δεν είναι δυνατόν να τα αντι-
µετωπίζουµε µε προχειρότητα. Δεν είναι δυνατόν!

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστώ κι εγώ,

κύριε συνάδελφε. 
Τον λόγο έχει η κ. Ρεπούση για δύο λεπτά. 
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.   
Αναγκαστικά, κύριε Υπουργέ, τη συζήτηση για το σχέδιο νόµου

διεµβόλισε το θέµα της άρσης της ασυλίας των Βουλευτών της
Χρυσής Αυγής και οι αποκαλύψεις για µία περίεργη συνοµιλία
ανάµεσα σε έναν από τους Βουλευτές της Χρυσής Αυγής και
στον Γραµµατέα της Κυβέρνησης. 

Υπάρχει πολιτικό θέµα; Υπάρχει σοβαρό πολιτικό θέµα και
εφόσον η Ολοµέλεια της Βουλής είναι σε λειτουργία θα έπρεπε
η Νέα Δηµοκρατία να δώσει τις απαραίτητες εξηγήσεις για αυτήν
την συνοµιλία, στο βαθµό φυσικά που το βίντεο αυτό που κυκλο-
φορεί είναι αυθεντικό. 

Και πρέπει εδώ, επίσης, να πούµε ότι έχει εµφανιστεί η αναγ-
γελία του και στη Βουλή και στο διαδίκτυο µε τελείως αντιδεον-
τολογικό τρόπο. Πρέπει να το πούµε αυτό, γιατί ο σκοπός δεν
αγιάζει τα µέσα, κατά την άποψή µου. 

Πρέπει, λοιπόν, η Νέα Δηµοκρατία να µας δώσει κάποιες εξη-
γήσεις γι’ αυτήν τη συναλλαγή µε µία οργάνωση που κατηγορεί-
ται ως εγκληµατική οργάνωση από τις αρµόδιες ανακρίτριες. Στη
βάση αυτής της κατηγορίας, άλλωστε, η αρµόδια επιτροπή και
η Ολοµέλεια της Βουλής προχώρησαν στην άρση της ασυλίας
των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής. 

Δεν µπόρεσα να πάρω τον λόγο. Γι’ αυτό θα χρησιµοποιήσω
τον χρόνο που µένει για να πω ότι το βασικό επιχείρηµα της Χρυ-
σής Αυγής κατά της άρσης ασυλίας είναι ότι διώκονται για πολι-
τικούς, ψηφοθηρικούς λόγους, πράγµα που έρχεται αυτό το
βίντεο -στο βαθµό που είναι αυθεντικό- και το τεκµηριώνει. 

Γι’ αυτό πολύ περισσότερο χρειάζεται αµέσως η απάντηση της
Νέας Δηµοκρατίας, την οποία και περιµένουµε για να τοποθετη-
θούµε στη συνέχεια.

Ποιο άλλο είναι το βασικό επιχείρηµα των Βουλευτών της Χρυ-
σής Αυγής; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ναι, αλλά αυτά τα
συζητήσαµε, κυρία Ρεπούση, κατά την ώρα της συζήτησης των
αιτήσεων άρσης ασυλίας.
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ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ναι. Δεν είχαµε το δικαίωµα να τοποθετη-
θούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει λήξει αυτή η
συζήτηση.

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ένα λεπτό, θα µου επιτρέψετε. Γιατί ένα
από τα επιχειρήµατα των Βουλευτών της Χρυσής Αυγής, που δεν
απαντήθηκε εδώ, είναι ότι σε άλλες περιπτώσεις -και αναφέρθη-
καν συγκεκριµένα στον κ. Βαρβιτσιώτη και στον κ. Σταθάκη- η
Επιτροπή Δεοντολογίας δεν πρότεινε την άρση της ασυλίας. 

Αν είχαµε προτείνει σε αυτές τις δύο περιπτώσεις την άρση
της ασυλίας και την είχαµε ψηφίσει, τότε ενδεχοµένως –υπονο-
ούν- να νοµιµοποιούταν και η άρση της ασυλίας της δικής τους. 

Θέλουµε µία απάντηση εδώ. Διότι πρόκειται για τελείως δια-
φορετικές περιπτώσεις. Σε αυτήν την περίπτωση το θέµα αφο-
ρούσε τη συµµετοχή τους σε συλλογικά όργανα που πήραν
συγκεκριµένες αποφάσεις. Δεν πρόκειται σε καµµία περίπτωση
για συµµετοχή σε ενέργειες όπως αυτές για τις οποίες κατηγο-
ρείται η Χρυσή Αυγή, δολοφονίες, εγκληµατικές πράξεις και επι-
θέσεις κατά µεταναστών κ.λπ..

Σε ό,τι αφορά το σχέδιο νόµου,…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Μα πήγαµε στα

τέσσερα λεπτά, κυρία Ρεπούση.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Είναι τρία τα λεπτά, κύριε Πρόεδρε. Δεν

θα περάσω τα τριάµισι. 
Οι υπόλοιποι οµιλητές της Δηµοκρατικής Αριστεράς τόνισαν

κατ’ επανάληψη, εκτός από µένα, τα σηµεία που θεωρούµε
σηµαντικά. Άλλα σηµεία από αυτά έγιναν δεκτά από τον
Υπουργό, άλλα δεν έγιναν δεκτά. Θα πούµε στην ψηφοφορία επί
των άρθρων ποια δεν ψηφίζουµε, είναι κάποια. 

Επανέρχοµαι στο θέµα των τροπολογιών. Δεν µας δώσατε µια
απάντηση. Γιατί τις κρατάτε; Είναι ολόκληρα τεύχη αυτές οι τρο-
πολογίες. Αν είναι κάτι πολύ άµεσο και τεχνικό, να το συζητή-
σουµε. Όλα τα άλλα ξανασκεφτείτε τα, γιατί αναιρείτε µια
συζήτηση που κάναµε εδώ. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Τον λόγο έχει ο κ.

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Το θέµα που έχει προκύψει από το πρωί µε τον κ. Μπαλτάκο,

όπως έχουµε πει, είναι ένα παλιό πρόβληµα. Την προηγούµενη
βδοµάδα µόλις είχαµε αποτρέψει µια ακροδεξιά νοµοτεχνική
βελτίωση, στην οποία ο ίδιος είχε συµβάλει και η οποία σε καµµία
περίπτωση δεν είχε σχέση µε την Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας -το είχε πει ο εισηγητής µας κ. Τριαντάφυλ-
λος- αλλά είχε έρθει από το γραφείο του κ. Μπαλτάκου. Αυτό σε
καµµία περίπτωση, όµως, δεν αθωώνει τις πρακτικές και τη λο-
γική της Χρυσής Αυγής. Σε αυτό πρέπει να είµαστε ξεκάθαροι. 

Ως προς το νοµοσχέδιο τώρα, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι µε τις συζητήσεις µας και τις προτά-
σεις µας επιφέραµε µεγάλες αλλαγές σε αυτό το νοµοσχέδιο,
όπως είναι ο Συνήγορος του Λιµενικού, το Ελεγκτήριο Δαπανών,
η διαγραφή του άρθρου που άλλαζε το σύστηµα µετάθεσης µε
µη αντικειµενικά κριτήρια, η διασφάλιση πόρων του ΝΑΤ µε ανα-
διατύπωση του άρθρου 8, οι βελτιώσεις για το πλοίο ασφάλειας,
προκειµένου να υπάρξει µια ισορροπία του δικαιώµατος στην
απεργία αλλά και του δικαιώµατος στη µεταφορά αγαθών και
στην επικοινωνία των συµπολιτών µας στα νησιά. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε τον

κ. Κωνσταντινόπουλο. 
Κύριε Παπαδηµούλη, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Για την τριτολογία µου. Τρία

λεπτά µου είναι αρκετά, κύριε Πρόεδρε. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κι εγώ θα ήθελα τον

λόγο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία, έχετε τον

λόγο για τρία λεπτά κι εσείς και ο κ. Μαριάς κι όλοι οι Κοινοβου-
λευτικοί Εκπρόσωποι. 

Έχετε τον λόγο, κύριε Παπαδηµούλη. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουν συµ-

πληρωθεί πάνω από τρεις ώρες από την αποκάλυψη αυτού του
βίντεο και οι κύριοι Σαµαράς, Αθανασίου και Δένδιας συνεχίζουν
να σιωπούν και να προσπαθούν να κρυφτούν πίσω από την πα-
ραίτηση Μπαλτάκου. Αυτό που έκανε ο Γενικός Γραµµατέας της
Κυβέρνησης δεν ήταν αστοχία, αλλά ήταν ανοιχτή οµολογία αν-
τιδηµοκρατικών πράξεων και µεθοδεύσεων.

Είναι ολοφάνερο, κύριε Πρόεδρε, ότι η Κυβέρνηση βρίσκεται
σε κρίση και δεν µπορεί να ξεπεράσει αυτήν την κρίση εµπιστο-
σύνης κρυπτόµενη πίσω από το δάχτυλό της, κρυπτόµενη πίσω
από το Κοινοβούλιο, κρυπτόµενη πίσω από την παραίτηση Μπαλ-
τάκου. 

Άµεσα πρέπει να γίνει –και το ζητούµε- µια συζήτηση στο Κοι-
νοβούλιο µε την παρουσία του Πρωθυπουργού, µε τη συµµετοχή
όλης της πολιτικής ηγεσίας σύµφωνα µε όσα προβλέπει ο Κανο-
νισµός της Βουλής, γιατί το ζητάει ο ελληνικός λαός. 

Υπάρχει σοκ και κατακραυγή και απαίτηση για διαφάνεια, δη-
µοκρατία, πραγµατική ανεξαρτησία της δικαιοσύνης και καθαρή,
βαθιά «κόκκινη γραµµή» απέναντι στην εγκληµατική δράση των
νεοναζί. 

Και κάτι ακόµη: Πληροφορήθηκα πριν από λίγη ώρα από τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης…

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Να τον ανακαλέσετε στην
τάξη, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Το οφείλετε, κύριε Πρό-

εδρε. Εγώ δεν τον υβρίζω και δεν ανέχοµαι να µας υβρίζει ο κ.
Παπαδηµούλης. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο.
Μη διακόπτετε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Το βρήκαµε τώρα, «νεο-
ναζί». Δεν το ανέχοµαι να µε βρίζει. Ούτε το Προεδρείο θα
έπρεπε να το ανέχεται. Ντροπή, επιτέλους! Σταµατήστε το!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Πληροφορήθηκα πριν από
λίγη ώρα -και δεν µε πτοούν οι φωνές του κυρίου που χαιρέτησε
ναζιστικά-… 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ελληνικά χαιρέτισα κι οφεί-
λεις να µάθεις τι σηµαίνει χαιρετώ ελληνικά. «Δεξιούµαι» σηµαίνει
αποτίω φόρο τιµής διά ανατάσεως της δεξιάς χειρός. Ό,τι ελλη-
νικό δεν θα µου το στερήσουν κάποιοι επειδή το θέλουν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε  Αρβανίτη, δεν
έχετε τον λόγο. Θα πάρει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός σας Εκ-
πρόσωπος. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Δεν µπορούµε να µιλή-
σουµε. Επιλεκτικά το κάνετε πάντα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να µη γράφεται τί-
ποτα στα Πρακτικά. Δεν έχετε τον λόγο. Να κλείσουν τα µικρό-
φωνα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Θα πάρει τον λόγο ο
Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος, κύριε Αρβανίτη. Δεν έχετε
τον λόγο!

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: …..
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ακούτε τι σας λέω;

Δεν έχετε δικαίωµα να µιλήσετε. Το δικαίωµα το έχει ο Κοινοβου-
λευτικός σας Εκπρόσωπος. 

Δεύτερον, διακόψατε τον κ. Παπαδηµούλη και εξακολου-
θείτε…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: …
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν καταλαβαίνετε;

Δεν έχετε τον λόγο! Ακούστε και µη φωνασκείτε! 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν επιτρέπεται αυτό

που κάνετε. Έχετε Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο. Όταν πάρει τον
λόγο, µπορεί να δώσει οποιεσδήποτε εξηγήσεις.

Συγγνώµη, κύριε Παπαδηµούλη. Συνεχίστε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Θα χρειαστώ ένα ακόµη λεπτό, αυτό που περισσεύει από την

οµιλία µου. 

9944 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Πριν από λίγο πληροφορήθηκα από τα µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης ότι ο γιος του κ. Μπαλτάκου συνεπλάκη µε Βουλευτές της
Χρυσής Αυγής µέσα στο κτήριο της Βουλής και στη συνέχεια
υπήρξαν και επεισόδια και ξυλοδαρµός ανάµεσα σε άνδρες
ασφαλείας. 

(Θόρυβος, έντονες διαµαρτυρίες από την πτέρυγα της Χρυσής
Αυγής)

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: …
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΚΟΥΤΣΗΣ: …
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Επαναλαµβάνω, να

µη γράφονται στα Πρακτικά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εάν αυτό αληθεύει –και ζητώ

την επιβεβαίωση του Προεδρείου- το θεωρώ απαράδεκτο να πλα-
κώνονται µέσα στους διαδρόµους και στα γραφεία της Βουλής
κάποιοι -δεν ξέρω ποιος ήρξατο χειρών αδίκων και δεν µε ενδια-
φέρει- σαν να είναι ξεκαθάρισµα λογαριασµών ακροδεξιών συµ-
µοριών. 

Εγώ αυτό που θέλω να πω είναι ότι το Προεδρείο οφείλει
πρώτα από όλα να επιβεβαιώσει το γεγονός και να πάρει µέτρα,
γιατί δεν επιτρέπονται τέτοια πράγµατα στο Κοινοβούλιο, ακόµα
και αν ορισµένοι τα ερµηνεύουν ως ενδοοικογενειακή βία. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε, κύριε

Παπαδηµούλη. 
Βάλατε δύο θέµατα. Το ένα είναι ότι ζητήσατε να γίνει συζή-

τηση σε επίπεδο Αρχηγών. Αυτό µπορείτε να το ζητήσετε και ξέ-
ρετε τη διαδικασία. Έχετε κάθε δικαίωµα να ζητήσετε προ
ηµερησίας διάταξης συζήτηση σε επίπεδο πολιτικών Αρχηγών. 

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο, το έχω πληροφορηθεί όπως εσείς
και εγώ. Εάν αυτό συνέβη -διότι ήµασταν εδώ και δεν µπορώ να
το γνωρίζω- κακώς συνέβη και είναι καταδικαστέο. Βεβαίως, οι
όποιοι θιγόµενοι µπορούν να κάνουν τα δέοντα.

Κύριε Μαριά, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά κι εσείς. 
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, έχουµε

τοποθετηθεί αναλυτικά για το «Μπαλτάκος-gate», εποµένως δεν
θα συνεχίσω επ’ αυτού. 

Θα µείνω στα θέµατα του νοµοσχεδίου και σε αυτά που είχα
να πω ως οµιλία µου σήµερα. Συνεχίζω, λοιπόν, σε σχέση µε αυτά
που ειπώθηκαν χθες. Γιατί χθες ειπώθηκε µε στόµφο από την
πλευρά της µνηµονιακής Πλειοψηφίας ότι έχουµε βγει από το
µνηµόνιο, ότι τελείωσε το µνηµόνιο και ότι ανατέλλει ένας νέος
κόσµος για την Ελλάδα. Δεν πέρασαν παρά λιγότερο από είκοσι
τέσσερις ώρες για να αποδειχθεί ότι υπάρχουν δώδεκα συγκεκρι-
µένα προαπαιτούµενα προκειµένου να συνεχιστεί η όποια χρηµα-
τοδότηση. Μια χρηµατοδότηση η οποία σε πρώτη φάση δόθηκε
για να πληρωθούν κερδοσκοπικά οµόλογα της Ευρωπαϊκής Κεν-
τρικής Τράπεζας. 

Άρα όχι µόνο δεν τελείωσε το µνηµόνιο αλλά θα συνεχιστεί. Το
είπε και ο κ. Ντάισελµπλουµ, πανηγυρικότατα µάλιστα, χθες. Αυτό
το λέω για τους χιλιάδες Έλληνες οι οποίοι παρακολουθούν τη
συζήτηση αυτή, για να καταπέσουν τα ψευδή επιχειρήµατα τα
οποία αναφέρει συνεχώς και µε ποµπώδη τρόπο η µνηµονιακή
Πλειοψηφία, η οποία βεβαίως τώρα βρίσκεται σε µια δυσχερέ-
στατη θέση µετά τα όσα συνέβησαν µε αφορµή τις αποκαλύψεις
για τον ρόλο του κ. Μπαλτάκου, τη σχέση του µε τη Χρυσή Αυγή
και φυσικά τον ρόλο της Κυβέρνησης στα θέµατα τα οποία απο-
καλύπτονται σε σχέση, βεβαίως, και µε τον ρόλο των Υπουργών.
Αυτά τα είπα προηγουµένως και δεν θα τα επαναλάβω. 

Όσον αφορά το νοµοσχέδιο, λοιπόν, η βασική του φιλοσοφία
παρέµεινε, η αντίληψη που βοηθά επί της ουσίας -ιδίως µε το
άρθρο 29- να ανοίξει το Αιγαίο, δηλαδή να κυκλοφορούν πλέον
και σκάφη τα οποία δεν θα έχουν ελληνική σηµαία, να συνεχιστεί
ο αφελληνισµός του κλάδου, να έχουµε µία συνεχή διαδικασία µε
εξουσιοδοτήσεις, µε υπουργικές αποφάσεις να αντιµετωπίζει τα
θέµατα ο Υπουργός. 

Επισηµάναµε τα προβλήµατα που υπάρχουν στο άρθρο 3. 
Στο άρθρο 4 κάναµε συγκεκριµένες παρατηρήσεις για τις ναυ-

λώσεις. 
Τα άρθρα 17 έως 23 είπαµε ότι θα τα καταψηφίσουµε, διότι εί-

µαστε αντίθετοι µε τη συγχώνευση του Οίκου Ναύτου και του
ΓΕΝΕ.

Εποµένως, δεν έχουν γίνει οι σοβαρές βελτιώσεις, οι οποίες
εµείς είχαµε παρατηρήσει ότι πρέπει να γίνουν. Αναλύθηκε από
την πλευρά της εισηγήτριάς µας, της κ. Ιατρίδου, τι θα ψηφί-
σουµε σε κάθε άρθρο ειδικότερα. Εποµένως και επί του συνόλου
θα καταψηφίσουµε και για συγκεκριµένα άρθρα, τα οποία κάθε
φορά θα θέτετε σε ψηφοφορία, κύριε Πρόεδρε, όπως και για τις
τροπολογίες, θα δείτε τη θέση µας αναλυτικά σε κάθε άρθρο. 

Θεωρούµε ότι δεν έγινε –και κλείνω µε αυτό- η βελτίωση που
έπρεπε να γίνει στο νοµοσχέδιο αυτό. Στη βάση αυτή εµµένουµε
στις τοποθετήσεις τις οποίες κάναµε και προηγουµένως.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε και

εµείς.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, δεν

πιστεύω να υπάρχει και καµµία άλλη τροπολογία.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κύριε Πρόεδρε, κατ’ αρχάς δεν καταλαβαίνω και όλη
αυτήν τη συζήτηση περί τροπολογιών. Να σας πω κάτι; Όλη την
ηµέρα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Όχι, τελειώσαµε.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Να τελειώσουµε

τώρα.
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Κατ’ αρχάς είµαι ο Υπουργός που έχει πάρει τον λιγότερο
χρόνο. Σε αυτήν την Αίθουσα έχουµε συζητήσει όλα τα άλλα θέ-
µατα, αλλά επί του σχεδίου νόµου έχουµε συζητήσει ελάχιστα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν έχουµε τις τροπολογίες στα χέρια
µας!

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-
γαίου): Στο κάτω-κάτω της γραφής η Κυβέρνηση έχει το δι-
καίωµα να υπερασπίζεται το έργο της και ο Υπουργός να δίνει
τις οφειλόµενες εξηγήσεις. 

Να ξεκαθαρίσουµε κάτι. Πιστεύουµε στον διάλογο µέσα στο
Κοινοβούλιο; Πιστεύουµε στη νοµοθετική πρωτοβουλία των Βου-
λευτών; Πιστεύουµε ότι οι Βουλευτές έχουν το δικαίωµα να κα-
ταθέτουν τροπολογίες που αφορούν θέµατα που ρυθµίζει το
νοµοσχέδιο και αφορούν το Υπουργείο, ναι ή όχι;

Δεν καταλαβαίνω αυτήν τη συζήτηση. Έχω κάνει δεκτές πάρα
πολλές παρατηρήσεις συναδέλφων, έχω µεταβάλει το κείµενο
του νοµοσχεδίου, για να δείξουµε ακριβώς αυτό το πνεύµα της
συνεργασίας µε τη Βουλή και  βρίσκοµαι και απολογούµενος σή-
µερα!

Έχω εντάξει παρατηρήσεις που έγιναν από συναδέλφους
άλλων κοµµάτων σήµερα το πρωί εδώ, τις οποίες θεωρούσαν
απαραίτητες, για να βελτιωθεί η διατύπωση σε άρθρα, και σή-
µερα µου λένε «φέρτε τα σε άλλο νοµοσχέδιο»!

Πραγµατικά ή θα συζητάµε στη Βουλή µε έναν εξελικτικό διά-
λογο ή δεν θα συζητάµε. Ειλικρινά σας το λέω και επειδή έχω
υπηρετήσει πολλά χρόνια σ’ αυτά τα έδρανα και επειδή έχω αν-
τιµετωπίσει συµπεριφορές Υπουργών που έλεγαν «δεν κάνω
δεκτή προς συζήτηση καµµία τροπολογία» από τις τροπολογίες
που είχαν καταθέσει Βουλευτές και «αποφασίζουµε και διατά-
ζουµε», εδώ διαπιστώνετε ότι έχετε έναν Υπουργό, ο οποίος έχει
κάνει δεκτές πάρα πολλές από τις παρατηρήσεις σας και πάρα
πολλές από τις τροπολογίες που έχουν καταθέσει συνάδελφοι.

Έχω να κάνω δύο µόνο νοµοτεχνικές βελτιώσεις.
Σε ό,τι αφορά την τροπολογία µε αριθµό 1308/77, που κατα-

τέθηκε από τον κ. Πλακιωτάκη και αφορά τα αναδροµικά, την
επαναδιατύπωση του άρθρου για την Πλοηγική Υπηρεσία, θέλω
να πω ότι αυτή η τροπολογία ως έχει αντικαθιστά την παρά-
γραφο 3 του άρθρου 34 του νοµοσχεδίου. 

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία µε αριθµό 1305/74 του κ. Τριαν-
τάφυλλου, για το Συνήγορο του Λιµενικού, η οποία έχει τρεις πα-
ραγράφους, θα ήθελα να πω ότι γίνεται δεκτή µόνον η
παράγραφος 2 της τροπολογίας αυτής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
Ο κ. Ματθαιόπουλος έχει τον λόγο για τρία λεπτά.
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ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θέλω να ενη-
µερώσω το Σώµα και το πανελλήνιο για ένα θλιβερό άνευ προ-
ηγουµένου περιστατικό που έγινε προ ολίγου στους διαδρόµους
της Βουλής. Μετά τις αποκαλύψεις που έφερε στη δηµοσιότητα
η Χρυσή Αυγή, σχετικά µε την παρέµβαση του Υπουργού Δικαιο-
σύνης, του Υπουργού Προστασίας του Πολίτη και του ιδίου του
Πρωθυπουργού, για να ασκηθεί ποινική δίωξη στους Βουλευτές
του κόµµατος που εκπροσωπώ, ευρέθη ο γιος του παραιτηθέν-
τος πλέον Παναγιώτη Μπαλτάκου, ο οποίος σε έξαλλη κατά-
σταση µεταχειρίστηκε χυδαίες εκφράσεις εις βάρος των
ανθρώπων που βρίσκονταν εκείνη την ώρα στον διάδροµο. 

Συγκεκριµένα χειροδίκησε εναντίον δύο Βουλευτών, εµού του
ιδίου και του εξ αριστερών µου συναγωνιστή και Βουλευτού
Αχαΐας κ. Αρβανίτη και όµως δεν κινήθηκε η διαδικασία του αυ-
τοφώρου, διότι ο συγκεκριµένος τυγχάνει να είναι ο γιος του κ.
Μπαλτάκου.

Καταγγέλλουµε αυτές τις άθλιες παρακρατικές µεθόδους της
Νέας Δηµοκρατίας. Αντιλαµβανόµαστε τον πανικό και τη σύγ-
χυση στην οποία έχουν περιπέσει µετά τις αποκαλύψεις που
έφερε η Χρυσή Αυγή σχετικά µε την υπόθεση που µας αφορά
άµεσα. 

Όσοι, λοιπόν, νοµίζουν ότι µε τέτοιους θλιβερούς –αστείους,
θα τους χαρακτήριζα εγώ- τρόπους θα φιµώσουν τη µοναδική
φωνή αντίστασης σε αυτήν εδώ τη χώρα, τη µοναδική φωνή αλή-
θειας, τη Χρυσή Αυγή, είναι βαθιά γελασµένοι. Εµείς φυσικά θα
κινηθούµε νοµικά, όπως έχουµε κάθε δικαίωµα να πράξουµε εις
βάρος του ιδίου. 

Καταγγέλλω, όµως, την υποκρισία όλων εδώ µέσα για ένα πε-
ριστατικό που έγινε εις βάρος µας χωρίς να κινηθεί η διαδικασία
του αυτοφώρου, µόνο και µόνο επειδή ο δράστης είναι γιος ενός
εξέχοντος στελέχους της Νέας Δηµοκρατίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Έχει καταγραφεί η
άποψή σας. Βεβαίως έχω απαντήσει επ’ αυτού. Έχω πει ότι µπο-
ρείτε να πράξετε τα δέοντα και τα νόµιµα. Η Βουλή θα αποφασί-
σει, όταν θα φέρετε το θέµα. Τα κόµµατα και οι Κοινοβουλευτικές
Οµάδες έχουν κάθε δικαίωµα να ζητήσουν συζήτηση σε επίπεδο
Αρχηγών. 

Θέλει κάποιος άλλος τον λόγο;
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον

λόγο.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Νοµίζω ότι το θέµα

έχει εξαντληθεί. Έχω αφήσει όλους να µιλήσουν, παρ’ ότι ο Κα-
νονισµός, όταν κάποια αναφορά είναι εκτός θέµατος, λέει ότι δεν
δίνουµε τον λόγο. Εγώ βέβαια θα σας δώσω τον λόγο.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Για το νοµοσχέδιο θέλω να µι-
λήσω, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κουκουλό-
πουλε, έχετε τον λόγο για δυο λεπτά. Θα σας αδικήσω για ένα
λεπτό.

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, στη συζήτηση
επί των άρθρων δεν άσκησα το δικαίωµά µου, ούτε πρωτολογών-
τας ούτε δευτερολογώντας. Κατά συνέπεια περιττεύει η κάθε σύ-
σταση. Έχω το δικαίωµα να µιλήσω επί των άρθρων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Αυτό είπα.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλω να κάνω δυο µικρές ανα-

φορές.
Πρώτον, θα ξεκινήσω από την αναφορά στο επεισόδιο. Έτυχε

να παρακολουθήσω µεγάλο µέρος του επεισοδίου ανερχόµενος
στο δεύτερο όροφο. Προφανώς δεν γνωρίζω πώς ξεκίνησε.
Ήταν έξω από το γραφείο του κ. Μπαλτάκου, του Γενικού Γραµ-
µατέα, αν και έχει ήδη παραιτηθεί. 

Αυτό που αντίκρισα εγώ, για όσα λεπτά έµεινα να παρακολου-
θήσω, ήταν σκηνές πρωτοφανείς, µε ξυλοδαρµούς που µόνο στο
άγριο Φαρ Ουέστ στον κινηµατογράφο βλέπουµε. 

Εγώ, λοιπόν, παρακαλώ δι’ υµών τον Πρόεδρο της Βουλής, σε
συνεργασία µε τη φρουρά της Βουλής, να διερευνήσουν τα γε-
γονότα, γιατί αυτά που είδαν τα µάτια µου και άκουσαν τα αυτιά
µου δεν έχουν καµµία θέση στο ελληνικό Κοινοβούλιο ούτε
στους διαδρόµους και στο περιστύλιο, πολύ περισσότερο εντός
της Αιθούσης. 

Αυτές οι συµπεριφορές που δεν παρατηρούνται ούτε στις χει-
ρότερες στιγµές του χουλιγκανισµού στα γήπεδα δεν έχουν καµ-
µία θέση στο Κοινοβούλιο. Είµαι έτοιµος, µε όσα είδα και γνωρίζω,
χωρίς να έχω δει την έναρξη του επεισοδίου, να συνδράµω σε
αυτήν την υπόθεση.

Δεύτερον, συµφωνώ ότι το θέµα έχει εξαντληθεί. Αύριο, όµως,
ξεκινά το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Εσωτερικών. Παρακαλώ,
κύριε Πρόεδρε, τον παριστάµενο Υπουργό κ. Βαρβιτσιώτη να µε-
ταφέρει και στον Πρωθυπουργό αυτό που έχουµε πει ήδη στον
Υπουργό Εσωτερικών κ. Μιχελάκη. 

Αύριο πρέπει να έρθει αυτούσιο το άρθρο 19 του Κώδικα περί
Μεταναστευτικής Πολιτικής, το οποίο «πήγαινε» και «ερχόταν» την
προηγούµενη εβδοµάδα. Δεν έγινε αποδεκτή η απαράδεκτη, ρα-
τσιστικού χαρακτήρα διατύπωση που ήταν γραµµένη διά χειρός
Μπαλτάκου. 

Και αυτός είναι και ο λόγος που αντέδρασε έτσι το ΠΑΣΟΚ δι’
εµού ως Κοινοβουλευτικού Εκπροσώπου την προηγούµενη εβδο-
µάδα, ένας από τους πολλούς λόγους για τους οποίους ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ είπε ότι το «πρόβληµα Μπαλτάκου» είναι παλιό. 

Απλά θυµίζω για την ιστορία ότι 31-07-2013 από το Βήµα της
Βουλής είχα καλέσει τον Πρωθυπουργό να µαζέψει τον κ. Μπαλ-
τάκο. Όποιος αµφισβητεί αυτά που λέω ή αµφιβάλλει, ας ανατρέ-
ξει στα Πρακτικά της Βουλής. 

Μπαίνω στο νοµοσχέδιο: Είπα εχθές εκπροσωπώντας το
ΠΑΣΟΚ και όχι σήµερα κάτω από το βάρος της υπόθεσης του Γε-
νικού Γραµµατέα Μπαλτάκου -εδώ είναι ο κύριος Υπουργός και το
ξέρει- ότι τις τροπολογίες του Υπουργείου Ναυτιλίας ή τις βου-
λευτικές τροπολογίες που αφορούν το Υπουργείο ή το περιεχό-
µενο του νοµοσχεδίου, θα τις δούµε και αν συµφωνούµε, θα τις
κάνουµε δεκτές. Μίλησε ήδη ο ειδικός αγορητής µας. Κύριε
Υπουργέ, συµφωνούµε. Τα έχει πει και ο κ. Κωνσταντινόπουλος.
Να µη λέω τα ίδια. 

Υπάρχει µία βουλευτική τροπολογία εκπρόθεσµη και άσχετη µε
το περιεχόµενο, η οποία δεν γίνεται δεκτή από εµάς. Το είπα από
χθες, χωρίς να ξέρουµε καν το περιεχόµενο. Και θέλω να το κάνω
απολύτως σαφές. 

Έκανε σαφές ο Πρόεδρός µας την Κυριακή κατά τη συζήτηση
του πολυνοµοσχεδίου, ότι µετά την ψήφιση η χώρα πρέπει να αρ-
χίζει να επανέρχεται σταδιακά σε µία θεσµική και πολιτική κανονι-
κότητα. Η έκτακτη κατάσταση…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Για ποια τροπολογία
µιλάτε;

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Άρα, λοιπόν, είναι θέση πάγια της
Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΠΑΣΟΚ ότι εκπρόθεσµες τροπο-
λογίες σε άσχετα µε το περιεχόµενο νοµοσχέδια δεν γίνονται δε-
κτές από εµάς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Για ποια συγκεκριµένη
τροπολογία µιλάτε;

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Μία συγκεκριµένη που είναι
άσχετη και ούτε καν βλέπουµε το περιεχόµενο…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ναι, αλλά πρέπει να
την ονοµατίσουµε. 

ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ:Δεν την κάνουµε δεκτή. 
Κύριε Υπουργέ, τελειώνοντας θέλω µία απάντηση στο εξής.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ολοκληρώστε. Υπερ-

βήκατε κατά πολύ το χρόνο.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά τη συζήτηση του πολυνο-

µοσχεδίου υπήρξε µία αναφορά και µία πρότασή µου στον
Υπουργό για ένα άρθρο που δεν µπορούσε, βέβαια, την Κυριακή
να αλλάξει. Ήταν προαπαιτούµενο. Αναφέροµαι, κύριε Υπουργέ,
στις επιχειρησιακές συµβάσεις. 

Είναι πολύ λεπτό θέµα, κύριε Πρόεδρε, και παρακαλώ…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ναι, αλλά, κύριε Κου-

κουλόπουλε, ξεπεράσατε τα πέντε λεπτά.
ΠΑΡΙΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ζητήσαµε -και έστω και την τε-

λευταία στιγµή πιστεύω ότι και η Αντιπολίτευση θα συµφωνεί εξ
ολοκλήρου- να µπει µία εξουσιοδοτική διάταξη για να ρυθµίζει το
θέµα των επιχειρησιακών µε προεδρικό διάταγµα, µετά από πρω-
τοβουλία σας, διότι ως έχει η διάταξη που ψηφίσαµε, κύριε Πρό-
εδρε, την Κυριακή είναι σαν να κάνουµε επιχειρησιακή ένα πλοίο.
Αν είναι δυνατόν!
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Πρέπει να µπει εξουσιοδοτική στον Υπουργό διάταξη για προ-
εδρικό διάταγµα. Είναι νέο άρθρο αυτό. Δεν υπάρχει ανάλογο
άρθρο για να το προτείνουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ευχαριστούµε.
Τον λόγο έχει η κ. Βούλτεψη για τρία λεπτά.
ΣΟΦΙΑ ΒΟΥΛΤΕΨΗ: Σε σχέση µε το θέµα το οποίο έχει δηµι-

ουργηθεί κι επειδή και η κ. Ρεπούση ζήτησε η Νέα Δηµοκρατία
να λάβει θέση, αλλά κι επειδή πρέπει να το κάνουµε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, θέλω να ξεκαθαρίσουµε το εξής: Η Νέα Δη-
µοκρατία ουδεµία σχέση έχει µε τον ναζισµό και τον φασισµό και
τους εκφραστές της, που είναι η Χρυσή Αυγή. 

Η ευθύνη για ό,τι συνέβη σε σχέση µε το περιστατικό του βίν-
τεο είναι εντελώς ατοµική. Ανελήφθη από τον Γραµµατέα της Κυ-
βέρνησης ο οποίος παραιτήθηκε. Ήδη είχε προηγηθεί δήλωση
του Πρωθυπουργού από την οποία προκύπτει ότι κατ’ ουσίαν ο
Γραµµατέας της Κυβέρνησης αποπέµφθηκε. 

Από εκεί και πέρα, η Νέα Δηµοκρατία δεν επεµβαίνει στη δι-
καιοσύνη. Η δικαιοσύνη κάνει τη δουλειά της και εξετάζει συγ-
κεκριµένα στοιχεία βάσει των οποίων ζήτησε τις άρσεις ασυλίας.
Δεν µπορούµε να ξεφύγουµε από αυτό και προπαγανδιστικά να
πάµε σε ένα βίντεο που ουσιαστικά κινδυνεύει να αθωώσει και
εγκλήµατα για τα οποία κατηγορείται αυτή η οργάνωση. 

Επίσης, όσον αφορά στο θέµα το οποίο αναφέρθηκε από τη
Χρυσή Αυγή µε ένα επεισόδιο που φέρεται να έγινε µέσα στη
Βουλή, εµείς, κύριε Πρόεδρε, καταδικάζουµε κάθε επεισόδιο που
παραπέµπει σε τραµπουκισµό. Όποιος συµπεριφέρεται τραµ-
πούκικα, θα τιµωρηθεί γι’ αυτό, το οποίο κάνει, από τη δικαιο-
σύνη. 

Δεν παρεµποδίζουµε τίποτα σε σχέση µε το επεισόδιο. Εδώ
υπάρχει και πάλι ατοµική ευθύνη, ενδεχοµένως και οικογενειακή,
αν ο γιος του Γραµµατέα της Κυβέρνησης προκάλεσε επεισόδιο
µέσα στη Βουλή.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, ας µπούµε στην ουσία αυτών τα οποία
συζητούµε.

Σήµερα το πρωί συνεδρίασε για πρώτη φορά για εκλογή προ-
εδρείου η διακοµµατική επιτροπή για τη διεκδίκηση των γερµα-
νικών οφειλών. Η Νέα Δηµοκρατία εµφανίστηκε εκεί µε κάποια
µέλη της Βουλευτές, τους οποίους τοποθέτησε ο Γραµµατέας
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, ο οποίος βρίσκεται πάντοτε σε
συνεννόηση µε τον Πρόεδρο της Νέας Δηµοκρατίας. Αν δείτε τα
ονόµατα, θα αντιληφθείτε ότι τίποτα δεν παραπέµπει ούτε σε να-
ζισµό ούτε σε αντικοµµουνισµό, για τα οποία κατηγορήθηκε σή-
µερα το κόµµα µας εδώ. Έχει γίνει πολύ προσεκτική επιλογή των
προσώπων. Εκπροσωπούνται οι περιοχές που γνώρισαν τα µε-
γαλύτερα ολοκαυτώµατα, όπως είναι η Κρήτη και το Κοµµένο
της Άρτας. 

Επίσης, δεν θέλω να κάνω αναφορές στο πρόσωπό µου, αλλά
δεν πιστεύω να θεωρείται τυχαίο το γεγονός ότι τοποθετήθηκε
η θυγατέρα ενός αντάρτη που πολέµησε το ναζισµό και το φασι-
σµό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Είναι γεγονός –διερµηνεύοντας, όπως πιστεύω, όλες τις πτέ-

ρυγες- ότι καταδικάζουµε απερίφραστα και µε τον πιο σκληρό
τρόπο τέτοια επεισόδια που γίνονται στη Βουλή. Κι εγώ συνη-
γορώ στο ότι εφόσον δυστυχώς άρχισαν να γίνονται και εντός
του Κοινοβουλίου τέτοια επεισόδια, πρέπει η Βουλή και ως Σώµα
να πάρει αυστηρότερα µέτρα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αιγαίου: «Τουριστικά πλοία και
άλλες διατάξεις» και η ψήφισή τους θα γίνει χωριστά. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 1

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 2

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3, όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 3

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 4

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 5

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 6

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 7

έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8, όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 8

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9, όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο 9

έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά
πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

11 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο
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12 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Παρών.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

13 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

14 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

15 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 16 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

16 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 17 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

17 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 18 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

18 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 19, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

19 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 20 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

20 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 21 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

21 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 22, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

22 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 23 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

23 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 24 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς, το άρθρο

24 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 25, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

25 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 26, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

26 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 27, όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

27 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 28 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

28 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 29 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

29 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 30 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

30 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 31, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο
31 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς, το άρθρο

32 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

33 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

34 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

35 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36, όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

36 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

37 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

38 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;  
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς το άρθρο

39 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 1329 και ειδικό 90, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1329 και ειδικό 90 έγινε δεκτή, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1330 και ειδικό 91 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.

ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1330 και ειδικό 91 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1331 και ειδικό 92 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1331 και ειδικό 92 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1295 και ειδικό 65 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1295 και ειδικό 65 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1328 και ειδικό 89 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1328 και ειδικό 89 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο άρθρο 18 του νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1301 και ειδικό 71 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς, η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 1301 και ειδικό 71 έγινε δεκτή ως έχει
οµοφώνως και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1303 και ειδικό 72 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Παρών. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1303 και ειδικό 72 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1305 και ειδικό 74, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1305 και ειδικό 74 έγινε δεκτή, όπως τρο-
ποποιήθηκε από τον κ. Υπουργό, κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1308 και ειδικό 77 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1308 και ειδικό 77 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1315 και ειδικό 84 ως έχει; 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1315 και ειδικό 84 έγινε δεκτή ως έχει οµο-
φώνως και εντάσσεται στο άρθρο 12 του νοµοσχεδίου.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 1334 και ειδικό 95 ως έχει; 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΣΑΜΟΪΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς η τροπολο-

γία µε γενικό αριθµό 1334 και ειδικό 95 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία.
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ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν µας την δώσατε,
κύριε Πρόεδρε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Δεν έχετε τον λόγο,
κύριε Κωνσταντινόπουλε.  

Είναι αυτή για την οποία µίλησε και ζήτησα τον λόγο από τον
κ. Κουκουλόπουλο να µου πει την τροπολογία. 

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι οι δύο τροπολο-
γίες, κύριε Πρόεδρε, είναι η 1334 και η 1336.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Κωνσταντινό-
πουλε, επειδή ο κ. Κουκουλόπουλος δεν αναφέρθηκε στις τρο-
πολογίες, συνεπώς οι τροπολογίες 1335 και 1336 γίνονται δεκτές
ως έχουν.

Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου...
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, είναι και

άλλη µια τροπολογία, η 1300! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ό,τι µου έχουν

δώσει, κύριε Μαριά! Είναι της κυρίας Ιατρίδου;
ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑΡΙΑΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Κύριε Υπουργέ, την

τροπολογία 1300 την έχετε κάνει δεκτή;
ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ ΒΑΡΒΙΤΣΙΩΤΗΣ (Υπουργός Ναυτιλίας και Αι-

γαίου): Η παράγραφος αυτή έχει γίνει δεκτή από άλλη τροπολο-
γία, το περιεχόµενο της. Σας εξήγησα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Ωραία.
Εισερχόµεθα στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Ναυτιλίας και Αι-

γαίου: «Τουριστικά πλοία και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά
πλειοψηφία επί της αρχής, επί των άρθρων και επί των τροπολο-
γιών.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση. 
Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Παρα-

σκευής 28 Φεβρουαρίου 2014 και της Τρίτης 4 Μαρτίου 2014 και
ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δριβελέγκας): Συνεπώς τα Πρα-

κτικά της Παρασκευής 28 Φεβρουαρίου 2014 και της Τρίτης 4
Μαρτίου 2014  επικυρώθηκαν. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
Με τη συναίνεση το Σώµατος και ώρα 17.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 3 Απριλίου 2014 και ώρα 9.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 

9950 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                            ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ 
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